
Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern leder en
övergångsregering
Publicerad 10 november 2021

Statsministern har i dag begärt sitt entledigande.
Statsministern och övriga statsråd har därför entledigats
av talmannen. De uppehåller sina befattningar till dess
att en ny regering har tillträtt. Regeringen är därmed en
övergångsregering.
Talmannen ska nu samråda med företrädare för partigrupperna
(talmansrundor) i syfte att föreslå en ny statsminister för riksdagen.

En övergångsregering fattar främst beslut i löpande eller brådskande
ärenden. Den enda uttryckliga begränsningen av en övergångsregerings
befogenheter är att den inte får besluta om extra val.

Regeringskansliets uppgift är att bereda regeringsärenden och biträda
regeringen och statsråden i deras verksamhet i övrigt. Detta gäller även när
regeringen är en övergångsregering.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Covid-19, digitalisering, migration
och energipriser på EU-toppmötet
den 21-22 oktober
Publicerad 20 oktober 2021

När EU:s stats- och regeringschefer möts för EU-
toppmöte i Bryssel står bland annat vaccineringsläget
mot Covid-19 på dagordningen, liksom hur EU ska
driva på den digitala omställningen. De höga
energipriserna i många medlemsländer kommer att
diskuteras och på svenskt initiativ kommer EU-ledarna
också att ta upp handelsfrågor.

Covid-19

Den epidemiologiska situationen i Europa kommer att diskuteras liksom den
pågående vaccineringen och de fortsatta samordningsinsatser inom EU som
krävs för att återställa fri rörlighet och internationell solidaritet när det gäller
vaccindelning. Ett arbete för att kunna ansluta vaccinbevis från länder
utanför EU pågår som ett steg i att ytterligare kunna återgå till en
normalisering av resandet.

Även om gränsfrågor hanteras på nationell nivå ser regeringen det som
viktigt att EU agerar så samordnat som möjligt inom EU i denna fråga och att
de gemensamma rekommendationerna ses över.    

Digitalisering

En annan fråga på Europeiska rådets dagordning gäller genomförandet av
EU:s digitala agenda och förhandlingarna om de huvudsakliga rättsakterna
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på området.

Regeringen välkomnar ett starkt EU-engagemang för att driva på den digitala
omställningen. EU behöver tydliga regler som samtidigt inte försvårar den
digitala utvecklingen. Om hela EU prioriterar digitaliseringen blir vi mer
effektiva och snabbare i omställningen, vilket kan vara till gagn för allt från
sjukvård till brottsbekämpning.  

Energipriser

På begäran av ett antal medlemsstater kommer EU:s ledare att diskutera de
stigande energipriserna som råder för närvarande. De ovanligt höga
elpriserna slår mot såväl privatpersoner som företag och även om Sverige har
bland EU:s lägsta elpriser så drabbas även vi av elbristen. Orsakerna till detta
är att produktionen inte kunnat mäta den höga efterfrågan som kom i
återhämtningen efter pandemin.

EU-kommissionen har tagit fram en verktygslåda med förslag på åtgärder
som medlemsländerna själva kan vidta för att hantera situationen och stötta
människor som drabbas. För Sverige är det centralt att EU ser övergången till
hållbar energi som den enda långsiktiga lösningen och att unionen måste
säkra tillgången till billig fossilfri energi.

Migration

Stats- och regeringscheferna kommer diskutera den externa dimensionen av
migration och de förslag som kommissionen tagit fram. Det är viktigt att EU
fördjupar samarbetet med ursprungs- och transitländer för att motverka
grundorsaker till irreguljär migration och tvångsfördrivning samt att EU
verkar för att stärka dessa länders egen kapacitet.

Regeringen ser betydelsen av att ytterligare ansträngningar görs för att få på
plats ett långsiktigt hållbart gemensamt asylsystem.  

COP26 i Glasgow

För Sverige är det viktigt att EU kommer med ett starkt budskap inför
COP26 i Glasgow. Klimatkrisen är här och nu och vi måste hålla 1,5-
gradersmålet levande. Under COP26 behöver EU konkretisera hur länderna
kan leva upp till de åtaganden som gjorts. Det som är tydligt är att alla måste
göra mer, att målet för EU:s klimatfinansiering uppfylls.



Handel

Regeringen har tagit initiativ till att handelsfrågorna ska tas upp under
toppmötet. Under lång tid har handelsfrågorna präglats av handelskonflikter
och handelspolitiska skyddsinstrument. Regeringen ser ett behov av att
vända en negativ handelsagenda till förmån för en mer öppen och
framåtblickande agenda. Handeln har en central roll som motor för tillväxt,
jobb och välfärd.  

En fråga som inte står på dagordningen men som kan komma att beröras
gäller den polska författningsdomstolens uppmärksammade utslag om EU-
rättens förhållande till nationell lagstiftning.

Statsminister Stefan Löfven kommer att delta vid EU-toppmötet som äger
rum i Bryssel. 



Artikel från Statsrådsberedningen

Rättsstatens principer och
konferensen om Europas framtid
på ministermöte
Publicerad 17 oktober 2021

När medlemsländernas EU-ministrar möts den 19
oktober inom ramen för EU:s ministerråd för allmänna
frågor är situationen på rättstatsområdet på
dagordningen. Ministrarna kommer också att förbereda
det kommande EU-toppmötet den 21–22 oktober samt
diskutera konferensen om Europas framtid. EU-minister
Hans Dahlgren företräder Sverige.

Förberedelse för Europeiska rådet, ER

Ministrarna ska diskutera utkast till slutsatser för ER den 21–22 oktober. Vid
toppmötet väntas den epidemiologiska situationen diskuteras liksom
vaccinering och fortsatta samordningsinsatser inom EU för att återställa fri
rörlighet och internationell solidaritet beträffande vaccindelning.

En annan fråga på ER:s dagordning gäller genomförandet av EU:s digitala
agenda och förhandlingarna om rättsakterna på området.  Stigande
energipriser förväntas också diskuteras på ER och vilka effekterna blir för
medborgare och näringsliv. Avslutningsvis kommer ER även förbereda en
rad internationella toppmöten såsom ASEM-mötet i november, toppmötet
om Östliga partnerskapet i december och COP26 i Glasgow och COP15 om
biologisk mångfald i Kunming.

Rättsstatens principer
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Den årliga rättsstatsdialogen kommer att äga rum enligt en överenskommelse
från 2014. Diskussionen utgår från EU-kommissionens andra årliga rapport
om situationen på rättsstatsområdet inom EU som publicerades den 20 juli
2021.

I rapporten granskas utvecklingen på fyra områden; de nationella
rättssystemen, åtgärder mot korruption, situationen för press och media samt
kontroll och balans i det institutionella systemet.

Konferensen om Europas framtid

Det slovenska ordförandeskapet väntas rapportera om förberedelserna inför
konferensen den 22–23 oktober med tonvikt på Europaparlamentets
plenarförsamling den 23 oktober inklusive konferensens arbetsgrupper som
dagen innan förbereder plenarförsamlingen. Konferensens digitala plattform
och interimsrapporter ska också tas upp.

Mötet äger rum i Luxemburg.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern anländer till
Malmöforumet
Publicerad 13 oktober 2021

Statsminister Stefan Löfven anländer till Malmöforumet
på onsdagsmorgonen den 13 oktober .
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Artikel från Statsrådsberedningen

Tal av statsminister Stefan Löfven
inför Malmöforumet
Publicerad 12 oktober 2021

"Jag har lovat de Förintelseöverlevande att göra vad jag
kan – som statsminister och människa – för att
mänsklighetens mörkaste kapitel aldrig ska glömmas
och för att motarbeta antisemitism och rasism."
Tal av statsminister Stefan Löfven inför Malmö internationella forum för
hågkomst av Förintelsen och bekämpande av antisemitism, Remember –
ReAct.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Infrastrukturdepartementet

Regeringens klimatkollegium
diskuterar det vetenskapliga läget
och behovet av negativa utsläpp
Publicerad 27 september 2021

Idag hade klimatkollegiet sitt fjärde möte som leddes av
statsminister Stefan Löfven. Under mötet gjordes en
internationell utblick och mot bakgrund av IPCC:s
senaste rapport diskuterades Sveriges klimatarbete
utifrån de senaste vetenskapliga rönen samt hur
Sverige kan nå negativa utsläpp. Johan Rockström,
chef för Potsdam Institute for Climate Impact Research,
var inbjuden att inleda dagens tema.
Den senaste rapporten från FN:s vetenskapliga klimatpanel IPCC visar att
världen är på väg mot en global uppvärmning på över 2,7 grader. Det är långt
över Parisavtalets mål om att begränsa temperaturökningen till 1,5 grader.
För att undvika de värsta effekterna av klimatförändringarna så måste alla
världens länder vidta ytterligare och kraftfullare åtgärder, inte minst de rika
länderna. Vid FN:s klimatförhandlingar vid COP26 i Glasgow i november i år
måste länderna därför visa att de vidtar klimatåtgärder som som är i linje
med vetenskapen. Länderna måste också stå upp för internationellt
samarbete och multilaterala lösningar.

Klimatkollegiet diskuterade under mötet hur Sverige kan svara upp mot
behovet av ökad global omställningstakt och hur regeringen kan agera för att
se till att de svenska klimatmålen är i linje med Parisavtalets 1,5 graders-mål.
Det klimatpolitiska ramverket anger att Sverige ska nå nettonollutsläpp
senast 2045 och ha negativa nettoutsläpp därefter. Under mötet diskuterade
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man därför hur Sverige kan förena en bioekonomi med ökade kolsänkor, hur
regeringen kan främja investeringar i negativa utsläpp samt vilken
långsiktighet som krävs för klimatågärderna.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Program för statsbesöket från
Tyskland
Publicerad 06 september 2021

På inbjudan av H.M. Konungen besöker
Förbundsrepubliken Tysklands president Frank-Walter
Steinmeier Sverige den 7–9 september tillsammans
med sin hustru, Elke Büdenbender.
Statsministern tar emot presidenten för överläggningar. Därutöver deltar
statsråden Ann Linde, Märta Stenevi, Anna Hallberg, Tomas Eneroth,
Amanda Lind och Matilda Ernkrans, samt statssekreterare Maja Fjaestad
under delar av de tre dagar långa programmet.

Tisdag 7 september

Ankomst
Kronprinsessan Victoria och prins Daniel tar emot förbundspresident Frank-
Walter Steinmeier och Elke Büdenbender vid ankomst på Arlanda flygplats.

Högtidlig välkomstceremoni 
Kungaparet möter presidentparet vid Hovstallet för kortege till Kungliga
slottet. 
Hovstallet

Vid den högtidliga välkomstceremonin på Inre borggården inspekterar
presidenten och kungen Grenadjärkompaniet ur Livgardet och
nationalsånger spelas. Presidentparet presenteras för representanter för
riksdag och regering. Kungaparet hälsar samtidigt på den tyska delegationen.
Kungliga slottet

Kungen och presidenten ger därefter ett pressuttalande i Lovisa Ulrikas
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matsal.

Lunch
Kungaparet bjuder presidentparet på lunch på Kungliga slottet. 
Samtidigt ges en lunch på Utrikesdepartementet, med utrikesministern som
värd, för representanter ur den tyska delegationen.

Besök i Tyska kyrkan 
Efter lunch besöker presidentparet och kungaparet Tyska kyrkan. Den firar i
år 450 år och är en av de äldsta tyska kyrkorna utanför Tyskland.
Församlingen, S:ta Gertruds församling, följer Svenska kyrkans vanliga
gudstjänstordning, men de flesta gudstjänster hålls på tyska. 
Gästerna välkomnas av kyrkoherde Jörg Weissbach och Daniel Höffker,
ordförande i kyrkorådet.  
Tyska kyrkan

Möte med talmannen
President Steinmeier tas på eftermiddagen emot av talman Andreas Norlén i
riksdagen. Vid ankomst välkomnas han av talmannen och riksdagsdirektör
Ingvar Mattson. Efter mötet håller presidenten ett anförande i
andrakammarsalen, i närvaro av kungen, på temat innovation och
partnerskap, ”Innovation and partnership: Europe’s path into the future”.
Anförandet webbsänds på riksdagens webbplats.  
Riksdagen

Möte med statsministern
Statsminister Stefan Löfven tar emot president Steinmeier för
överläggningar. De kommer bland annat att tala om de goda svensk-tyska
relationerna och samarbeten inom bland annat klimat, energi och
digitalisering, med fokus på innovativa och hållbara lösningar.

Barnombudsmannen
Elke Büdenbender och drottningen besöker Barnombudsmannen. Från
regeringen deltar Märta Stenevi, jämställdhets- och bostadsminister med
ansvar för stadsutveckling och arbetet mot segregation och diskriminering.
Barnombudsmannen är en statlig myndighet med uppdrag att företräda barns
och ungas rättigheter och intressen utifrån barnkonventionen, FN:s
konvention om barnets rättigheter. Barnombudsmannen håller regelbundna
dialoger med barn för att få kunskap om deras förhållanden och åsikter,
särskilt med dem i sårbara situationer. Man följer också upp hur
barnkonventionen genomförs och efterlevs i samhället. Barnombudsman
Elisabeth Dahlin tar emot vid ankomst och beskriver myndighetens



verksamhet. Därefter följer ett samtal om våld mot barn, barnen i den
digitala världen och hur barnen har påverkats av pandemin, i vilket också
representanter för stiftelsen Childhood, Barnahus och företaget NetClean
deltar.  
Barnombudsmannen

Barnahus
Drottningen och Elke Büdenbender besöker Barnahus. Där får barn som
misstänks vara utsatta för brott möjlighet att berätta sin historia för
specialutbildad personal i en trygg och barnvänlig miljö. I stället för att
slussas runt mellan olika myndigheter möts barnen av polis, socialtjänst,
barnläkare och barn- och ungdomspsykiatrin på en och samma plats.
Biträdande enhetschef Anna Friberg tar emot och förevisar verksamheten,
tillsammans med socialborgarrådet i Stockholms stad Jan Jönsson.

Galamiddag
Statsbesöket första dag avslutas med att kungaparet ger en galamiddag på
Kungliga slottet. Med anledning av pandemin hålls middagen i ett anpassat
mindre format.

Onsdag 8 september

Drottningholm 
Kungaparet tar emot presidentparet på Drottningholm och förevisar publika
delar av slottet samt Drottningholms slottsteater. Världsarvet Drottningholm
finns sedan 1991 upptaget på Unescos lista över världsarv, kultur- och
naturmiljöer i världen som anses vara enastående och av stor betydelse för
hela mänskligheten. Kungaparet bor på Drottningholms slott sedan 1981.
Drottningholms slott
Drottningholms slottsteater

Scania, Södertälje
President Steinmeier och kungen besöker Scania i Södertälje, från regeringen
deltar infrastrukturminister Tomas Eneroth. Scania är en global leverantör av
transportlösningar, med 50 000 anställda i cirka 100 länder. Företaget, som
sedan 2014 är en del av tyska Volkswagen Group, har ett uttalat mål att vara
ledande inom hållbara transporter, genom att leverera skräddarsydda tunga
lastbilar, bussar, motorer och tjänster med fokus på effektiva lösningar med
låga koldioxidutsläpp. Under besöket kommer frågor om elektrifiering,
batterier och artificiell intelligens att beröras. Scanias VD Christian Levin
hälsar välkommen och ger en presentation av företagets arbete med
elektrifiering och hållbara transportsystem. Företagen Northvolt, ordförande



Carl-Erik Lagercrantz, och H2 Green Steel, teknikchefen Maria Persson-
Gulda, medverkar och berättar om sina respektive samarbeten med Scania,
Volkswagen och andra tyska företag. Medarbetare från Scania berättar också
kort om hur produktionen av ellastbilar går till.
Scania Södertälje
Northvolt
H2Green Steel

Stiftelsen Silviahemmet
Elke Büdenbender och drottningen besöker Stiftelsen Silviahemmet, som
verkar för att sprida kunskap om demenssjukdom med målet att personer
som lever med demens och deras anhöriga ska ges högsta möjliga
livskvalitet. Från regeringen deltar Maja Fjaestad, statssekreterare i
Socialdepartementet. Drottningen tog initiativ till Silviahemmet 1996, vars
verksamhet i dag omfattar specialiserad utbildning i demensvård för
vårdpersonal på alla nivåer.  Efter en presentation av verksamheten av
Silviahemmets rektor och verksamhetschef Wilhelmina Hoffman och
koordinator Maria Tannemyr ges möjlighet att träffa några av de boende. 
Stiftelsen Silviahemmet

Tyska skolan
Drottningen och Elke Büdenbender besöker Tyska skolan för samtal om
elevernas upplevelser av digital undervisning under pandemin. De tas emot
av skolföreningens ordförande Eva Häussling och rektor Matthias Peters. En
liten grupp elever deltar i samtalet. Tyska skolan i Stockholm är den näst
äldsta tyska skolan utanför Tyskland. Den startade för 400 år sedan och
erbjuder i dag utbildning från förskola till gymnasium för ca 600 elever.
Tyska skolan

Lunch i Stockholms stadshus
Stockholms stad ger en lunch med kommunfullmäktiges ordförande Cecilia
Brinck och finansborgarrådet Anna König Jerlmyr som värdar. Vid lunchen
deltar presidentparet, kungaparet, kronprinsessparet och prinsparet samt ett
30-tal övriga gäster, bland dem utrikeshandelsminister Anna Hallberg.
Stockholms stadshus

Karolinska universitetssjukhuset / Karolinska institutet
President Steinmeier och kungen besöker Karolinska universitetssjukhuset,
tillsammans med  statssekreterare Maja Fjaestad, Socialdepartementet.
Sjukhusdirektör Björn Zoëga, Karolinska institutets rektor Ole Petter
Otterssen tar emot och presenterar tillsammans med överläkare Anna
Martling, hur man ska klara av covid-19-utmaningarna och bibehålla en



stabil patientvård, hur ett universitetssjukhus kan bygga en kunskapsbas för
att möta hälsoutmaningar och hälsokatastrofer, samt hur precisionsmedicin
kan fungera till gagn för patienterna och överbrygga klyftan mellan vård,
forskning och innovation. Karolinska Universitetssjukhuset är ett av Europas
största universitetssjukhus. Tillsammans med Karolinska Institutet, med
omfattande medicinsk akademisk forskning och stort utbud av medicinska
utbildningar, utgör sjukhuset ett medicinskt centrum med internationellt
anseende. Varje år utser Nobelförsamlingen vid Karolinska Institutet
mottagare av Nobelpriset i fysiologi eller medicin.
Karolinska universitetssjukhuset
Karolinska institutet

Goetheinstitutet  
Elke Büdenbender och drottningen besöker Goetheinstitutet. Där deltar de i
ett panelsamtal, med Svante Weyler som moderator, om värdet av
språkkunskaper och vikten av språkutbyte mellan Sverige och Tyskland.
Goetheinstitutets direktör Jutta Gehrig tar emot vid ankomst tillsammans
med Kurt Brattby, avdelningschef på Svenska institutet, som är medarrangör
av panelsamtalet. Drottningen håller ett öppningstal, följt av tal av Elke
Büdenbender.
Panelsamtalet sänds på Svenska institutets webbplats. 
Goetheinstitutet
Svenska institutet  

ArkDes och digitalt besök i Sara kulturhus
Presidenten och kungen besöker ArkDes, Sveriges nationella centrum för
arkitektur och design, där berättelsen om svensk arkitektur och hållbarhet
presenteras med fokus på träbyggnation. ArkDes direktör Kieran Long tar
emot tillsammans med generaldirektören för Svenska institutet Madeleine
Sjöstedt. Ett digitalt besök på Sara Kulturhus i Skellefteå, ett av världens
högsta trähus, som öppnar samma dag, äger också rum. Från regeringen
deltar kulturminister Amanda Lind, som kommer att hålla ett kort anförande
som hälsning till Sara kulturhus. 
ArkDes 
Sara kulturhus

Presidentparets mottagning
Presidentparet står värd för en konsert på Kungl. Musikhögskolan till sina
svenska värdars ära. Den följs av en mottagning i ett till pandemin anpassat
mindre format.

Torsdag 9 september  



Statsbesökets tredje dag äger rum i Kiruna.

Esrange
Presidentparet och kungaparet besöker Esrange, tillsammans med ministern
för högre utbildning och forskning, Matilda Ernkrans. De hälsas välkomna av
VD Stefan Gardefjord. På rymdbasen Esrange Space Center, som ägs och
drivs av det statligt ägda rymdbolaget Swedish Space Corporation (SSC),
bedrivs nationell och internationell forskning och kommersiell
rymdverksamhet, bland annat genom uppsändning av sondraketer och
stratosfäriska ballonger samt satellitkommunikation. Här samarbetar sedan
länge tyska och svenska rymdaktörer för att utveckla rymdområdet. Efter
välkomstord av Stefan Gardefjord håller ministern för högre utbildning och
forskning Matilda Ernkrans ett anförande. Vid rundvisning på området
kommer även representanter för de tyska företagen Rocket Factory
Augsburg och ISAR Aerospace att delta.   
Esrange, Europeans Space Agency

Lunch – Kiruna nya stadshus
Landshövding Lotta Finstorp, ordföranden i kommunfullmäktige Stefan
Sydberg och kommunalrådet Gunnar Selberg står värdar för en lunch i
Kiruna nya stadshus, Kristallen. Under lunchen informerar kommunen om
den pågående flytten av staden, om nya satsningar och förvaltningen av
kulturarvet, inklusive byggnader som ska flyttas.
Kiruna stadshus Kristallen 
Kiruna stadsomvandling

LKAB
Efter lunch besöker presidentparet och kungaparet, tillsammans med
ministern för högre utbildning och forskning Matilda Ernkrans, LKAB
(Luossavaara-Kiirunavaara AB). Statligt ägda LKAB, som grundades 1890,
är en internationell gruv- och mineralkoncern. I visningsgruvan, 300 m under
jord, kommer LKAB att presentera arbetet med omställningen av järn- och
stålindustrin för en hållbar framtid, vilket bland annat inkluderar fossilfri
järn- och stålproduktion, en digitaliserad, automatiserad och koldioxidfri
gruvdrift och produktion av kritiska mineraler från återvunnet gruvavfall.
LKAB:s vd Jan Moström tar emot vid ankomst och ger en introduktion till
besöket och övriga presentationer. Representanter för Ericsson och ABB
kommer även att delta för att berätta om vikten av digitalisering inom
industrisektorn. 
LKAB
Ericsson
ABB



Avskedsceremoni Kiruna flygplats
Statsbesöket avslutas när kungaparet tar farväl av sina gäster vid en
avskedsceremoni på Kiruna flygplats.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern leder en
övergångsregering
Publicerad 28 juni 2021

Statsministern och övriga statsråd har idag entledigats
av talmannen. De uppehåller sina befattningar till dess
att en ny regering har tillträtt. Regeringen är därmed en
övergångsregering.
Talmannen ska nu samråda med företrädare för partigrupperna
(talmansrundor) i syfte att föreslå en ny statsminister för riksdagen.

– Det är en svår politisk situation i Sverige efter riksdagens
misstroendeomröstning, samtidigt som vi befinner oss i en pandemi. I detta
läge har min och regeringens prioritet varit att göra det som är bäst för
landet. Med den utgångspunkten har jag, i stället för att utlysa extra val, idag
hos talmannen begärt att bli entledigad som statsminister. Jag har meddelat
honom att jag står till förfogande att leda en regering som kan tolereras av
riksdagen, säger statsminister Stefan Löfven.

Regeringskansliets uppgift är att bereda regeringsärenden och biträda
regeringen och statsråden i deras verksamhet i övrigt. Detta gäller även när
regeringen är en övergångsregering.

En övergångsregering fattar främst beslut i löpande eller brådskande
ärenden. Den enda uttryckliga begränsningen av en övergångsregerings
befogenheter är dock att den inte får besluta om extra val.

Den 21 juni förklarade riksdagen efter omröstning att statsministern inte har
riksdagens förtroende.
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Infrastrukturdepartementet

EU:s klimatlag och
tillståndsprocesser i fokus på
regeringens klimatkollegium
Publicerad 02 juni 2021

När Regeringens klimatkollegium sammanträdde för
tredje gången var tillståndsprocesser samt EU:s
klimatpolitik och ”Fit for 55” på agendan.
Klimatkollegiet, som leds av statsminister Stefan Löfven, hade två
högaktuella ämnen med stor betydelse i samhällsomställningen mot ett
fossilfritt Sverige på dagens agenda.

För att uppnå nettonollutsläpp 2045 står Sverige inför en omfattande
samhällsomställning, vilket kommer leda till att ett stort antal verksamheter
behöver ändrade eller nya tillstånd. Väl fungerande och effektiva
tillståndsprocesser bidrar till ett gott investeringsklimat, vilket främjar den
gröna omställningen. Samtidigt är det viktigt att ett högt miljöskydd
bibehålls. Det pågår just nu ett stort antal regeringsinitiativ och åtgärder för
att utreda och effektivisera tillståndsprocesser för att främja den gröna
omställningen. Vid mötet diskuterades hur regeringen kan bidra till att skapa
bättre förutsättningar för välfungerande tillståndsprocesser.

Sverige har en viktig roll att driva på för en ambitiös klimatpolitik i
förhandlingarna i EU. EU-kommissionen ska i juli presentera den lagstiftning
som ska bidra till att man når det skärpta målet för 2030 i EU:s klimatlag.
Lagstiftningspaketet går under namnet ”Fit for 55”. Vid mötet diskuterades
hur Sverige kan påverka och kommer påverkas av den kommande
lagstiftningen.
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Om klimatkollegiet

Klimatkollegiets syfte är att samordna och inrikta genomförandet av den
klimatpolitiska handlingsplanen samt följa upp regeringens arbete att nå
klimatmålen. Alla politikområden måste dra åt samma håll och klimatfrågan
måste integreras i alla relevanta politikområden.

Kollegiet har regelbundna möten som leds av statsministern. Utöver
statsministern och miljö- och klimatministern ingår ytterligare sex ministrar
vars områden är avgörande för klimatomställningen. Dessa är: näringsminis‐
tern, finansministern, infrastrukturministern, energi- och digitaliserings‐
ministern, landsbygdsministern samt jämställdhets- och bostadsministern.

Dagens möte gästades även av försvarsministern och EU-ministern.



Artikel från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utbildningsdepartementet

Regeringens plan för avveckling
av restriktioner
Publicerad 27 maj 2021

Smittspridningen och antalet covidpatienter i
slutenvården minskar nu kraftigt. Den största
vaccinationskampanjen i Sveriges historia medför att allt
fler varje dag skyddas från allvarlig sjukdom. Vid en
pressträff under torsdagen presenterade regeringen sin
plan i fem steg för anpassning och avveckling av de
restriktioner som tagits fram med anledning av covid-
19-pandemin.
Regeringens plan innehåller fem steg. Steg 1 inleds den första juni, och
innebär ett antal lättnader. Det sista steget, steg 5, innebär att restriktioner
och rekommendationer som införts med anledning av covid-19 i princip
upphör helt. Regeringen är angelägen om att avvecklingen av restriktionerna
sker ansvarsfullt, och med beredskap för att hantera en situation där
smittspridningen åter ökar.

Folkhälsomyndigheten har utgått från tre nivåer för den fortsatta
anpassningen av restriktioner för covid-19. Respektive nivå fastställs av
regeringen, efter dialog med Folkhälsomyndigheten, genom en samlad
bedömning av smittläget, belastningen i hälso- och sjukvården och
vaccinationsgraden.

För att avgöra om det är möjligt att gå vidare till nästa steg, och införa
ytterligare lättnader, kommer en samlad bedömning göras utifrån indikatorer
som Folkhälsomyndigheten tagit fram. Det handlar om smittspridning,
belastning på sjukvården samt vaccinationsgrad i befolkningen. Utifrån
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Folkhälsomyndighetens indikatorer beskrivs utvecklingen av pandemin i tre
nivåer för den fortsatta anpassningen av restriktioner för covid-19.

Anpassade restriktioner från första juni

Steg 1, som delvis har kommunicerats tidigare, innebär bland annat nya
deltagartak för verksamheter såsom allmänna sammankomster och offentliga
tillställningar. Stadigvarande tivolinöjen och marknader träffas inte längre av
deltagartaken. Tivolin kommer regleras som nöjesparker och liknande
anläggningar, och marknader kommer regleras som handelsplatser.
Serveringsställens öppettider förlängs till klockan 22.30. När det gäller
Folkhälsomyndighetens rekommendationer kommer mindre läger och cuper
inte längre att avrådas för barn och unga. Matcher och tävlingar även för
vuxna tillåts utomhus. Rådet om distansundervisning för utbildning för vuxna
tas bort så att en större andel av sådan utbildning kan ske på plats.

Steg 2, som beräknas träda i kraft omkring 1 juli, innebär bland annat höjda
deltagartak för allmänna sammankomster och offentliga tillställningar samt
höjda deltagartak för privata sammankomster. När det gäller
Folkhälsomyndighetens rekommendationer kommer bland annat råd till
enskilda avseende idrotts- och fritidsverksamhet att tas bort i sin helhet.
Serveringsställenas öppettider förlängs ytterligare, och regleringen på
serveringsställen utomhus rörande maxantal per sällskap samt avstånd
mellan sällskap tas bort. Rådet om att endast umgås med den närmsta
kretsen tas bort, men det är fortsatt bättre att ses utomhus. Råd till föreningar
om att ställa in, skjuta upp eller genomföra möten, stämmor med mera på
distans lättas upp på så sätt att dessa kan ske. Dessa ska fortsättningsvis ske
utan trängsel. 

Steg 3, som preliminärt beräknas inträda 15 juli, innebär bland annat att
begränsningarna i långväga kollektivtrafik och regleringar som begränsar
kvadratmeter per person i inom- och utomhusmiljöer tas bort.

Steg 4 beräknas till september och innebär bland annat att
deltagarbegränsningar för allmänna sammankomster, offentliga tillställningar
och privata sammankomster tas bort. Restriktionerna för restaurangnäringen
lättas också, bland annat avseende storlek på sällskap.

Steg 5 innebär att kvarvarande restriktioner lyfts. Detta handlar bland annat



om trängselregler som gäller för handelsplatser samt kultur- och
fritidsverksamhet. Uppdraget till vissa statliga myndigheter om att säkerställa
att endast arbetstagare vars fysiska närvaro är nödvändig tas bort.
Folkhälsomyndigheten häver allmänna råd kopplade till att undvika trängsel,
arbeta hemma och särskilt god handhygien. Det är ännu inte fastställt när
steg 5 kan inträda.

Användande av vaccinationsintyg

Regeringen avser att återkomma i mitten av juni med ett ställningstagande
om huruvida det ska införas en möjlighet att använda vaccinationsintyg eller
liknande för vissa allmänna sammankomster och offentliga tillställningar
under en begränsad period. Ställningstagandet ska tydliggöra på vilket sätt
detta i så fall bör regleras och vilka allmänna sammankomster och offentliga
tillställningar som kan vara aktuella. Intygen skulle kunna användas för att
möjliggöra större evenemang som annars inte hade kunnat genomföras på
grund av det epidemiologiska läget.

Trots att Sverige nu går in i ett bättre epidemiologiskt läge bedömer
regeringen att det fortsatt är angeläget med god beredskap för att kunna
vidta åtgärder och hantera ett försämrat läge. Regeringen kan vid ett
förändrat eller försämrat epidemiologiskt läge behöva ändra planen för
anpassningar av restriktionerna.

Planen för avvecklingen av restriktioner kan läsas i sin helhet på regeringens
webbplats.

Vid pressträffen medverkade statsminister Stefan Löfven, miljö- och
klimatminister samt vice statsminister Per Bolund, socialminister Lena
Hallengren, utbildningsminister Anna Ekström samt Folkhälsomyndighetens
generaldirektör Johan Carlson.



Artikel från Statsrådsberedningen

Belarus och klimat på EU-
toppmöte
Publicerad 25 maj 2021

Händelserna i Belarus då ett passagerarflygplan
tvingades ner för landning i Minsk i syfte att gripa en
journalist dominerade diskussionen på EU-toppmötet i
Bryssel 24 maj. EU-ledarna tog även upp situationen i
Ryssland. Dagen efter var EU:s klimatarbete och
vaccinsamordning huvudfrågor.

Händelserna i Belarus

Stats- och regeringscheferna inledde mötet med att diskutera de senaste
händelserna i Belarus när ett passagerarplan tvingades landa.

- Som ni vet beslutade Europeiska rådet igår kväll om en rad åtgärder mot
Belarus och vi kräver att de två personer som greps vid landningen,
journalisten Roman Protasevitj och Sofia Sapega, omedelbart släpps fria,
sade statsminister Stefan Löfven vid en pressträff på tisdagsmorgonen.

- Vi har också beslutat om att påkalla en internationell utredning, gå vidare
med ytterligare sanktioner, både genom listningar av enskilda ansvariga och
riktade ekonomiska sanktioner, uppmana EU-länderna att stoppa flygningar i
belarusiskt luftrum, och förhindra flygbolag från Belarus att landa på
europeiska flygplatser. Det är positivt att vi så snabbt kunde enas kring
tydliga och resoluta åtgärder från EU:s sida, helt i linje med mina krav från
svensk sida, sade statsministern vidare.

Situationen i Ryssland
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Stats- och regeringscheferna tog också upp situationen i Ryssland.

-  Liksom jag själv var det många som betonade betydelsen av att EU-
länderna står eniga i Rysslandsfrågan. Vi ska återkomma till den vid nästa
toppmöte i juni, sade statsministern.

Coronasamordning

EU-ledarna hade en övergripande diskussion om vaccinations- och
coronaläget i medlemsländerna samt globalt.

- EU arbetar vidare för att säkra den globala tillgången till vaccin.
Huvuddelen av världens vaccinexport kommer från Europa. Men vi har
också köpt in mer vaccin än vi behöver själva. I dag har vi kommit överens
om att under hösten dela med oss av minst 100 miljoner sådana doser. Det är
ett viktigt steg. Sverige kommer bidra med tre miljoner doser av vårt
överskott, sade statsministern efter mötet.

EU:s klimatarbete

Stats- och regeringscheferna har tidigare beslutat om EU:s klimatmål: att
minska koldioxidutsläppen med minst 55 procent till 2030 och bli
klimatneutralt till 2050.

- Arbetet med att genomföra EU:s klimatmål och därmed uppfylla
Parisavtalet fortsätter. Vi ska hålla en hög ambitionsnivå och alla länder
måste bidra för att EU ska bli klimatneutralt senast 2050, kommenterade
statsminister Stefan Löfven efter mötet.



Artikel från Statsrådsberedningen

Klimat och Ryssland på EU-
toppmöte
Publicerad 24 maj 2021

Statsminister Stefan Löfven träffar sina stats- och
regeringschefskollegor på ett EU-toppmöte i Bryssel
24–25 maj. På EU-ledarnas agenda står EU:s
klimatarbete, vaccinsamordning och situationen i
Ryssland. Stats- och regeringscheferna kommer också
ta upp EU:s relation med Storbritannien.

EU:s klimatarbete

Stats- och regeringscheferna har tidigare beslutat om EU:s klimatmål: att
minska koldioxidutsläppen med minst 55 procent till 2030 och bli
klimatneutralt till 2050. På mötet ska EU-ledarna ha en vägledande
diskussion om hur det konkret ska gå till inför EU-kommissionens förslag
senare i sommar.

Utrikesfrågor och situationen i Ryssland

Stats- och regeringscheferna ska också diskutera situationen i Ryssland. De
skulle ha haft en diskussion om situationen i Ryssland tidigare, men den har
skjutits upp på grund av coronapandemin. Nu har situationen för bland annat
de mänskliga rättigheterna i Ryssland förvärrats och EU:s relation med
landet har försämrats. EU-ledarna ska också ta upp att ett passagerarplan på
väg till Vilnius den 23 maj tvingades landa i Minsk varpå en belarusisk
journalist som var ombord greps.

Coronasamordning
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EU-ledarna kommer att ha en övergripande diskussion om vaccinations- och
coronaläget i medlemsländerna samt globalt. Arbetet med att vaccinera och
hur restriktionerna kan lättas nu när man kommit överens om de digitala
certifikaten är andra frågor som kan komma upp på mötet. Sannolikt
kommer EU-ledarna också ta upp hur vaccinet ska fördelas globalt för att
säkra rättvis tillgång till vaccin.

Relationen med Storbritannien

Stats- och regeringscheferna ska diskutera relationen med Storbritannien
efter det nya handels- och samarbetsavtalet mellan EU och Storbritannien
som trädde ikraft den 1 maj.



Artikel från Kulturdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen

Mer träffsäker reglering för
allmänna sammankomster och
offentliga tillställningar
Publicerad 12 maj 2021

Regeringen har beslutat att en mer träffsäker
anpassning av deltagartaken för olika arrangemang,
utifrån risken för trängsel och smittspridning av covid-
19, ska införas den 1 juni.
För inomhusarrangemang ska deltagartaket som huvudregel fortsättningsvis
vara åtta deltagare. Om deltagarna anvisas en sittplats kan upp till 50
deltagare tillåtas. För arrangemang utomhus får maximalt 100 deltagare delta
förutsatt att deltagarna inte anvisas en sittplats, då upp till 500 deltagare kan
tillåtas.

En särskild begränsning införs för motionslopp och liknande idrottstävlingar,
där högst 150 utövare får delta samtidigt.

Folkhälsomyndigheten kommer ha möjlighet att besluta om sänkta
deltagartak regionalt. Länsstyrelserna har även fortsatt möjlighet att i
enskilda fall besluta om begränsningar av evenemang om det förekommer en
omfattande smittspridning, eller om det på goda grunder kan förutses.

Marknader ska regleras som andra handelsplatser istället för som en offentlig
tillställning. På samma sätt ska stadigvarande tivolinöjen endast omfattas av
regleringen för nöjesparker och djurparker, vilket innebär att de inte träffas
av de fasta deltagartaken i begränsningsförordningen. Dessa verksamheter
måste begränsa antalet besökare baserat på den för besökarna tillgängliga
kvadratmeterytan (20 kvadratmeter/person).
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Uppdraget till statliga myndigheter om att vidta ytterligare åtgärder för att
öka andelen anställda som arbetar hemifrån förlängs till och med den 15
september 2021. Myndigheterna ska säkerställa att endast arbetstagare vars
fysiska närvaro är nödvändig för att kunna bedriva verksamheten befinner
sig i myndighetens lokaler.

Folkhälsomyndigheten informerade även om ändringar i sina föreskrifter och
allmänna råd. Läs mer på Folkhälsomyndighetens webbplats.

Vid pressträffen medverkade statsminister Stefan Löfven, socialminister
Lena Hallengren, kultur- och demokratiminister samt minister med ansvar
för idrottsfrågorna Amanda Lind samt Folkhälsomyndighetens
generaldirektör Johan Carlson.



Artikel från Statsrådsberedningen

Sociala frågor och EU:s relation
med Indien på informellt toppmöte
Publicerad 07 maj 2021

På fredag och lördag träffar statsminister Stefan Löfven
sina stats- och regeringschefskollegor på ett informellt
toppmöte i Porto, Portugal. Huvudtemat för toppmötet är
sociala frågor men EU-ledarna ska även ha ett
videomöte med Indiens premiärminister Narendra Modi.

Sociala frågor

Jobb, tillväxt och sociala frågor är fokus för det informella toppmötet. Stats-
och regeringscheferna ska prata om hur principerna för den sociala pelaren
som antogs vid toppmötet i Göteborg 2017 ska genomföras. Diskussionen
kommer bland annat handla om kompetensförsörjning och innovationer samt
behov av socialt skydd och god välfärd.

Relationen mellan EU och Indien

På lördagen kommer EU-ledarna ha ett videomöte med Indiens
premiärminister Narendra Modi för att prata om ett fördjupat partnerskap
mellan EU och Indien.

Coronasamordning

EU-ledarna kommer också få en uppdatering om EU:s gemensamma arbete
med pandemibekämpning.

Stats- och regeringscheferna antar inga slutsatser på informella möten men
de kommer anta en deklaration om de sociala frågorna efter diskussionen.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
välkomnar att USA anslutit sig till
den globala Ledarskapsgruppen
för industriomställning (LeadIT)
Publicerad 23 april 2021

USA och president Joe Biden har anslutit sig till den
globala Ledarskapsgruppen för industriomställning,
Leadership Group for Industry Transition (LeadIT).
Gruppen lanserades 2019 av statsminister Stefan
Löfven och Indiens premiärminister Narendra Modi, och
arbetar för att driva på klimatomställningen inom den
tunga industrin.
- Det är mycket glädjande att USA och president Biden har anslutit sig till
det svensk-indiska initiativet LeadIT. Den tunga industrin och
transportsektorn står för cirka 30 procent av de globala utsläppen. En
omställning av dessa sektorer är en nödvändig del i kampen mot
klimatförändringen. Jag ser fram emot att jobba tillsammans med USA och
andra för att för att nå målen i Parisavtalet, genom att driva på för att den
tunga industrin ska nå fossilfrihet och netto-noll-utsläpp senast år 2050,
säger statsminister Stefan Löfven.

Ledarskapsgruppen har utvecklats i samarbete med World Economic Forum
och samlar över 30 länder och industriföretag som arbetar tillsammans för att
nå fossilfrihet och netto-noll-utsläpp senast 2050, i linje med Parisavtalets
mål. Stockholm Environment Institute, SEI, är värd för Ledarskapsgruppens
sekretariat. I den arbetsplan som tagits fram för 2021 har man enats om
konkreta insatser från offentlig och privat sektor för att främja innovation
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och teknikutbyte, ta fram färdplaner för industriomställning samt
policyåtgärder för att driva på omställningsarbetet. Gruppens arbete och
resultat följs upp och nya ambitiösa mål sätts för det fortsatta arbetet vid
LeadIT Summits, gruppens årliga högnivåmöten. Ledarskapsgruppen
uppmanar också till ökat internationellt samarbete mellan viktiga aktörer för
att påskynda den globala klimatomställningen inom tung industri.

För Sverige är Ledarskapsgruppen bland annat en viktig global plattform för
att sprida det framgångsrika koncept och den arbetsmetod som tagits fram
genom Fossilfritt Sverige. Flera av de företag som ingår i Fossilfritt Sverige
har även anslutit sig till Ledarskapsgruppen.



Artikel från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Förlängda restriktioner för att
minska smittspridningen
Publicerad 31 mars 2021

Smittspridningen i Sverige ligger fortsatt på en hög
nivå. Därför ligger nuvarande restriktioner kvar.
De senaste veckorna har smittspridningen och belastningen på sjukvården
ökat och länsstyrelserna har i sina veckorapporter beskrivit en bristande
följsamhet till det redan existerande regelverket. Smittspridningen förutspås
fortsatt öka åtminstone en tid framöver.

Uppmaning om att fortsatt hålla viss verksamhet
stängd samt arbeta hemifrån

Mot bakgrund av det allvarliga smittläget förlänger regeringen uppmaningen
till kommuner och regioner att hålla viss verksamhet stängd till den 18 april.
Som tidigare är det extra viktigt att idrotts-, fritids-, och kulturaktiviteter för
barn och unga, såväl utomhus som inomhus, fortsätter i så stor utsträckning
som möjligt under förutsättning att föreskrifter och allmänna råd kan följas.

Offentliga gym- och sportanläggningar samt badhus kan hållas öppna i
enlighet med restriktionerna i begränsningsförordningen och tillhörande
föreskrifter. Detsamma gäller museer och konsthallar där det finns
smittskyddsbestämmelser på plats.

Med stöd av den tillfälliga pandemilangen och lagen om tillfälliga
smittskyddsåtgärder på serveringsställen har Folkhälsomyndigheten tagit
fram föreskrifter om att restauranger, barer och andra serveringsställen bara
får ha öppet till kl. 20.30 med undantag för take-away, att det får vara max
en person per sällskap på serveringsställen i gallerior och varuhus, att man
ska handla ensam (med vissa undantag), att det ska finnas 10 kvm per person
i butiker och gym och att det får vara max 500 personer i butiker. Med
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anledning av smittläget föreslår Folkhälsomyndigheten att dessa föreskrifter
ska förlängas till den 3 maj.

Nya deltagartak för allmänna sammankomster och offentliga tillställningar är
aktuella först när smittspridningen har stabiliserats

I ett förslag från regeringen som gick ut på remiss i februari ingick bland
annat ett förslag om nya deltagartak för allmänna sammankomster och
offentliga tillställningar, samt mer träffsäker reglering för stadigvarande
tivolinöjen och marknader.

Regeringen kommer att avvakta med att gå fram med de nya förändringarna
för allmänna sammankomster och offentliga tillställningar, på grund av det
förvärrade smittläget och den höga belastningen på sjukvården.
Ställningstagandet bygger på Folkhälsomyndighetens bedömning som i en
skrivelse till regeringen har framfört att regeringen bör avvakta med att gå
fram med förändringarna för allmänna sammankomster och offentliga
tillställningar.

En preliminär bedömning av Folkhälsomyndigheten är att dessa nya regler
kan träda i kraft den 3 maj 2021, men det förutsätter att det epidemiologiska
läget är bättre då.

Uppmaning inför påsk

På pressträffen betonades också uppmaningarna att bara umgås med sina
allra närmaste, att stanna hemma om man känner minsta symptom och att
testa sig. Om man planerar en resa så är det viktigt att den görs på ett
smittsäkert sätt. Alla som kan ska arbeta hemma. Man ska undvika trängsel,
tvätta händerna och hålla avstånd. Det här är det viktigaste som alla kan
bidra med för att få ner smittspridningen.

Påsken måste firas begränsat. Det är upp till var och en att hålla sig
uppdaterad om vilka restriktioner som gäller i den region man befinner sig i.

 

Vid pressträffen den 31 mars medverkade statsminister Stefan Löfven,
socialminister Lena Hallengren och Folkhälsomyndighetens generaldirektör
Johan Carlson.

Se en teckenspråkstolkad version av pressträffen på Regeringskansliets



Youtube-kanal.



Artikel från Statsrådsberedningen

Med samverkan för innovation kan
samhället möta
samhällsutmaningar
Publicerad 31 mars 2021

Den 7 april håller Nationella innovationsrådet ett
regionalt möte i Skåne. Mötet är digitalt och har fokus
på två teman: Innovation för hållbara städer och Hur
kan vi stärka samhället genom ökad sammanhållning?
Men också frågor om utvecklad samverkan och
fördjupade partnerskap kommer att diskuteras på mötet.
Syftet med Innovationsrådets regionala möten är att lära av de möjligheter
och förutsättningar som finns i olika delar av landet och som möter den
nationella politiken.

Teman för de regionala mötena är att fånga upp innovation, lösningar, och
utmaningar som är betydande för regionen där mötet hålls. Men också
former för ömsesidigt lärande mellan regional och nationell nivå tas upp på
mötet. 

En viktig fråga är förstås: Vad kan nationell politik lära av erfarenheterna i
Skåne? Med ökad kunskap underlättas nationell och regional samverkan och
lösningar på regionala utmaningar kan utformas gemensamt.

I Skåne medverkar bland andra landshövding Anneli Hulthén,
kommunstyrelsens ordförande i Malmö, Katrin Stjernfeldt Jammeh, Soraya
Axelsson som är projektchef för H22 i Helsingborg och Nicolas Lunabba,
verksamhetsansvarig för organisationen Helamalmö.

Vad är deras förväntningar på mötet?
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Anneli Hulthén, landshövding i Skåne:

– I Skåne finns det många goda exempel på hur vi har tagit oss an olika
samhällsutmaningar genom den innovationskraft som finns runtom i länet,
både i städer och på landsbygd. Jag känner mig glad och stolt över att några
av dessa engagerade aktörer kommer att få möjlighet att berätta om sina
erfarenheter för statsministern och ledamöter av Nationella innovationsrådet.
Jag hoppas att några av dessa exempel kommer att spridas vidare till andra
regioner men också att vi under mötet kommer att belysa vad som behöver
utvecklas för att bidra till ännu mer innovationskraft och utvecklad
samverkan både på lokal och regional nivå.

Katrin Stjernfeldt Jammeh, kommunstyrelsens ordförande i Malmö:

– Malmö har ett stort fokus på processtänk och samverkan, dvs hur Malmö
stad i flera olika processer kring stadsutveckling och hållbar stad – socialt,
ekonomiskt och miljömässigt – försöker skapa förflyttning genom
gemensamma visioner och samarbeten med många olika aktörer. Vårt
senaste partnerskap Lokal Färdplan Malmö 2030 är ett exempel, där mer än
150 byggaktörer har anslutit sig med målet att halvera sin klimatpåverkan
från nuläge till 2025 och starta minst ett klimatneutralt byggprojekt. Jag
hoppas att det nationella kan finna inspiration och få nya konkreta idéer från
Malmö och Skåne.

Soraya Axelsson, projektchef H22, Helsingborg stad:

– Jag ser verkligen fram emot mötet den 7 april. Världens städer står inför
stora utmaningar och vår gemensamma förmåga att driva innovation över
stadsgränser och landsgränser är avgörande för hur vi löser dem. Därför
anser jag att detta möte är otroligt viktigt. Jag hoppas att mötet sätter ljus på
de utmaningar och hinder som finns för att städer ska bli mer
innovationsdrivna men också lyfta fram spännande lösningar, arbetssätt och
satsningar som finns i vår region. Jag är otroligt glad över att få delta och
berätta om Helsingborgs stora välfärds- och innovationssatsning; H22 – The
making of a smarter city.

Nicolas Lunabba, verksamhetsansvarig Helamalmö:

– Organisationen Helamalmö verkar för ett social hållbart samhälle, med
särskilt fokus på unga människor. Min förhoppning är att vi under mötet
pratar om hur vi genom lokal förankring och tvärsektoriella samarbeten
skapar förutsättningar för ökad levnadsstandard i socioekonomiskt utsatta



områden.

Sedan 2017 har Innovationsrådet haft regionala möten i Västra Götaland
(Trollhättan), Västerbotten (Skellefteå), Kalmar län (Kalmar) och
Västernorrland (digitalt möte).



Artikel från Statsrådsberedningen

Vaccinsamordning och möte med
Joe Biden på videotoppmöte
Publicerad 26 mars 2021

Vaccin och coronasamordning var huvudfrågorna när
statsminister Stefan Löfven träffade sina stats- och
regeringschefskollegor på ett videotoppmöte 25 mars.
Även den inre marknaden och digitalisering var uppe.
EU-ledarna avslutade med ett möte med USA:s
president Joe Biden.

Corona- och vaccinsamordning

EU-ledarna hade en övergripande diskussion om coronaläget i
medlemsländerna och det pågående arbetet med att vaccinera medborgare i
EU.

- Tillgången till vaccin är en ödesfråga och alla länder vill ju kunna vaccinera
sina medborgare så fort det bara går. Jag vill naturligtvis se så mycket vaccin
som möjligt så fort som möjligt till Sverige. Samtidigt är det viktigt att
vaccinet når ut till hela EU och hela världen. Vi är i en pandemi och ingen är
säker förrän alla är säkra, sade statsminister Stefan Löfven efter mötet.

Möte med president Joe Biden

På torsdagskvällen var USA:s president Joe Biden med på mötet för en
diskussion om framtida samarbete mellan EU och USA.

- Joe Biden pratade om behovet av samarbete mellan EU och USA vad gäller
pandemin, klimatet och en återstart av ekonomin samt om samarbetet om
demokrati och värderingar. Biden var tydlig med att den största
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prioriteringen nu är att få upp vaccinproduktionen och att vaccinera många.
Biden sade också att USA så fort som möjligt ska bidra med vaccin till det
globala vaccinationsprogrammet Covax, sade statsministern.

Digitala frågor och den inre marknaden

Den inre marknaden är ett återkommande tema på vårtoppmötena och denna
gång stod frågan om hur digitaliseringen kan stärka den inre marknaden i
fokus.

-  Vi är mitt i den digitala omställningen och det är viktigt att Europa
fortsätter att utveckla sin kapacitet för att så långt som möjligt dra fördel av
de möjligheter som omställningen innebär, men det måste ske på ett smart
sätt.

Utrikespolitiska frågor och Eurotoppmöte

På mötet informerade också ordförande Charles Michel EU-ledarna om sina
samtal med Rysslands president Vladimir Putin, inför en diskussion om EU:s
relation med Ryssland på ett framtida fysiskt möte.

Stats- och regeringscheferna hade också ett eurotoppmöte som behandlade
eurons internationella roll.



Artikel från Statsrådsberedningen

Coronasamordning och Joe Biden
på videotoppmöte
Publicerad 24 mars 2021

Coronasamordning är huvudfrågan när statsminister
Stefan Löfven träffar sina stats- och
regeringschefskollegor på ett tvådagars videotoppmöte
25–26 mars. På torsdagskvällen ska EU-ledarna också
ha ett möte med USA:s president Joe Biden. På
fredagen kommer de ta upp frågor relaterade till den
inre marknaden och digitalisering samt ha ett
eurotoppmöte.

Corona- och vaccinsamordning

EU-ledarna kommer ha en övergripande diskussion om coronaläget i
medlemsländerna. De kommer ta upp det pågående arbetet med att
vaccinera medborgare i EU-länderna samt diskutera arbetet med att ta fram
och distribuera vaccin. Arbetet med att ta fram ett vaccincertifikat kommer
säkerligen också upp samt det internationella vaccinsamarbetet inom Covax.

Möte med president Joe Biden

På torsdagskvällen ansluter USA:s president Joe Biden för en diskussion med
stats- och regeringscheferna i EU-länderna om framtida samarbete mellan
EU och USA.

Digitala frågor och den inre marknaden

Vid varje marstoppmöte brukar EU-ledarna ta upp den inre marknaden och
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denna gång kommer de att prata om hur digitaliseringen kan stärka den inre
marknaden och öppna mot omvärlden samtidigt som alla måste ha möjlighet
att delta. Den inre marknaden är grundläggande för EU-ländernas ekonomi
och pandemin har gjort att kraven på digitalisering har ökat.

Utrikespolitiska frågor

EU:s relationer med Ryssland och Turkiet kommer även att vara ett ämne på
torsdagen. Ordförande Charles Michel kommer att informera EU-ledarna om
sina samtal med Rysslands president Vladimir Putin, inför en diskussion om
EU:s relation med Ryssland på ett framtida fysiskt möte.

Eurotoppmöte

På fredagen är det ett eurotoppmöte i så kallat inkluderande format, det
betyder att även EU-länder utan euron som valuta deltar. Stats- och
regeringscheferna kommer då att behandla eurons roll internationellt
tillsammans med chefen för Europeiska centralbanken Christine Lagarde och
Eurogruppsordförande Paschal Donohoe.

 



Artikel från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Förlängda restriktioner till följd av
covid-19
Publicerad 18 mars 2021

(Ny version) Smittspridningen i Sverige ligger fortsatt på
en hög nivå, de regionala skillnaderna är stora och
större lokala smittutbrott förekommer. Vid en pressträff
under torsdagen informerade regeringen och
Folkhälsomyndigheten om ytterligare åtgärder för att
bromsa smittspridningen.
Folkhälsomyndighetens scenarier visar att det finns risk för ännu en
smittspridningstopp under våren 2021. Ytterligare åtgärder kan snabbt
behöva vidtas och anpassas utifrån hur smittspridningen utvecklas på
nationell, regional och lokal nivå.

Mot denna bakgrund uppdrar regeringen åt länsstyrelserna och
Folkhälsomyndigheten att vidareutveckla formerna för den redan befintliga
regionala och lokala samverkan inför eventuell ökad smittspridning.

Myndigheterna ska inom ramen för uppdraget bland annat redovisa hur den
gemensamma lägesbilden vad gäller smittspridningen och eventuellt behov
av ytterligare smittskyddsåtgärder inom länet upprätthålls hos berörda
aktörer såsom de regionala smittskydden, kommunerna och andra berörda
aktörer.

Med regeringsuppdraget intensifieras samverkan mellan aktörerna, och den
gemensamma beredskapen tydliggörs och stärks.

Regeringen har även beslutat att ge länsstyrelserna i uppdrag att utveckla sin
redovisning av hur tillsynen av den tillfälliga pandemilagen genomförs, men
även hur länsstyrelserna anpassar sitt tillsynsarbete efter utvecklingen av
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smittspridningen. Detta för att säkerställa att reglerna upprätthålls i syfte att
minska trängsel i berörda verksamheter, och i förlängningen minska risken
för smittspridning.

Fortsatt uppmaning att hålla icke-nödvändig verksamhet
stängd

Till följd av den allvarliga och osäkra situationen fortsätter regeringen att
uppmana kommuner och regioner att hålla icke-nödvändig verksamhet som
allmänheten har tillträde till, och som inte regleras enligt
begränsningsförordningen, stängd. Kommunala gym och sportanläggningar,
badhus samt museer och konsthallar omfattas inte av uppmaningen då dessa
verksamheter omfattas av begränsningsförordningen.

*Likt tidigare är det viktigt att idrotts-, fritids-, och kulturaktiviteter för barn
och unga, såväl utomhus som inomhus, fortsätter i så stor utsträckning som
möjligt under förutsättning att föreskrifter och allmänna råd kan följas. Detta
gäller även för unga i gymnasieåldern. Det är dock inte läge att anordna
tävlingar eller matcher.

Uppmaningen förlängs till 1 april och kan komma att förlängas ytterligare.

Vid pressträffen medverkade statsminister Stefan Löfven, socialminister
Lena Hallengren och Folkhälsomyndighetens generaldirektör Johan Carlson.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Infrastrukturdepartementet

Andra mötet med regeringens
klimatkollegium idag
Publicerad 09 mars 2021 Uppdaterad 09 mars 2021

Regeringens klimatkollegium som leds av statsminister
Stefan Löfven har idag sammanträtt för andra gången.
Mötet skedde digitalt.
Tema på klimatkollegiets möte var hållbar stadsutveckling och elektrifiering.
Det är två ämnen som har stor potential att bidra till minskade utsläpp, ökad
välfärd, konkurrenskraft och sysselsättning.

Ansvaret för hållbar stadsutveckling delas mellan lokal, regional och
nationell nivå och kräver därför god samordning. En förutsättning för sådan
är att det finns en samsyn mellan de olika nivåerna om de övergripande
målsättningarna samt att roller och ansvar är väl definierade.

För att klara nettonollutsläpp 2045 står Sverige inför en omfattande
elektrifiering av bland annat industri, transporter och arbetsmaskiner. Det är
en stor möjlighet för Sverige, men även en utmaning att planera så att
utvecklingen av elsystemet och infrastrukturen går i takt med behoven.

Vid dagens möte diskuterades bland annat hur regeringen kan stödja en
omställning till hållbara städer i hela landet och vilka åtgärder som är
viktigast för ett Sverige som är ett föregångsland inom elektrifieringen.

Om klimatkollegiet

Klimatkollegiets syfte är att samordna och inrikta genomförandet av den
klimatpolitiska handlingsplanen samt följa upp regeringens arbete att nå
klimatmålen. Alla politikområden måste dra åt samma håll och klimatfrågan
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måste integreras i alla relevanta politikområden.

Kollegiet har regelbundna möten som leds av statsministern. Utöver
statsministern och miljö- och klimatministern ingår ytterligare sex ministrar
vars områden är avgörande för klimatomställningen. Dessa är: näringsminis‐
tern, finansministern, infrastrukturministern, energi- och digitaliserings‐
ministern, landsbygdsministern samt jämställdhets- och bostadsministern.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Statsrådsberedningen

Regeringens arbete för
jämställdhet är viktigare än
någonsin
Publicerad 08 mars 2021 Uppdaterad 08 mars 2021

Sverige har världens första feministiska regering. Det
innebär att jämställdhet är avgörande för regeringens
prioriteringar – i beslut och tilldelning av resurser.
Regeringen arbetar efter sex delmål för
jämställdhetsarbetet. Det handlar om makt och
inflytande, att ekonomi och utbildning ska vara jämställd
och att det obetalda hem- och omsorgsarbetet ska
fördelas jämställt. Det handlar också om jämställd hälsa
och att mäns våld mot kvinnor ska upphöra. Det handlar
kort sagt om jämställdhet i hela livet och i hela vårt
samhälle.
- Kvinnor och män ska ha samma makt att forma samhället och sina egna liv,
det är målet för vår feministiska regering. Det innebär att alla statsråd i min
regering i sitt arbete ska bidra till att utveckla och genomföra en jämställd
politik, säger statsminister Stefan Löfven.

- Sverige är ett av världens mest jämställda länder – men det kan vi aldrig ta
för givet. Vi behöver fortsätta kämpa för att varenda kvinna ska kunna leva
ett liv i trygghet, fritt från våld och förtryck. Vi behöver göra mer för att
minska skillnaderna i livsinkomster mellan kvinnor och män. Jag är stolt över
att göra det arbetet i en feministisk regering, där alla ministrar tar ansvar för
jämställdheten, säger jämställdhetsminister Märta Stenevi.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Vaccinsamordning på
videotoppmöte
Publicerad 26 februari 2021

Corona- och vaccinsamordning var huvudämnena när
statsminister Stefan Löfven träffade sina stats- och
regeringschefskollegor på ett tvådagars videotoppmöte
25–26 februari. EU-ledarna diskuterade också utrikes-
och säkerhetspolitik och relationerna med EU:s södra
grannskap.

Corona- och vaccinsamordning

EU:s stats- och regeringschefer inledde mötet med en övergripande
diskussion om coronaläget i medlemsländerna.

– Det är nu nästan ett år sedan vi hade det första videomötet mellan EU:s
ledare för att diskutera coronapandemin. Tittar man i backspegeln så kan vi
konstatera att även om vi haft en del problem så är det tydligt att vi hade
varit betydligt sämre rustade att möta pandemin om vi inte hade gjort de
gemensamma initiativen inom ramen för EU, sade statsminister Stefan
Löfven efter mötet.

EU-ledarna tog även upp det pågående arbetet med vaccinering och arbetet
med att ta fram och distribuera vaccin.

– Det är problematiskt att vi inte har fått de vaccindoser vi har planerat för
och att vaccinleveranser ställs in. Det finns en stor frustration kring att
leveranserna uteblir eller försenas, men vi ska också komma ihåg att vi fått
fram vaccin mycket snabbare än någon vågade hoppas på för ett tag sedan.
Så nu är det fokus på att öka tillgången till vaccin. Det innebär bland annat
att vi tillsammans med tillverkare gör vad vi kan för att säkra utrullningen,
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sade statsministern vidare.

Reserestriktioner och vaccinsamarbete med länder utanför EU var andra
frågor som stats- och regeringscheferna hade uppe till diskussion.

– Jag och många med mig lyfte också betydelsen av att tillgång till vaccin
också kommer till världens länder, inte minst de fattigare länderna som
måste få stöd. Vi diskuterade också kort de så kallade certifikaten, och
arbetet med att hitta en lösning för sådana kommer att pågå framöver.

Säkerhet och försvar

Tillsammans med Natos generalsekreterare Jens Stoltenberg diskuterade EU-
ledarna säkerhets- och försvarsfrågor.

– Idag har vi diskuterat försvars- och säkerhetsfrågor och Natos
generalsekreterare Jens Stoltenberg var med i inledningen av mötet. Han
lyfte fram vikten av ett nära samarbete mellan EU och Nato och andra
partners runt om i världen, inte minst FN, naturligtvis. EU har en avgörande
roll för att säkra fred och gemensam säkerhet och jag har också betonat
vikten av att utnyttja EU:s unika möjlighet at kombinera civila och militära
verktyg, avslutade statsminister Stefan Löfven.



Artikel från Statsrådsberedningen

Corona- och vaccinsamordning på
videotoppmöte
Publicerad 24 februari 2021

Statsminister Stefan Löfven träffar sina stats- och
regeringschefskollegor på ett tvådagars videotoppmöte
25–26 februari. EU-ledarna ska diskutera corona- och
vaccinsamordning på torsdagen. På fredagen kommer
de ta upp utrikes- och säkerhetspolitik och relationerna
med EU:s södra grannskap.

Corona- och vaccinsamordning

EU-ledarna kommer att ha en övergripande diskussion om coronaläget i
medlemsländerna. De kommer även ta upp det pågående arbetet med att
vaccinera liksom olika testmetoder och arbetet med att ta fram och
distribuera vaccin. Reserestriktioner och vaccinsamarbete med länder
utanför EU är andra frågor som stats- och regeringscheferna kan ta upp.

Säkerhet och försvar

EU-ledarna kommer även diskutera ett utökat samarbete om säkerhets- och
försvarsfrågor, till exempel inom ramen för Nato och FN. Cybersäkerhet är
ett annat ämne som stats- och regeringscheferna kommer att ta upp. På
fredagens diskussion kommer Natos generalsekreterare Jens Stoltenberg
delta.

EU:s relationer med länderna i det södra
grannskapet

EU:s relationer med det södra grannskapet, det vill säga Algeriet, Egypten,
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Israel, Jordanien, Libanon, Marocko, Palestina, Syrien och Tunisien, är
också ett ämne som stats- och regeringscheferna kommer ta upp. Målet med
samarbetet med är ökad stabilitet genom ekonomisk utveckling, insatser för
unga, transport- och energiförbindelser, migration, och säkerhet.



Artikel från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Fortsatta nationella restriktioner till
följd av covid-19
Publicerad 18 februari 2021

Sverige befinner sig fortsatt i ett allvarligt och osäkert
läge när det gäller spridningen av covid-19. Till följd av
detta ser regeringen, efter dialog med
Folkhälsomyndigheten, ett behov av att behålla ett antal
restriktioner och rekommendationer.
Smittspridningen ligger fortsatt på en hög nivå och skiljer sig mellan regioner.
Risken för större regionala utbrott är hög och det finns även en
samhällsspridning av den brittiska varianten, som är mer smittsam. Vid en
pressträff den 18 februari informerade regeringen om fortsatta restriktioner
och rekommendationer.

Sportlovsveckorna får inte bli ett tillfälle för ökad smittspridning.  Om man
gör en resa är det viktigt att resa och agera på ett så smittsäkert sätt som
möjligt. Det innebär bland annat att hålla avstånd, avstå från nya kontakter,
undvika att besöka platser längs resans sträckning där det kan uppstå
trängsel samt följa de regler som finns på plats.

Regeringen har riktat en uppmaning till regioner och kommuner att hålla
verksamhet som allmänheten har tillträde till och som inte är nödvändig
stängd. Denna uppmaning gäller till och med den 7 mars 2021. Det är dock
viktigt att idrotts-, fritids-, och kulturaktiviteter för barn och unga, såväl
utomhus som inomhus, fortsätter under förutsättning att
Folkhälsomyndighetens föreskrifter och allmänna råd kan följas. Detta gäller
även för unga i gymnasieåldern. Dessa aktiviteter är viktiga för ungas hälsa
och välbefinnande.

Verksamheter som redan omfattas av rättsligt bindande begränsningsåtgärder
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genom den tillfälliga pandemilagen för covid-19, till exempel kommunala
sportanläggningar, bedömer regeringen inte vara verksamheter som borde
hållas stängda. De verksamheter som undantas ska följa de bindande
smittskyddsregler som gäller. Dock är det kommunen eller regionen i fråga
som avgör vad som är icke-nödvändig verksamhet. Regeringen uppmanar
kommuner och regioner att fortlöpande bedöma vilka verksamheter som
anses nödvändiga.

Regeringen bedömer fortlöpande behov av nya eller justerade åtgärder
tillsammans med Folkhälsomyndigheten.

Vid pressträffen deltog statsminister Stefan Löfven, socialminister Lena
Hallengren samt Folkhälsomyndighetens generaldirektör Johan Carlson.



Artikel från Kulturdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen

Nationella restriktioner förlängs
Publicerad 04 februari 2021

Sverige befinner sig fortfarande i en extraordinär
situation. Det är inte möjligt att med säkerhet förutse hur
pandemin kommer att utvecklas eller hur länge den
kommer att pågå. Vid en pressträff under torsdagen
lämnade regeringen besked om förlängningar av
nationella restriktioner.
Svensk hälso- och sjukvård är alltjämt svårt ansträngd av pandemin, och
smittspridningen av covid-19 är ännu kvar på en hög nivå. Även om det finns
tendenser till att smittspridningen minskar, och över 276 000 personer fått
vaccin, är det viktigt att bibehålla restriktioner och åtgärder.

Regeringen ser därför, efter dialog med Folkhälsomyndigheten, behov av att
förlänga ett antal restriktioner och rekommendationer. 

Uppdraget till statliga myndigheter om att vidta ytterligare åtgärder för
att öka andelen anställda som arbetar hemifrån förlängs till den 31 maj
2021. Endast arbetstagare vars fysiska närvaro är nödvändig för att
kunna bedriva verksamheten ska befinna sig i myndighetens lokaler.

Förbud om att servera alkohol på serveringsställen efter klockan 20.00
förlängs fram till den 14 februari. Regeringen kommer under fredagen
skicka ut ett förslag på remiss med förslaget att förbudet ska gälla till den
28 februari. Förbudet om alkoholservering efter klockan 22.00 föreslås
därefter att förlängas.

Regeringen riktar en fortsatt uppmaning till regioner och kommuner att
fortsätta att hålla verksamhet som allmänheten har tillträde till och som
inte är nödvändig stängd till och med den 21 februari 2021. Vad som
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avses med icke-nödvändig verksamhet avgör respektive region och
kommun utifrån de egna regionala och lokala behoven och
förutsättningarna.

Regeringen anser dock att det är fortsatt viktigt att idrotts-, fritids-, och
kulturaktiviteter för barn och unga, såväl utomhus som inomhus, fortsätter
att hållas öppna. Detta gäller nu även aktiviteter för gymnasieungdomar.

Utöver detta förbereder regeringen fler åtgärder med stöd av pandemilagen. I
detta arbete läggs stor vikt vid Folkhälsomyndighetens bedömningar.
Förslagen kommer att remitteras under februari.

Regeringen förbereder förslag på mer träffsäkra och ändamålsenliga
regler för allmänna sammankomster och offentliga tillställningar.
Restriktioner och deltagarbegränsningar bör kunna variera beroende på
om sammankomsten och tillställningen anordnas inomhus eller utomhus,
samt hur stor lokalen eller området är. Regeringen ser också över
möjligheten för mindre motionslopp utomhus.

Regeringen har påbörjat ett arbete med att se över behovet av att ta fram
förslag på smittskyddsåtgärder inom den del av kollektivtrafiken som
benämns som fjärrtrafik, till exempel tåg och långfärdsbussar.

Vid ett eventuellt försämrat smittläge förbereds för att helt kunna stänga
ner verksamheter om så anses nödvändigt. Regeringen har redan
förberett för att vid behov kunna stänga gallerior och varuhus. Nu
förbereds även för nedstängning av bland annat butiker, gym och
restauranger.

Vid pressträffen deltog statsminister Stefan Löfven, socialminister Lena
Hallengren, kultur- och idrottsminister Amanda Lind samt
Folkhälsomyndighetens generaldirektör Johan Carlson.



Artikel från Statsrådsberedningen

EU-toppmöte om samordning av
vaccin
Publicerad 22 januari 2021

Vaccinsamordning var huvudfrågan när statsminister
Stefan Löfven träffade övriga EU-ledare i ett videomöte
på torsdag eftermiddag. De tog även upp produktion
och fördelning av vaccin samt samarbete med länder
utanför EU.
Stats- och regeringscheferna utbytte erfarenheter av det pågående arbetet
med att vaccinera i medlemsländerna på mötet.

– Vi konstaterade att läget är fortsatt allvarligt med hög smittspridning och
nya smittsamma virusmutationer. Samtidigt har vi rekordsnabbt fått vaccin
på plats och nu är det viktigt att vi fortsätter säkra så snabba leveranser som
möjligt så att vaccinationstakten kan öka, sade statsminister Stefan Löfven
efter mötet.

EU-kommissionens ordförande Ursula von der Leyen gav också EU-ledarna
en lägesbild av vaccineringen i medlemsländerna.

– Vi diskuterade också hur vi kan hålla smittan nere och samtidigt säkra
vaccintillgång, både i och utanför EU. Det fanns också bred enighet om att ta
vidare arbetet med vaccinintyg, som kan vara en del i att återgå till ett mer
normalt resande, sade statsminister Stefan Löfven också.

Statsminister Stefan Löfven representerade Sverige på videomötet.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Vaccinsamordning på EU-
toppmöte
Publicerad 21 januari 2021

Samordning av det pågående arbetet med att vaccinera
mot covid-19 är huvudfrågan för statsminister Stefan
Löfven och övriga EU-ledare när de ses i ett videomöte
på torsdag eftermiddag. Produktion och fördelning av
vaccin samt samarbete med länder utanför EU är andra
frågor som stats- och regeringscheferna ska ta upp.
Mötet börjar med att EU-kommissionens ordförande Ursula von der Leyen
ger EU-ledarna en lägesbild av vaccineringen i medlemsländerna.

Stats- och regeringscheferna kommer sedan utbyta erfarenheter av det
pågående arbetet med att vaccinera riskgrupper och så småningom alla mot
covid-19 i medlemsländerna. Arbetet med att ta fram och distribuera ett
vaccin och hur fördelningen ska gå till är ett annat ämne som säkert kommer
upp på mötet.

EU-ledarna kommer också att beröra frågan om ett eventuellt intyg för redan
vaccinerade vid resa och diskutera vaccinsamarbete med länder utanför EU.

Statsminister Stefan Löfven representerar Sverige på mötet.
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Kulturdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Förlängningar av nationella
restriktioner
Publicerad 21 januari 2021

Sverige befinner sig fortfarande i en extraordinär
situation. Smittspridningen av viruset som orsakar
sjukdomen covid-19 är alltjämt kvar på en mycket hög
nivå och vården är fortsatt ansträngd. Vid en pressträff
under torsdagen lämnade regeringen därför besked om
ytterligare förlängningar av nationella restriktioner.
Hälso- och sjukvården är svårt ansträngd av pandemin, samtidigt som
mycket av den planerade vården har ställts in eller skjutits upp. Hälso- och
sjukvården ansvarar även för omfattande testning och smittspårning samt
vaccinationsinsatser, som lägger ytterligare uppgifter på vårdens
medarbetare.

Det finns ett fortsatt behov av att säkerställa att alla adekvata åtgärder vidtas
för att bromsa spridningen av sjukdomen covid-19. Regeringen ser därför,
efter dialog med Folkhälsomyndigheten, behov av att förlänga ett antal
restriktioner och rekommendationer.

• Den 20 november 2020 trädde en förordning i kraft som innebär att
serveringsställen som exempelvis restauranger och barer inte tillåts servera
alkohol efter klockan 22. Sedan den 24 december 2020 gäller förbudet från
och med klockan 20. Regeringen kommer att besluta om att förlänga detta
förbud till och med den 7 februari 2020. Klockan 20 kommer alltså att
fortsätta gälla.

• Den 22 december 2020 beslutade regeringen om ett uppdrag till statliga
myndigheter om att vidta ytterligare åtgärder för att öka andelen anställda
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som arbetar hemifrån. Myndigheterna ska säkerställa att endast medarbetare
vars fysiska närvaro är nödvändig för att kunna bedriva verksamheten
befinner sig i myndighetens lokaler. Detta gällde inledningsvis till och med
den 24 januari 2021, men kommer nu att förlängas till och med den 7
februari 2021.

• Folkhälsomyndighetens rekommendation om gymnasieskolan förlängs, men
justeras. Justeringen innebär att undervisningen ska bedrivas som en
kombination av fjärr- eller distansundervisning och viss närundervisning.
Detta gäller från och med den 25 januari till och med den 1 april 2021.

• Från och med den 7 januari 2021 har Folkhälsomyndigheten
rekommenderat munskydd i kollektivtrafiken under tider där trängsel ofta
förekommer. Detta kommer att gälla våren ut.

• Regeringen uppmanar fortsatt kommuner och regioner att hålla verksamhet
som allmänheten har tillträde till och som inte är nödvändig, stängd fram till
och med den 7 februari 2021. Vad som avses med icke-nödvändig
verksamhet avgör respektive region och kommun utifrån de egna behoven
och förutsättningarna. Det är dock viktigt att idrotts-, fritids-, och
kulturaktiviteter för barn och unga födda 2005 och senare, såväl utomhus
som inomhus, undantas från regeringens vädjan att stänga ner verksamheter.

• Fritidsaktiviteter är viktiga för barn och ungas utveckling. Offentliga
aktörer bör därför snarast möjligt återuppta verksamheterna för barn och
unga födda 2005 och senare. Lokaler och anläggningar bör således hållas
öppna för barn- och ungdomsaktiviteter. Sådana aktiviteter, såsom
kulturskola, öppen fritidsverksamhet och aktiviteter inom föreningslivet, som
kan genomföras utan ökad risk för smittspridning, bör fortgå i så stor
utsträckning som möjligt om föreskrifter och allmänna råd kan följas.
Bedömningen är att nyttan av att ha öppet överväger fördelarna med att
hålla stängt. Barn och unga är inte drivande i pandemin. De negativa följder
för barn och ungas hälsa som annars riskeras är betydande.

• Regeringen kommer därutöver att ge Arbetsmiljöverket ett uppdrag om en
riktad tillsynsinsats med fokus på riskutsatta branscher för smittspridning av
sjukdomen covid-19. Uppdraget ges mot bakgrund av att många
yrkesgrupper inte har möjlighet att arbeta hemifrån under pandemin.

Vid pressträffen närvarade statsminister Stefan Löfven, socialminister Lena
Hallengren, utbildningsminister Anna Ekström, kultur- och
demokratiminister samt minister med ansvar för idrottsfrågorna Amanda



Lind, arbetsmarknadsminister Eva Nordmark samt Folkhälsomyndighetens
generaldirektör Johan Carlson.

Pressmeddelande: Justerad rekommendation om fjärr- eller
distansundervisning i gymnasieskolan

Pressmeddelande: Fler kontroller av riskutsatta arbetsplatser i pandemin

Pressmeddelande: Barns fritidsaktiviteter ska kunna hålla öppet



Artikel från Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Ytterligare nationella restriktioner
för att hejda smittspridning
Publicerad 18 december 2020

(Ny version) Regeringen ser med oro på den höga
smittspridningen av covid-19. Vid en pressträff under
fredagen lämnades därför besked om ytterligare
nationella restriktioner.
– Situationen fortsätter vara mycket allvarlig. Smittspridningen är hög och
läget i vården är väldigt ansträngt. Personal inom sjukvården och
äldreomsorgen jobbar dygnet runt. Jag hoppas och tror att alla i Sverige
förstår allvaret och att julen kommer att behöva firas på ett annat sätt än
vanligt. Vi behöver tillsammans hålla ut lite till, säger statsminister Stefan
Löfven.

Regeringen presenterade vid pressträffen följande skärpta åtgärder:

Alkoholförsäljning förbjuds från och med klockan 20.00 på
serveringsställen. Detta gäller från och med den 24 december.

Folkhälsomyndigheten sänker maxantalet i ett sällskap på restaurang
från åtta till fyra personer. Detta gäller från och med den 24 december.

Folkhälsomyndigheten ger besked om att köpcentrum, butiker och gym
snarast behöver sätta ett maxantal för hur många som får vistas där på
en och samma gång. Trängsel får inte förekomma.

Folkhälsomyndigheten förlänger den rekommendation om att
gymnasieskolor ska bedriva fjärr- eller distansundervisning till och med
den 24 januari 2021.
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Kommuner och regioner bör omedelbart stänga all verksamhet som
allmänheten har tillträde till och som inte är nödvändig. Detta gäller fram
till och med den 24 januari. Det kan till exempel handla om
idrottsanläggningar, badhus, mötesplatser, öppna förskolor och museer.

Folkhälsomyndigheten kommer att rekommendera att munskydd ska
användas i kollektivtrafik under vissa tidpunkter. Folkhälsomyndigheten
kommer att återkomma med detaljer innan ikraftträdande. Ikraftträdande
den 7 januari.

Alla som kan jobba hemma ska jobba hemma. Regeringen kommer att ge
ett särskilt uppdrag till alla statliga myndigheter för att säkerställa att all
icke nödvändig personal ska arbeta hemma.

Vid pressträffen medverkade statsminister Stefan Löfven, vice
statsminister Isabella Lövin, socialminister Lena Hallengren,
utbildningsminister Anna Ekström samt Folkhälsomyndighetens
generaldirektör Johan Carlson.



Artikel från Statsrådsberedningen

Klimat, corona och långtidsbudget
på toppmöte
Publicerad 11 december 2020

Klimat, corona och EU:s långtidsbudget var några av
frågorna i fokus när statsminister Stefan Löfven träffade
sina stats- och regeringschefskollegor på ett EU-
toppmöte i Bryssel 10–11 december. EU-ledarna tog
även upp en rad utrikesfrågor och EU:s framtida relation
med Storbritannien.

Coronasamordning

EU-ledarna hade en övergripande diskussion om coronaläget i
medlemsländerna.

– För det första har vi diskuterat pandemiläget runtom i medlemsstaterna och
det är alldeles uppenbart att det är allvarligt på många håll. Det finns dock
ett ljus i tunneln och det är naturligtvis vaccinet. Vi har en bred samsyn
mellan EU-ledarna om hur viktigt EU-samarbetet har varit för att få tillgång
till vaccin och så pass snabbt. Det gör oss också förvissade om att fortsätta
samarbeta när det gäller covid-19, sade statsminister Stefan Löfven efter
mötet.

EU:s klimatmål till 2030

EU-länderna måste se över sina klimatmål för de närmaste åren för att bli
klimatneutralt 2050. På mötet beslutade stats- och regeringscheferna om
skärpta klimatmål till 2030.

– Det var väldigt långa och bitvis svåra diskussioner om klimatet. All
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vetenskap visar att vi måste göra mer här och nu, tiden håller helt enkelt på
att rinna ifrån oss. EU-länderna måste vara drivande i den här
klimatomställningen. Därför var det viktigt att vi kunde enas om ett skarpare
mål nu redan 2030, alltså minst 55 procents minskning. Genom att ligga långt
framme i klimatomställningen så stärker vi också EU:s konkurrenskraft, fler
jobb i Sverige och fler jobb i EU i helhet, sade statsministern också.

EU:s långtidsbudget

– Igår enades vi också om den sista delen i långtidsbudgeten. Sverige har
länge drivit på för att det måste finnas en koppling mellan utbetalning av
pengar å ena sidan och rättsstatens principer å andra sidan. När länder inte
respekterar EU:s grundläggande värderingar måste det få konsekvenser för
hur mycket stöd man kan få samtidigt från EU:s budget. Efter att det tyska
ordförandeskapet föreslagit ett förklarande uttalande har vi nu äntligen en
sådan mekanism på plats, sade statsministern.

I slutet av juli enades EU:s stats- och regeringschefer om ett förslag på ny
långtidsbudget för EU, samt om ett återhämtningspaket. Sedan sommaren har
förhandlingar om långtidsbudgeten pågått och avslutats med
Europaparlamentet. Några EU-länder har haft svårt att godkänna
överenskommelsen eftersom utbetalningar från EU-budgeten för första
gången kopplas till rättsstatens principer.

– Det här har varit helt avgörande för att överenskommelsen mellan
Europeiska rådet och Europaparlamentet ligger fast. Och det gör den. Jag vill
passa på att säga att det tyska ordförandeskapet med Angela Merkel i
spetsen har gjort ett mycket bra jobb för att få detta i hamn utan att
kompromissa med rättsstatens principer, sade statsministern vidare.

Den framtida relationen med Storbritannien

Den senaste tiden har förhandlingarna mellan EU och Storbritannien varit
intensiva. Utestående frågor är bland andra hur reglerna för rättvis
konkurrens och överenskommelsen om fisket ska se ut samt hur reglerna för
tvistlösning ska utformas.

På mötet fick EU-ledarna en mycket kort redogörelse om förhandlingarna
om den framtida relationen med Storbritannien av EU-kommissionens
ordförande Ursula von der Leyen.



Turkiet och Ryssland

– Vi diskuterade också Turkiet och konstaterade att utvecklingen där har gått
fortsatt i fel riktning under hösten. Vi kom överens om att förbereda för att
utöka de sanktioner som redan är beslutade, sade statsministern och
fortsatte:

– Slutligen så gavs det klartecken för att återigen förlänga sanktionerna mot
Ryssland. Det är oerhört viktigt att EU fortsätter visa enighet i den frågan.

Eurotoppmöte

På fredagen var det ett även ett eurotoppmöte i så kallat inkluderande
format, då även EU-länder utan euron som valuta också är välkomna. Stats-
och regeringscheferna behandlade bankunionen och
kapitalmarknadsunionen.

 



Artikel från Statsrådsberedningen

Corona och klimat på EU-
toppmöte
Publicerad 09 december 2020

Statsminister Stefan Löfven träffar sina stats- och
regeringschefskollegor på ett EU-toppmöte i Bryssel
10–11 december. På EU-ledarnas agenda står
klimatmål, coronasamordning och utrikesfrågor. Stats-
och regeringscheferna kommer också ta upp EU:s
långtidsbudget och EU:s framtida relation med
Storbritannien.

Coronasamordning

EU-ledarna kommer att ha en övergripande diskussion om coronaläget i
medlemsländerna. Olika testmetoder och arbetet med att ta fram och
distribuera ett vaccin och hur fördelningen ska gå till är frågor som kommer
upp på mötet.

EU:s klimatmål till 2030

EU-länderna måste se över sina klimatmål för de närmaste åren för att bli
klimatneutralt 2050. På mötet ska stats- och regeringscheferna besluta om
skärpta klimatmål till 2030. EU:s målsättning är netto nollutsläpp 2050, för
att nå det vill regeringen ha ett ambitiösare EU-mål för 2030.

EU:s långtidsbudget

I slutet av juli enades EU:s stats- och regeringschefer om ett förslag på ny
långtidsbudget för EU, samt om ett återhämtningspaket. Sedan sommaren har
förhandlingar om långtidsbudgeten pågått och avslutats med
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Europaparlamentet. Nu har några EU-länder svårt att godkänna
överenskommelsen eftersom utbetalningar från EU-budgeten för första
gången ska kopplas till rättsstatens principer.

Den framtida relationen med Storbritannien

Den senaste tiden har förhandlingarna mellan EU och Storbritannien varit
intensiva. Utestående frågor är bland andra hur reglerna för rättvis
konkurrens och överenskommelsen om fisket ska se ut samt hur reglerna för
tvistlösning ska utformas.

När Storbritannien lämnade EU i månadsskiftet januari/februari i år började
en övergångsperiod som löper fram till slutet av 2020. Under
övergångsperioden förhandlar EU och Storbritannien om hur den framtida
relationen mellan EU och Storbritannien ska se ut. Förhandlingarna pågår nu
på hög nivå och stats- och regeringscheferna kommer sannolikt beröra
frågan.

Eurotoppmöte

På fredagen är det ett eurotoppmöte i så kallat inkluderande format, det
betyder att även EU-länder utan euron som valuta också är välkomna. Stats-
och regeringscheferna kommer då att behandla bankunionen och
kapitalmarknadsunionen.



Artikel från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Avgiftsfria vaccinationer mot
covid-19
Publicerad 04 december 2020

Fredag 4 december höll statsminister Stefan Löfven,
socialminister Lena Hallengren, Folkhälsomyndighetens
generaldirektör Johan Carlson och vaccinsamordnare
Richard Bergström pressträff om vaccin mot covid-19.
Under pressträffen meddelades bland annat att vaccinet
ska vara avgiftsfritt för den enskilde.
Sverige har slutit förhandsavtal med flera vaccintillverkare. Det är möjligt att
något eller några av vaccinen från dessa tillverkare godkänns för användning
inom några veckor. Samtidigt pågår intensiva och gemensamma
förberedelser hos regionerna och Folkhälsomyndigheten inför det kommande
arbetet med vaccinering.

Under pressträffen gav regeringen flera nya besked om vaccinationerna mot
covid-19, bland annat:

Vaccinationerna ska vara avgiftsfria för den enskilde.
Regeringen har beslutat att Sverige ska delta i det avtal som EU-
kommissionen avser ingå om att köpa covid-19-vaccin från Moderna.
Regeringen avsätter 300 miljoner till regionerna för att här och nu stärka
deras pågående förberedelser för effektiv vaccination. 4,5 miljarder
kronor har tidigare avsatts till Folkhälsomyndigheten för inköp av
vaccin. Ytterligare besked kommer.
Ambitionen är att erbjuda vaccin till alla personer över 18 år i den takt
som tillgången till vaccin medger.
Vaccineringen ska ske efter behov. I vaccinationsplanen har
Folkhälsomyndigheten slagit fast att äldre, personer i riskgrupper och
vård- och omsorgspersonal är prioriterade.
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Folkhälsomyndigheten har nu tagit fram en ytterligare detaljerad
prioritetsordning.

Personer som bor på särskilda boenden för äldre eller som har hemtjänst.
Personal inom äldreomsorg som arbetar nära personer enligt ovan.
Vuxna som lever tillsammans med någon som har hemtjänst.  



Artikel från Statsrådsberedningen

EU-toppmöte om corona
Publicerad 20 november 2020

Samordning av krisarbete och fördelning av vaccin var
två frågor som statsminister Stefan Löfven diskuterade
när han träffade övriga EU-ledare i ett videomöte på
torsdag eftermiddag. Stats- och regeringscheferna tog
även upp förhandlingarna om EU:s långtidsbudget.
Stats- och regeringscheferna utbytte erfarenheter av testmetoder,
diskuterade godkännande av tester och arbetet med att ta fram och
distribuera ett vaccin.

– Vi behöver göra mer för att koordinera krisarbetet. Vi ska samarbeta för att
upphandla och fördela ett framtida vaccin och vi behöver stärka vår
gemensamma beredskap. Det gemensamma arbetet inom EU för att utveckla
pålitliga snabbtester är också viktigt, sade statsminister Stefan Löfven.

På mötet fick EU-ledarna också en lägesbild av förhandlingarna om EU:s
långtidsbudget och rättsstatens principer kopplade till långtidsbudgeten.

– Från svensk sida är det angeläget att snarast anta EU:s långtidsbudget. Det
är mycket viktigt att vi får ut coronastödet till hårt drabbade människor i
medlemsländerna. Jag vill inte ikväll spekulera när det blir klart, men den
framförhandlade budgeten, återhämtningsfonden och kraven på rättsstatens
principer ska gälla, sade statsminister Stefan Löfven också efter mötet.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Coronasamordning på EU-
toppmöte
Publicerad 19 november 2020

Samordning av coronatester och fördelning av vaccin är
två frågor som statsminister Stefan Löfven kommer att
behandla när han träffar övriga EU-ledare i ett
videomöte på torsdag eftermiddag.
Stats- och regeringscheferna ska utbyta erfarenheter av olika testmetoder
och diskutera ömsesidigt godkännande av tester vid resor inom EU. Arbetet
med att ta fram och distribuera ett vaccin och hur fördelningen ska gå till är
ett annat ämne som kommer upp på mötet. EU-ledarna ska även blicka
framåt och ta upp hur olika länder resonerar runt restriktionerna på längre
sikt.

Mötet börjar med att förbundskansler Angela Merkel som representerar
ordförandelandet Tyskland kortfattat ger EU-ledarna en lägesbild av
förhandlingarna om EU:s långtidsbudget och rättsstatens principer kopplade
till långtidsbudgeten.

Detta är det andra videomötet om coronasamordning som stats- och
regeringscheferna har efter sommaren.
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Artikel från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Statsministern träffade Svetlana
Tichanovskaja
Publicerad 18 november 2020

Statsminister Stefan Löfven tog i dag, den 18
november, emot Svetlana Tichanovskaja, landsflyktig
ledare för den belarusiska oppositionen.
– Svetlana Tichanovskaja är en symbol för det belarusiska folkets kamp och
den fredliga oppositionens strävan efter demokrati och mänskliga rättigheter.
Det påminner oss om hur värdefull demokratin är och varför vi måste stå upp
för det överallt i världen, säger statsminister Stefan Löfven i en kommentar
efter mötet.

Tichanovskaja fick starkt folkligt stöd när hon kandiderade i presidentvalet i
Belarus. Valet var varken fritt eller rättvist och kantades av omfattande
valfusk och politiskt förtryck. Belarusiska myndigheter har bemött fredliga
demonstrationer med brutalt våld och ett stort antal regimkritiker och
politiska motståndare har fängslats. Tichanovskaja själv har lämnat landet för
sin säkerhet.

Ett enigt EU har fördömt de belarusiska myndigheternas agerande, infört
sanktioner mot Belarus och kommer att fortsätta stödja det belarusiska
folkets legitima krav på att få välja sitt lands ledare genom fria och rättvisa
val.

Sverige är en av de största bilaterala givarna i Belarus och Sveriges
långsiktiga stöd har bidragit till att stärka det belarusiska civilsamhället. I
ljuset av den mycket allvarliga utvecklingen sedan presidentvalet har det
svenska stödet till civilsamhället intensifierats ytterligare.

Under sitt Sverigebesök har Tichanovskaja också träffat Sveriges
utrikesminister Ann Linde.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Max åtta deltagare ska vara
normerande för hela samhället
Publicerad 18 november 2020 Uppdaterad 20 november 2020

De kommande veckorna är avgörande för att hejda
smittspridningen. I läget vi befinner oss i nu bedömer
regeringen att fler åtgärder krävs. Därför föreslås nu ett
förbud mot att hålla allmänna sammankomster och
offentliga tillställningar med fler än åtta deltagare och
det tidigare undantaget för serveringsställen tas bort.
–  Beslutet att begränsa sammankomster till åtta är en mycket, mycket tydlig
signal till varje enskild människa i vårt land och till hela det svenska
samhället om vad som gäller framöver.

– Det bör inte förekomma sociala situationer med fler än åtta personer,
oavsett om det rent formellt träffas av lagen eller inte.

– Detta är den nya normen för hela samhället, för hela Sverige.

Det var statsminister Stefan Löfvens budskap när nya restriktioner
presenterades på en pressträff måndag den 16 november.

Pressmeddelande: Max åtta personer vid allmänna sammankomster och
offentliga tillställningar

Ändring i förordning om förbud mot att hålla allmänna sammankomster och
offentliga tillställningar - frågor och svar

”Ta ditt ansvar”

Statsminister Stefan Löfven underströk den allvarliga situationen vi nu
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befinner oss i och hur viktigt det är att alla tar sitt ansvar för att förhindra
smittspridningen.

– Sverige är under hård prövning. Det kommer att bli värre. Gör din plikt – ta
ditt ansvar för att stoppa smittspridningen, sade statsministern.



Artikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Ytterligare åtgärder för att hejda
smittspridningen
Publicerad 16 november 2020

De kommande veckorna är avgörande för att hejda
smittspridningen. I läget vi befinner oss i nu bedömer
regeringen att fler åtgärder krävs. Därför föreslås nu ett
förbud mot att hålla allmänna sammankomster och
offentliga tillställningar med fler än åtta deltagare och
det tidigare undantaget för serveringsställen tas bort.
I dag presenterades nya restriktioner på en pressträff med statsminister
Stefan Löfven, inrikesminister Mikael Damberg, socialminister Lena
Hallengren, finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund samt
Folkhälsomyndighetens generaldirektör Johan Carlson.

Åtgärderna som presenterades innebär att det ska bli förbjudet att anordna
allmänna sammankomster och offentliga tillställningar med fler än åtta
deltagare samt att det tidigare undantaget för sådana sammankomster och
tillställningar som hålls på serveringsställen tas bort.

Förslaget skickas ut på remiss idag och föreslås träda i kraft den 24
november.

Pressmeddelande: Förslag om förbud mot att hålla allmänna sammankomster
och offentliga tillställningar med fler än åtta deltagare

– Dagens besked är en tydlig signal till hela samhället om vad som bör gälla
framöver. Det kommer att bli en prövande period. Situationen kräver stora
uppoffringar av var och en av oss, och av samhället som helhet. Men gör vi
gemensamma uppoffringar så räddar vi liv, sa inrikesminister Mikael
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Damberg.

”Ta ditt ansvar”

På pressträffen underströk statsminister Stefan Löfven den allvarliga
situationen vi nu befinner oss i och hur viktigt det är att alla tar sitt ansvar
för att förhindra smittspridningen.

–  Vi lever i en prövningens tid. Det kommer att bli värre. Gör din plikt. Ta
ditt ansvar för att stoppa smittspridningen. Gör rätt val – för dig själv, för
samhället och för Sverige.

Socialminister Lena Hallengren och finansmarknads- och bostadsminister
Per Bolund påminde om regeringens strategi som hela tiden har handlar om
att sätta in rätt åtgärder vid rätt tidpunkter och att varva råd och
rekommendationer med lagstiftning.

– Regeringen har hela tiden sagt att vi är beredda att sätta in ytterligare
restriktioner om det behövs för att trycka ner smittan – där är vi nu. Vi fattar
inte de här besluten för att vi vill – utan för att vi måste, sa Per Bolund.

– Men vi kan inte lagstifta fram eget ansvar och sunt förnuft. Alla måste följa
Folkhälsomyndighetens råd och rekommendationer. Hitta inte kryphål – ta
ditt ansvar och gör allt du kan. Det är inte frivilligt – det är vår gemensamma
plikt, sa Lena Hallengren.



Artikel från Statsrådsberedningen

Forskning, utbildning och
transparens viktigt för utveckling
av AI
Publicerad 13 november 2020

Den fortsatta utvecklingen av artificiell intelligens (AI)
var en av frågorna som diskuterades på Nationella
innovationsrådets digitala möte den 5 november under
ledning av statsminister Stefan Löfven. 
Användningen och utvecklingen av AI i samhället har stor potential att
förbättra våra liv, bidra till ökad konkurrenskraft och att möta
samhällsutmaningarna. Å ena sidan gynnas utvecklingen av tekniken genom
förbättrade nationella och internationella samverkansformer mellan
samhällssektorerna. Å andra sidan finns i denna teknikutveckling också
utmaningar som måste hanteras på såväl nationell som internationell nivå.
Här måste man se till att de lagar, regleringar och standarder som utvecklas
värnar innovation, samhällssäkerhet, integritet och jämställdhet. 

Diskussionen om AI inleddes med externa talare. En av dem var Anne
Lidgard, direktör på Vinnova som gav sina perspektiv på vad som är viktigt
för att fortsätta med en ansvarsfull utveckling av AI. På frågan om vad hon
ser som särskilt viktigt i utvecklingen AI framöver svarar Anne Lidgard:

– Ett intelligent och ansvarsfullt tillämpande av AI kommer vara nyckeln till
en stor del av den svenska innovationskraften, men det förutsätter vissa
grundläggande aspekter på kort och medellång sikt: bredare satsningar på
utbildning som avmystifierar AI, investeringar i datainfrastruktur, tydligare
regler för delning av data och det behövs en bred politisk samsyn för ett
hållbart framtida samhälle.

Rådsledamoten Staffan Truvé, teknisk direktör Recorded Future, som
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arbetar med utveckling av AI påpekar att för att AI ska fortsätta utvecklas
och nyttiggöras i Sverige är forskning och utbildning två viktiga delar.

– Vi måste fortsätta stödja grundforskning . Och vi behöver satsa betydligt
mer på tillämpad forskning, med aktiv medverkan av företag och offentlig
sektor. Utöver det behövs också satsningar på universitetsutbildningen inom
AI, både inom tekniska, ekonomiska och humanistiska områden. Även
vidareutbildningar för ingenjörer som behöver en "AI-påbyggnad".

Staffan Truvé lyfter också fram vikten av några större "månlandarprojekt"
som kombinerar tillämpad forskning med att faktiskt bygga nya, riktiga AI-
baserade system, till exempel inom utbildning, hälsa- och sjukvård eller
cybersäkerhet. 

Kunskap och förståelse ger tillit

Utveckling av AI kan få stor påverkan på hela samhället och det är viktigt att
ha både medborgare, företag och organisationer hänger med i utvecklingen.
Det förutsätter att arbetet med utveckling av AI är transparent.

Rådsledamoten Samuel Engblom, samhällspolitisk chef TCO, deltog också i
mötet. På frågan om vad som är viktigt ur ett samhällsperspektiv säger han:

– Utöver kompetensen att utveckla AI och kunskaper för att använda den på
bästa sätt krävs även tillit. Idag mystifieras ibland algoritmerna på ett sätt
som gör att de framstår som mer ogenomträngliga än vad de egentligen är. Vi
behöver skapa begriplig transparens som gör att medborgare, medarbetare
och kunder förstår hur data bearbetas och vad den kan användas till. Då ökar
tilliten samtidigt som fler kan bidra till att utveckla samspelet mellan
människa och maskin.



Artikel från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Alkoholförsäljning förbjuds från
klockan 22
Publicerad 11 november 2020

För att förhindra ökad smittspridning av coronaviruset
föreslår regeringen att alkoholförsäljning förbjuds på
bland annat restauranger och barer mellan klockan
22.00 och 11.00. Förslaget, som presenterades på en
pressträff med statsminister Stefan Löfven och
socialminister Lena Hallengren onsdagen den 11
november, skickas nu ut på remiss.
I stora delar av landet gäller nu lokala allmänna råd. Regeringens bedömning
är dock att råden inte följs i den utsträckning som är nödvändigt för att bryta
smittspridningen.

Med anledning av detta föreslår regeringen att servering som avses i
alkohollagen av spritdrycker, vin, starköl, och andra jästa alkoholdrycker
eller alkoholdrycksliknande preparat förbjuds mellan klockan 22.00 och
11.00.

Förbudet gäller inte på särskilda boenden (till exempel äldreboenden) eller
rumsservering på hotell eller minibarer på hotellrum. Förordningen föreslås
träda i kraft den 20 november 2020 och gälla till utgången av februari 2021.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Sverige och Spanien samlade
världsledare till ett möte för att
stärka FN-samarbetet
Publicerad 10 november 2020

Tisdagen den 10 november samlades ett tiotal stats-
och regeringschefer till ett digitalt toppmöte som
Spanien och Sverige stod värd för. Syftet med mötet var
samla en grupp länder som tillsammans är redo att
bidra till ett starkare FN, i ljuset av FN:s 75-årsfirande.
Vid mötet antog länderna också ett gemensamt
uttalande om detta.
Gruppen representerar länder från alla världens hörn: Bangladesh, Costa
Rica, Jordanien, Kanada, Nya Zeeland, Senegal, Sydafrika, Sydkorea och
Tunisien som alla, tillsammans med Sverige och Spanien, förenas i tanken
om att mer samarbete är bra för varje enskilt land, men också för världen.

Avsikten med mötet, utöver visionen om att stärka FN:s arbete, var även att
bygga global opinion för en hållbar återuppbyggnad efter pandemin.

I september i år, när FN fyllde 75 år, antog världens länder en ambitiös och
framåtblickande deklaration för att ta itu med vår tids stora utmaningar.
Sverige och de länder som samlades till det digitala toppmötet vill
tillsammans gå före i att genomföra det som FN75-deklarationen tar upp.

Sverige ser det här som ett långsiktigt arbete. Vi kommer att fortsätta driva
på för ökat internationellt samarbete. Globala utmaningar kräver globalt
ansvar – liksom globalt engagemang. I och med valet i USA finns det goda
skäl att tro att den tillträdande administrationen i Washington kommer att
engagera sig mer i frågor som rör FN och det internationella samarbetet. Det
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välkomnas, och vi ser fram emot att samarbeta med USA om detta.

Läs uttalandet i sin helhet - Reinforcing Multilateralism together building on
the United Nations 75th Anniversary Declaration

 



Artikel från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Statsministern och socialministern
i dialog med pensionärskommittén
om äldre
Publicerad 04 november 2020

Vid Pensionärskommitténs möte den 4 november
berättade statsminister Stefan Löfven och socialminister
Lena Hallengren om regeringens satsningar på äldre i
budgetpropositionen för 2021. Generaldirektör Sofia
Wallström på Inspektionen för vård och omsorg (IVO),
gästade mötet och berättade om myndighetens
tillsynsarbete under Coronapandemin.

Diskussion om framtidens äldreomsorg

Stefan Löfven och Lena Hallengren diskuterade ett antal frågeställningar
som initierats av Pensionärskommittén. Det handlade bland annat om
äldreomsorgen i ett långsiktigt perspektiv och hur pensionssystemet och
äldreomsorgen ska finansieras i framtiden.

Satsningar på äldre i budgeten för 2021

Statsministern och socialministern berättade om regeringens satsningar och
förslag i syfte att stärka äldreomsorgen. Sveriges kommuner får bland annat
ett permanent tillskott med 4 miljarder kronor årligen för att stärka
äldreomsorgen, samtidigt som Äldreomsorgslyftet förstärks till sammanlagt
3,4 miljarder för 2021. Sammantaget är det den största satsningen på svensk
äldreomsorg någonsin.

Motverka ensamhet bland äldre
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Kommunerna får också ett stöd med 610 miljoner kronor för att göra det
möjligt för dessa att bland annat rikta insatser för att motverka ensamhet
bland äldre samt insatser för ökad kvalitet i vården och omsorgen om
personer med demenssjukdom. Denna satsning pågår tom 2022.

Stärkta ekonomiska villkor för äldre

Regeringen har flera satsningar för att stärka pensionärers ekonomi.
Pensionen höjs genom en ny förmån, ett så kallat inkomstpensionstillägg.
Syftet är att höja pensionen för personer som har arbetat ett helt liv med låg
lön. Tillägget ska utbetalas med upp till 600 kronor per månad för
pensionärer som har en inkomstgrundad allmän ålderspension på mellan
9 000 och 17 000 kronor per månad.

En följd av att jobbskatteavdrag införts är att pension och löneinkomst
beskattas olika. Regeringen har sedan tidigare sänkt skatten för de över 65 år
i flera steg för att minska skillnaden i beskattning. Regeringen föreslår nu att
det sista steget tas för att ta bort den återstående skillnaden. Det innebär att
skillnaden i beskattning kommer att vara helt borta 1 januari 2023



Artikel från Statsrådsberedningen

Coronasamordning på
videotoppmöte
Publicerad 30 oktober 2020

På ett videomöte 29 oktober diskuterade EU-ledarna
hur EU-länderna ska bli bättre på att samordna sina
insatser i kampen mot coronapandemin.
– Krisen är långt ifrån över och att smittspridningen ökar på nytt är mycket
allvarligt. Människor i hela Europa tar, och måste ta, ett stort ansvar, sade
statsminister Stefan Löfven efter mötet.

På mötet handlade diskussionen om vad som kan göras på EU-nivå för att
minska smittspridningen av covid-19 i EU-länderna. EU-ledarna utbytte till
exempel erfarenheter av hur tester och spårning kan effektiviseras för att
minska smittspridningen.

– EU behöver göra mer för att koordinera krisarbetet, samtidigt som
vårdbeslut fortsatt ska hanteras i medlemsländerna. Vi ska samarbeta för att
få fram och fördela ett framtida vaccin och vi behöver stärka vår
gemensamma beredskap, sade statsministern också efter mötet.

Detta var det första videomötet stats- och regeringscheferna haft efter
sommaren.  

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

EU-toppmöte om
coronasamordning
Publicerad 29 oktober 2020

På torsdag 29 oktober möter statsminister Stefan
Löfven sina stats- och regeringschefskollegor i ett
videomöte. EU-ledarna ska diskutera hur EU-länderna
bättre kan samordna sina insatser i kampen mot
coronapandemin.
Stats- och regeringschefernas diskussion kommer att handla om vad som kan
göras på EU-nivå för att minska den pågående smittspridningen av covid-19 i
EU-länderna. De ska till exempel utbyta erfarenheter av hur coronatest och
kontaktspårning kan göras effektivt för att minska smittspridningen samt
diskutera möjligheterna att samordna regler för karantän.

De kommer även att beröra arbetet med att ta fram och sedan distribuera ett
vaccin och hur fördelningen ska gå till.

Detta är det första videomötet stats- och regeringscheferna har efter
sommaren. Under våren hade de tre videomöten.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Brexit och klimatet på EU-
toppmöte
Publicerad 16 oktober 2020

EU:s framtida relation med Storbritannien och klimatmål
för 2030 var på agendan när statsminister Stefan
Löfven träffade övriga EU-ledare i Bryssel 15–16
oktober. Stats- och regeringscheferna diskuterade
också EU:s relationer med Afrika och coronasituationen
i EU.

EU:s framtida relation med Storbritannien

– Vad det gäller förhandlingarna om den framtida relationen mellan EU och
Storbritannien så finns stark enighet och förhandlingarna går framåt, men tre
riktigt svåra frågor är kvar att lösa. Det är fiskeavtalet, rättvis konkurrens
och tvistelösningar, sade statsminister Stefan Löfven efter mötet.

På mötets första dag uppdaterade chefsförhandlare Michel Barnier EU-
ledarna om förhandlingarna med Storbritannien om den framtida relationen
med EU.

– Vi vill ju för Sveriges del naturligtvis ha till ett avtal, det är viktigt för
tillväxten och för våra jobb. Men vi är enade i EU-kretsen om att fortsätta
förhandlingarna. Båda sidor måste göra sitt yttersta, sade statsminister Stefan
Löfven.

EU:s klimatmål till 2030

På mötet hade stats- och regeringscheferna en orienteringsdebatt om vilka
klimatmål EU ska uppnå till 2030.
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– När det gäller klimatfrågan är det tydligt att det finns lite olika
ambitionsnivåer mellan EU-länderna. Därför har Sverige och likasinnade
tagit ett initiativ om att stå upp för EU-kommissionens förslag om en
minskning med minst 55 procent av utsläppen till 2030, sade statsminister
Stefan Löfven.

Europeiska rådet beslutade 2014 om EU:s nuvarande klimatmål till 2030.

– Vi får inte hamna i en situation där vi blir kvar med nuvarande mål med 40
procents minskning. Det skulle nämligen innebära att vi inte kommer att
kunna nå det långsiktiga målet om noll klimatpåverkan 2050, sade
statsministern också.

Covid-19

EU-ledarna hade också en övergripande diskussion om coronaläget i
medlemsländerna.

– Det är oroväckande med den ökande spridningen av covid-19. Vi
diskuterade också vad vi kan göra tillsammans. Hälso- och sjukvården och
besluten om smittskydd är nationella beslut och ska så vara. Men vi kanske
också kan samordna oss mer, utbyta fler erfarenheter och lära oss av
varandra för att hjälpas åt i den här svåra situationen, summerade
statsministern kvällens diskussion.

EU-Afrika

Stats- och regeringscheferna diskuterade även EU:s relation med Afrika inför
det kommande toppmötet mellan EU och Afrikanska unionen samt andra
utrikespolitiska frågor.

Statsminister Stefan Löfven representerade Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Statsrådsberedningen

Brexit och klimatet på EU-
toppmöte
Publicerad 14 oktober 2020

EU:s framtida relation med Storbritannien och klimatmål
för 2030 är två ämnen som statsminister Stefan Löfven
och övriga EU-ledare ska ta upp när de möts i Bryssel
15–16 oktober. Stats- och regeringscheferna ska också
diskutera EU:s relationer med Afrika och
coronasamordning.

EU:s framtida relation med Storbritannien

Mötet inleds med att chefsförhandlare Michel Barnier uppdaterar EU-
ledarna om förhandlingarna med Storbritannien om den framtida relationen
med EU.

Förhandlingarna har pågått under våren och sommaren. Kvar att förhandla är
bland annat hur reglerna för rättvis konkurrens ska se ut, vad fiskeavtalet ska
innehålla samt hur tvistlösning ska gå till.

När Storbritannien lämnade EU i månadsskiftet januari/februari i år började
en övergångsperiod som sträcker sig till slutet av 2020. Under
övergångsperioden ska EU och Storbritannien förhandla fram ett avtal om
den framtida relationen mellan EU och Storbritannien.

EU:s klimatmål till 2030

För att bli klimatneutralt 2050 måste EU-länderna se över sina klimatmål för
de närmaste åren. Förhandlingar om en klimatlag för EU har pågått sedan i
våras och i september presenterade EU-kommissionen ett nytt förslag på
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klimatmål till 2030. På mötet ska stats- och regeringscheferna ha en
orienteringsdebatt om vilka klimatmål EU ska uppnå till 2030.

Covid-19

EU-ledarna ska också ha en övergripande diskussion om coronaläget i
medlemsländerna och om EU-rekommendationen om att de medlemsländer
som valt att införa restriktioner som påverkar den fria rörligheten i unionen
samordnar sig. EU-kommissionens ordförande Ursula von der Leyen
kommer att uppdatera stats- och regeringscheferna om arbetet med att ta
fram ett vaccin.

EU:s relation med Afrika

Stats- och regeringscheferna ska också behandla EU:s relation med Afrika
inför det kommande toppmötet mellan EU och Afrikanska unionen. De ska
bland annat diskutera hur samarbetet mellan EU-länderna och länderna i
Afrika ska förbättras och fördjupas.

Statsminister Stefan Löfven representerar Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Statsrådsberedningen

Skog och digitalisering – två
styrkeområden i Västernorrland
Publicerad 08 oktober 2020

Hur kan samverkan och innovation bidra till
utvecklingen inom skog och digitalisering? Det var
temat för Nationella innovationsrådets dag i
Västernorrland den 30 september. Dagen inleddes med
en digital workshop som gav inspel till det regionala
utvecklingsarbetet och till eftermiddagens digitala
innovationsrådsmöte under ledning av statsministern
Stefan Löfven.
Både mötet och workshop genomfördes i samarbete med Länsstyrelsen i
Västernorrlands län, Region Västernorrland samt Mittuniversitetet. I
rådsmötet som leddes av statsministern deltog statsråd och rådsledamöter
tillsammans med regionala aktörer från akademi, näringsliv och samhälle.
Teman för dagen, digitalisering och skog, har särskild bäring på länet och är
också centrala områden för utveckling utifrån ett nationellt perspektiv.

Region Västernorrlands styrelseordförande Glenn Nordlund deltog både i
mötet och i workshopen och tycker att teman för mötet är väl valda.

– Innovationsrådets möte gav oss en möjlighet att lyfta Västernorrlands
förutsättningar och möjligheter inom två av våra styrkeområden: skoglig
bioekonomi och digitalisering. Skogen har varit viktig för att bygga upp vårt
välstånd, både för regionen och nationen och genom att kombinera våra
styrkeområden kan vi fortsätta att bidra till en hållbar tillväxt även i
framtiden.

Vad tar du med till det fortsatta arbetet med regionens utveckling?
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– Som regionalt utvecklingsansvarig aktör tar vi med oss alla inspel som
lyftes under dagen, både från Innovationsrådets ledamöter och de regionala
deltagarna, och ser dem som viktiga inspel inom ramen för den regionala
utvecklingsstrategin.

Berit Högman, landshövding i Västernorrlands län bekräftar vikten av
digitalisering.

– Digitaliseringen är central, vi måste fortsätta att satsa på digitalisering och
möjligheter till uppkoppling.

Vad ser du som viktiga lärdomar från mötet idag?  

– Västernorrland är som ett Sverige i miniatyr med glesbygd och städer med
rätt aktörer på plats för innovationer inom både skog och digitalisering. Jag
tar med mig att vi har tillräckligt med spets med våra styrkeområden som nu
behöver breddas och delvis ställas om för att även i framtiden ge jobb och
tillväxt för våra invånare, på ett hållbart sätt.

Berit Högman hoppas att Innovationsrådet också tar med sig att hela Sverige
kan lära av Västernorrland och länets specifika förutsättningar för
innovationsutveckling. Hon framhåller att Länsstyrelsen är regeringens
verktyg för som bl.a. kan användas för utvecklingsarbete, förenklad tillsyn
och samordning i länet för att stimulera innovationer.

Engagerat arbete i digital workshop

Under förmiddagens workshop deltog ett 60-tal personer från olika delar av
regionens näringsliv, akademi, kommuner, myndigheter. Deltagarna
diskuterade olika frågeställningar med bäring på rådsmötets fokus som
sammanställdes och redovisades direkt för statsministern.  Inspelen från
workshopen spelades in både till rådsmöte på eftermiddagen och till
regionens utvecklingsarbete.

Lars Persson Skandevall, VD på Bron Innovation, deltog såväl under
förmiddagens som eftermiddagens arbete. Han ser att det i Västernorrland
finns goda förutsättningar att jobba vidare med medborgarcentrerad
tjänstedesign och att regionen har goda förutsättningar att bidra till
utvecklingen av svensk Govtech.

– Vi behöver fokusera och utveckla en digital omställning för tillväxt. Vi kan
och vill vara en testbädd för samhällsutveckling stödd av digitalisering. Vi ser



att samverkan i våra nätverk mellan myndigheter, kommuner mfl är unika. 
En bas för detta är ett gemensamt arbete i regionen med att utveckla våra
plattformar för digital informationsdriven innovation.



Artikel från Utrikesdepartementet

Sveriges regering ser med stort
allvar på utvecklingen i Belarus
Publicerad 19 augusti 2020 Uppdaterad 21 augusti 2020

Presidentvalet som ägde rum den 9 augusti var varken
fritt eller rättvist och den belarusiska regimen har sedan
dess gjort sig skyldiga till våld mot och arresteringar av
fredliga demonstranter. Sverige stöttar helhjärtat det
belarusiska folkets rätt att själva bestämma sin framtid
och fritt välja sina ledare.
De mycket omfattande demonstrationer vi sett i Belarus de senaste dagarna
visar med all tydlighet att det belarusiska folket inte accepterar det
utannonserade valresultatet utan strävar efter demokratisk förändring och
reformer.

Redan innan valet var den svenska regeringen tydlig med krav på att valen
hölls enligt internationella standarder.

Efter valet har regeringen varit drivande inom Europeiska unionen för ett
kraftfullt agerande inklusive riktade sanktioner mot de ansvariga för valfusk
och övergrepp.

EU har också agerat tydligt och börjat ta fram riktade sanktioner. Onsdagen
19 augusti hålls ett extrainkallat Europeiskt råd att om Belarus, där
statsminister Stefan Löfven kommer att fortsätta driva på för ett aktivt och
tydligt EU.

Utrikesminister Ann Linde har haft ett telefonsamtal med Belarus
utrikesminister Vladimir Makei, samtalet ägde rum den 18 augusti. Under
samtalet framförde Linde djup oro över händelseutvecklingen i Belarus och
påpekade de uttalanden som Sverige och EU har gjort angående det
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oacceptabla våldet mot demonstranter och valfusket under presidentvalet.

Som kommande ordförandeland i OSSE, tillsammans med nuvarande
ordföranden Albanien, har utrikesminister Ann Linde, tillsammans med
Albaniens premiär-, Europa- och utrikesminister Edi Rama, erbjudit sig att
besöka Minsk för att träffa representanter för Belarus regering och
oppositionen.

Utrikesminister Ann Linde pratade den 21 augusti med Rysslands
utrikesminister Sergei Lavrov. Under samtalet diskuterade de båda
situationen i Belarus och hur OSSE kan engageras. Sverige, Ryssland och
Belarus är medlemmar i OSSE som har 57 medlemmar i Europa,
Centralasien och Nordamerika.

Utrikesminister Ann Linde har samtalat med den belarusiska
oppositionskandidaten Svetlana Tichanovskaja och framfört Sveriges stöd
för det belarusiska folket.

Den 18 augusti togs beslut som att frysa det svenska bistånd som gått till
projekt där statliga aktörer har en aktiv roll. Just nu pågår även ett arbete
med att se över om Sverige ytterligare kan stötta de demokratiska krafter
som finns i landet.



Artikel från Statsrådsberedningen

Överenskommelse om
långtidsbudgeten på EU:s
toppmöte
Publicerad 21 juli 2020

Efter ett maratonmöte kom stats- och regeringscheferna
från de 27 EU-länderna överens om en långtidsbudget
för EU för åren 2021–2027. Statsminister Stefan Löfven
och hans EU-kollegor enades också om ett
återhämtningspaket för EU efter coronautbrottet.
- Efter drygt fyra dygn av intensiva och tuffa förhandlingarna har vi till slut
nått en överenskommelse, inledde statsminister Stefan Löfven efter mötet
och fortsatte:

- Europa står inför många utmaningar som vi behöver ta tag i gemensamt och
det är viktigt att vi får budgeten på plats. Med återhämtningspaketet står vi
också tillsammans bättre rustade att hantera coronakrisen och de
ekonomiska konsekvenserna. 

Statsministern kommenterade det svåra förhandlingsläget på toppmötet.

- Trots ett svårt utgångsläge har svenska intressen och prioriteringar fått stort
genomslag. Sveriges avgift har hållits nere, rabatterna är de största någonsin
och för första gången finns ett regelverk i EU där respekten för rättsstatens
principer kopplas till utbetalning av gemensamma medel. Det är en stor
förändring, sade Stefan Löfven. 

Statsminister Stefan Löfven kommenterade också det goda samarbetet med
några andra EU-länder i förhandlingarna.

- Sverige har tillsammans med Danmark, Nederländerna och Österrike också
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lyckats skärpa villkoren för återhämtningspaketet och fått till gröna och
digitala investeringar som bygger ett starkare EU och påskyndar den gröna
omställningen.

Långtidsbudgeten för hela perioden är på 1074 miljarder euro.
Återhämtningspaketet är på 750 miljarder euro varav 360 miljarder euro är
lån och 390 miljarder euro bidrag.

Mötet började på fredag förmiddag och avslutades tidigt på tisdagsmorgonen.



Artikel från Statsrådsberedningen

Debattartikel av statsminister
Stefan Löfven och flera andra
stats-och regeringschefer om
rättvis tillgång till ett covid-19-
vaccin
Publicerad 16 juli 2020

Washington Post publicerade den 15 juli en
debattartikel som statsminister Stefan Löfven skrivit
tillsammans med Justin Trudeau, Kanadas
premiärminister, Sahle-Work Zewde, Etiopiens
president, Moon Jae-in, Sydkoreas president, Jacinda
Ardern, Nya Zeelands premiärminister, Cyril
Ramaphosa, Sydafrikas president och Afrikanska
Unionens ordförande, Pedro Sánchez Pérez-Castejón,
Spaniens premiärminister och Elyes Fakhfakh, tidigare
premiärminister i Tunisien.
I artikeln argumenterar de för en global rättvis fördelning av coronavaccin
när det väl finns.

Sveriges övergripande målsättning är att verka för att ett covid-19-vaccin blir
tillgängligt för dem som rekommenderas vaccination enligt råd från WHO,
och i Sverige från Folkhälsomyndigheten.

Den globala vaccinfördelningen bör baseras på de tydliga, transparenta och
vetenskapliga principer för tillgänglighet som ligger till grund för det
pågående arbetet med ett allokeringsramverk under ledning av WHO.
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Debattartikeln på Washington Posts webbplats (på engelska)

 



Artikel från Statsrådsberedningen

EU:s budget och
återhämtningsfond diskuterades
när Spaniens premiärminister var
på besök
Publicerad 16 juli 2020

Spaniens premiärminister Pedro Sánchez besökte
statsminister Stefan Löfven på Harpsund i Sörmland
den 14 och 15 juli. Under mötet diskuterade de bland
annat coronapandemin och dess ekonomiska effekter
samt de kommande budgetförhandlingarna i EU.
Efter mötet hölls en gemensam pressträff.

– Vi har haft konstruktiva samtal som framför allt har handlat om covid-19
och om de kommande förhandlingarna om EU:s budget som inleds i Bryssel
på fredag. Våra länder har en bra relation och vi är överens om att de
gemensamma utmaningarna vi har behöver europeiska lösningar, sa Stefan
Löfven.

Statsministern sa också att deras samtal har gett en ökad förståelse för de
båda ländernas olika ståndpunkter när det gäller den återhämtningsfond som
föreslagits i EU.

Spaniens premiärminister Pedro Sánchez inledde med att tacka för
gästfriheten och för den solidaritet som Sverige och Löfven har visat Spanien
under coronapandemin, bland annat när de hade svårigheter med viss
medicinsk utrustning som till exempel respiratorer.

När det gäller de kommande förhandlingarna i EU så menade Sánchez att EU
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måste komma överens under juli.

– Vi måste nå en överenskommelse under den här månaden. Det finns
mycket mer som förenar oss än som skiljer oss åt. Vi har ett gemensamt mål
och det är att stärka vårt samarbete i EU, sa Sánchez.



Artikel från Statsrådsberedningen

Internationellt samarbete stärker
Sverige efter covid-19
Publicerad 22 juni 2020

Nationella innovationsrådet träffas den 22 juni i ett
digitalt möte under ledning av statsministern för att
diskutera hur Sverige ska gå stärkt ur coronakrisen.
Sverige är inte ensamt om att gå igenom en tuff period, pandemin har slagit
hårt mot de flesta länder och vägen framåt bygger på samarbete. Vid
innovationsrådets möte den 22 juni deltar därför även kommissionären Frans
Timmermans för att beskriva satsningarna i den europeiska återstartsplanen
och hur de stärker det långsiktiga arbetet med en europeisk grön giv. Den
europeiska gröna given är en färdplan för omställning till en ren och
resurseffektiv ekonomi genom investeringar i ny miljövänlig teknik, stöd till
innovativ industri och utfasning av fossila bränslen, med mera.

EU-samarbete för att återstarta ekonomin

En stark återstart av den svenska ekonomin underlättas av att också resten
av Europa kommer igång. Den största delen av vår export går till EU och det
är avgörande för svenska jobb att efterfrågan kommer igång även där.
Sveriges och EU:s återstartsarbete behöver gå hand i hand och fokusera på
att återstarten snabbt skapar förutsättningar för nya jobb men också är
hållbar över tid. Jobben ska tryggas, välfärden stärkas och
klimatförändringarna ska mötas på ett sätt som stärker Sveriges
konkurrenskraft.

Hundratusentals jobb räddade hittills

I de åtgärder som regeringen genomför för att hantera pandemin är det
viktigt att parallellt med hanteringen av läget här och nu även kunna behålla

https://www.regeringen.se/


det längre perspektivet och fokusera på hur samhället ska se ut efter krisen.
De åtgärder som regeringen hittills vidtagit i krisen uppgår till 250 miljarder
kronor och har så här långt räddat hundratusentals jobb enligt
Konjunkturinstitutet. Detta ger Sverige ett bättre utgångsläge inför en
återstart efter krisen.

– Vi använde styrkan i det gemensamma och lät bland annat staten gå in och
betala en stor del av lönekostnaderna i drabbade företag för att rädda jobb.
De 1,3 miljoner löntagare som under detta år kommer att ha fått en del av sin
lön från staten står redo att snabbt öka produktionen när vi ska återstarta
ekonomin, säger statsminister Stefan Löfven.

Fortsatt hög krisberedskap

Även om smittläget nu är stabiliserat så är belastningen fortfarande stor på
hälso- och sjukvården och dagligen kommuniceras budskapet från regeringen
och ansvariga myndigheter om vikten av att fortsätta följa
rekommendationerna. Samtidigt med att återstarten av svensk ekonomi
förbereds är beredskapen fortsatt hög att hantera krisen.

Innovation och nytänkande ger nya möjligheter att möta
samhällsutmaningar. Innovationsrådet bidrar med nya perspektiv på
regeringens arbete och ledamöterna tar med sig djup erfarenhet från
forskning, företagande och civilsamhället. Vid mötet kommer ledamöterna ge
sina perspektiv på vad Sverige kan lära av pandemin och vad som blir viktigt
för att Sverige ska kunna gå stärkt ur den på längre sikt.



Artikel från Statsrådsberedningen

EU:s långtidsbudget på
videotoppmöte
Publicerad 18 juni 2020

På midsommarafton deltar statsminister Stefan Löfven i
ett videomöte med sina stats- och
regeringschefskollegor. EU:s långtidsbudget för 2021–
2027 kommer att dominera diskussionen men de
kommer även att ta upp brexit.

EU:s långtidsbudget för 2021–2027

I slutet av maj la EU-kommissionen fram ett uppdaterat för slag till EU:s
långtidsbudget för 2021–2027 och förslag på åtgärder för att hjälpa de länder
som drabbats hårt av coronautbrottet, ett så kallat återhämtningsinstrument.

På mötet ska EU-ledarna för första gången diskutera det nya förslaget till
långtidsbudget. De ska bland annat ta upp hur stor budgeten ska vara, hur
den ska finansieras och rabatter för länder som är nettobetalare.

För att stötta drabbade länder föreslår EU-kommissionen också ett
återhämtningsinstrument. Stats- och regeringscheferna kommer att diskutera
om stödet till återhämtning ska ges i form av lån eller bidrag, vem som ska få
stöd, hur stort stödet ska vara och hur länge det ska betalas ut.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern höll pressträff med
anledning av slutredovisningen av
utredningen av mordet på Olof
Palme
Publicerad 11 juni 2020

Onsdag den 10 juni höll statsminister Stefan Löfven en
pressträff med anledning av att åklagaren beslutat att
lägga ner utredningen av mordet på Olof Palme. – Att
Sveriges statsminister mördades var och är ett nationellt
trauma. Det är min innerliga förhoppning att såret nu
ska få läka, sa han.
Statsministern förklarade att han muntligt tagit del av chefsåklagare Krister
Petersons slutredovisning av utredningen av mordet på Olof Palme och
förstått att man nu kommit så långt man kan i arbetet. Eftersom den
utpekade gärningsmannen är avliden, har åklagaren beslutat att lägga ner
förundersökningen.

– Det bästa sättet att sätta punkt för den här frågan hade givetvis varit
genom en fällande dom. Det är utan tvekan så att det har begåtts fel under de
decennierna som utredningsarbetet har pågått och det har också tidigare
regeringar tagit ansvar för, främst genom tillsättandet av
granskningskommissionen, sa statsministern.

Vidare konstaterade statsministern att mordet och polisutredningen har
kommit att överskugga det faktum att Olof Palme var en passionerad
politiker som både tog Sverige ut i världen men också världen till Sverige.

– Mycket av det vi talar om som framtidens stora utmaningar – jämställdhet,
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jämlikhet, främlingsfientlighet, klimat – det talade Olof Palme om för 40, 50
år sedan. 34 år efter mordet så är ändå arvet efter Olof Palme högst levande,
sa statsminister Stefan Löfven.



Artikel från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Lättade reserestriktioner i sommar
Publicerad 09 juni 2020

Från den 13 juni får symptomfria personer resa inom
Sverige. Beslutet baseras på en minskad smittspridning
i landet och bygger på att alla tar ett fortsatt stort
personligt ansvar och följer rekommendationer om
social distans.
Torsdag den 4 juni höll statsminister Stefan Löfven pressträff tillsammans
med vice statsminister Isabella Lövin, socialminister Lena Hallengren samt
Folkhälsomyndighetens generaldirektör Johan Carlson. Där meddelades nya
besked om reserestriktioner inom Sverige.

Symptomfria personer tillåts resa inom Sverige

De senaste veckorna har antalet människor som behöver vårdas på sjukhus
minskat och flera regioner har kunnat utöka sin smittspårning och testning.
Mot bakgrund av det och den fas Sverige nu befinner sig i kan regeringen ge
nya besked om förutsättningar för inrikesresor i sommar. Från och med den
13 juni kan symptomfria personer resa inom Sverige.

Fortsatt allvarligt läge - nya restriktioner kan bli
aktuella

Enligt Folkhälsomyndigheten är det inte resor i sig som sprider smitta utan de
sociala kontakterna, därför är det viktigt att var och en fortsatt tar stort
personligt ansvar och följer råden om försiktighet och social distansering.
Läget är fortfarande allvarligt och övriga restriktioner om exempelvis
trängsel på serveringar och rekommendationer för riskgrupper ligger kvar.
Om kurvan över svårt sjuka vänder uppåt igen kan nya restriktioner bli
aktuella.

https://www.regeringen.se/


Socialstyrelsen ska stöda hälso- och sjukvården

Regioner och kommuner måste vidta nödvändiga åtgärder för att
smittspridning inte ska öka. Regeringen ger Socialstyrelsen i uppdrag att
stödja samordningen av regionernas hälso- och sjukvårdsresurser under
sommaren 2020 med anledning av utbrottet av covid-19.



Artikel från Statsrådsberedningen

Kommission om regeringens
hantering av coronapandemin
innan sommaren
Publicerad 01 juni 2020

Den 7 maj gav statsminister Stefan Löfven besked om
att regeringen avser tillsätta en kommission om
hanteringen av covid-19. Idag meddelar statsministern
att regeringen avser att fatta beslut om en kommission
innan sommaren.
Regeringen har för avsikt att tillsätta en kommission om hanteringen av
covid-19. Det är viktigt att det görs en grundlig genomlysning av den svenska
strategin och de åtgärder som vidtagits. Arbetet för att tillsätta en
kommission har påbörjats och regeringen avser att fatta beslut om en
kommission innan sommaren.

En utgångspunkt för regeringens arbete för att bekämpa coronapandemin har
varit att varje åtgärd för att minska smittspridningen behöver vägas mot vilka
effekter det ger på samhället och folkhälsan i stort. Riksdagspartierna har
konstruktivt bidragit till att få åtgärder på plats och kommer att få lämna
synpunkter på utformningen av kommissionens direktiv och vilka ledamöter
som ska ingå i den.

- Coronapandemin har orsakat en av de största kriserna Sverige ställts inför i
modern tid. Det är fortfarande långt kvar innan krisen är över. Inte minst
inom hälso- och sjukvården görs varje dag ett enormt arbete. Därför bör
kommissionens arbete inledningsvis avgränsas till några utvalda områden och
exempelvis inte belasta kommuner och regioner ytterligare just nu, säger
statsminister Stefan Löfven.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern deltar i EU-
toppmöte med västra Balkan
Publicerad 06 maj 2020

Idag träffar statsminister Stefan Löfven och EU:s övriga
stats- och regeringschefer ledarna från sex länder på
västra Balkan, i ett videomöte. Coronautbrottet och
konsekvenserna av det är en fråga på agendan men
ledarna ska även diskutera utökat samarbete mellan EU
och länderna på västra Balkan.
Hur samarbetet mellan EU och länderna på västra Balkan kan utvecklas och
fördjupas, inte minst i ljuset av den pågående coronapandemin, är ett ämne
ledarna ska ta upp. De kommer även att diskutera gemensamma
säkerhetspolitiska utmaningar, desinformation, rättsstatens principer och
utökat regionalt samarbete.

Från västra Balkan deltar ledarna från Albanien, Bosnien och Hercegovina,
Kosovo, Montenegro, Nordmakedonien och Serbien.

Det senaste toppmötet mellan EU och västra Balkan ägde rum i Sofia den 17
maj 2018.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Givarkonferens för att snabbt
finansiera global forskning
Publicerad 04 maj 2020

EU, världshälsoorganisationen WHO och en rad andra
organisationer står enade för att få igång global
forskning om det nya coronaviruset. En givarkonferens
4 maj har som mål att mobilisera 7,5 miljarder euro.
Givarkonferensen ska resultera i inledande finansiering till global forskning
om tre områden: diagnostik, behandling och vaccin.

Initiativet är en uppföljning av åtaganden inom ramen för G20 och G7. EU
har tidigare avsatt över 380 miljoner euro till forsknings- och
innovationsåtgärder för att utveckla vaccin, nya behandlingar, tester och
medicinska system för att förhindra spridning av viruset.

Sverige, som är en av världens största humanitära givare, har hittills bidragit
med närmare 220 miljoner kronor för covid-19-specifika insatser.

Regeringen har även gett Vetenskapsrådet i uppdrag att förbereda en
fördelning av 100 miljoner kronor till snabba forskningsinsatser för att möta
det nya coronaviruset.

Statsminister Stefan Löfven deltar i konferensen via video.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

EU-ledarna diskuterade
ekonomisk återhämtning
Publicerad 23 april 2020

Först och främst är det nya coronaviruset en fara för
människors liv och hälsa. Men det har också inneburit
allvarliga konsekvenser för jobb och ekonomi, både
globalt och i Sverige. Ekonomisk återhämtning efter
coronakrisen var temat när statsminister Stefan Löfven
träffade sina EU-kollegor på ett videomöte den 23 april.
– Coronaviruset har drabbat vår världsdel hårt och samarbetet och
solidariteten i EU har prövats. Det är till exempel svårt att upplåta
intensivvårdsplatser innan man vet hur mycket man behöver själv och EU-
samarbetet räknades ut i början av krisen. Men Sverige behöver ett starkt EU
där vi håller ihop, för ekonomin och välfärden och med ett starkt EU kan vi
även bekämpa klimatförändringarna, sade statsminister Stefan Löfven efter
mötet.

–  Nu står vi inför ytterligare en utmaning och det är att komma tillbaka. På
mötet idag har vi givit EU-kommissionen i uppdrag att kartlägga behovet av
och föreslå en återhämtningsfond för EU. Med likasinnade har vi lagt fram
krav på den här fonden, det ska till exempel vara lån med högt ställda krav
på återbetalning.

Stats- och regeringscheferna diskuterade vad EU-länderna kan göra
tillsammans för att stärka den inre marknaden, hur en ekonomisk hjälpfond
ska se ut och vad EU ska göra för att stötta andra drabbade länder, bland
annat i närområdet och i Afrika.

Detta var det fjärde videomötet sedan coronautbrottet. De tidigare ägde rum
10, 17 och 25 mars.
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Artikel från Statsrådsberedningen

EU-ledarna möts om ekonomisk
återhämtning
Publicerad 23 april 2020 Uppdaterad 23 april 2020

På torsdag 23 april har statsminister Stefan Löfven ett
videomöte med EU:s stats- och regeringschefer. De ska
diskutera hur EU ska återhämta sig efter coronakrisen.

Färdplan för återhämtning

Stats- och regeringscheferna ska diskutera vad EU-länderna kan göra
tillsammans för att stärka den inre marknaden, hur en ekonomisk hjälpfond
ska se ut och vad EU ska göra för att stötta andra drabbade länder, bland
annat i närområdet och i Afrika. Underlag för diskussionen är en
återhämtningsplan som Europeiska rådets ordförande Charles Michel har
presenterat.

EU-ledarna väntas ge EU-kommissionen i uppdrag att närmare analysera
EU-ländernas behov av ekonomiskt stöd och lägga fram ett förslag till plan
som är i proportion till medlemsländernas behov.

Plan för att lätta på restriktioner

Mötet kommer också att handla om färdplanen om att lätta på restriktionerna
för att hindra smittspridning som Europeiska rådets ordförande
Charles Michel och EU-kommissionens ordförande Ursula von
der Leyen presenterat.

Detta är det fjärde videomötet EU:s stats- och regeringschefer har sedan
coronautbrottet. De tidigare mötena ägde rum 17, 10 och 25 mars.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Corona dominerade EU-toppmöte
Publicerad 27 mars 2020

Statsminister Stefan Löfven hade torsdag 26 mars ett
långt videomöte med sina stats- och
regeringschefskollegor. Den pågående krisen som
coronautbrottet orsakat var den enda punkten på EU-
ledarnas dagordning.
Diskussionen handlade om hur EU-länderna tillsammans ska hantera krisen
som pandemin orsakat. EU-ledarna tog upp olika åtgärder för att minska
spridningen av viruset och hur fördelningen av medicinsk utrustning ska gå
till. De diskuterade också hur de enorma ekonomiska och sociala
konsekvenserna av virusutbrottet ska hanteras, ökat stöd till forskning och
hur medborgare som fastnat i andra länder ska undsättas.

Detta var det tredje videomötet EU:s stats- och regeringschefer haft sedan
utbrottet. De andra ägde rum 17 och 10 mars.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

EU-toppmöte om corona
Publicerad 25 mars 2020

På torsdag 26 mars möter statsminister Stefan Löfven
sina stats- och regeringschefskollegor i ett videomöte.
EU-ledarna ska främst behandla den pågående krisen
som coronautbrottet orsakat.
Stats- och regeringschefernas diskussion kommer att kretsa runt hanteringen
av krisen som pandemin orsakat. EU-ledarna ska diskutera vad som ska
göras för att minska spridningen av viruset och hur fördelningen av
medicinsk utrustning ska gå till. De kommer också diskutera hur de enorma
ekonomiska och sociala konsekvenserna av virusutbrottet ska hanteras, ökat
stöd till forskning och hur medborgare som fastnat i andra länder ska
undsättas.

Detta är det tredje videomötet EU:s stats- och regeringschefer har sedan
utbrottet. De andra ägde rum 17 och 10 mars.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern och H.M.
Konungen från extra
informationskonselj på Kungliga
slottet
Publicerad 19 mars 2020

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

EU:s ledare har videomöte om
coronaviruset
Publicerad 17 mars 2020

Tisdag 17 mars har statsminister ett Stefan Löfven ett
videomöte med sina stats- och regeringschefskollegor.
På agendan står åtgärder för att för att hantera
konsekvenserna av det pågående utbrottet av det nya
coronaviruset.
EU-ledarna kommer att ses på videolänk klockan 17.

Detta är det andra videomötet EU:s stats- och regeringschefer har sedan
utbrottet. Det första mötet ägde rum 10 mars.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Statsrådsberedningen

Samma makt att forma samhället
och sina egna liv – arbetet
fortsätter för Sveriges feministiska
regering
Publicerad 08 mars 2020 Uppdaterad 08 mars 2020

Regeringens samlade politik ska omfördela makt och
resurser för ett mer jämställt samhälle. Målet är att
kvinnor och män ska ha samma makt att forma
samhället och sina egna liv.
– Jag är stolt över att leda världens första feministiska regering.
Internationella mätningar visar att vi har kommit långt med vårt
jämställdhetsarbete. Ändå är vi inte nöjda – vi ska fortsätta vårt arbete tills
kvinnor och män har samma makt att forma samhället och sina egna liv. Idag
är det den internationella kvinnodagen. Det är en viktig dag som påminner
oss om att vi inte kan luta oss tillbaka, säger statsminister Stefan Löfven.

– Vi har hittills under mandatperioden bland annat gjort stora satsningar på
arbetet mot mäns våld mot kvinnor och hedersrelaterat våld och förtryck.
Under 2019 satsades drygt 460 miljoner kronor och för 2020 har regeringen
hittills fattat beslut om över 300 miljoner kronor på området. Nyligen tillsatte
vi också en kommission för jämställda livsinkomster. Samtidigt finns mycket
kvar att göra innan vi når jämställdhet. Kvinnor har generellt lägre löner än
män, är sjukskrivna i högre grad och tar större ansvar för det obetalda hem-
och omsorgsarbetet. Alltför många utsätts också för våld av närstående män.
Därför måste vi fortsätta att driva jämställdhetsarbetet framåt, säger
jämställdhetsminister Åsa Lindhagen.

Några av de insatser som gjort särskilt avtryck på
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jämställdheten hittills under mandatperioden:

Regeringen tillsätter en kommission för jämställda livsinkomster
Ökat skydd mot hedersrelaterad brottslighet
300 miljoner till arbetet mot mäns våld mot kvinnor och hedersrelaterat
våld och förtryck
Ett ytterligare förstärkt straffrättsligt skydd mot sexuella kränkningar 
Storsatsning kring diskrimineringsfrågorna
Regeringen satsar för kvinnors hälsa
Regeringen satsar på feministisk handelspolitik 
Jämställdhetsintegrering i myndigheter har gett resultat
Uppdrag om bättre könsfördelning i arbetsmarknadsutbildningar
Åtgärder för en jämställd skogsnäring
Sametinget ska kartlägga jämställdheten inom det samiska samhället



Artikel från Statsrådsberedningen

Tillsammans för en klimatsmart
finanssektor
Publicerad 04 mars 2020

Hur kan privat kapital styras mot hållbara investeringar?
Hur kan politiken bidra till en långsiktigt hållbar
finansmarknad? Det diskuterade bland andra
Finansmarknadsminister Per Bolund och Åsa
Wallenberg, vd SPP Fonder, på Nationella
Innovationsrådets möte den 2 mars.
Samhället står inför en nödvändig klimatomställning. För att lyckas med den
krävs stora investeringar av både offentligt och privat kapital. Måndagens
innovationsrådsmöte inleddes med en diskussion om hur finanssektorn och -
politiken kan komplettera och förstärka klimatpolitiken genom att skapa
finansmarknader där risker förknippade med klimatförändringar är både
synliga och rätt prissatta.

Kortsiktighet och bristande transparens största fienderna

Historiskt sett har kortsiktiga beslut från investerare och politiker
tillsammans med bristande transparens kring företags klimatpåverkan och
hur klimatförändringar påverkar företagen, varit två stora hinder.
Finansmarknadsminister Per Bolund ser dock en förändring i positiv riktning.

– Det har skett en stor förändring, främst i medvetande. När jag tillträdde
som statsråd kunde det skakas på huvudet när jag lyfte behovet av att också
ställa om finansmarknaden. Nu är det en självklarhet, säger Per Bolund men
understryker att mycket av förändringsarbetet kvarstår.

Åsa Wallenberg, vd för SPP Fonder, har i flera år drivit frågan om hållbara
investeringar och håller med.
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– Medvetenheten liksom intresset för hållbart sparande har ökat markant de
senaste åren, framförallt från 2015 som ett direkt resultat av Parisavtalet
och att världens ledare enades om de globala hållbarhetsmålen. Flera
institutionella investerare har förpliktigat sig mot Parisavtalet och har
tydligt inskrivet i sina mandat vad de kan och inte kan vara investerade i,
säger Åsa Wallenberg.

– Vi ser även att privatpersoner är en positiv trend som bara kommer att
accelerera, i takt med att utbud förfinas och kunskap blir bättre.

Tuffa globala regler ett måste

Idag ligger frågan högt på den politiska internationella agendan, inte minst
efter att EU-kommissionen i slutet av 2019 lanserade den så kallade ”Gröna
given”. Gemensamma definitioner och standarder för rapportering,
hållbarhetsmärkning av finansiella produkter samt redovisning av
hållbarhetsrisker är exempel på områden där flera initiativ tagits på
europeisk nivå.

– För att få till ett reellt skifte i finansmarknaden behövs en politisk
överenskommelse på global basis för att accelerera omställningstakten.
Initiativ som TCFD och EU Sustainable Finance med ramverk som EU:s
taxonomi är en bra början, säger Åsa Wallenberg.

– Vi behöver långsiktiga politiska spelregler som är desamma inom hela EU,
slår hon fast.

Att driva frågan om långsiktiga politiska spelregler internationellt är
regeringens högsta prioritet, intygar Per Bolund.

– Det viktigaste just nu är att hållbarhetsregleringen av finansmarknaden på
EU-nivå blir tillräckligt tuff. Sverige och Frankrike var de som drev på för att
denna reglering ens skulle börja tas fram, och vi behöver nu se till att varje
del av den blir så skarp som möjligt, säger han.

Hur kan SPP Fonder som stor marknadsaktör agera för att negativ
klimatpåverkan inkluderas i finanssektorns prissättning?

– Som kapitalförvaltare har vi framför allt tre verktyg till vårt förfogande: vi
kan exkludera och välja att inte vara investerade i bolag, vi kan investera
mer i bolag vi tror på och vi kan aktivt påverka bolag i en positiv riktning,
säger Åsa Wallenberg.



– Vi använder samtliga tre verktygen och det är viktigt att förstå att och
hur de samverkar. Exempelvis blir påverkan relativ verkningslöst utan
hotet om exkludering, fortsätter hon och förklarar hur SPP Fonder arbetar
med att påverka branscher och bolag som de inte investerar i.

Möjligheter och utmaningar med nationella insatser

Staten jobbar i sin tur med en del marknadskompletterande åtgärder.
Exempelvis har den snabbt växande svenska cleantech-sektorn, på grund av
långa investeringshorisonter och osäker förväntad avkastning, haft svårt att
hitta privat investeringskapital. Där går sedan några år tillbaka statliga Almi
Invests Green Tech Fond och Saminvest in med riskkapital. Sedan den 1
januari 2019 ska även Första–Fjärde AP-fonderna ta hänsyn till hur
placeringsverksamheten kan främja hållbar utveckling. Det är initiativ som
Åsa Wallenberg välkomnar.

– Utöver att påverka i EU kan politiken nationellt göra skillnad genom att
ställa om all egen och upphandlad kapitalförvaltning i statlig och offentlig
sektor till att vara hållbar, och på olika sätt främja en mer hållbar marknad,
till exempel inom premiepensionen, säger hon.

Vilken är den största utmaningen för att utveckla den nationella
politiken och samverka på europeisk och global nivå idag?

– De finansiella marknaderna är internationella, så ofta behöver beslut också
fattas internationellt. Det kan ibland göra det svårare att genomföra snabba
initiativ nationellt. Internationellt kan det så klart vara svårare att komma
överens, men just inom EU har det visat sig finnas en stor potential att jobba
med frågorna, säger Per Bolund.



Artikel från Statsrådsberedningen

Toppmöte om EU:s långtidsbudget
Publicerad 19 februari 2020 Uppdaterad 19 februari 2020

På torsdag 20 februari är statsminister Stefan Löfven i
Bryssel för att möta sina kollegor i Europeiska rådet. De
ska då försöka komma överens om EU:s budget för
2021–2027.
På det extrainkallade mötet i Europeiska rådet ska EU-ledarna göra ett
försök att komma överens om EU:s kommande långtidsbudget. De ska alltså
diskutera hur stor budgeten ska vara, hur pengarna ska fördelas på olika
utgiftsområden och varifrån pengarna ska komma. Långtidsbudgeten ska
gälla från år 2021 till 2027.

Förhandlingar om EU:s långtidsbudget har pågått sedan maj 2018 och börjar
nu närma sig slutskedet. För att förbereda mötet har Europeiska rådets
ordförande Charles Michel haft samtal med samtliga 27 stats- och
regeringschefer.

De svenska prioriteringarna ligger fast. Regeringen vill, precis som de
likasinnade Danmark, Nederländerna och Österrike, begränsa den totala
volymen till 1 procent av EU:s samlade BNI. Den svenska avgiften måste
hållas nere vilket regeringen vill åstadkomma genom att säkra tillräckliga
rabatter. Regeringen anser därför att det förslag som Europeiska rådets
ordförande har lagt fram inför toppmötet inte är bra nog.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Socialdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utbildningsdepartementet, Infrastrukturdepartementet

Ledamöter med uppdrag att göra
skillnad för Sverige – och världen
Publicerad 11 februari 2020

Samverkansgruppernas ledamöter är utsedda. I
måndags träffades ledamöterna i de fyra
samverkansprogrammen. Statsminister Stefan Löfven,
fem statsråd och flera statssekreterare var på plats på
mötet för att visa att hela regeringen står bakom
initiativet.
Statsminister Stefan Löfven inledde mötet.

– Vi står inför helt nya utmaningar, en av de största är förstås
klimatförändringarna. Vi kan inte hantera det genom att göra som vi alltid
gjort. Det krävs innovation! Jag kan inte se något annat land som är bättre
lämpat än Sverige att ta sig an den här utmaningen, sa Stefan Löfven.

– Ni kan göra skillnad – som individer, genom era företag och organisationer,
genom samverkan. Ni är med i något som har betydelse för vårt land och för
en hel värld, fortsatte han, vänd till ledamöterna i samverkansgrupperna.

Näringsminister Ibrahim Baylan har ett särskilt uppdrag för att samordna
samverkansprogrammen.

– I Sverige är vi bra på att samverka. Själva idén bakom
samverkansprogrammen är att tillsammans få fram och genomföra nya idéer
som svarar på de samhällsutmaningar vi ser. Så rustar vi oss inför framtiden
och stärker Sveriges konkurrenskraft. Känn att ni har mandat att ifrågasätta
givna sanningar, sa Ibrahim Baylan.
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Samverkansprogrammen sträcker sig över flera departement. Anna Ekström,
utbildningsminister, Matilda Ernkrans, minister för högre utbildning och
forskning, Eva Nordmark, arbetsmarknadsminister och Anders Ygeman,
energi- och digitaliseringsminister talade också under mötet. Även
Miljödepartementet och Socialdepartementet är involverade i
samverkansprogrammen.

Samverkansgrupperna består av experter och företrädare för näringsliv,
akademi och civilsamhället så väl som det offentliga samhället och har en
rådgivande roll. Varje samverkansgrupp har omkring 20 ledamöter. Med
gemensam kompetens, beslutskraft, resurser och nätverk ska
samverkansgrupperna bistå med att hitta innovativa lösningar som möter de
stora samhällsutmaningarna och bidrar till svensk konkurrenskraft.



Artikel från Statsrådsberedningen

Möt Staffan Truvé, ledamot i
Nationella innovationsrådet
Publicerad 29 januari 2020

Möt Staffan Truvé, forskningschef på Recorded Future
och ny ledamot i Nationella innovationsrådet som leds
av statsminister Stefan Löfven. I en filmad intervju
svarar Staffan på frågor om vilka områden som är
viktiga att rådet diskuterar och varför det är viktigt med
innovation och ett innovationsråd.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet, Kulturdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utbildningsdepartementet

Regeringen uppmärksammar
Förintelsens minnesdag
Publicerad 27 januari 2020

Med anledning av Förintelsens minnesdag den 27
januari kommer flera representanter från regeringen att
delta vid olika minnesceremonier.
Statsminister Stefan Löfven deltar, i sällskap av kronprinsessan Victoria, vid
en minneshögtid i Auschwitz Birkenau för att uppmärksamma att det är 75 år
sedan koncentrationslägrets befrielse. Minneshögtiden inleds i Auschwitz
och avslutas med en ljusceremoni i Birkenau.

Statsministern deltar vid minneshögtid för befrielsen av koncentrationslägret
Auschwitz Birkenau

Utbildningsminister Anna Ekström kommer på eftermiddagen att hålla ett
anförande vid Romska rådets minnesstund i Malmö samt tala vid Judiska
Församlingens minnesstund i Malmö synagoga senare på kvällen.

Anna Ekström uppmärksammar Förintelsens minnesdag i Malmö

Kultur- och demokratiminister Amanda Lind besöker under dagen Göteborgs
judiska församling för att hedra Förintelsens offer. Hon kommer även att tala
vid minnesstunden på kvällen.

Kultur- och demokratiminister Amanda Lind besöker Göteborg

Inrikesminister Mikael Damberg kommer hålla ett anförande vid en
minnesceremoni på Raoul Wallenbergs torg som arrangeras av Forum för
Levande Historia samt tala vid Judiska församlingens minnesstund i Stora
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synagogan, båda i Stockholm.

Inrikesministern håller tal under Förintelsens minnesdag

Även miljö- och klimatminister Isabella Lövin, finansmarknads- och bostads‐
minister Per Bolund samt justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
kommer att delta vid minnesstunden i Stora synagogan.

Energi- och digitaliseringsminister Anders Ygeman och justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson kommer även att delta i en
minnesstund på Dramaten.

Jämställdhetsminister Åsa Lindhagen närvarade vid en minnesstund på
Palais des Nations, FN:s högkvarter i Genève. I samband med granskningen
av Sveriges efterlevnad av de mänskliga rättigheterna i FN:s Universal
Periodic Review (UPR) uppmärksammade statsrådet Förintelsens minnesdag
i sitt anförande.

Jämställdhetsminister Åsa Lindhagens tal vid FN:s Universal Periodic
Review



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven tog
emot Finlands nya statsminister
Sanna Marin
Publicerad 08 januari 2020

Statsministern tog den 8 januari emot Finlands nya
statsminister Sanna Marin på Harpsund i Sörmland.
Detta var hennes första bilaterala utlandsbesök sen hon tillträdde som
statsminister i december 2019. Givet den oroväckande situationen i Iran och
Irak var detta ett av ämnena som diskuterades. Vidare samtalade de om
aktuella EU-frågor som de pågående budgetförhandlingarna och Brexit. I
den efterföljande presskonferensen beklagade statsminister Marin att
svenska medborgare omkommit i flygolyckan i Iran. Båda statsministrarna
underströk de goda relationerna våra länder emellan och såg potential för
ännu närmare samarbete.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Klimat, brexit och långtidsbudget
på Europeiska rådet
Publicerad 13 december 2019

EU:s klimatmål, långtidsbudget och brexit var några av
frågorna som statsminister Stefan Löfven tog upp med
sina EU-kollegor när de möttes i Bryssel 12–13
december. EU-ledarna diskuterade också EMU-
fördjupning.

EU:s klimatmål till 2050

Alla stats- och regeringschefer förutom en ställde sig bakom målet att EU ska
vara klimatneutralt till 2050.

– Det har under en lång tid funnits en bred samsyn om att vi behöver sätta
ett tydligt mål till 2050, men vi är inte helt eniga. Några länder som har en
längre väg att gå för att uppnå det är oroliga för kostnaderna och den
omställning som ska ske. Vi uppnådde inte enighet nu heller, utan Polen har
bestämt sig för att stå utanför dagens överenskommelse. Men alla andra 26
är nu eniga om klimatmålet till 2050, sade statsminister Stefan Löfven efter
mötet.

Statsministern sade också:

– Jag hade helst sett att vi skulle få total enighet men det här är ändå en
väldigt tydlig signal till omvärlden att 26 av 27 är redo nu.

EU:s långtidsbudget 2021–2027

Veckan innan mötet presenterade ordförandelandet Finland ett nytt förslag
till långtidsbudget med siffror för den totala utgiftsnivån och för de olika
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utgiftsområdena. EU-ledarna hade en första diskussion om det siffersatta
förslaget på mötet. Nu kommer Europeiska rådets ordförande Charles
Michel att ha enskilda samtal med var och en för att komma vidare.

Brexit och eurotoppmöte

EU-ledarna diskuterade även Storbritanniens utträde ur EU, brexit. Ett
preliminärt resultat av det brittiska valet 12 december blev klart under EU-
ledarnas möte och det satte en tydlig prägel på diskussionen.

– Vi beklagar att Storbritannien lämnar EU. Men vi vill också ha ett ordnat
utträde och det är viktigt att vi får en stark och nära relation till
Storbritannien, när de lämnat unionen, sade statsminister Stefan Löfven efter
mötet.

På fredagen hade EU-ledarna också ett eurotoppmöte där de länder som inte
har euro som valuta deltog.



Artikel från Statsrådsberedningen

Klimat, långtidsbudget och brexit
på EU-toppmöte
Publicerad 11 december 2019

12–13 december träffar statsminister Stefan Löfven sina
kollegor i Europeiska rådet för årets sista möte. Stats-
och regeringscheferna kommer att diskutera EU:s
klimatmål fram till 2050, EU:s långtidsbudget och
utrikesrelationer. På fredagen står EMU-fördjupning och
brexit på dagordningen.

EU:s klimatmål till 2050

EU-ledarna inleder mötet med att diskutera EU:s klimatmål och om EU kan
anta målet att vara klimatneutralt till 2050.

Regeringen anser att EU bör anta en ambitiös långsiktig klimatstrategi så fort
som möjligt som kan kommuniceras till FN i början av 2020.

EU:s långtidsbudget 2021–2027

Veckan innan mötet presenterade ordförandelandet Finland ett nytt förslag
till långtidsbudget med siffror för den totala utgiftsnivån och för de olika
utgiftsområdena. EU-ledarna kommer att ha en första diskussion om det
siffersatta förslaget på mötet.

Regeringen kan inte acceptera förslaget som innebär en utgiftsnivå som
motsvarar 1,07 procent av medlemsländernas samlade
bruttonationalinkomst, BNI. Regeringen anser att utgifterna inte bör
överstiga 1,00 procent av EU:s BNI.

Regeringen är positiv till att kopplingen mellan EU:s budget och
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efterlevnaden av rättsstatens principer är tydlig i förslaget och att minst 25
procent av budgeten går till klimatåtgärder i förslaget.
EU-ledarna kommer sannolikt inte att avsluta förhandlingarna om
långtidsbudgeten på mötet.

Brexit

EU-ledarna ska också diskutera brexit. Resultatet av det brittiska valet 12
december blir klart under EU-ledarnas möte och det kommer sätta sin prägel
på diskussionen.

Eurotoppmöte

På fredagen har EU-ledarna också ett eurotoppmöte där även de länder som
inte har euro som valuta deltar. Ledarna kommer få en rapport från
finansministrarnas arbete med ett budgetinstrument för euroområdet,
bankunionen och reformer av den europeiska stabilitetsmekanismen.

 

 



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern deltog i det
Nordiska rådets session i
Stockholm den 29-30 oktober
Publicerad 01 november 2019

Statsministern deltog vid Nordiska rådets session i
Stockholm den 29-30 oktober tillsammans med de
övriga nordiska regeringscheferna och företrädarna för
de tre nordiska självstyrande regionerna Åland,
Färöarna och Grönland.
Sessionsveckan inleddes med Nordiska rådets öppnade som fokuserade på
klimatfrågor. Regeringscheferna fick i riksdagens plenisal möjlighet att
framföra deras visioner med det nordiska samarbetet och svara på frågor
från Nordiska rådets ledamöter. Statsministern deltog senare samma dag vid
nordiska rådets prisutdelning i Konserthuset.

Den 30 oktober välkomnande statsministern sina nordiska regeringskollegor,
företrädarna för de tre regionerna samt Nordiska ministerrådets
generalsekreterare för möten på Statsrådsberedningen.

Mötena fokuserade främst på klimat- och hållbarhetsfrågor och
regeringscheferna fick även möjlighet att samtala med en grupp nordiska
ungdomsrepresentanter om hur Norden behöver ta ett tydligare ledaskap i
miljö- och hållbarhetsfrågor.  
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Artikel från Statsrådsberedningen

Möt Sylvia Schwaag Serger,
ledamot i Nationella
innovationsrådet
Publicerad 28 oktober 2019

Möt Sylvia Schwaag Serger, professor och prorektor
Lunds universitete och ny ledamot av Nationella
innovationsrådet som leds av statsminister Stefan
Löfven. I en filmad intervju svarar hon på frågor om vilka
områden som är viktiga att rådet diskuterar och varför
det är viktigt med innovation och ett innovationsråd.
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Artikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen

Diskussioner, möten och
samverkan utvecklar Sverige
Publicerad 24 oktober 2019

Intressanta diskussioner och nya perspektiv präglade
Nationella innovationsrådets möte och temadag vid
Linnéuniversitetet i Kalmar den 23 oktober. Syftet med
rådets regionala möten är att lära av lokala och
regionala erfarenheter för att utveckla den nationella
politiken. Parallellt med mötet arrangerades också
Innovationsrådets dag med olika workshops.
Innovationsrådets möten, som leds av statsminister Stefan Löfven, fokuserar
på hur samhället genom innovation och samverkan kan ta sig an komplexa
samhällsutmaningar. Rådet sammanträder 6 gånger per år, två av dessa
möten är regionala. Mötet och temadagen i Kalmar samplanerades med
Länsstyrelsen och Region Kalmar och hade utöver kärnfrågorna samverkan
och innovation två teman, e-hälsa och hållbar vattenanvändning, två viktiga
frågor för regionen. Deltagarna på mötet diskuterade den problembild som
finns med vattenbrist och de utmaningar som finns med en allt äldre
befolkning som utmanar hälso- och välfärdssektorn med fokus på e-hälsa.
Ett stort fokus fanns på de lösningar och möjligheter som innovation och ny
teknik kan erbjuda.

Lena Miranda som är VD Science Park Mjärdevi och ledamot av nationella
innovationsrådet deltog på mötet i Kalmar.

Varför är det viktigt att innovationsrådet har möten runt om i olika
regioner i Sverige?

– Regeringen har uttryckt att man vill se mer innovation – inte bara i
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näringslivet utan i samtliga verksamheter – inte bara i storstäderna, utan
även runt om i landet. Jag tror att det är rätt väg att gå. ”Innovation happens
everywhere”, och det är vårt jobb att skapa bästa möjliga förutsättningar för
att bidra till detta. Vi måste få människor att känna att de är med och skapar
”impact”, inkludering är oerhört viktigt för att också säkerställa demokratins
fortlevnad, säger Lena Miranda och fortsätter,

– Runt om i vårt land finns många goda exempel på lokal och regional nivå,
som det är viktigt att vi ser och förstår på nationell nivå när det ska fattas
beslut om nya satsningar. Ur detta perspektiv är Innovationsrådets besök ute
i landet viktiga.

I mötet deltog statsministern, statsråd och rådsledamöter tillsammans med
regionala aktörer från akademi, näringsliv och samhälle. En av deltagarna
var Cecilia Schelin Seidegård, vikarierande landshövding i Kalmar län.

Vad ser du som viktiga lärdomar från mötet idag och som relevant för
den nationella politiken?

– Det sker innovationer i hela landet. Vi behöver hitta former för att sprida
goda idéer mellan olika regioner, för att dra nytta av allt som redan finns.
Kalmar län är gärna en del av olika testbäddar, både inom vattenfrågorna
och e-hälsa. Det finns en stark vilja att jobba tillsammans för att göra
skillnad. Vi har initiativkraft och kan testa i det lilla för att sedan
implementera i det stora, säger Cecilia Schelin Seidegård.

Hög aktivitet på Innovationsrådets dag

Parallellt med mötet pågick Innovationsrådets dag med aktivt arbete i
workshops under ledning av Vinnova och Hack for Sweden. Här fick
deltagarna testa metoder för att samverka och hitta gemensamma mål och
vägar att lösa samhällsutmaningar. Även här var temat hållbar
vattenanvändning och e-hälsa.

Programmet för dagen avslutades med att deltagarna i Innovationsrådets
möte och workshopdeltagarna möttes för att gemensamt redovisa
erfarenheter från dagen. Många vittnande om vinsterna med att olika aktörer
möts för att diskutera och bidra med olika perspektiv och lösningar på
komplexa samhällsutmaningar. Statsministern lyfte avslutningsvis fram
vikten av regional samverkan för innovation, liksom en öppen dialog mellan
lokalt, regionalt och nationellt arbete. Ambitionen är nu arbeta vidare med
de idéer, synpunkter och förslag som uttryckts under dagens gemensamma



arbete.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven deltog
i minnesceremonin för M/S
Estonias förlisning
Publicerad 28 september 2019

För 25 år sedan, den 28 september 1994, sjönk fartyget
M/S Estonia på öppet hav mellan finska Utö och
estniska Dagö. Lördagen den 28 september 2019 hölls
en minnesceremoni vid Estoniamonumentet på
Kungliga Djurgården i Stockholm. H.K.H.
Kronprinsessan, H.K.H. Prins Daniel, riksdagens talman
och statsminister Stefan Löfven deltog bland andra vid
minnesceremonin.
Statsminister Stefan Löfven lade ner en krans och höll ett tal där han
hedrade de svenska offren, överlevande och anhöriga. I sitt tal betonade
statsministern hur Estonias förlisning blev ett trauma för en hel nation men
framför allt vände han sig till de som förlorade en anhörig.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Innovationsrådet bidrar till
konkreta satsningar för framtiden
Publicerad 16 september 2019 Uppdaterad 16 september 2019

Idag träffas det Nationella innovationsrådet för att bland
annat diskutera klimatfrågan.
− Innovationsrådet bidrar till att lyfta blicken och hitta nya lösningar på de
samhällsutmaningar vi står inför som land. Behovet av reformer för att klara
av klimatomställningen, säkra vår konkurrenskraft och välfärd är stort och
innovation kommer att vara en för att vi ska lyckas, säger statsminister
Stefan Löfven.

Innovationskraft behövs i samhället och i politiken. De samhällsutmaningar
vi har framför oss är mer komplicerade än tidigare och kommer kräva
samverkan, delaktighet och engagemang från alla delar av samhället. Det
handlar om att ställa om samhället till nya förutsättningar, att hitta bättre
vägar och använda nya lösningar.

De frågor som lyfts i Nationella innovationsrådet, lyfts på högsta politiska
nivå. Förra mandatperioden bidrog rådets arbete till reformeringen av statens
riskkapitalverksamhet genom nya bolaget Saminvest AB,
innovationsplattformen Testbädd Sverige och den nationella inriktningen för
artificiell intelligens.

Kärnan i Nationella innovationsrådet är dess ledamöter och de dialoger och
diskussioner som rådet har kring samhällsutveckling med fokus på
innovation. Ledamöterna i innovationsrådet har blivit utsedda för sin
personliga kompetens, erfarenhet och för att de representerar olika
perspektiv och samhällssektorer.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Möt Katarina Ageborg, ledamot i
Nationella innovationsrådet
Publicerad 05 september 2019

Möt Katarina Ageborg, VD AstraZeneca Sverige AB,
som är ny ledamot av Nationella Innovationsrådet som
leds av statsminister Stefan Löfven. I en filmad intervju
svarar Katarina Ageborg på frågor om vilka områden
som är viktiga att rådet diskuterar och varför det är
viktigt med innovation och ett innovationsråd.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven tog
emot den polska premiärministern
Publicerad 30 augusti 2019

Statsminister Stefan Löfven tog emot den polska
premiärministern Mateusz Morawiecki den 29 augusti i
Stockholm.
Sverige och Polen åtnjuter starka bilaterala band och statsministern inledde
mötet med att konstatera att det i år är 100 år sedan Sverige och Polen
återupptog diplomatiska kontakter.

De två regeringscheferna talade om hur de kunde fördjupa det bilaterala
samarbetet, främst inom innovation och grön teknik.

En stor del av mötet vigdes åt aktuella EU-frågor. EU:s framtid, den inre
marknaden, rättsstatsfrågor, migration, Brexit och EU:s långtidsbudget var
prioriterade frågor för båda sidor. Både Sverige och Polen vill se ett starkt
EU-samarbete.

Säkerhetspolitiken gavs även en framträdande roll där säkerhetsläget kring
Östersjön och frågor kopplade till relationen med Ryssland och Ukraina
diskuteras, samt det framtida arbetet med det Östliga Partnerskapet.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Irans utrikesminister besöker
Sverige under sin resa i Norden
Publicerad 21 augusti 2019

I dag onsdag den 21 augusti tog statsminister Stefan
Löfven emot Irans utrikesminister Dr. Javad Zarif för ett
möte.
Vid mötet diskuterades bland annat kärntekniska överenskommelsen,
mänskliga rättigheter, Jemen och situationen i Hormuzsundet.

Irans utrikesminister besöker Sverige i samband med sin rundresa i Norden.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Hållbarhet och klimat i fokus på
nordiskt statsministermöte
Publicerad 21 augusti 2019

Hållbarhet, samarbete, värderingar och säkerhet var i
fokus för statsminister Stefan Löfven när han träffade
sina nordiska kollegor och Tysklands förbundskansler
Angela Merkel på Island under det årliga informella
nordiska sommarmötet.
Den 20 augusti samlades de nordiska statsministrarna i Reykjavik för det
årliga informella nordiska sommarmötet. Island, som i år är ordförande för
det nordiska samarbetet, stod värd för mötet och på agendan fanns
utveckling av den nordiska regionen, klimat, hållbar utveckling och
säkerhetspolitik.

− Vi värderar det nordiska samarbetet – det är viktigt för Sverige och för vår
region, säger statsminister Stefan Löfven.

Statsministrarna hade en arbetslunch tillsammans med Tysklands
förbundskansler Angela Merkel. Samtalen kretsade bland annat kring
klimatfrågor, värderingar och det globala världsläget.

− Vi pratade om vikten av omställning för att klara flera av våra största
utmaningar, som klimatförändringar och ökade klyftor i samhället, säger
Stefan Löfven.

Deklaration om hållbara affärslösningar i Norden

Under mötet skrev de nordiska statsministrarna också under en deklaration
tillsammans med en grupp nordiska företag som hade tagit initiativ till att
skapa hållbara affärslösningar i Norden.
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− Klimat och hållbarhet är centrala frågor för dagens utmaningar där de
nordiska länderna har mycket att bidra med. Vi behöver samarbeta mer
mellan stat och näringsliv och bli bättre på att visa på nya innovativa och
hållbara lösningar, kommenterar statsminister Stefan Löfven.

Besök på kraftverket Hellisheiðarvirkjun

Dagen före sommarmötet, den 19 augusti, besökte statsminister Stefan
Löfven tillsammans med sin isländska statsministerkollega Katrín
Jakobsdottír kraftverket Hellisheiðarvirkjun utanför Reykjavik för att bland
annat titta på projektet med att fånga in och lagra koldioxid, ”CarbFix”. De
två regeringscheferna hade även ett bilateralt möte där de bland annat talade
om regionalt samarbete och klimatfrågor.



Artikel från Statsrådsberedningen

Överenskommelse i Europeiska
rådet om topposter
Publicerad 02 juli 2019

På ett extra långt möte beslutade EU-ländernas stats-
och regeringschefer på tisdagen om fördelningen av
topposter i EU. De föreslår att Ursula von der Leyen
från Tyskland blir EU-kommissionens ordförande.
– Nu har vi då äntligen enats om vilka personer som vi vill se på EU:s
ledande poster. Det har varit ett väldigt långt möte med intensiva
diskussioner. Ingen har fått allt utan det har varit ett givande och tagande för
att kunna få något som alla kan ställa sig bakom. Vi behöver
handlingskraftiga institutioner och det är viktigt att se till helheten här, både
vad det gäller till exempel jämställdhet och geografisk balans, kommenterade
statsminister Stefan Löfven efter mötet.

– Det är bra att vi nu för första gången föreslår två kvinnor på topposter i
EU, det är ett framsteg för jämställdheten i EU, sade statsministern vidare.

Europeiska rådet:

föreslår Ursula von der Leyen, Tyskland, till EU-kommissionens
ordförande
väljer Charles Michel, Belgien, till Europeiska rådets ordförande.
anser att Josep Borrell Fontelles, Spanien, är en lämplig kandidat till
posten som EU:s höga representant för utrikes och säkerhetsfrågor.
anser att Christine Lagarde, Frankrike, är en lämplig kandidat till posten
som Europeiska centralbankens ordförande.

Europaparlamentet väljer sin talman den 3 juli. Den nya talmannen tillträder
direkt.
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Europaparlamentet måste godkänna den nya ordföranden för EU-
kommissionen. Omröstningen är planerad till mitten av juli. Sedan kommer
EU-kommissionens nya ordförande, tillsammans med varje lands stats- och
regeringschef, att ta fram ett förslag på en ny EU-kommission som kan börja
den 1 november.

Europeiska rådets nya ordförande tillträder den 1 december.

Producerat av EU-representationen



Artikel från Statsrådsberedningen

Klimat och framtidsfrågor på EU-
toppmöte
Publicerad 19 juni 2019

Klimat, EU:s långtidsbudget och EU:s strategiska
dagordning för den kommande mandatperioden var
frågor på agendan när Stefan Löfven och övriga stats-
och regeringschefer från EU-länderna möttes i Bryssel
den 20–21 juni. EU-ledarna diskuterade också EU:s
externa relationer och utnämning av flera topposter
inom EU.
– Jag är glad att vi har fått igenom många svenska prioriteringar när det
gäller vilka frågor EU ska fokusera på de kommande fem åren. Det handlar
till exempel om schyssta jobb, en ambitiös klimatpolitik och ordning och reda
i migrationspolitiken, sa statsminister Stefan Löfven efter att första dagen
avslutats.

EU:s klimatstrategi

Inför FN:s klimattoppmöte i september diskuterade stats- och
regeringscheferna målen i EU:s långsiktiga klimatstrategi. Diskussionen
handlade om vilka mål EU sätter upp. På toppmötet enades EU-ledarna om
ökade klimatambitioner och att hålla temperaturökningen till 1.5 grader i
linje med Parisavtalet. De flesta EU-länder stod också bakom målet om att
uppnå netto noll utsläpp till år 2050.

– Jag kan också konstatera att allt fler EU-länder tar klimatfrågan på allvar.
Även om vi inte kom ända fram i går så är det viktigt att komma ihåg att för
ett par månader sedan var vi bara ett par länder som stod bakom målet om
klimatneutralitet till 2050. Nu gör 24 av 28 länder det. Så det går i rätt
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riktning och vi kommer att fortsätta driva frågan.

EU:s strategiska dagordning för 2019–2024

Stats- och regeringscheferna antog en strategisk dagordning för 2019–2024
till den nya EU-kommissionen som tillträder i höst. Den strategiska
dagordningen pekar ut fyra huvudområden för EU den kommande
mandatperioden:

Skydda och värna medborgarnas frihet.
Utveckla en stark och kraftfull ekonomisk grund.
Bygga ett klimatneutralt, grönt, rättvist och socialt EU.
Främja Europas intressen och värden i ett globalt sammanhang.
 

EU:s långtidsbudget

Diskussioner om EU:s långtidsbudget har pågått på flera nivåer sedan i
höstas. Stats- och regeringscheferna hade en diskussion om hur den fortsatta
processen ska gå till.

Externa relationer

Som vanligt tog EU-ledarna upp situationen i EU:s omvärld, till exempel
relationen mellan Turkiet och Cypern, situationen i Ryssland och relationen
med Ukraina. Desinformation och hybridhot var också på dagordningen.
Stats- och regeringscheferna beslutade att förlänga sanktionerna mot
Ryssland med ytterligare sex månader.

Topposter i EU

Som sista punkt på torsdagen diskuterade EU-ledarna fördelningen av
topposter i EU.

– Vi kommer att diskutera namn till ledande poster i veckan och 30 juni
träffas vi igen för ett nytt möte, sade statsminister Stefan Löfven.

De poster som ska fördelas är ordförande för EU-kommissionen, ordförande
för Europeiska rådet och EU:s höga representant för utrikesfrågor. Senare i
höst ska även chef för Europeiska centralbanken tillsättas.
Europaparlamentet utser sin talman, sannolikt den 2 juli.



Europeiska ska rådet föreslå ordförande för EU-kommissionen, med hänsyn
till valresultatet. Den blivande ordföranden ska sedan godkännas av
Europaparlamentet. Europeiska rådet utser sin egen ordförande.

Eurotoppmöte

På fredagen hölls ett eurotoppmöte i så kallat inkluderande format då även
EU-länder utan euro som valuta deltog. Stats- och regeringscheferna
behandlade eurobudgeten, reformer av räddningsfonden ESM och
bankunionen.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven tog
emot Sydkoreas president Moon
Jae-in för bilaterala samtal
Publicerad 15 juni 2019

I samband med statsbesök av Republiken Koreas
president Moon Jae-in, för att fira 60 år av diplomatiska
relationer, tog statsminister Stefan Löfven den 15 juni
emot president Moon för bilaterala samtal i
Saltsjöbaden.
President Moon är särskilt intresserad av Sveriges arbete med
arbetsmarknads- och välfärdsfrågor. Statsministern informerade därför under
överläggningarna om Saltsjöbadsavtalet – arbetsmarknadsavtalet som slöts
1938 – och den svenska modellen med utgångspunkt i social dialog och
jämställdhet.

De samtalade även om den goda potentialen för att ytterligare stärka handel,
investeringar och innovationssamarbete, och översåg undertecknande av
samarbetsavtal om bland annat ekonomisk utveckling, innovation och
startup-företag.

Utrikes- och säkerhetspolitik berördes också, inklusive multilateralt
samarbete, klimatfrågor och demokrati och mänskliga rättigheter. Situationen
på Koreanska halvön diskuterades, med särskilt fokus på samarbetet för att
bidraga till kärnvapennedrustning och en fredlig lösning.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Program för statsbesöket från
Republiken Korea
Publicerad 13 juni 2019 Uppdaterad 15 juni 2019

På inbjudan av H.M. Konungen besöker Republiken
Koreas president Moon Jae-in Sverige tillsammans med
sin hustru Kim Jung-sook Sverige den 14-15 juni.
Presidenten åtföljs av flera ministrar ur den
sydkoreanska regeringen liksom en stor
näringslivsdelegation.

Program

Fredag 14 juni

Högtidlig välkomstceremoni 
Statsbesöket inleds på fredag morgon när kungen och drottningen möter
president Moon Jae-in och fru Kim Jung-sook vid Hovstallet för kortege till
Kungliga slottet. 
Hovstallet
Fotopool

Vid den högtidliga välkomstceremonin på Inre borggården inspekterar
presidenten och kungen Grenadjärkompaniet ur Livgardet och
nationalsånger spelas. Presidentparet presenteras för representanter för
riksdag och regering. Kungaparet hälsar samtidigt på den sydkoreanska
delegationen.
Allmänheten är välkommen att närvara.
Kungliga slottet
Öppet för ackrediterad media
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Kungen och presidenten ger därefter ett pressuttalande i Lovisa Ulrikas
matsal.
Fototillfälle, reportrar välkomna.

Möte med talmannen och anförande i Andrakammarsalen
President Moon Jae-in tas på förmiddagen emot av talman Andreas Norlén i
riksdagen för ett möte. Därefter håller president Moon Jae-in ett anförande i
Andrakammarsalen som bland annat kommer att ta upp fred och säkerhet på
den koreanska halvön. Kungen, statsminister Stefan Löfven och
utrikesminister Margot Wallström närvarar. 
Riksdagen 
Fototillfälle
Reportrar är välkomna

Stiftelsen Silviahemmet
På förmiddagen besöker fru Kim Jung-sook och drottningen Silviahemmet.
De tas emot av Petra Tegman, biträdande verksamhetschef och Maria
Tannemyr, koordinator. Efter en presentation av verksamheten ges möjlighet
att träffa några av de boende. 
Stiftelsen Silviahemmet
Fotopool

Lunch
Kungaparet bjuder presidentparet på lunch på Kungliga slottet. Samtidigt ges
en lunch på Utrikesdepartementet, med utrikesministern som värd, för
ministrar och representanter ur den sydkoreanska delegationen.

Ericsson Studio Kista
President Moon Jae-in och kungen besöker Ericsson Studio i Kista
tillsammans med näringsminister Ibrahim Baylan. De tas emot av Ericssons
finanschef, Carl Mellander, vice ordförande och ansvarig för offentlig sektor
och affärsrelationer Ulf Pehrsson, och chefen för Ericsson i Sydkorea, Håkan
Cervell. Ericsson är en viktig partner i utvecklingen av 5G i Sydkorea och
under besöket kommer olika användningsområden av tekniken att
presenteras och demonstreras. Bland annat kommer uppkoppling ske mot en
existerande 5G-tjänst i Sydkorea för att fjärrstyra ett sky-ship i Seoul från
Ericsson Studio i Kista.
Ericsson Studio
Fototillfälle, reportrar välkomna

Sweden-Korea Business Summit
President Moon Jae-in och kungen deltar tillsammans med statsminister



Stefan Löfven vid näringslivsseminariet Sweden-Korea Business Summit
som kommer att samla över 200 representanter från ledande företag, start-
ups och investerare från Korea och Sverige. Sweden-Korea Business Summit
kommer att beröra social innovation och inkluderande tillväxt samt
innovation som möjliggörs av framtida teknologier, bland andra e-mobilitet,
förnybar energi, artificiell intelligens och biomedicin. Kim Young Ju,
styrelseordförande och vd för Korea International Trade Association (KITA)
och Ylva Berg, vd för Business Sweden tar emot vid ankomst. Presidenten
och statsministern kommer att hålla anföranden under seminariet. 
Fototillfälle, reportrar välkomna.

Galamiddag
Statsbesöket första dag avslutas med att kungaparet ger en galamiddag på
Kungliga slottet.
Fotopool

Lördag 15 juni  

Möte med statsministern
Statsminister Stefan Löfven tar emot president Moon Jae-in för
överläggningar på Grand Hôtel i Saltsjöbaden på lördag morgon. De kommer
bland annat att tala om utrikes- och säkerhetspolitiska frågor, fördjupat
samarbete inom områden som innovation, forskning, digitalisering och
kreativa näringar, samt utökat samarbete inom social välfärd och
arbetsmarknadsfrågor. Vid överläggningarna deltar även utrikesminister
Margot Wallström, arbetsmarknadsminister Ylva Johansson, näringsminister
Ibrahim Baylan och utrikeshandelsminister Ann Linde.
Pressmeddelande om mötet
Fototillfällen vid ankomst, tête-à-tête, inledning av samtal och
undertecknande av avtal
Presskonferens

Waldemarsudde 
Fru Kim Jung-sook och drottningen inleder lördagens program med ett besök
på Waldemarsudde. De tas emot av överintendent Karin Sidén.
Waldemarsudde var ursprungligen hem åt prins Eugen. I dag är det ett av
Sveriges mest besökta konstmuseer med omfattande utställnings- och
programverksamhet.  
Waldemarsudde
Fotopool

Svensk Form – Korea + Sweden Young Design Award 2019  



Därefter deltar fru Kim Jung-sook och drottningen vid prisceremonin för
Korea + Sweden Young Design Award 2019 på Svensk Form. Initiativet till
utmärkelsen, som ska uppmärksamma unga formgivare i Korea, kommer från
Sveriges ambassad i Seoul, Korea Institute of Design Promotion och IKEA
Korea. Priset är inspirerat av den svenska designutmärkelsen och
utställningen Ung Svensk Form och delas ut för första gången. Hållbarhet
och innovation utgör grunden till utmärkelsen som i år också har temat
inkludering. Svensk Forms VD Mats Widbom och Svenska institutets
generaldirektör Madeleine Sjöstedt tar emot vid ankomst. Efter
prisutdelningen ges möjlighet att träffa pristagarna och unga svenska
formgivare från Ung Svensk Form 2019. 
Korea + Sweden Young Design Award
Svensk Form
Fotopool, reportrar välkomna

Norrsken Foundation
Presidenten och kungen besöker Norrsken Foundation tillsammans med
energi- och digitaliseringsminister Anders Ygeman. Norrsken Foundation är
en svensk icke vinstdrivande stiftelse som syftar till att stödja företag och
organisationer vars mål är att ha en positiv inverkan på samhället. Under
besöket kommer koreanska och svenska företag på området att presentera
lösningar och tjänster inom bland annat miljö, utbildning och hållbart
företagande (CSR). Erik Engellau Nilsson, VD för Norrsken Foundation,
Ylva Berg, VD Business Sweden och Jeong Yoon-Mo, ordförande för
Korean Technology Finance Corporation tar emot vid ankomst.
Norrsken Foundation
Fototillfälle, reportrar välkomna

Avtäckning av minnesmonument
Presidentparet och kungaparet samt utrikesminister Margot Wallström deltar
vid avtäckningen av ett minnesmärke på Djurgården för svenska veteraner
som tjänstgjorde på Röda Korsets sjukhus i Korea under Koreakriget. 
Fototillfälle

Konsert på Musikaliska 
President Moon Jae-in och fru Kim Jung-sook står värdar för en konsert,
Celebration Concert, på Musikaliska till sina svenska värdars ära.

Statsbesöket avslutas när kungaparet tar farväl av sina gäster på Kungliga
slottet.



Artikel från Statsrådsberedningen

Svensk-franskt
innovationspartnerskap
uppdateras
Publicerad 05 juni 2019

Det svensk-franska partnerskapet för ett mer innovativt
och grönt EU står i fokus när statsminister Stefan
Löfven möter Frankrikes president Emmanuel Macron
den 6–7 juni i Paris.
När statsministern besöker Paris denna vecka är syftet att ta nästa steg i det
strategiska partnerskapet mellan Sverige och Frankrike som undertecknades i
Göteborg i november 2017.

Syftet med det svensk-franska partnerskapet är att arbeta tillsammans för att
genom innovation möta den digitala omvandlingen och klimatomställningen,
skapa nya jobb och bevara den sociala sammanhållningen.

”Sverige och Frankrike är världsledande på området grön innovation och kan
bidra till övergången till ett mer hållbart samhälle. De länder och företag som
är först ut med sina lösningar kommer inte bara att öka sin konkurrenskraft,
de kommer också att lägga grunden till morgondagens exportframgångar och
nya jobb” skrev Stefan Löfven och Emmanuel Macron i en gemensam
debattartikel på DN Debatt i samband med att partnerskapet
undertecknades.

Mer information om det uppdaterade partnerskapet kommer att publiceras
inom kort

Under besöket i Paris kommer Emmanuel Macron och Stefan Löfven även
att diskutera andra aktuella EU-frågor. Statsministern träffar också den
franske premiärministern Édouard Philippe för överläggningar. Tillsammans
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med näringsminister Agnès Pannier-Runacher besöker Stefan Löfven också
Ericsson, samt diskuterar ojämlikhet, kvinnors deltagande på
arbetsmarknaden och en rättvisare globalisering tillsammans med G7-
ländernas arbetsmarknadsministrar.



Artikel från Försvarsdepartementet, Statsrådsberedningen

Sveriges veteraner hyllades på
Veterandagen
Publicerad 29 maj 2019

Den 29 maj hyllades Sveriges veteraner när den årliga
Veterandagen firades på Djurgården i Stockholm.
Statsminister Stefan Löfven, försvarsminister Peter
Hultqvist, överbefälhavare Micael Bydén och H M Kung
Carl XVI Gustaf deltog i ceremonierna på Gärdet i
Stockholm.
Veterandagen firas för de svenska veteraner som gjort och gör insatser i
fredens tjänst under internationella uppdrag. Ceremonin äger rum vid
Sveriges nationella veteranmonument Restare, framför Sjöhistoriska museet
på Djurgården.

I samband med ceremonin höll statsminister Stefan Löfven ett tal där han
tackade de svenska veteranerna för deras insatser i fredens tjänst under
internationella uppdrag.

Veterandagen instiftades 2010 och är sedan 2018 allmän flaggdag.
Veterandagen arrangeras av Försvarsmakten och är öppet för allmänheten.
Dagens program innehöll även flyguppvisning, fallskärmshopp, överflygning
med JAS 39 Gripen, musik och parad.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven tog
emot Vietnams premiärminister
Publicerad 27 maj 2019

Statsminister Stefan Löfven tog i dag emot Vietnams
premiärminister Nguyễn Xuân Phúc, som besöker
Sverige tillsammans med vietnamesiska politiska
företrädare och representanter för näringslivet.
Besöket är ett led i att uppmärksamma 50 år av svensk-vietnamesiska
diplomatiska förbindelser och bidrar till att utveckla den bilaterala relationen
ytterligare.

Vid överläggningarna diskuterades bland annat handel och investeringar,
vilket numera utgör centrala delar av relationen, och de möjligheter som
bland annat frihandelsavtalet mellan EU och Vietnam väntas föra med sig.
Utrikespolitik, inklusive samarbete i multilaterala fora diskuterades också,
däribland frågor med bäring på frihandel, den regelbaserade världsordningen
och Agenda 2030. Frågor om arbetsvillkor, jämställdhet, mänskliga
rättigheter och klimat och miljö diskuterades också.

Statsministern och premiärministern deltog efter överläggningarna i
näringslivsforumet Sweden-Vietnam Business Forum.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Topposter viktig fråga för EU-
ländernas ledare
Publicerad 27 maj 2019 Uppdaterad 27 maj 2019

Tisdagen 28 maj träffade statsminister Stefan Löfven
övriga stats- och regeringschefer från EU-länderna för
att inleda diskussionen om fördelningen av topposterna
vid EU-institutionerna.
Tisdag 28 maj träffades EU-ledarna i Bryssel för att diskutera de olika
topposterna som ska tillsättas efter valet till Europaparlamentet. Stats- och
regeringscheferna gav Donald Tusk, Europeiska rådets nuvarande
ordförande, i uppdrag att inleda sonderingar om lämpliga kandidater.

De poster som ska fördelas under hösten är ordförande för EU-
kommissionen, ordförande för Europeiska rådet och EU:s höga representant
för utrikesfrågor. Senare i höst ska även chef för Europeiska centralbanken
tillsättas. Efter valet utser det nyvalda Europaparlamentet talman.

Med hänsyn till valresultatet ska Europeiska rådet föreslå ordförande för
EU-kommissionen. Den personen ska sedan godkännas av
Europaparlamentet. Europeiska rådet utser sin egen ordförande.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Kulturdepartementet,
Statsrådsberedningen

Den svenska demokratin hundra
år
Publicerad 24 maj 2019

I dag, den 24 maj 2019, är det hundra år sedan
riksdagen tog det första beslutet på vägen för att införa
allmän och lika rösträtt i riksdagsval. Genom beslut av
1919 och 1921 års riksdagar infördes allmän och lika
rösträtt. Den 12 september 1921 var första gången
kvinnor fick gå till valurnorna och utöva sin rösträtt i
riksdagsval. Att demokratin fyller hundra år i Sverige
utgör ett unikt tillfälle att uppmärksamma demokratin.
Regeringen antog sommaren 2018 ”Strategi för en stark demokrati – främja,
förankra, försvara”. I strategin identifieras att demokratin står inför tre
utmaningar: ett demokratiskt utanförskap, ett hotat demokratiskt samtal och
antidemokratiska aktörer som utmanar. Att den svenska demokratin fyller
hundra år innebär ett unikt tillfälle att uppmärksamma att demokratin
ständigt måste främjas, förankras och försvaras.

Regeringen genomför en nationell demokratisatsning 2019-2021 för att
samla en bredd av aktörer i hela landet kring demokratifrågor, till exempel
skolor, det civila samhället, myndigheter och kommuner. En särskild
genomförandekommitté, ledd av Peter Örn, ansvarar för att planera,
samordna och genomföra insatser och aktiviteter för en stark demokrati.

Amanda Lind, demokratiminister:
”Samtidigt som demokratin i Sverige firar hundra år ser vi hur demokratier
försvagas i många länder. Vi får aldrig ta demokratin för given, utan måste
outtröttligt försvara våra demokratiska fri- och rättigheter, tillgången till
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oberoende och fria medier, jämställdhet, jämlikhet och allas rätt att delta i
det demokratiska samtalet. Kvinnlig rösträtt infördes inte i ett vakuum. Det
var resultatet av många års kamp för demokrati. Nu inleder vi nästa sekel
med att stå upp för det som så många före oss har kämpat så hårt för.”

Åsa Lindhagen, jämställdhetsminister:
”I dag hedrar vi de kvinnor som i början av förra seklet kämpade för allmän
och lika rösträtt. Vi har kvinnor som Stéenhoff, Whitlock och Wägner att
tacka för att kvinnor till slut, genom beslut av 1919 och 1921 års riksdagar,
fick rösträtt och blev valbara till riksdagen. Kvinnokampen har fortsatt under
hela seklet och behöver fortsätta med kraft in i framtiden. Vi lever i tider när
kvinnors rättigheter är under hot. Hundra år efter den allmänna rösträttens
införande har vi fortfarande krafter som tycker att jämställdheten har gått för
långt, att feminism är extremt och att kvinnors rätt att bestämma över sina
egna liv och egna kroppar ska begränsas. Kampen för jämställdhet måste
fortsätta. Detta är inte tider att vara passiv, att stillatigande stå bredvid när
starka krafter hotar kvinnors rättigheter. För jämställdheten ska framåt, inte
bakåt.”

Stefan Löfven, statsminister:
”När riksdagen fattade beslut om allmän och lika rösträtt sa Nils Edén,
statsminister i den dåvarande regeringen i riksdagsdebatten att ”kammaren
aldrig gjort en viktigare gärning i landet”. Historien har gett honom rätt.
Under det sekel som gått har Sverige lyft sig ur fattigdom, till att bli ett av
världens rikaste och mest jämlika och jämställda länder. Det hade inte varit
möjligt utan demokratin. Den är en förutsättning för politiska reformer som
håller ihop landet, för att allas talanger tas tillvara och för att alla ska få ta
del av landets framgångar.”



Artikel från Statsrådsberedningen

EU-ledarna pratar EU:s framtid i
Sibiu
Publicerad 10 maj 2019 Uppdaterad 08 maj 2019

Den 9 maj träffade statsminister Stefan Löfven sina
stats- och regeringschefskollegor i den rumänska
staden Sibiu för ett informellt möte. De pratade då om
EU:s framtid och den politiska dagordningen för 2019–
2024.
På mötet hade stats- och regeringscheferna en första diskussion om EU:s
politiska dagordning för de kommande fem åren, den så kallade strategiska
agendan för EU. Diskussionen tog sikte på de prioriteringar som ska gälla när
en ny ledning för EU-kommissionen är på plats i höst och påbörjar sitt fem år
långa uppdrag. Högt på den strategiska agendan står klimat, migration,
säkerhet och konkurrenskraft.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Förlängning till 31 oktober för
Storbritannien
Publicerad 11 april 2019 Uppdaterad 11 april 2019

På ett extrainsatt toppmöte 10 april beslutade stats- och
regeringscheferna att förlänga Storbritanniens
förhandlingsperiod. Landet har därmed till och med 31
oktober på sig att godkänna utträdesavtalet.
- Det har varit en lång kväll. När vi gick in i mötet riskerade vi en situation
där Storbritannien skulle lämna EU utan överenskommelse – alltså under
oordnade former – inom mindre än 54 timmar, sade statsminister Stefan
Löfven efter mötet.

Statsminister Stefan Löfven fortsatte:

- Den situationen har vi nu kunnat undvika med den överenskommelse som
nåtts. Överenskommelsen innebär att vi ger Storbritannien en förlängning till
31 oktober och att en utvärdering görs i samband med Europeiska rådets
möte i juni.

Val till EU-parlamentet om landet är med i EU

EU-ledarna har gått med på att skjuta upp Storbritanniens utträde ur EU för
att Storbritannien ska kunna godkänna utträdesavtalet. Om avtalet godkänns
tidigare lämnar landet EU följande månad.

Europeiska rådet betonar att förlängningen inte ska påverka arbetet i EU-
institutionerna. Om Storbritannien fortfarande är med i EU 23–26 maj måste
landet arrangera val till Europaparlamentet.

Statsminister Stefan Löfven företrädde Sverige på mötet i Bryssel.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern till Bryssel för
brexitmöte
Publicerad 10 april 2019 Uppdaterad 10 april 2019

Statsminister Stefan Löfven träffade sina stats- och
regeringschefskollegor för ett extrainsatt möte i
Europeiska rådet på onsdag 10 april. På mötet
diskuterade EU-ledarna Storbritanniens utträde ur EU,
brexit. Storbritanniens premiärminister Teresa May
deltog i början av mötet för att ge sin syn på situationen.
Den 12 april ska Storbritannien lämna EU men det brittiska parlamentet har
ännu inte godkänt utträdesavtalet. I ett brev till Europeiska rådets
ordförande Donald Tusk, har premiärminister Teresa May bett EU skjuta upp
utträdet till den 30 juni. För att undvika att Storbritannien lämnar EU utan
avtal, en så kallad hård brexit, ska EU-ledarna träffas och diskutera möjliga
lösningar.

Ett alternativ är att ge Storbritannien till 30 juni för att lämna EU, ett annat
alternativ är att ge landet möjlighet att lämna unionen senare, när det är redo.
EU vill i möjligaste mån undvika att Storbritannien lämnar EU utan ett avtal.
Den svenska regeringen stöttar den ståndpunkten.

Statsminister Stefan Löfven företräder Sverige på mötet i Bryssel.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministerns deltagande vid
Internationellt Arktiskt Forum i S:t
Petersburg
Publicerad 09 april 2019

Statsministern har idag deltagit vid Internationellt
Arktiskt Forum i S:t Petersburg och har i samband med
konferensen haft ett bilateralt möte med Rysslands
president Vladimir Putin. Temat för årets konferens är
hållbar tillväxt i den arktiska regionen.
Regeringen bedriver en aktiv arktispolitik, i synnerhet i frågor kopplade till
klimatförändringarna. Konferensen i S:t Petersburg har utgjort ett viktigt
tillfälle till politisk dialog med Ryssland och andra deltagande länder, såsom
Finland, Norge och Island, om dessa globala utmaningar.

Statsministern har i samband med konferensen haft ett bilateralt möte med
Rysslands president Vladimir Putin. Mötet med Putin gav möjlighet att ge
uttryck för Sveriges politik avseende relationerna med Ryssland. Regeringen
eftersträvar fördjupat samarbete med Ryssland i frågor som ligger i svenskt
intresse; inklusive handelsfrågor, miljö, klimat samt inom hälsoområdet. Det
finns också ett starkt intresse att utöka de mellanfolkliga kontakterna, i
synnerhet mellan våra civilsamhällen. Samtidigt kommunicerade
statsministern tydligt den principfasta svenska hållningen avseende
Rysslands aggression mot Ukraina samt i fråga om Rysslands uppträdande i
vårt närområde. Utvecklingen avseende mänskliga rättigheter och demokrati
berördes också vid mötet. Under besöket i S:t Petersburg har statsministern
också träffat företrädare för det ryska civila samhället samt representanter
för svenskt näringsliv.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Regeringen kraftsamlar mot
kriminalitet
Publicerad 05 april 2019

För att vända utvecklingen i utsatta områden när det
gäller ordning och säkerhet behöver det förebyggande
arbetet förstärkas. Idag har justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg fått i uppgift att leda ett
arbete som ska mobilisera hela samhället för att
motverka brottens orsaker och bygga ett starkare
samhälle och ett tryggare Sverige.
Idag besökte statsminister Stefan Löfven, justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson, inrikesminister Mikael Damberg och rikspolischefen
Anders Thornberg polisutbildningen vid Södertörns högskola.

– Vi behöver angripa brottens orsaker och knäcka den organiserade
brottsligheten. Därför har justitie- och migrationsministern och
inrikesministern fått detta uppdrag att bredda arbetet ytterligare och leda
regeringens arbete med att samla hela samhället i det brottsförebyggande
arbetet, säger Stefan Löfven.

Strängare straff för brott mot blåljuspersonal

– De som har till uppgift att rädda andra ska kunna utföra sina jobb utan att
bli angripen. Därför beslutade regeringen igår om en lagrådsremiss som ska
leda till strängare straff för sabotage mot blåljuspersonal, säger Morgan
Johansson.

De nya reglerna förslås träda i kraft 1 januari 2020.
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– Den straffskärpning för brott mot blåljuspersonal som nu föreslås är en
viktig byggkloss i arbetet med att göra polisyrket mer attraktivt och att nå
målet med 10 000 fler poliser till 2024, säger Mikael Damberg. Polisen ska
gå från 30 000 anställda till 40 000 anställda. Första utmaningen nu är att se
till att fler söker till polisutbildningen och att utbildningarna fylls.



Artikel från Statsrådsberedningen

Den 27 mars tog statsministern
emot sin danska kollega Lars
Lökke Rasmussen
Publicerad 27 mars 2019

Den 27 mars tog statsministern emot sin danske kollega
Lars Løkke Rasmussen. Samtalen kretsade kring
aktuella EU-frågor som Brexit, vårens arbete med en ny
strategisk agenda, budgeten, migration, rättstatens
principer och tillväxtfrågor.
De två regeringscheferna uppehöll sig också kring frågor kopplat till nordiskt
samarbete, säkerhetspolitiska läget i Östersjön samt om bilateralt samarbete.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Stefan Löfven besökte
Nederländernas premiärminister
Mark Rutte
Publicerad 25 mars 2019 Uppdaterad 25 mars 2019

Statsminister Stefan Löfven besökte Nederländerna den
20-21 mars. Under sitt besök togs han emot av
premiärminister Mark Rutte. De två regeringscheferna
diskuterade främst aktuella EU-frågor inför det
Europeiska rådet i Bryssel som ägde rum senare
samma vecka.
Löfven och Rutte bekräftade den samsyn som länderna har inom ramen för
EU-samarbete, som den interna marknaden, brexit, EU:s långtidsbudget,
klimat, migration och rättstatsfrågor. Statsministern tog även upp frågan om
möjligheten att kunna lagföra krigsbrott i Syrien-kriget av IS-medlemmar. 

Statsministern besökte även den europeiska polismyndigheten, Europol, i
Haag.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Brexit och inre marknaden på EU-
toppmöte
Publicerad 22 mars 2019 Uppdaterad 22 mars 2019

Brexit dominerade mötet när statsminister Stefan Löfven
träffade sina kollegor i Bryssel den 21 mars. I dag ska
EU-ländernas stats- och regeringschefer ta upp EU:s
långsiktiga klimatstrategi och diskutera jobb, tillväxt och
konkurrenskraft.

Brexit – Storbritanniens utträde ur EU

Unde första mötesdagen diskuterade EU-ledarna brexit, Storbritanniens
utträde ur EU.

– Jag har precis avslutat ett nästan åtta timmar långt möte med de övriga
stats- och regeringscheferna om brexit. Vi kom överens om att ge
Storbritannien en förlängning till den 22 maj under förutsättning att
utträdesavtalet godkänns av det brittiska underhuset nästa vecka. Om det
inte godkänns ska britterna senast den 12 april presentera en plan för hur de
vill ta processen vidare, sa statsminister Stefan Löfven efter mötet.

Statsministern betonade vikten av att fortsätta arbeta för ett ordnat utträde ur
EU för britterna.

– Man måste förstå vad ett avtalslöst utträde faktiskt betyder för enskilda
medborgare. 100 000 svenska medborgare bor i Storbritannien och ungefär
20 000 britter bor Sverige. Ett avtalslöst utträde kommer att ställa till stora
problem för företagen och därmed vår export. Det är stora ekonomiska
värden på spel, det handlar om mediciner, om flygtillstånd, det är alltså en
mängd olika frågor som måste lösas, sa statsminister Stefan Löfven.
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EU-ledarna upprepade att det inte kan bli fråga om att omförhandla
utträdesavtalet som EU och Storbritannien enades om i november 2018.

EU:s relationer med Kina

På mötet idag ska EU-ledarna förbereda EU-toppmötet med Kina den 9
april. Handel, mänskliga rättigheter och utrikesfrågor står på dagordningen
för mötet med Kina.

Jobb, tillväxt, konkurrenskraft och klimat

Idag ska stats- och regeringscheferna också diskutera jobb, tillväxt och
konkurrenskraft i EU i samband med att de uppmärksammar att den inre
marknaden firar 25 år.

EU-ledarna ska även ta upp EU:s långsiktiga klimatstrategi och
desinformation inför valet till Europaparlamentet i maj.
Mötet i Europeiska rådet den 21– 22 mars är det första av fyra planerade
möten 2019.

Statsminister Stefan Löfven företräder Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven tog
emot högnivåbesök från Hitachi
Publicerad 14 mars 2019

Statsminister Stefan Löfven träffade den 13 mars Dr.
Toshikazu Nishino, Representative Executive Officer för
bolaget Hitachi, som nyligen förvärvade divisionen
Power Grids från ABB.
Med på mötet var även energi- och digitaliseringsminister Anders Ygeman. 

I Sverige sker världsledande forskning och utveckling av system- och
tekniklösningar för hela värdekedjan inom kraftöverföring. Den utveckling
och tillverkning som Hitachi förvärvar från ABB i Sverige finns framförallt i
Ludvika och Västerås. 
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen

Feministisk politik ska göra
skillnad i människors liv och
vardag
Publicerad 07 mars 2019 Uppdaterad 07 mars 2019

Sedan den 21 januari 2019 har Sverige en ny
feministisk regering. – Med vår politik ska vi bygga ett
samhälle där alla människor har samma värde, samma
rättigheter, möjligheter och skyldigheter och där kön
inte begränsar någon, säger statsminister Stefan Löfven
och jämställdhetsminister Åsa Lindhagen.

Ett mer jämställt samhälle

– Nu fortsätter vi med stolthet och kraft att bygga ett jämställt samhälle för
alla, ett samhälle där kvinnor och män, flickor och pojkar får leva sina liv till
dess fulla potential och där ingen hålls tillbaka. Så skapar vi ett starkare
samhälle och tryggare Sverige, säger Stefan Löfven.

Regeringen ska fatta beslut och genomföra politik som ger nya möjligheter
för de som bor i Sverige. Regeringens samlade politik ska omfördela makt
och resurser för ett mer jämställt samhälle, målet att kvinnor och män ska ha
samma makt att forma samhället och sina egna liv.

En fråga om mänskliga rättigheter

Jämställdhet är också en fråga om mänskliga rättigheter. Med ett tydligt
jämställdhetsperspektiv i politiken vill regeringen nå längre i
samhällsutvecklingen på alla områden. Jämställdhet är en del av lösningen
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för de samhällsutmaningar Sverige står inför. För att klara utmaningarna på
arbetsmarknaden, i etableringen, skolan och vården måste regeringen förstå
och beakta de behov och villkor som råder för kvinnor, män, flickor och
pojkar.

– För att komma längre och ta nya steg kommer regeringen fortsätta
inkludera jämställdhetsperspektivet i allt vårt arbete, och fortsätta att
integrera ett jämställdhetsperspektiv i budgeten. En feministisk regering
fördelar resurser och fattar beslut som leder till jämställdhet, säger Stefan
Löfven och Åsa Lindhagen.

Alla ministrar driver feministisk politik

– Jag är stolt över att vara jämställdhetsminister i en feministisk regering,
med övergripande ansvar för jämställdhetspolitiken. Men arbetet drivs av
alla mina statsrådskollegor, egentligen har Sverige inte bara en
jämställdhetsminister, utan 22. Alla statsråd i regeringen bedriver en
feministisk politik inom sina politikområden, säger Åsa Lindhagen.

Att vara en feministisk regering betyder att regeringen vill göra skillnad i
människors liv och vardag. Regeringen kommer att ta krafttag mot våld och
förtryck, och ska förebygga och motverka både mäns våld mot kvinnor och
hedersrelaterat våld och förtryck. Barn och unga ska leva trygga liv, i skolan
och hemma. Regeringen fortsätter också arbetet för kvinnors ekonomiska
egenmakt, och mot kvinnors ohälsa. Integrationen av kvinnor och män som
kommer till Sverige ska fungera bättre. Regeringen vill ha en feministisk
integration med ett tydligt jämställdhetsperspektiv.



Artikel från Statsrådsberedningen

Brexit och långtidsbudget på EU-
toppmöte
Publicerad 14 december 2018 Uppdaterad 14 december 2018

Diskussioner om brexit och EU:s långtidsbudget för
åren 2021–2027 dominerade Europeiska rådet 13–14
december. Statsminister Stefan Löfven och övriga stats-
och regeringschefer antog en rad slutsatser om bland
annat migration, desinformation, klimatförändringar och
samarbetet på den inre marknaden. Mötet avslutades
med en diskussion om EMU-samarbetet.

Brexit

Storbritanniens utträde ur EU dominerade ännu en gång EU-ledarnas agenda.
På mötet diskuterade de hur EU skulle gå vidare och stötta Storbritannien
utan att för den skull omförhandla utträdesavtalet.

Stats- och regeringscheferna bekräftade slutsatserna om utträdesavtalet och
den politiska förklaringen från mötet den 25 november. De betonade att EU
står bakom avtalet och att det inte är öppet för omförhandling. Samtidigt
underströk EU-ledarna att reservlösningen för Irland är en försäkring som
inte är avsedd att användas. I stället är avsikten att snabbt förhandla fram
alternativa lösningar i den framtida relationen mellan EU och Storbritannien.

EU:s långtidsbudget

Det österrikiska ordförandeskapet gjorde en lägesuppdatering av de
pågående förhandlingarna om EU:s långtidsbudget för 2021–2027. Stats- och
regeringscheferna fick möjlighet att föra fram sin syn på när förhandlingarna
ska vara klara och på prioriteringarna.
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Slutsatser om inre marknaden och migration

På mötet antog stats- och regeringscheferna slutsatser om den att inre
marknaden behöver utvecklas och till exempel ta sig an digitalisering och
artificiell intelligens.

Stats- och regeringscheferna diskuterade slutsatserna om migration och kom
fram till att försätta det pågående arbetet.

Utrikesfrågor och desinformation

EU-ledarna ser ytterst allvarligt på situationen i Kertjsundet och Azovska
sjön samt de brott Ryssland begår mot internationell rätt. De begär att de
tillfångatagna ukrainska sjömännen släpps omedelbart.

Stats- och regeringscheferna var överens om att förlänga sanktionerna mot
Ryssland.

På mötet förberedde stats- och regeringscheferna också toppmötet mellan
EU och Arabförbundet 24–25 februari 2019.

Spridningen av storskalig och systematisk desinformation är ett hot mot våra
demokratiska system konstaterade EU-ledarna på mötet. De anser att
desinformation måste bemötas snabbt och effektivt och att myndigheter och
andra aktörer måste koordinera arbetet.

Klimatförändringar

Stats- och regeringscheferna uppmanar ministerrådet att arbeta vidare med
EU-kommissionens förslag om en långsiktig klimatstrategi för EU.
Europeiska rådet kommer inom det närmaste halvåret att ge övergripande
vägledning om prioriteringar så att EU senast 2020 kan lägga fram en
långsiktig klimatstrategi i linje med Parisavtalet.

Eurotoppmöte

Statsminister Stefan Löfven deltog även i eurotoppmötet, ett möte för länder
med euron som valuta där även övriga EU-länder bjuds in. EU-ledarna antog
slutsatser om EMU-fördjupning och gav ett mandat till finansministrarna att
arbeta vidare med ett budgetinstrument för euroområdet.



Artikel från Statsrådsberedningen

Brexit och EU:s långtidsbudget när
EU-ledarna möts
Publicerad 12 december 2018

Brexit, EU:s långtidsbudget för åren 2021–2027,
utrikesfrågor och migration och är några av frågorna
som statsminister Stefan Löfven och övriga EU-ledare
ska ta sig an när de möts i Bryssel 13–14 december.

Brexit

Storbritanniens utträde ur EU är ett ämne som dominerar EU-agendan för
närvarande. Under mötet kommer EU-ledarna att diskutera den fortsatta
processen, en fråga som aktualiserats ytterligare av den osäkerhet som råder
kring den politiska utvecklingen i Storbritannien.

EU:s långtidsbudget

På mötet kommer det österrikiska ordförandeskapet att ge stats- och
regeringscheferna en lägesuppdatering av de pågående förhandlingarna om
EU:s långtidsbudget för 2021–2027. EU-ledarna får då möjlighet att framföra
sina prioriteringar i förhandlingen samt ge sin syn på när förhandlingarna bör
vara klara.

Inre marknaden

På mötet kommer stats- och regeringscheferna att anta slutsatser om statusen
på den inre marknaden, det vill säga samarbetet om fri rörlighet för varor,
personer, tjänster och kapital.

Migration och utrikesfrågor
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Ordförandelandet Österrike rapporterar om förhandlingsläget i
migrationsfrågorna. Stats- och regeringscheferna ska sedan anta slutsatser
om de pågående förhandlingarna.

EU-ledarna kommer även att förbereda toppmötet mellan EU och
Arabförbundet 24–25 februari 2019 och beröra situationen i Azovska sjön.

Eurotoppmöte

Stefan Löfven kommer också att delta i eurotoppmötet, ett möte för länder
med euron som valuta där även övriga EU-länder bjuds in. Där diskuteras
EMU-fördjupning och hur euro-samarbetet ska föras framåt.



Artikel från Utrikesdepartementet

Statsbesök från Italien 13–15
november 2018
Publicerad 21 november 2018

Italiens president Sergio Mattarella avslutade på
torsdagen sitt tre dagar långa statsbesök i Sverige med
ett anförande på Lunds universitet som betonade vikten
av samarbete i Europa, ”Sweden, Italy, Europe: together
for the future”.
I det nämnde han bland annat att Europa i dag upplever en komplicerad fas
men också att tidigare faser av motsättningar har övervunnits. I framtiden
gäller för varje generation att minnas det förflutna, att bevara det i det
kollektiva minnet, för att utveckla de antikroppar som är nödvändiga för att
inte återuppliva tidigare konflikter. Läs hela talet

På morgonen hade presidenten och kungen invigt den italienskbyggda
jonkällan på European Spallation Source i Lund som är den första färdiga
delen av forskningsanläggningen. Drottningen, Laura Mattarella och
ministern för högre utbildning och forskning, Helene Hellmark Knutsson,
deltog vid det historiska ögonblicket.

”ESS kommer att bli världens mest kraftfulla neutronkälla och erbjuder
viktiga forskningsmöjligheter och instrument för genombrottsforskning inom
en lång rad områden. Genom fler internationella samarbeten kan vi nå nya
genombrott och möta våra samhällsutmaningar!” Säger Helene Hellmark
Knutsson, minister för högre utbildning och forskning.

Efter lunch med landshövding Annelie Hulthén som värd avslutades
statsbesöket vid en avskedsceremoni på Malmö Airport.

Det här var det första inkommande statsbesöket från Italien sedan 1999.

https://www.regeringen.se/


Presidenten åtföljdes av sin dotter Laura Mattarella och representanter från
Italiens regering.

Det inleddes på tisdagen med en sedvanlig välkomstceremoni på Kungliga
slottet. Kungaparet och stora delar av regeringen var tillsammans med andra
representanter för det officiella Sverige på plats för att välkomna
presidenten. Ceremonin följdes av ett pressuttalande av kungen och
presidenten, som kan ses här.

På eftermiddagen träffade presidenten talman Andreas Norlén i riksdagen.
Ämnen som diskuterades var regeringsbildningen, EU-samarbete samt miljö-
och jordbruksfrågor.

Statsminister Stefan Löfven tog sedan emot presidenten i Adelcrantzska
huset. Sveriges och Italiens bilaterala relation, EU-samarbetets och EU:s
framtid samt vissa aspekter av migration var några av de frågor de båda
talade om.

Dagen avslutades med att kungaparet gav en galamiddag på Kungliga slottet.

Onsdagen präglades av digitalisering och kulturella inslag. Först genom ett
besök på det digitala innovationshuset Epicenter. Efter en presentation av
verksamheten fick presidenten och kungen, tillsammans med bostads- och
digitaliseringsminister Peter Ericsson, bland annat se autonoma lastbilar och
chip-implantat som kan användas för trådlösa betalningar och elektroniska
biljetter. Drottningen och Laura Mattarella fick bland annat uppleva en
simulering av hur det är att leva med ADHD. De fick också en presentation
av hur Epicenter Academy arbetar med att hjälpa nyanlända till Sverige och
människor med begränsade professionella nätverk att utveckla sin
kompetens och få anställning.

Ericsson, som firar 100 år av närvaro i Italien i år, fick också besök i sin
studio i Kista. Där lyftes bland annat 5G-teknologins möjligheter fram.

Stockholms stad bjöd på lunch i stadshuset med kommunfullmäktiges
ordförande Cecilia Brinck och finansborgarrådet Anna König Jerlmyr som
värdar. Det nyinvigda Nationalmuseum stod för eftermiddagens
programpunkt. Museichef Susanna Petterson gav besökarna en guidad tur
där italienskt inflytande över nordisk konst uppmärksammades.

Presidenten och Laura Mattarella bjöd därefter sina svenska värdar på en
konsert på det italienska kulturinstitutet. Camerata Ducale-orkestern, under



ledning av dirigent Guido Rimonda, spelade verk av Vivaldi och Paganini.
Kulturinstitutet firar i år 60-årsjubileum och en minnestavla för att
uppmärksamma det avtäcktes av kungen och presidenten. Det var kung
Gustav VI Adolf som invigde institutet i november 1958.



Artikel från Statsrådsberedningen

OECD tar över värdskapet för
Global Deal
Publicerad 09 november 2018

Statsminister Stefan Löfven träffade den 9 november
2018 Angel Gurría, chefen för Organisationen för
ekonomiskt samarbete och utveckling, OECD, för att
lämna över värdskapet för initiativet Global Deal.
Statsministerns initiativ Global Deal for Decent Work and Inclusive Growth
är en satsning för social dialog och bättre villkor på arbetsmarknaden globalt.
Initiativet handlar om att globaliseringens fördelar och vinster ska komma
fler till del och att utmaningarna på den globala arbetsmarknaden ska
hanteras gemensamt. Satsningen syftar till att skapa bättre löner, bättre
arbetsvillkor, ökad jämställdhet och mer jämlikhet för arbetare runt om i
världen. I centrum står social dialog, som så framgångsrikt har hjälpt
exempelvis oss i Skandinavien att bygga starka samhällen.

Initiativet har på några få år växt till att samla närmare 100 aktörer från hela
världen; regeringar, företag och organisationer. OECD som, tillsammans med
ILO och regeringen, var med och lanserade Global Deal 2016, blir nu
värdorganisation för verksamheten.

Den nya stödenheten kommer att bestå av sex personer, varav två personer
är sekonderade från ILO. Arbetet kommer att vara fokuserat på att ge stöd åt
Global Deals medlemmar samt att stärka och nå ut med kunskaperna om
social dialog.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Brexit och migration i fokus på
Europeiska rådet
Publicerad 18 oktober 2018

Stats- och regeringscheferna diskuterade brexit,
migration och inre säkerhet när de träffades i
Europeiska rådet den 17–18 oktober. Statsminister
Stefan Löfven och hans kollegor tog även upp EU:s
relationer med Arabförbundet samt EU:s
förhandlingsmandat inför klimatkonferensen COP24.

Brexit

Efter att ha hört Storbritanniens premiärminister Theresa May träffades
stats- och regeringscheferna i formatet EU27, alla förutom Storbritannien, på
onsdag kväll. EU-kommissionens chefsförhandlare Michel Barnier
rapporterade från de pågående förhandlingarna om Storbritanniens utträde ur
EU. EU-ledarna diskuterade förhandlingsläget och uttryckte stöd för Barnier
men konstaterade också att tillräckliga framsteg inte gjorts för att
sammankalla ett möte i november.

Migration och inre säkerhet

Migration och kontroll av EU:s yttre gränser var en av huvudpunkterna på
mötet. Stats- och regeringscheferna diskuterade arbetet med att motverka
människosmuggling, samarbetet med ursprungs- och transitländer och arbetet
med det gemensamma asylsystemet. De berörde också återvändande samt
gemensam gräns- och kustbevakning.

EU-ledarna diskuterade även hur den inre säkerheten i EU ska förbättras. I
slutsatserna nämns att EU:s arbete för att motverka desinformation, till
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exempel vid EU-val, ska stärkas, liksom arbetet mot cyberrelaterade hot.

Relationer med länder utanför EU och inför COP24

EU:s yttre förbindelser, exempelvis med Arabförbundet och de kommande
klimatförhandlingarna inför COP24 i Katowice, Polen var också uppe till
diskussion.

Statsminister Stefan Löfven representerade Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Statsrådsberedningen

Brexit och migration när stats- och
regeringscheferna möts
Publicerad 17 oktober 2018 Uppdaterad 17 oktober 2018

Brexit, migration och inre säkerhet står på agendan när
statsminister Stefan Löfven träffar sina kollegor i
Europeiska rådet 18 oktober. EU-ledarna kommer även
att ta upp utrikesrelaterade frågor.

Brexit på onsdag kväll

På onsdag kväll träffas stats- och regeringscheferna i formatet EU27, det vill
säga alla förutom Storbritannien. EU-ledarna kommer att få en rapport från
de pågående förhandlingarna om Storbritanniens utträde ur EU och möjlighet
att diskutera förhandlingsläget.

Migration och inre säkerhet

Stats- och regeringscheferna kommer att behandla migration och kontroll av
EU:s yttre gränser vid mötet. Arbetet med att motverka människosmuggling,
samarbetet med ursprungs- och transitländer och arbetet med det
gemensamma asylsystemet är några av frågorna som kommer upp.
Återvändande och gemensam gräns- och kustbevakning är andra frågor som
stats- och regeringscheferna kan komma att beröra.

På mötet ska stats- och regeringscheferna även följa upp en tidigare
diskussion om inre säkerhet med att diskutera desinformation och yttre
påverkan inför EU-valet.

Relationer med länder utanför EU

Stats- och regeringscheferna kommer även att beröra EU:s yttre förbindelser,

https://www.regeringen.se/


exempelvis med Afrika och Arabförbundet.

 

 



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern leder en
övergångsregering
Publicerad 25 september 2018

I dag hölls den statsministeromröstning i riksdagen som
grundlagen föreskriver. Eftersom statsminister Stefan
Löfven inte hade tillräckligt stöd i riksdagen så har
talmannen entledigat statsministern och övriga statsråd.
– Nu tar talmannens arbete vid. Jag står till talmannens förfogande att bilda
en ny regering med brett stöd i Sveriges riksdag, säger Stefan Löfven.

När talmannen har entledigat statsministern och de övriga statsråden
uppehåller de sina befattningar till dess processen med att bilda ny regering
har slutförts och den nybildade regeringen tillträder. Under denna
regeringsbildningsprocess leder statsministern en övergångsregering.
Regeringskansliets uppgift är att bistå övergångsregeringen till dess en ny
regering har tillträtt.

En övergångsregering fattar främst beslut i löpande eller brådskande
ärenden. Den enda uttryckliga begränsningen av en övergångsregerings
befogenheter är att den inte får besluta om extra val.

Talmannen inleder nu arbetet med att ta fram ett förslag på ny statsminister
genom att bjuda in samtliga partiledare till samtal om hur en regering kan
bildas. Riksdagen röstar därefter återigen om förtroendet för den tillträdande
statsministern.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Brexit, migration och inre säkerhet
på informellt möte i Europeiska
rådet
Publicerad 18 september 2018

När statsminister Stefan Löfven träffar sina stats- och
regeringschefskollegor på ett informellt toppmöte i
Europeiska rådet 19–20 september ska de diskutera
migration och inre säkerhet. Storbritanniens utträde ur
EU, brexit är också på dagordningen.

Migration

Stats- och regeringscheferna inleder mötet med att diskutera migration. I sin
kallelse till mötet konstaterar Europeiska rådets ordförande Donald Tusk att
antalet migranter som anlänt irreguljärt nu är lika lågt som före
migrationskrisen och uppmanar EU-ledarna att ha en konstruktiv dialog om
hur EU tillsammans ska gå vidare.

Inre säkerhet

På mötet kommer EU-ledarna också att diskutera hur den inre säkerheten i
EU ska stärkas, till exempel med ökat polissamarbete, bättre samarbete
mellan rättsvårdande myndigheter som polis och domstolar och att öka
kunskapen om internetsäkerhet.

Brexit

Mötet avslutas med att stats- och regeringscheferna i konstellationen EU27,
det vill säga utan Storbritannien, tar upp brexit. EU:s chefsförhandlare
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Michel Barnier inleder diskussionen med att ge en bild av förhandlingarna,
sex månader innan Storbritanniens utträde ur EU. EU-ledarna kommer sedan
att diskutera de framsteg som gjorts och hur man ska gå vidare där
förhandlingarna visat sig problematiska.

Stats- och regeringscheferna antar inga slutsatser på informella möten.

Statsminister Stefan Löfven företräder Sverige på mötet i Salzburg.



Artikel från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Statsministern om bilbränderna:
"Samhället kommer alltid agera
hårt mot det här"
Publicerad 14 augusti 2018

Statsminister Stefan Löfven och justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson träffade i dag polisen
i Västra Frölunda för att informera sig och ta del av
deras arbete efter bilbränderna den 13 augusti i västra
Sverige. Med på mötet var också kommunstyrelsens
ordförande i Göteborg, Ann-Sofie Hermansson.
– Samhället kommer alltid agera hårt mot det här. Vi har höjt straffen rejält
för grov skadegörelse och vi kommer också i höst att lägga en proposition
om attacker mot blåljuspersonal, som kan följa i spåren av detta, säger Stefan
Löfven.

Förra året skärpte regeringen straffet för grov skadegörelse, som nu kan ge
upp till sex års fängelse.

– Nu hoppas jag att ligisterna kan gripas så att de kan få de straff som de
förtjänar, säger Morgan Johansson.

Sedan den nuvarande mandatperioden inleddes hösten 2014 har regeringen
tagit initiativ till fler än 30 straffskärpningar relaterade till den organiserade
brottsligheten.
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Artikel från Finansdepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet,
Regeringskansliet

Statsråden på Stockholm Pride
2018
Publicerad 03 augusti 2018

Arbetet för lika rättigheter och möjligheter för hbtq-
personer är en viktig fråga för regeringen. Ett sätt att
sprida kunskap om regeringens strategi är att medverka
i Pride. Regeringskansliet medverkade för fjortonde
gången och flera statsråd besökte Regeringskansliets
tält för att träffa festivaldeltagare och svara på frågor om
regeringens politik när det gäller hbtq-personer.
Under torsdagen besökte kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
Regeringskansliets tält. Under lördagen besökte statsminister Stefan Löfven,
finansminister Magdalena Andersson, infrastrukturminister Tomas Eneroth
och gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström tältet.

- Jag vill att Sverige ska vara ett tryggt land att leva i oavsett var du bor, om
du är gammal eller ung, homo- eller hetero, född i Sverige eller i ett annat
land. Alla hbtq-personer ska stolta och trygga kunna gå omkring i vilket
område som helst i hela Sverige, även hand i hand med sin partner. Den
tryggheten och det fördomsfria samhället är mitt mål, säger statsminister
Stefan Löfven.

Festivalbesökarna fick möjlighet att träffa statsråden i Regeringskansliets
tält, testa sina hbtq-kunskaper i en quiz, och ta del av information om hur det
är att jobba inom Regeringskansliet.

– Det måste vara självklart att alla i Sverige ska ha lika rättigheter och
möjligheter. Pride är ett sätt att visa solidaritet med de som utsätts för
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förtryck och manifestera friheten att älska och vara precis den du är, säger
kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

I år arrangeras EuroPride 2018 gemensamt mellan de två festivalerna
Stockholm Pride och West Pride och äger rum i Stockholm 27 juli – 5
augusti och i Göteborg 14 – 19 augusti. EuroPride är en festivaltitel som
varje år får användas av en europeisk festival för HBTQ-personer.
Arrangemanget lockar besökare från hela Europa.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
besökte Södertörns
brandförsvarsförbund och
Myndigheten för samhällsskydd
och beredskap
Publicerad 25 juli 2018

På onsdagen besökte statsminister Stefan Löfven
Södertörns brandförsvarsförbund för att informera sig
om beredskapen i en kommun där brandrisken är stor.
Senare under dagen besökte statsministern också
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB).
– Samtidigt som ett antal extremt omfattande skogsbränder pågår i Sverige är
risken för nya bränder i Mälardalen och södra Sverige mycket stor. Det här
är en utmaning. Alla måste ta sitt ansvar och följa eldningsförbuden och
myndigheternas rekommendationer, säger Stefan Löfven.

Under besöket på Södertörns brandförsvarsförbund i Haninge berättade
brandchef Lars-Göran Uddholm om hur man arbetar med brandberedskap i
en storstadsnära kommun med både tät bebyggelse och mycket skog.
Södertörns brandförsvar bidrar även i släckningsarbetet vid branden i
Trängslet i Dalarna och stöttar med ledningspersonal vid branden i Färila i
Gävleborg.

Statsministern besökte under onsdagen även Myndigheten för samhällsskydd
och beredskap, MSB. MSB informerade om hur det stöd som strömmar in
från hela Sverige, våra nordiska grannländerna och från Europa till våra
branddrabbade områden samordnas för att vara effektivt både här och nu
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och på längre sikt. MSB förbereder sig samtidigt för att hantera
samordningen av både eftersläckning och eventuella nya bränder.

– Vi behöver vi säkerställa att vi har en långsiktigt hållbar brandbekämpning,
både när det gäller materiel och de människor som sliter hårt. Från
regeringens sida har vi ett tätt samarbete med MSB och övriga myndigheter.
Arbetet mot bränderna, hettan och torkan har högsta prioritet. Vi kommer att
fortsatta göra det som krävs och ge myndigheter det stöd som de behöver för
att få bränderna under kontroll, säger Stefan Löfven.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
besökte brandområden i Ljusdal
Publicerad 19 juli 2018 Uppdaterad 20 juli 2018

På torsdagen åkte statsminister Stefan Löfven till
Ljusdal för att besöka några av det drabbade
brandområdena och informera sig om läget. – Det är
inget annat än hjälteinsatser vi ser här i Ljusdal och runt
om i landet, säger han.
Under besöket träffade statsministern många av dem som hjälper till i det
omfattande släckningsarbetet.

– Brandmän och frivilliga som hjälper till gör en fantastisk insats. Jag vill
rikta ett stort tack till alla dem som sliter under svårast tänkbara
omständigheter.

Brandläget är fortfarande mycket allvarligt och risken för nya bränder är
stor.

– Från regeringens sida pågår ett intensivt arbete med att understödja
myndigheterna. Vår krishanteringsorganisation är igång och vi följer
utvecklingen timme för timme. Vi kommer att fortsatta göra det som krävs
och ge myndigheter och länsstyrelser det stöd som begärs för att få
bränderna under kontroll.

– Försvarsmakten stöder brandsläckningsarbetet med helikoptrar och
personal. Polisen hjälper räddningstjänsten med avspärrningar,
trafikdirigering och evakueringar. Jag vill också framhålla den fantastiska
hjälp vi fått utifrån, bland annat genom det EU-samarbete som i dessa dagar
visar att det fungerar väl. Norge har bidragit med helikoptrar. Danmark
skickar personal, Italien bistår med två flygplan som vattenbombar och idag
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har två franska plan anslutit, säger Stefan Löfven.



Artikel från Statsrådsberedningen

Migration, säkerhet och försvar
och brexit på toppmöte
Publicerad 29 juni 2018

Migration var huvudfrågan när statsminister Stefan
Löfven träffade sina stats- och regeringschefskollegor
på Europeiska rådets möte 28–29 juni. EU-ledarna
behandlade även handel med bland annat USA, brexit
och säkerhet och försvar.

Migration

Stats- och regeringscheferna diskuterade migration och kontroll av EU:s yttre
gränser. I slutsatserna uppmanar de ministerrådet att fortsätta arbetet för att
så snart som möjligt nå en överenskommelse om det gemensamma
europeiska asylsystemet.

- Det är ingen hemlighet att vi borde kommit längre. Vi skulle ha beslutat om
ett gemensamt asylsystem vid det här mötet, men dit är det lång väg kvar.
Därför var mötet långt. Diskussionen var bitvis hård och många står långt i
från varandra, men några saker beslutade vi ändå om. Det viktigaste är att
processen mot ett gemensamt asylsystem fortsätter, sade statsminister Stefan
Löfven efter mötet.

EU ska också samarbeta mer med afrikanska länder, stärka EU:s yttre
gränser och vidta åtgärder i medlemsstaterna för att motverka asylsökandes
förflyttningar inom EU.

EU-ledarna kom även överens om att utreda frågan om plattformar för
personer som räddas i sök- och räddningsinsatser i Medelhavet.

Stats- och regeringscheferna enades också om att öka stödet till Turkiets
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arbete med flyktingar och att öka stödet till Afrika. EU ska även avsätta mer
pengar till att skynda på återvändande, bland annat genom utökade resurser
till europeiska gräns- och kustbevakningsbyrån, Frontex.

Säkerhet och försvar

Tillsammans med Natos generalsekreterare Jens Stoltenberg diskuterade EU-
ledarna även EU:s stärkta säkerhets- och försvarssamarbete samt samarbete
med Nato.

Handel med andra länder och arbete, tillväxt och
konkurrenskraft

Stats- och regeringscheferna tog upp frågor om yttre handelspolitik och
handelsrelationer med länder utanför EU, till exempel med USA och
tullunionen Mercosur. Tillväxt och konkurrenskraft och uppföljning av
arbetet med den ekonomiska planeringen var också ett ämne för diskussion.

Digitalisering och innovationer och EU:s
långtidsbudget

Digitalisering och ökad innovationskraft var ytterligare ett ämne.
Diskussionen handlade om hur banden mellan industrin, utbildningsväsendet
och myndigheter kan stärkas för att gynna forskning.

EU-ledarna behandlade också tidtabellen för när EU:s långtidsbudget för
2021 till 2027 ska antas.

Brexit

På fredagen hade EU-ledarna en diskussion om brexit, Storbritanniens
utträde ur EU, i konstellationen EU27, det vill säga utan Storbritannien.
EU27 utryckte oro för att Storbritannien och EU-kommissionen ännu inte
kommit fram till en lösning för gränsen mellan Nordirland och Irland och bad
om mer klarhet om hur Storbritannien ser på den framtida relationen.

Eurotoppmöte

Statminister Stefan Löfven deltog också i eurotoppmötet på fredagen. Där
diskuterade deltagarna olika förslag för att föra euro-samarbetet framåt,



bland annat reform av europeiska stabilitetsmekanismen, ESM, och
bankunionen.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern på minitoppmöte
om migration
Publicerad 22 juni 2018 Uppdaterad 24 juni 2018

Statsminister Stefan Löfven deltog i dag i ett
minitoppmöte i Bryssel om migration.
Syftet med mötet var att diskutera migrationsfrågor.

- Det var bra att träffas i dag för att förbereda nästa veckas diskussioner om
migration. Det är viktigt att vi fortsätter arbetet för ett gemensamt
asylsystem i Europa - med fokus på samarbete med länder som migranterna
kommer från, på att stärka gränserna och på att få en mer rättvis fördelning
inom EU, sa statsminister Stefan Löfven efter mötet. 

Utöver Sverige deltog Tyskland, Frankrike, Italien, Belgien, Spanien,
Luxemburg, Bulgarien, Kroatien, Nederländerna, Finland, Danmark,
Grekland, Slovenien, Österrike och Malta. 

EU-kommissionens ordförande Jean-Claude Juncker var värd för mötet.

Europeiska rådet, det vill säga samtliga stats- och regeringschefer träffas 28–
29 juni. De kommer då att diskutera migrationspolitiska frågor vidare. 
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Artikel från Statsrådsberedningen

Både incitament och motivation
behövs för att lärandet ska bli
verklighet på arbetsplatser
Publicerad 30 maj 2018

Kompetensförsörjning av arbetsmarknaden liksom av
hela samhället har varit en återkommande fråga när
regeringens nationella innovationsråd har mötts sedan
starten 2015. När rådet träffades den 28 maj på
Harpsund inleddes mötet med frågan om arbetsplatser
för livslångt lärande.
Ylva Johansson, arbetsmarknads- och etableringsminister, sammanfattar
diskussionen från mötet:
– Sverige har ett bra utgångsläge, den svenska modellen innebär att vi
bejakar och underlättar omställning på arbetsmarknaden. Både staten och
arbetsmarknadens parter tar ett stort ansvar. Men digitalisering och
globalisering ställer stora krav på kompetensutveckling och lärande på
arbetsplatserna.

Vad är viktigt att ta med i det fortsatta arbetet? 

– I diskussionen betonades vikten av att kompetensfrågorna får ökad tyngd i
företagsledningarna och att samarbete mellan arbetslivet och
utbildningsanordnarna stärks. Det behövs både incitament och motivation för
att lärandet ska bli verklighet ute på arbetsplatserna, säger Ylva Johansson.

Hur ser framtidens arbetsplatser ut?

– Nya möjligheter att skaffa sig ny kompetens måste bli tillgängligt för fler,
till exempel genom att använda online-kurser eller andra flexibla sätt att göra
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utbildning skräddarsydd och tillgänglig för de konkreta behoven. Men för att
den nya kompetensen ska komma till nytta för både individen och
verksamheten är det viktigt att det finns en bra, stödjande lärmiljö, säger
Ylva Johansson.

I den offentliga samhällsdebatten finns idag ett stort engagemang och
intresse för frågan om lärande och livslångt lärande och
kompetensförsörjning. Idag ställs allt högre krav på kontinuerligt lärande
genom hela yrkeslivet men hur hanteras detta behov på arbetsmarknaden
och på de enskilda arbetsplatserna? Vad utmärker en lärande arbetsplats?

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning samt
en av regeringens ledamöter i Innovationsrådet och berättar mer utifrån
mötet.

En kort sammanfattning av vad ni kom fram till just på denna punkt?
Konkret exempel att ta med sig i det fortsatta arbetet?

– En spännande diskussion med många initierade inlägg och bra konkreta
förslag. Den tekniska utvecklingen med digitalisering och automatisering
leder till nya krav på kunskaper och kompetenser i arbetslivet. Tiden då det
räckte att utbilda sig en gång i början av karriären är förbi, säger Helene
Hellmark Knutsson. 

– Det är tydligt att det behövs en helhetssyn på utbildning och lärande där
alla delar behövs för att helheten ska bli bra. Det kontinuerliga lärandet på
arbetsplatsen behöver utvecklas och i högre grad ses som den strategiska
fråga som det faktiskt är.

Vad är viktigast för att lyckas med det livslånga lärandet?

– Utifrån ett högskoleperspektiv, ser jag att samverkan mellan lärosätena och
företag måste bli bättre. Ett nära samarbete är en förutsättning för att
utveckla de kurser som näringslivet behöver och för att bidra till att
tillgängliggöra de kurser som finns. En utveckling av kurser för
yrkesverksamma, liksom digitalt lärande och möjligheter till validering av
kompetens är viktiga delar av helheten. Fler kommer att behöva byta bana
eller bygga på med nya kunskaper under hela arbetslivet. Därför behöver
möjligheterna att kunna läsa på högskolan senare i livet öka. Vi arbetar nu
samlat med en rad reformer under temat utbildning i hela landet och under
hela livet. Där en stor reform är att bygga ut högskolan i hela landet med
resurser motsvarande nära 25 000 nya utbildningsplatser till 2021.





Artikel från Försvarsdepartementet, Statsrådsberedningen

Statsministern och
försvarsministern återinvigde
Gotlands regemente
Publicerad 21 maj 2018 Uppdaterad 21 maj 2018

Statsminister Stefan Löfven och försvarsminister Peter
Hultqvist deltog den 21 maj i en ceremoni i Visby i
samband med återinrättandet av Gotlands regemente.
Återetableringen beslutades av regeringen i december
2017 och sker mot bakgrund av det försämrade
säkerhetsläget i närområdet och att det finns behov av
en samlad militär ledning på Gotland.
Gotlands regemente, P18, avvecklades i och med 2004 års försvarsbeslut.
Regeringens beslut den 13 december 2017 om att återinrätta Gotlands
regemente från och med den första januari 2018 innebär bland annat att nya
militära förband etableras på ön.

- Gotland är ett av de strategiska områden som pekas ut av regeringen i 2015
års försvarsbeslut. Jag är stolt över att vi idag inviger Gotlands regemente
som en av milstolparna i att höja Sveriges militära förmåga, säger
Statsminister Stefan Löfven.

Övningsverksamhet och militär närvaro utökas runt och på ön med armé-,
marin- och flygstridskrafter, inklusive luftvärnsförband. Regementet kommer
successivt att växa och kommer till en början att omfatta cirka 350 personer.

Hemvärnets krigsförband på Gotland kommer också att tillföras Gotlands
regemente från halvårsskiftet 2018.

- Inrättandet av ett regemente på Gotland kommer att bidra till att förenkla
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och förbättra såväl den samlade militära ledningen på Gotland som
totalförsvarssamverkan med civila aktörer, sa försvarsminister Peter
Hultqvist.

Resurser för luftvärnsförmåga i vårändringsbudgeten 2017

Partierna bakom försvarsöverenskommelsen, Försvarsgruppen, slöt under
våren 2017 en överenskommelse om att tillföra 500 miljoner kronor till
militärt försvar och totalförsvar i vårändringsbudgeten. Överenskommelsen
innebär bland annat att stridsgrupp Gotland kompletteras med
luftvärnsförmåga.



Artikel från Statsrådsberedningen

Utrikes- och säkerhetspolitik och
5G fokus vid nordiskt
statsministermöte i Örnsköldsvik
Publicerad 18 maj 2018

Nordiskt samarbete, aktuella utrikes- och
säkerhetspolitiska frågor och 5G står på agendan när
de nordiska statsministrarna träffas i Örnsköldsvik den
22-23 maj. Detta informella statsministermöte hålls
varje år inom ramen för det omfattande nordiska
samarbetet.
Sverige, som i år är ordförande för det nordiska samarbetet, står värd för
mötet och statsminister Stefan Löfven har bjudit in sina statsministerkollegor
Erna Solberg från Norge, Lars Løkke Rasmussen från Danmark, Juha Sipilä
från Finland och Katrín Jakobsdóttir från Island till Örnsköldsvik den 22-23
maj. Statsministrarnas respektive kommer även att delta och delvis ha ett
eget program.

Statsministrarna kommer att sammanträda vid tre olika tillfällen. Det
nordiska samarbetet och utrikes- och säkerhetspolitik kommer att dominera
mötet den 22 maj. Den 23 maj kommer främst vigas åt digitalisering och 5G.

Mötet avslutas på onsdagen med en arbetslunch med företrädare för det
nordiska ministerrådet, Nordiska rådet och Färöarna.

Pressmeddelande: Stefan Löfven bjuder in nordiska kollegor till
statsministermöte i Örnsköldsvik

Om det nordiska samarbetet
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Samarbetet mellan de nordiska länderna är bland de äldsta och mest
omfattande regionala samarbetena i världen och samarbeten pågår i flera
organ och inom olika områden. Statsministrarna har det yttersta ansvaret för
det nordiska regeringssamarbetet.

Det nordiska ministerrådet är de nordiska regeringarnas officiella
samarbetsorgan och ordförandeskapet roterar – i år är det Sveriges tur.
Nordiska rådet är parlamentarikernas samarbetsforum.

Nordiska ministerrådet – Sveriges ordförandeskap 2018

Nordiskt och nordiskt-baltiskt utrikes- och säkerhetspolitiskt samarbete

Mer om det nordiska samarbetet



Artikel från Statsrådsberedningen

Digitalisering, innovation och
handel på informellt Europeiskt
råd
Publicerad 15 maj 2018

När statsminister Stefan Löfven träffar sina stats- och
regeringschefskollegor på ett informellt möte i
Europeiska rådet 16 maj ska de diskutera innovationer
och digitala frågor. Handel och Iran kommer också att
vara teman för diskussionerna.

Digitalisering och innovationer

Stats- och regeringscheferna kommer att diskutera vad som behöver göras på
EU-nivå för att EU ska bli mer konkurrenskraftigt och inte halka efter USA
och Kina på området innovationer och uppfinningar.

USA, handel och Iran

EU-ledarna kommer sannolikt också att behandla EU:s relation till USA, i
ljuset av att EU:s undantag för ståltullar går ut den 1 juni. Iran är ett annat
ämne som de säkert kommer att diskutera efter att USA beslutat att inte delta
i kärnsäkerhetsavtalet, liksom den senaste händelseutvecklingen i Gaza.

Statsminister Stefan Löfven företräder Sverige på mötet som äger rum i Sofia
och som följs av ett toppmöte i samma stad mellan EU och västra Balkan-
länderna.  
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Artikel från Statsrådsberedningen

FN:s generalsekreterare och
säkerhetsråd på besök i Sverige
Publicerad 23 april 2018

FN:s generalsekreterare António Guterres besökte
Sverige 21-23 april. Under besöket träffade han
statsminister Stefan Löfven, höll Dag
Hammarskjöldföreläsningen i Uppsala och ledde ett
informellt arbetsmöte med FN:s säkerhetsråd på Dag
Hammarskjölds gård Backåkra i Skåne.
- Efter de senaste veckornas utveckling i Syrien har mycket av
diskussionerna kommit att handla om den över sju år långa konflikten. FN
måste leda arbetet med att få stopp på lidandet och börja bygga en långvarig
fred, sa Stefan Löfven efter det bilaterala mötet med António Guterres.

Överläggningarna mellan statsministern och António Guterres hölls på
Kungliga biblioteket i Stockholm. Samtalet föregicks av en privat visning av
delar av Dag Hammarskjöld-arkivet. Dag Hammarskjöld tog som FN:s
generalsekreterare initiativ till FN:s första fredsbevarande insats med
beväpnad trupp. Än idag är ett mer effektivt konfliktförebyggande en av
Sveriges viktigaste prioriteringar i arbetet i säkerhetsrådet.

- Sverige är en nära och stark vän av FN, men vi ser också behovet av
reformer. FN måste fungera mer effektivt och verksamheterna måste
samordnas bättre på marken. FN kan också spela en större roll i arbetet med
att hantera flyktingströmmarna och få fler länder att vara med och dela på
ansvaret. Vi har också diskuterat hur FN:s fredsbevarande insatser kan
stärkas och effektiviseras, sa Stefan Löfven efter det bilaterala mötet.

Det var också temat för FN:s säkerhetsråds informella arbetsmöte som för
första gången hölls utanför USA, på Dag Hammarskjölds gård Backåkra i
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Skåne.

FN:s säkerhetsråd besökte dessutom, i sällskap av utrikesminister Margot
Wallström, ett av Europas största infrastrukturprojekt för forskning, ESS i
Lund. Där diskuterades samspelet mellan teknologisk utveckling och globala
utmaningar och hur forskning och innovation kan användas för att möta
dagens problem och kriser.

Under Sverigebesöket reste generalsekreteraren också till Uppsala, där han
träffade kronprinsessan Victoria och höll Dag Hammarskjöldföreläsningen. I
Uppsala deltog han även i en kransläggningsceremoni vid Dag
Hammarskjölds grav.



Artikel från Statsrådsberedningen

Tolkad webbsändning | Engelska |
Statsminister Stefan Löfven och
premiärminister Narendra Modi
Publicerad 17 april 2018

Statsminister Stefan Löfven och premiärminister
Narendra Modi gör var sitt uttalande med anledning av
dagens överläggningar.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Otolkad webbsändning:
Statsminister Stefan Löfven och
premiärminister Narendra Modi
Publicerad 17 april 2018

Statsminister Stefan Löfven och premiärminister
Narendra Modi gör var sitt uttalande med anledning av
dagens överläggningar.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Innovation och hållbar utveckling i
fokus vid indiskt besök
Publicerad 16 april 2018

Den 16–17 april besökte Indiens premiärminister
Narendra Modi Sverige. Indien är för närvarande
världens snabbast växande stora ekonomi och
regeringen verkar för att stärka Sveriges roll som central
partner inom områden som hållbarhet och innovation.
Den globala ekonomiska tillväxten sker framför allt i Asien och inte minst i
Indien. Svenska företag har en betydande närvaro i Indien och indiska
företag gör omfattande investeringar i Sverige. Ökad handel och ökade
investeringar länderna emellan skapar både fler jobb och högre tillväxt.

Kunskapsområden som miljö, förnybar energi, hälsa, forskning och
innovation står i centrum för diskussionerna kring Sveriges och Indiens
fortsatta bilaterala samarbeten.

Under besöket kommer statsministern och premiärministern ha
överläggningar i Sagerska Huset samt i Rosenbad. Klockan 13.20 gör de var
sitt uttalande i Rosenbads entré där de redogör för vad de har diskuterat
under samtalen.

Vid rundabordssamtal i Stockholms stadshus träffar statsminister Löfven,
premiärminister Modi samt närings- och innovationsminister Mikael
Damberg svenska företagsledare. Tisdag 17 april, från klockan 13.15, finns
fototillfällen utomhus i samband med deltagarnas ankomst. Därefter finns
möjligheter att fotografera inomhus vid de inledande samtalen respektive en
gruppfotografering vid avslutningen.

Besöket omfattar också ett nordisk-indiskt toppmöte där statsminister
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Löfven och premiärminister Modi står värdar för en middag på Grand Hotel i
Stockholm med alla nordiska länders statsministrar närvarande. Från klockan
16.45, tisdagen den 17 april, finns det möjlighet att ta gruppfoton på
ministrarna vid det nordisk-indiska toppmötet.

På kvällen den 17 april besöker statsminister Löfven och premiärminister
Modi Stockholms universitet där premiärminister Modi håller ett tal på hindi
till den indiska diasporan.



Artikel från Statsrådsberedningen

Nervgasattacken i Salisbury och
Brexit i fokus när Stefan Löfven
tog emot Theresa May
Publicerad 09 april 2018

Måndagen den 9 april besökte Storbritanniens
premiärminister Theresa May Stockholm för ett möte
med statsminister Stefan Löfven.
Ett viktigt ämne för samtalen var efterdyningarna av nervgasattacken i
Salisbury mot den ryske tidigare agenten Sergej Skripal och dennes dotter.
Vid EU-toppmötet den 22 mars beslutades om en samordnad reaktion. Bland
annat har EU kallat hem sin ambassadör i Moskva och fjorton EU-
medlemsländer, däribland Sverige, har beslutat att utvisa ryska diplomater.

Vid mötet informerade Theresa May också Stefan Löfven om den brittiska
synen på utträdet från EU och de stundande framtidsinriktade
överläggningarna mellan EU och Storbritannien. Sverige och övriga EU-
länder företräds av EU-kommissionen i dessa förhandlingar.

Stefan Löfven och Theresa May diskuterade också bilateralt samarbete
mellan Sverige och Storbritannien.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Regeringen uppmärksammar
årsdagen av terrorattacken på
Drottninggatan
Publicerad 05 april 2018 Uppdaterad 05 april 2018

Den 7 april uppmärksammar Stockholms stad
tillsammans med regeringen årsdagen av terrorattacken
på Drottninggatan. Stora delar av regeringen deltar i en
minnesgudstjänst och statsminister Stefan Löfven håller
tal på en minneskonsert i Kungsträdgården.
Årsdagen inleds klockan 12 med en minnesgudstjänst i Adolf Fredriks kyrka
för anhöriga, särskilt drabbade, polis, räddningstjänst, vårdpersonal och
andra som gjorde stora insatser den 7 april förra året. Statsminister Stefan
Löfven deltar tillsammans med stora delar av regeringen. Gudstjänsten leds
av kyrkoherde Annika Millde. Medverkar gör även ärkebiskop Antje
Jackelén, biskop Eva Brunne samt Stockholms interreligiösa råd, Iris.

Cirka klockan 14.15-15.00 hålls en minneskonsert i Kungsträdgården som
arrangeras av Stockholms stad för att hedra offren och deras anhöriga samt
för att påminna om att Stockholm är och ska vara en öppen och demokratisk
stad. Stefan Löfven kommer att hålla tal under konserten.

Regeringens arbete för att bekämpa terrorism

Sedan terrorattacken på Drottninggatan den 7 april 2017 har regeringens
arbete för att bekämpa terrorism intensifierats. Här är några exempel på
åtgärder som vidtagits det senaste året.

I juni 2017 enades partierna över blockgränserna om ytterligare åtgärder
mot terrorism: Överenskommelse om åtgärder mot terrorism (pdf)
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Den straffrättsliga lagstiftningen mot terrorism ska skärpas ytterligare
och bli mer heltäckande. Den skärpta regleringen möjliggör tidiga
ingripanden mot personer som avser att begå terroristbrott.
För perioden 2017–2020 har regeringen sammantaget föreslagit
förstärkningar till Polismyndigheten på 9,8 miljarder kronor och till
Säkerhetspolisen på 213 miljoner.

Samlad information om regeringens arbete för att bekämpa terrorism finns
på sidorna:

Bekämpning av terrorism

Sveriges strategi mot terrorism och arbete mot våldsbejakande extremism



Artikel från Statsrådsberedningen

EU:s ledare diskuterade ståltullar
och brexit
Publicerad 23 mars 2018

Statsminister Stefan Löfven träffade sina stats- och
regeringschefskollegor i Europeiska rådet torsdag-
fredag 22-23 mars. Handel och hot om ståltullar var en
av frågorna på dagordningen. Brexit och EU:s
reaktioner på giftattacken i Salisbury var andra viktiga
frågor.

Handel och USA

Efter att USA:s president Donald Trump sagt att han har för avsikt att införa
importtullar för stål- och aluminiumprodukter var EU:s relation till USA och
handeln med landet ett av de viktigaste ämnena för diskussionerna mellan
stats- och regeringscheferna.

EU-ledarna beklagade på mötet USA:s beslut att införa importtullar på stål
och aluminium. Beslutet kan inte motiveras med nationell säkerhet, menar
de. EU fick till slut ett tillfälligt undantag från tullarna men stats- och
regeringscheferna uppmanar USA att göra undantaget permanent. De uttalar
också sitt fulla stöd för de åtgärder EU-kommissionen vidtagit för att
försvara EU:s intressen, i enlighet med WTO:s regler. De transatlantiska
relationerna är viktiga, menar EU-ledarna och understryker vikten av dialog
om handelsfrågor.

Giftattacken i Salisbury

Ett annat aktuellt ämne som EU-ledarna behandlade var reaktioner på
giftattacken i Salisbury då två personer skadades allvarligt. De fördömde
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attacken i starka ordalag, uttryckt sitt stöd för de drabbade och sa att de
delar Storbritanniens bedömning att det är Ryssland som ligger bakom
attacken.

Turkiet och västra Balkan

På mötet fördömde stats- och regeringscheferna Turkiets fortsatta olagliga
handlingar i östra Medelhavet och i Egeiska havet och uppmanade Turkiet
att omedelbart upphöra.

Stats- och regeringscheferna slog också fast att de hoppas att toppmötet i
Sofia 17 maj fördjupar EU:s relationer med västra Balkan. De bekräftade att
Europeiska rådets möte i juni kommer att behandla utvidgningsfrågor.

Inre marknaden, klimat och tillväxt

På mötet tog EU-ledarna också upp den inre marknaden och uttalade att
beslut om förändringar på den inre marknaden ska genomföras på ett
effektivt sätt. EU måste arbeta för att anpassa den inre marknaden till den
digitala ekonomin och ska främja konkurrens, innovationer och hållbarhet.

Europeiska rådet uppmanar också EU-kommissionen att lägga fram en
långsiktig strategi för att minska EU:s utsläpp av växthusgas, i enlighet med
Parisavtalet.

Stats- och regeringscheferna antog också slutsatser om att uppfylla målen för
den europeiska pelaren för sociala rättigheter. De ställer sig bakom
prioriteringarna i EU-kommissionens årliga tillväxtöversikt och uppmanar
medlemsländerna utgå från dem i sina egna reformprogram.

Brexit

På fredagen diskuterade stats- och regeringscheferna, i konstellationen EU27
utan Storbritannien, landets utträde ur EU.

Stats- och regeringscheferna godkände nya riktlinjer till EU-kommissionen
som gör att kommissionen nu kan inleda förhandlingar om framtiden och om
hur förhållandet mellan EU och Storbritannien ska se ut efter utträdet.



Artikel från Statsrådsberedningen

Handel, brexit och giftattacken i
Storbritannien på Europeiska
rådet
Publicerad 21 mars 2018

Handel med länder utanför EU och Storbritanniens
utträde ur EU är några av de frågor statsminister Stefan
Löfven kommer att ta upp med sina stats- och
regeringschefskollegor när de möts på torsdag och
fredag, 22-23 mars. De kommer också att diskutera
nervgasattacken i Salisbury.

Handel och relationen med USA

En viktig fråga på mötet kommer att vara EU:s relation till USA inklusive
handel, sedan president Donald Trump sagt att han har för avsikt att införa
importtullar för stål- och aluminiumprodukter.

Giftgasattacken i Salisbury

Stats- och regeringscheferna kommer också att diskutera konsekvenserna av
giftgasattacken i Salisbury den 4 mars. På mötet kommer de att anta
slutsatser som fördömer attacken.

Inre marknaden, europeiska terminen och sociala
frågor

Stats- och regeringscheferna ska diskutera hur EU:s inre marknad ska se ut
för att underlätta konkurrens, hållbarhet och innovation. Diskussioner om
den så kallade europeiska terminen för ekonomisk-politisk samordning och
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om sociala frågor är också inplanerade.

Skatter och Turkiet

Middagsdiskussionerna kommer att fokusera på olika skattefrågor och
relationen med Turkiet inför ett högnivåmöte i Varna, Bulgarien 26 mars.

Brexit

På fredagen ska stats- och regeringscheferna i konstellationen EU27
diskutera Storbritanniens utträde ur EU. Storbritannien deltar inte i
diskussionen.

Stats- och regeringscheferna kommer sannolikt att godkänna nya riktlinjer till
EU-kommissionen så att kommissionen kan inleda förhandlingar om
framtiden och om hur förhållandet mellan EU och Storbritannien ska se ut
efter utträdet.



Artikel från Statsrådsberedningen

Jobb och säkerhet i fokus när
Stefan Löfven besöker USA
Publicerad 06 mars 2018

Tillväxt, innovation, jobbskapande och säkerhet stod på
agendan när statsminister Stefan Löfven och USA:s
president Donald Trump hade överläggningar i Vita
huset i Washington.
Syftet med mötet den 6 mars var att ytterligare fördjupa de svensk-
amerikanska relationerna.

Ett annat ämne för samtalen var det utrikes-, försvars- och säkerhetspolitiska
samarbetet mellan Sverige och USA.

Stefan Löfven och Donald Trump höll en gemensam pressträff i Vita huset.

– När vi nu firar 200 år av diplomatiska relationer planerar vi också för delat
välstånd och delad säkerhet under många år framöver. Sverige bygger
säkerhet genom att bygga band, sa Stefan Löfven.

”Sverige är ett mycket bra land”

– Sverige är ett mycket bra land, vi har samarbetat i runt 200 år så detta är
ett jubileum. Relationen mellan USA och Sverige har aldrig varit bättre,
svenskar är fantastiska, sa Donald Trump.

Stefan Löfven är den förste regeringschefen i Europa som träffar den
amerikanske presidenten efter han uttryckt en vilja att lägga tullavgifter på
stål och aluminium.

– Den svenska regeringen står bakom EU:s förslag om att ha en handel med
så få hinder som möjligt, sa Stefan Löfven.
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Efter pressträffen arrangerar Sveriges ambassad i Washington en mottagning
för att fira 200 år av diplomatiska relationer mellan Sverige och USA.

Från regeringen deltar också närings- och innovationsminister Mikael
Damberg på resan. Den 6 mars hade han ett möte med USA:s
handelsminister Wilbur Ross.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern diskuterade EU:s
långtidsbudget med EU-kollegorna
Publicerad 23 februari 2018

När statminister Stefan Löfven träffade sina EU-kollegor
fredag 23 februari diskuterade de vad som ska
prioriteras i EU:s långtidsbudget. Hur många ledamöter
Europaparlamentet ska ha efter valet 2019 och en
diskussion om toppkandidater var också på agendan.

EU:s långtidsbudget

– EU-budgeten ska gå till rätt saker och vara rättvist fördelad. Vi vill ha en
modern budget där pengarna går till tillväxt, säkerhet och att hantera
migration sa statsminister Stefan Löfven efter mötet. Han framhöll också att
vi ska omprioritera i stället för att öka resurserna.

Detta var första gången stats- och regeringscheferna diskuterade vad som
ska prioriteras i EU:s nästa långtidsbudget som sträcker sig från 2021till
2027.

Inför valet till Europaparlamentet

Inför EU-valet våren 2019 diskuterade stats- och regeringscheferna också
hur många ledamöter varje land ska ha i Europaparlamentet. De tog också
upp parlamentets initiativ att föreslå toppkandidater till kommissionens nästa
ordförande.

Statsminister Stefan Löfven representerade Sverige på mötet i Bryssel.
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Artikel från Finansdepartementet, Statsrådsberedningen

Första utbetalningen med sänkt
skatt för pensionärer
Publicerad 18 januari 2018

I dag sker den första pensionsutbetalningen med lägre
skatt till Sveriges pensionärer. Upp till 5 000 kr mer per
år blir resultatet för 75 procent av alla personer över 65
år.
– De som varit med och byggt upp vårt land och grunden för vår välfärd ska
ha en trygg och bra pension. Det är en del av den svenska modellen. Pension
är uppskjuten lön och ska inte beskattas på annat sätt än arbetsinkomster.
Det är en fråga om anständighet, säger statsminister Stefan Löfven.

Statsministern Stefan Löfven och finansminister Magdalena Andersson
besöker i dag PRO Stockholms IT-utbildning för äldre och uppmärksammar
den första utbetalningen av pension med lägre skatt.

Under dagen kommer flera statsråd att uppmärksamma den första
pensionsutbetalningen genom att delta i olika aktiviteter runt om i landet.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
träffade Natos generalsekreterare
Jens Stoltenberg
Publicerad 14 januari 2018 Uppdaterad 14 januari 2018

Natos generalsekreterare Jens Stoltenberg träffade
statsminister Stefan Löfven söndag den 14 januari över
en middag i Sagerska huset.
Under middagen diskuterades bland annat gemensamma globala utmaningar,
situationen i Sveriges närområde och Sveriges partnerskap med Nato.

Generalsekreterarens besök understryker Sveriges goda partnerskap med
Nato, Sveriges relevans för Nato som partner och aktör och Natos relevans
för oss som en central organisation inom europeisk säkerhet och
internationell krishantering. Sveriges säkerhetspolitiska linje bygger på
militär alliansfrihet och samarbete med andra länder och organisationer,
inklusive Nato.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Delrapport om genomförandet av
den nationella säkerhetsstrategin
Publicerad 14 januari 2018 Uppdaterad 14 januari 2018

I början av januari 2017 fattade regeringen beslut om en
nationell säkerhetsstrategi. Det blev en ny
utgångspunkt för det gemensamma arbetet att stärka
Sveriges nationella säkerhet. Under 2017 har en allt
större del av regeringens arbete ägnats åt att samlat
hantera de nationella säkerhetsfrågorna. Exempel på
detta arbete finns samlat i rapporten ”Delrapport över
genomförandet av den nationella säkerhetsstrategin”.
En rad viktiga initiativ har tagits under 2017 för ett säkrare Sverige. Breda
politiska överenskommelser mellan regeringen och oppositionen har slutits
på försvarsområdet och i arbetet mot terrorism. Värnplikten återupptas, en
militär återetablering sker på Gotland och försvarsövningen Aurora 2017 har
genomförts. Straffen har skärpts för vapenbrott och brott mot
tillståndsplikten för explosiva varor. Myndigheterna har fortsatt byggt upp
sitt gemensamma arbete mot organiserad brottslighet. Ett nytt nationellt
centrum mot våldsbejakande extremism kommer att stärka och utveckla det
förebyggande arbetet. En ny klimatlag trädde i kraft vid årsskiftet. Förslag
finns till en ny säkerhetsskyddslag som innebär ett stärkt skydd för Sveriges
säkerhet.

Internationellt har Sverige varit med om att forma beslut i FN:s säkerhetsråd
till stöd för internationell fred och säkerhet. Sverige har fördjupat våra
säkerhets- och försvarspolitiska samarbeten, bl.a. med Tyskland och inom
EU. På klimatsidan driver Sverige på för att öka ambitionerna inom ramen
för Parisavtalet och inom EU.
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Under 2017 har alla departement haft att utgå från säkerhetsstrategin i sitt
löpande arbete och när de tagit nya initiativ. Det gäller såväl de identifierade
nationella säkerhetsintressena som de åtgärder för att bemöta de hot som
strategin tar upp. Delrapporten över genomförandet av den nationella
säkerhetsstrategin ger en övergripande redovisning av vad som gjorts på
olika områden. Rapporten är avgränsad på så sätt att den fokuserar på vad
som gjorts för att möta de åtta hot som definieras i säkerhetsstrategin, liksom
på hur Sverige har arbetat i ett internationellt perspektiv. Beskrivningen gör
inte anspråk på att vara uttömmande. Den redovisar snarare ett urval av
initiativ som tagits det senaste året.



Artikel från Statsrådsberedningen

Säkerhet och försvar, utbildning,
kultur och brexit på Europeiska
rådet
Publicerad 15 december 2017

Säkerhet och försvar, migration och utbildning och
kultur stod på dagordningen när statsminister Stefan
Löfven träffade EU-kollegorna på Europeiska rådets
möte 14-15 december. På mötets andra dag
diskuterade de eurosamarbetet och brexit.

Säkerhet och försvar

Stats- och regeringscheferna behandlade säkerhets- och försvarsfrågor
tillsammans med Natos generalsekreterare Jens Stoltenberg. De bekräftade
upprättandet av det permanenta och strukturerade försvarsarbetet,
Pesco, vid en särskild ceremoni.

Samarbetet ska utveckla unionens operativa kapacitet för militära
krishanteringsuppgifter, som även kan ställas till förfogande för till exempel
FN-insatser. Pesco erbjuder ett ramverk för samarbete om utveckling av
militära förmågor men även en möjlighet till konkreta säkerhets- och
försvarspolitiska projekt.

Arbetet för ett mer socialt Europa

På toppmötet för rättvisa jobb och tillväxt i Göteborg 17 november kom EU-
ledarna överens om att utveckla EU:s sociala dagordning vidare. I
slutsatserna från decembermötet har det fortsatta arbetet konkretiserats. EU
ska bland annat genomföra den så kallade sociala pelaren, underlätta en
välfungerande social dialog på flera nivåer och arbeta snabbare med
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pågående lagstiftningsärenden som handlar om sociala frågor. EU ska också
följa upp handlingsplanen för att hantera löneskillnader som beror på kön.

Utbildning och kultur

Europeiska rådet anser att utbildning och kultur är grundläggande för att
skapa ett välfungerande samhälle med möjlighet till livslångt lärande. För att
stötta arbetet med utbildning och kultur i medlemsstaterna kommer
Europeiska rådet att öka stödet för utbyten och rörlighet över gränser för
olika grupper, till exempel studerande men även personer som behöver
kompetensutveckling. Europeiska rådet vill också uppmuntra att fler unga lär
sig språk och har satt upp som mål att unga ska kunna prata minst två
europeiska språk förutom sitt modersmål.

Europeiska rådet vill också att medlemsländerna ser över olika sätt att
hantera utmaningar som har med digitalisering, cybersäkerhet och
mediekompetens att göra och uppmanar medlemsländerna att hantera
utbildnings- och vidareutbildningsfrågor i ett livslångt perspektiv.

Klimatförändringar

Europeiska rådet välkomnar resultatet från klimattoppmötet i
Paris december 2017 och understryker att EU-länderna ska fortsätta
klimatarbetet, bland annat genom att anta EU-lagstiftning.

Migration

På middagen diskuterade stats- och regeringscheferna migration ur flera
perspektiv, bland annat hur EU ska samarbeta om migration framöver inom
unionen.

Eurosamarbetet

På mötets andra dag träffades stats- och regeringscheferna i formatet EU27 –
utan Storbritannien, i ett så kallat inklusivt eurotoppmöte. Tillsammans med
Europeiska centralbankens ordförande Mario Draghi och ordförande för
eurogruppen Jeroen Dijsselbloem diskuterade stats- och regeringscheferna
fortsatt arbete med fördjupning av EMU, den Europeiska monetära unionen.

Brexit



På mötets andra dag träffades stats- och regeringscheferna också i formatet
EU27 för att diskutera läget i förhandlingarna om Storbritanniens utträde ur
EU, brexit. Som väntat fann ledarna att tillräckliga framsteg nåtts i fas ett
och att förhandlingarna nu kan gå över till fas två. Detta efter att EU-
kommissionens chefsförhandlare Michel Barnier förra veckan träffade en
överenskommelse med Storbritannien om lösningar på de svåra frågorna om
vilka rättigheter som ska gälla för medborgare i Storbritannien och EU efter
brexit, uppgörelsen om Storbritannien ekonomiska åtagande och
förutsättningarna för gränsen mellan Irland och Storbritannien.

I riktlinjerna understryker Europeiska rådet att de är redo att ta fram ett
ramverk för den fortsatta relationen mellan EU och Storbritannien efter
utträdet, och att i ett första skede förhandla en övergångslösning.

Statsminister Stefan Löfven företrädde Sverige på mötet.



Artikel från Statsrådsberedningen

Sverige gratulerar Finland på 100-
årsdagen
Publicerad 06 december 2017

Den 6 december 2017 firar Finland 100 år som
självständig nation. Sveriges statsminister Stefan
Löfven framför hela den svenska befolkningens
varmaste gratulationer på 100-årsdagen.
Många som bor i Sverige har finska rötter, och det finns många i Finland som
talar svenska. Men Sverige och Finland har inte bara starka historiska och
kulturella band, länderna delar också en gemensam framtid.

Sverige och Finland har ett nära försvarssamarbete och delar ansvaret för att
se till det är tryggt runt Östersjön. Länderna är viktiga handelspartners och
samarbetar nära om hur man på bästa sätt ska kunna dra fördelar av sina
enorma skogstillgångar. Det kommer att gynna Norden och det kommer att
gynna klimatet. Mycket har åstadkommits under de senaste 100 åren, men
det är i framtiden som grannskapet mellan Sverige och Finland kommer att
utmärka sig.

Grattis Finland! Onnea Suomi!
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Statsrådsberedningen

Regeringens 90-dagarsgaranti
uppnådd: Rätt insats till rätt person
i rätt tid
Publicerad 05 december 2017

Från dag ett har regeringen arbetat hårt för att minska
ungdomsarbetslösheten. Resultatet visar nu att
ungdomsarbetslösheten i Sverige har sjunkit kraftigt
och är 2017 på den lägsta nivån på 14 år. Under
måndagen kunde statsminister Stefan Löfven och
arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva
Johansson konstatera att regeringens 90-dagarsgaranti
uppnåtts.
När regeringen tillträdde var ungdomsarbetslösheten så hög att Sverige fick
ekonomiskt stöd från EU. Regeringen satte upp målet att ingen ung människa
skulle behöva vänta längre än 90 dagar på ett erbjudande om jobb, utbildning
eller en insats som leder till jobb. I måndags meddelade Arbetsförmedlingen
att det målet är uppnått.

– I dag är en glädjens dag för Sverige. Innan vi tillträdde som regering befann
sig Sverige i en farlig situation. En generation unga hade ingen sysselsättning.
Nu har vi vänt utvecklingen och i dag kan vi med stor glädje säga att vårt
löfte till Sveriges ungdomar är uppfyllt, säger statsminister Stefan Löfven.

Vad en ungdom får för insats inom 90-dagarsgarantin kan variera. Insatserna
anpassas utifrån ungdomens behov. Det kan till exempel handla om
vägledning, arbetspraktik, arbetsträning, arbetsmarknadsutbildningar, stöd
och matchning och specialistinsatser. Vid ett verksamhetsbesök på J BIL i
Vällingby träffade statsministern och arbetsmarknads- och
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etableringsministern bland annat Dana Hanna som genom regeringens 90-
dagarsgaranti gått en yrkesutbildning till fordonsmekaniker, som är ett
bristyrke i Sverige.

– Utgångspunkten i regeringens politik är rätt insats till rätt person i rätt tid,
säger arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva Johansson.

En ny rapport från Arbetsförmedlingen visar att det i genomsnitt tar 53 dagar
innan en öppet arbetslös ungdom är i arbete, studier eller någon
arbetsmarknadspolitisk insats. Det kan jämföras med 80 dagar 2015. I slutet
av november var det mindre än en procent av alla inskrivna arbetslösa
ungdomar som inte hade fått ett erbjudande inom 90 dagar.

– Vi har klarat en av de stora utmaningar som samhället stod inför då. Nu är
det nya utmaningar när många nyanlända ska etablera sig på
arbetsmarknaden. Vi klarade ungdomarna och nu ska vi också klara de
nyanlända, säger statsminister Stefan Löfven.



Artikel från Statsrådsberedningen

Toppmöte mellan Afrika och EU
Publicerad 30 november 2017

Statsminister Stefan Löfven deltog den 29-30 november
vid ett toppmöte mellan Europeiska unionen och
Afrikanska unionen (AU) i Abidjan i Elfenbenskusten.
Det övergripande temat för toppmötet var unga. Stefan Löfven inledde sitt
besök i Abidjan med att träffa afrikanska och europeiska ungdomar vid ett
rundabordssamtal. Flera ungdomar tog upp att det behövs större möjligheter
till bättre jobb och utbildning så att man inte känner att man måste lämna sitt
hemland.

Under toppmötet har fokus framför allt varit på migration, jobb, ekonomi och
investeringar, fred och säkerhet och samhällsstyre. AU och EU har båda
mycket att vinna på att stärka samarbetet för att bygga starka och välmående
samhällen som ingen tvingas fly från.

- Vi måste åtgärda de orsaker som gör att människor överhuvudtaget behöver
göra den här farliga resan. Det görs genom arbete, utbildning, bostäder och
framtidstro, säger statsminister Stefan Löfven.
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Artikel från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Femte toppmötet inom Östliga
partnerskapet
Publicerad 24 november 2017

När statsminister Stefan Löfven och de andra stats- och
regeringscheferna i EU träffade sina motparter från
partnerländerna stod reformer och ett fördjupat, breddat
och fokuserat samarbete på dagordningen.
Statsminister Stefan Löfven framhöll särskilt vikten av
demokrati, jämställdhet och ett stärkt civilsamhälle.
– Det Östliga partnerskapet är en viktig ram för utveckling och stabilitet i vår
region. Vårt mål är att stötta öppna samhällen med ansvarsfulla institutioner
som medborgarna kan lita på, sa statsminister Stefan Löfven efter mötet.

Fördjupning och fokusering inom partnerskapet

Vid toppmötet diskuterade stats- och regeringscheferna den senaste
utvecklingen och hur takten i reformarbetet kan öka och samarbetet stärkas.

De enades om att samarbeta inom 20 områden för att nå konkreta resultat
som kommer befolkningen till del. Områdena är till exempel offentlig
förvaltning, handel och ekonomisk utveckling, jämställdhet, rörlighet,
energifrågor, miljö och klimat. Det civila samhällets spelar en viktig roll i
arbetet med att utveckla samhällen som klarar påfrestningar.

Frihandelsavtal och visumfrihet

De tre associerings- och frihandelsavtalen med Moldavien, Georgien och
Ukraina gör att partnerskapsländerna får tillgång till EU:s inre marknad.
Sedan i våras kan medborgare från Georgien och Ukraina resa till Schengen
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utan visum. Moldavien fick viseringsfrihet redan 2014.

Utöver de tre nämnda länderna ingår också Armenien, Azerbajdzjan och
Vitryssland i EU:s Östliga partnerskap.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Ukrainska reformframgångar inför
östra partnerskapets toppmöte
Publicerad 22 november 2017

- Vi är övertygade om att förmågan till framgångsrika
reformer och att genomföra associationsavtalet med EU
är avgörande för Ukrainas framtid”. Det var
ambassadör, Lars Danielssons, välkomstord när han
öppnade ett möte med Ukrainas vice premiärminister
Ivanna Klympush-Tsintsadze.
- Ivanna Klympush-Tsintsadze, som står i reformarbetets frontlinje,
redogjorde för de senaste reforminitiativen inom det rättsliga systemet och
offentlig förvaltning, till exempel inom betydelsefulla områden som
utbildning och sjukvård.

På mötet konstaterades att den ukrainska regeringen gjort avsevärda
framsteg inom reformarbetet sedan 2014 trots Rysslands olagliga annektering
av Krimhalvön och fortsatta våldshandlingar i Ukraina. Detta har gjort det
möjligt för EU att införa visumfrihet för ukrainska medborgare till
Schengenområdet och för associationsavtalet att träda ikraft.

- Vi bör alla uppmärksamma Ukrainas framsteg i reformarbetet. Men det vi
måste göra nu är att behålla processens arbetstempo. Att associationsavtalet
med EU skulle träda i kraft är ju inte slutmålet utan en början. Det är nu dags
för det hårda arbetet med att sätta avtalet i verket, sa Lars Danielsson och
påminde om att det kommande toppmötet inom ramen för EU:s östra
partnerskap är ett tillfälle att uppmärksamma framstegen men också att se
framåt.

Lars Danielsson var värd för mötet med Ukrainas vise premiärminister
Ivanna Klympush-Tsintsadze som hölls på Sveriges EU-representation 7
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november. I mötet deltog också medlemsländernas EU-ambassadörer.

Diskussionen ägde rum som en del i förberedelserna av toppmötet 24
november inom ramen för EU:s östra partnerskap. EU:s stats- och
regeringschefer träffar då sina motsvarigheter för de sex
partnerskapsländerna Armenien, Azerbajdzjan, Georgien, Republiken
Moldavien, Ukraina och Vitryssland.

Partnerskapet är en viktig del i EU:s strävan att främja demokrati, ekonomisk
utveckling, säkerhet och stabilitet i EU:s närområde. Regeringen är
angelägen om ett ambitiöst partnerskap med fördjupade relationer mellan EU
och partnerskapsländerna.

Statsminister Stefan Löfven företräder Sverige på toppmötet inom östra
partnerskapet. Mötet äger rum i Bryssel.



Artikel från Statsrådsberedningen

Det säkerhetspolitiska rådet
Publicerad 10 november 2017

De interna och externa hot som samhället möter är mer
komplexa än tidigare. De uppstår och förändras
snabbare än förr och kommer från nya konstellationer
av aktörer. I fokus för dessa hot står inte bara vår
fysiska säkerhet utan också våra grundläggande
värden och vårt sätt att leva.
Dessa komplexa hot, i kombination med ett försämrat säkerhetspolitiskt läge
i vår del av världen, ställer krav på att säkerhetsfrågorna hanteras på ett
samlat sätt. Sverige behöver fortsatt stärka sin förmåga att effektivt och
samordnat möta omedelbara och långsiktiga hot och utmaningar.

I ljuset av detta tillkännagavs i november 2014 att ett säkerhetspolitiskt råd
skulle inrättas. Det säkerhetspolitiska rådet har träffats sedan slutet av 2014
för att regelbundet diskutera en samordnad hantering av frågor som rör
Sveriges säkerhet i bred bemärkelse.

Rådet träffas ungefär en gång i månaden. Statsministern leder rådets arbete. I
rådet ingår vice statsministern, utrikesministern, försvarsministern och
justitie- och inrikesministern. Andra statsråd, liksom vissa statssekreterare,
kan vid behov delta i rådets arbete. Myndigheter som är direkt berörda av de
frågor som ska tas upp kan bjudas in till rådet.

I rådet har bland annat den nationella säkerhetsstrategins utformning
diskuterats. I strategin, som beslutades av regeringen den 4 januari 2017,
beskrivs målen för Sveriges säkerhet och de intressen som är stommen i
arbetet med Sveriges nationella säkerhet.

Nationell säkerhetsstrategi
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Det säkerhetspolitiska rådet är inte något berednings- eller beslutsorgan och
ingår inte i den formella beredningsprocessen i Regeringskansliet. Frågor
som diskuterats i rådet bereds vid behov vidare av ansvariga departement.
Det förs inte några protokoll vid rådets möten. Från och med hösten 2017
diarieförs dagordning och en tjänsteanteckning av vilken bland annat
framgår vilka som deltog vid mötet.



Artikel från Statsrådsberedningen

Sveriges hundraårspresent till
Finland – konstverket ”Free Fall”
Publicerad 31 oktober 2017

Den 31 oktober avtäckte statsminister Stefan Löfven
och Finlands statsminister Juha Sipilä konstverket ”Free
fall” av konstnären Anna Uddenberg under en
mottagning på det svensk-finska kulturcentret
Hanaholmen utanför Helsingfors.
Konstverket är en av del av den 100-årsgåva som den svenska staten skänkt
till Finland. Gåvan annonserades av Hans Majestärt Konungen den 1 juni i
samband med de nordiska statschefernas officiella firande av det finska 100-
årsjubilieet.

Skulpturen Free Fall är ett bronsfärgat monument 4 meter upp i luften med
en sprutande fontän som ska symbolisera en samtida frihetsgudinna.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern talade om Europas
framtid i Uppsala
Publicerad 26 oktober 2017

I dag höll statsminister Stefan Löfven ett tal under
rubriken ”Vårt Europa – vårt gemensamma ansvar” på
Uppsala universitet. Talet är ett inlägg i den
framtidsdebatt som pågår runt om i Europa.
Finans- och migrationskriser, ökad arbetslöshet och oro för säkerheten har
lett till att allt fler tappat förtroende för EU:s och politikens förmåga att lösa
verkliga problem när de dyker upp. I dagens tal pekade statsministern på hur
han vill se den framtida utvecklingen, och varför.

– EU håller på att tappa sin tätposition i den globala konkurrensen. Vi är inte
längre den största marknaden, vi är inte heller alltid den tongivande
utrikespolitiska aktör som vi kan vara. Det måste vi ändra, genom att
fokusera på att leverera lösningar på de utmaningar vi står inför idag. Det
handlar om fler och bättre jobb, en hållbar migrationspolitik, säkerhet för
medborgarna och ett ledande klimatarbete, säger statsminister Stefan
Löfven.

I sitt tal lyfte statsminister Stefan Löfven särskilt vikten av att EU ligger i
framkant när det gäller att skapa nya jobb och öka tillväxten, till exempel
genom att fördjupa den inre marknaden och förhandla fram fler handelsavtal.
Han betonade att EU också bättre måste se till att arbetsvillkoren är goda
och att konkurrensen som råder är sund och rättvis.

Detta är frågor som ska diskuteras på det stundande toppmötet i Göteborg
den 17 november. Där ska EU:s ledare diskutera hur nya jobb ska skapas,
hur konkurrens inom EU blir rättvisare och hur omställningsmöjligheter för
EU:s medborgare kan förbättras. Hur den europeiska arbetsmarknaden kan
fungera bättre och rättvisare är en central framtidsfråga för EU och det är en
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stor framgång för Sverige att frågorna nu diskuteras på högsta nivå i EU.

Statsministern talade också om att EU ska vara ledande i klimatarbetet, att
EU måste göra mer för att garantera säkerheten för medborgarna och att det
finns mycket kvar att göra för att vi ska få ett hållbart och ansvarstagande
migrationssystem. De insatser som har gjorts för att färre ska fly har fått
effekt, men det måste kombineras med att alla länder tar sitt ansvar för de
som likväl tvingas fly.

Statsministern betonade också att alla länder i EU måste leva upp till de
värderingar unionen står för, följa de beslut som fattats gemensamt och inte
smita undan från allas gemensamma ansvar.

– När vi gör rätt och fokuserar på att leverera lösningar på de problem som
människor ser, finns en enorm kraft och potential i EU-samarbetet, säger
Stefan Löfven.



Artikel från Statsrådsberedningen

Migration, det digitala Europa,
säkerhet och försvar på
Europeiska rådet
Publicerad 17 oktober 2017

När statsminister Stefan Löfven träffar sina europeiska
kollegor på Europeiska rådets möte den 19-20 oktober
står bland annat migration, digitala frågor, säkerhet och
försvar på dagordningen. På mötets andra dag
behandlar stats- och regeringscheferna förhandlingarna
om Storbritanniens utträde ur EU.

Migration

Europeiska rådet ska behandla migrationssituationen i Europa och utvärdera
insatserna som syftar till att kontrollera de irreguljära migrationsströmmarna.
EU-ledarna förväntas bland annat ta upp frågan om stärkt samarbete med de
humanitära organisationerna UNHCR och IOM.

Ett digitalt Europa

Med avstamp i det digitala toppmötet i Tallinn 29 september kommer
Europeiska rådet att undersöka hur EU kan utnyttja de möjligheter som
digitaliseringen erbjuder.
Europeiska rådet ska också utvärdera arbetet med den digitala inre
marknaden.

Säkerhet och försvar

En diskussion om ett permanent och strukturerat försvarsarbete står också på

https://www.regeringen.se/


dagordningen då EU-ledarna enades om ett sådant samarbete i juni.

EU:s yttre förbindelser

Mot bakgrund av de senaste händelserna kommer EU:s ledare att se över
vissa utrikespolitiska frågor, bland annat förbindelserna med Turkiet.

Förhandlingarna om brexit

Europeiska rådet möts i konstellationen EU27, det vill säga utan
Storbritannien, 22 juni. Rådet kommer att se över resultatet av den senaste
förhandlingsrundan som är den femte i ordningen.

Europeiska rådet träffas i Bryssel. Det är det tredje av totalt fyra möten
under året.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern och
arbetsmarknadens parter i dialog
om aktuella EU-frågor
Publicerad 16 oktober 2017

Statsminister Stefan Löfven bjöd den 16 oktober in
arbetsmarknadens parter och Företagarna till EU-råd i
Rosenbad. Högst på dagordningen stod
förberedelserna för Toppmötet för rättvisa jobb och
tillväxt i Göteborg den 17 november. Mötet var
statsministerns andra EU-råd vilka syftar till att erbjuda
ett forum för dialog kring aktuella frågeställningar på
EU:s dagordning och ingår i regeringens arbete för
stärkt delaktighet i EU-arbetet.
Vid EU-rådet informerade statsministern om förberedelserna för Toppmötet
för rättvisa jobb och tillväxt den 17 november i Göteborg. Toppmötet har
fått en framträdande plats i EU:s framtidsdiskussion, vilket statsministern
underströk var mycket positivt. Toppmötet i Göteborg utgör en unik
möjlighet för Europas stats- och regeringschefer att tillsammans med
arbetsmarknadens parter och andra nyckelaktörer att samtala om de
utmaningar som våra arbetsmarknader och välfärdsmodeller står inför.
Statsministern passade samtidigt på att tacka för det nära samarbete
regeringen haft med partsorganisationerna i förberedelserna inför toppmötet.

Det fördes också en diskussion om Europeiska rådets möte den 19-20
oktober där bland annat frågor som migration, digitalisering och säkerhet-
och försvar skulle behandlas. Även andra aktuella EU-frågor berördes, inte
minst de pågående förhandlingarna med anledning av Storbritanniens utträde
ur EU.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Digitala frågor på EU-toppmöte i
Tallinn
Publicerad 29 september 2017

När EU:s stats- och regeringschefer möttes i Tallinn
den 28-29 september för ett informellt toppmöte var
huvudfrågan hur EU ska ta ledartröjan på det digitala
området.
Programmet inleddes den 28 september med en diskussion om EU:s framtid
över en informell middag. Diskussionen handlade om framstegen som gjorts
inom EU sedan stats- och regeringschefernas möte i Bratislava 16 september
2016. Efter att Storbritannien röstat för att lämna EU pågår en intensiv
diskussion om hur det framtida samarbetet ska se ut. Sverige med stöd av
många andra medlemsstater framhöll att EU måste hålla ihop och fokusera
på utmaningarna EU står inför. EU behöver en rimlig och ordnad
migrationspolitik, kamp mot terrorism och brottslighet samt ordning och reda
på den gemensamma arbetsmarknaden. Den svenska regeringen har därför
också bjudit in EU:s stats- och regeringschefer till ett toppmöte i Göteborg i
november med temat ordning och reda på arbetsmarknaden.

Digitaliseringstoppmötet den 29 september handlade om hur EU bättre kan
använda digitaliseringens möjligheter för att öka sin konkurrenskraft och
tillväxt. Diskussionen kretsade mycket runt cybersäkerhet och betydelsen av
tillit och trygghet på nätet och hur myndigheter och den offentliga sektorn
fullt ut kan träda in i den digitala eran. Stats- och regeringscheferna
diskuterade också vilka åtgärder och vilken infrastruktur som krävs för att
EU ska kunna bli ledande inom dataekonomi och för att EU:s arbetskraft och
medborgare tillägnar sig en digital kompetens.

Statsminister Stefan Löfven framhöll vikten av att den digitala inre
marknaden öppnas allt mer mot omvärlden och att EU tar hänsyn till behovet
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av fria, gränsöverskridande dataflöden inom EU. Ett öppet och tillgängligt
internet behöver samtidigt skyddas mot cyberattacker och cyberbrottslighet
som drabbar både enskilda, företag och viktiga samhällsfunktioner. Stefan
Löfven lyfte också fram vikten av att alla medlemsstater möjliggör för nästa
generations mobilkommunikation (5G). 5G behövs för Europas tillväxt och
konkurrenskraft.

Statsminister Stefan Löfven, Finlands statsminister Juha Sipilä och Estlands
premiärminister Jüri Ratas hedrade i samband med mötet den 28 september
årsdagen av Estoniakatastrofen med en gemensam ceremoni vid
Estoniamonumentet Bruten Linje i Tallinn.



Artikel från Försvarsdepartementet

Statsminister Stefan Löfven och
försvarsminister Peter Hultqvist
besökte slutskedet av Aurora 17
Publicerad 29 september 2017

Den 27 september besökte statsminister Stefan Löfven
och försvarsminister Peter Hultqvist Trosa och Aurora
17 som avslutas fredag den 29 september.
Försvarsmaktsövningen, som syftat till att öka förmågan
att möta ett angrepp mot Sverige, kommer nu att
utvärderas av Försvarsmakten.
På plats utanför Trosa var statsminister Stefan Löfven och försvarsminister
Peter Hultqvist med när Försvarsmakten visade sitt senaste artillerisystem
Archer.

– Jag är verkligen imponerad av de olika insatser som har gjorts under
Aurora. Övningen har varit viktig för att stärka Sveriges totalförsvar och
sänder en säkerhetspolitiskt viktig signal till vår omvärld, säger statsminister
Stefan Löfven.

Både statsminister Stefan Löfven och försvarsminister Peter Hultqvist har
följt försvarsmaktsövningen Aurora 17 på nära håll. Den 15 september var
båda ministrarna vid Amfibieregementet i Berga, söder om Stockholm.
Därefter besökte Peter Hultqvist övningen under två dagar på Gotland. Vid
övningsmomentet runt omkring Trosa deltog stridskrafter från marinen,
armén och flyget för att samlat öva på att möta ett angrepp mot Sverige,
vilket skiljer sig från tidigare års övningar där enskilda försvarsgrenar har
övat.

– Aurora gör det möjligt för oss att kunna utvärdera vår egen militära
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förmåga och bli ännu bättre. Jag kommer med stort intresse att ta del av
kommande utvärdering. Att samtliga stridskrafter samt ett fyrtiotal
myndigheter har deltagit i Aurora 17 har varit ett viktigt steg för att fullfölja
den försvarspolitiska inriktningspropositionen, säger försvarsminister Peter
Hultqvist.

Förutom att öva på den samlade förmågan har Försvarsmakten under Aurora
bland annat haft möjlighet att öva på att kunna lösa sina uppgifter enskilt och
tillsammans med andra, inklusive kunna ge och ta emot stöd. Under
övningen har deltagande skett från Danmark, Estland, Finland, Frankrike,
Lettland, Litauen, Norge och USA. Även de civila delarna av totalförsvaret
har deltagit där bland annat akutsjukvård och transporter till sjukhus har
varit en del av övningen.

För att bidra med största möjliga öppenhet om övningen har Försvarsmakten
informerat kontinuerligt om övningen både nationellt och internationellt samt
skickat ut en frivillig observationsinbjudan till bland annat Frankrike,
Kanada, Polen Ryssland, Tyskland och Vitryssland.



Artikel från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Möte med Pensionärskommittén
Publicerad 25 september 2017

Pensionärsorganisationerna har en lång och aktiv
tradition i svensk folkrörelse. I dag besökte statsminister
Stefan Löfven Pensionärskommittén som är ett forum
för överläggningar mellan regeringen och
representanter för organisationer som företräder
pensionärerna. Regeringens pensionärskommitté
träffas fyra gånger per år tillsammans med äldreminister
Åsa Regnér på Socialdepartementet.
På dagens möte tog man upp regeringens budgetsatsningar som rör äldre. Det
handlar om sänkt pensionärsskatt, höjt bostadstillägg och tandvårdsbidrag
samt förebyggande arbete mot fallolyckor. Välkomna satsningar i
regeringens arbete med att utveckla välfärden.

Sedan tidigare finns en rekordstor satsning på mer personal som ska ge ökad
trygghet och kvalité inom äldreomsorgen. Det är en bemanningssatsning på
sju miljarder från 2015-2018.
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Artikel från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Större fokus på sambandet mellan
innovation och globalisering
Publicerad 29 augusti 2017

Innovation och globalisering. Två områden som går
hand i hand för Sveriges fortsatta nationella tillväxt och
utveckling. Sedan statsminister Stefan Löfven inrättade
Nationella innovationsrådet i februari 2015, har flera
initiativ tagits i syfte att främja Sveriges utbyte med
ledande innovationsmiljöer. Idag finns ett större fokus
på sambandet mellan innovation och globalisering och
detta diskuterades när Innovationsrådet möttes den 28
augusti.
För att gå från idé till innovation krävs lärande och samordning mellan
länder. Därför har nu huvudmannaskapet för innovations- och
forskningsråden vid Sveriges ambassader i viktiga regioner som USA, Kina,
Indien, Japan och Brasilien tagits över av Näringsdepartementet.

Pressmeddelande: Regeringen utvecklar det strategiska främjandet av
Sverige som kunskapsnation

Syftet är att mer effektivt kunna knyta kontakter med personer och miljöer
av intresse för svensk innovation, forskning och högre utbildning. Närings-
och innovationsminister Mikael Damberg berättade tillsammans med
Sveriges tillträdande USA-ambassadör Karin Olofsdotter hur politiken kan
utvecklas för att öka synergierna mellan olika främjandeinsatser och för att
främja Sveriges utbyte med ledande innovationsmiljöer.

Flera internationella jämförelser som till exempel Global Innovation Index,
European Innovation Scoreboard, Bloombergs innovation index pekar ut

https://www.regeringen.se/


Sverige som ett av de ledande innovationsländerna i världen. Regeringen
strävar efter att Sverige ska ligga i topp. Här kan Nationella innovationsrådet
med företrädare för regeringen, näringslivet, fackförbunden och
forskarvärlden fungera som dörröppnare för att stärka Sveriges
innovationskraft och därmed väcka andra länders intresse.

- Under mina resor har jag sett tydliga exempel på att regeringens fokus på
innovation väcker intresse för Sverige. Det är något som vi tillsammans med
forskarvärlden och näringslivet måste dra nytta av för att stärka Sveriges
uppkoppling mot både etablerade kunskapsledare och tillväxtmarknader,
säger Mikael Damberg, närings- och innovationsminister.

Under 2017 har regeringen gjort flera internationella besök och resor där
innovation, globalisering och nya samarbeten länder emellan har stått i
fokus. Den 31 juli reste statsminister Stefan Löfven och närings- och
innovationsminister Mikael Damberg till Paris för möten med president
Emmanuel Macron och premiärminister Eduoard Philippe. Förutom det
svensk-franska samarbetet och frågor om EU:s framtid, migration och
säkerhet diskuterades frågor om jobb och tillväxt.

Pressmeddelande: Statsminister Stefan Löfven träffar president Emmanuel
Macron

Den 26-28 juni besökte statsminister Stefan Löfven Kina. Med på resan var
även statsråden Mikael Damberg, Ann Linde och Karolina Skog liksom en
näringslivsdelegation inom regeringens satsning på Team Sweden med fokus
på grön innovation och hållbarhet, ett område där Sverige är världsledande.
Flera avtal undertecknades i anslutning till besöket i syfte att främja bilateral
handel och fortsatt samarbete mellan Sverige och Kina.

Pressmeddelande: Statsminister Stefan Löfven besöker Kina

Artikel: Kinaresan öppnar dörrar för utökat samarbete inom grön innovation
och hållbarhet

Team Sweden

Den 31 januari kom förbundskansler Angela Merkel till Sverige. I samband
med besöket kom Tyskland och Sverige överens om långtgående
innovationssamarbete inom digitalisering, e-hälsa och framtidens mobilitet.
Ett nytt innovationspartnerskap mellan de båda länderna knöts som innebar
en unik överenskommelse om samarbete för att främja innovativa



samhällslösningar, nya exportprodukter och starkare konkurrenskraft.

Pressmeddelande: Statsministern tar emot Tysklands förbundskansler Merkel

Artikel: Innovation, digitalisering och asylsamarbete på agendan när Merkel
och Löfven möttes

Pressmeddelande: Sverige och Tyskland i unikt innovationspartnerskap

 



Artikel från Statsrådsberedningen

Festligt firande av Finlands 100
årsjubileum som självständig stat
Publicerad 25 augusti 2017

Fredagen den 25 augusti besökte Finlands
statsminister Juha Sipilä Stockholm. Besöket skedde
mot bakgrund av Finlands 100 årsjubileum som
självständig stat och statsministrarna högtidlighöll
firandet genom att besöka ett jubileumsarrangemang
Kungsträdgården. Firandet i Kungsträdgården är den
största jubileumsmanifestation som genomförs utanför
Finlands gränser.
Som en del av Finlands 100-årsfestligheter deltog statsminister Sipilä och
statsminister Löfven också i ett evenemang där den finländska konstnären
Marja Kanervos skulptur ÅR TAL invigdes på Engelbrektsplan i Stockholm.
Verket är en del av konstprojektet ”Två länder – en framtid”. Den svenska
konstnären Eva Langes verk invigs senare i Helsingfors.

Överläggningar och presskonferens ägde därefter rum på Rosenbad.
Bilateralt samarbete, säkerhet i närområdet, bioekonomi och EU frågor
såsom migration, social tillväxt och säkerhet diskuterades främst under
mötet.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern leder FNs arbete
om framtidens jobb – Ny ILO-
kommission presenterad i dag
Publicerad 21 augusti 2017

Vad ska vi jobba med i framtiden? Hur ska vi se till att
anpassningen till klimatförändringar, en allt mer digital
värld och en åldrande befolkning leder till nya jobb med
bättre villkor? Och att globaliseringens fördelar kommer
fler människor till gagn än idag? Det är frågor som den
FN-kommission som lanserades i Genève i dag ska
arbeta med. Kommissonen leds av statsminister Stefan
Löfven och Mauritius president Ameenah Gurib-Fakim
var på plats i Genève.
Kommissionen samlar ett 20-tal experter från olika delar av världen för att
analysera effekterna av de omvälvande och långsiktiga förändringar som
exempelvis digitalisering, klimatförändringar och demografi innebär för det
framtida arbetslivet och arbetsmarknaden.

– Det är dags att alla får ta del av globaliseringen. Det gör man genom att ta
itu med problemen på den globala arbetsmarknaden och bygga en social
sammanhållning och skapa förtroende som gynnar alla och inte förtrycker
någon, sade Stefan Löfven.

– Framtidens arbete är inte hugget i sten, vi måste skapa framtiden enligt de
värderingar och vägval som vi skapar för samhället och genom den politiska
viljan. Det är precis det som är den nya kommissionens arbete: Att
identifiera utmaningarna på dagens arbetsmarknad och vad vi måste göra för
att möta dem, sade ILO:s generaldirektör Guy Ryder.
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– När vi blickar mot framtiden måste vi göra det från manga olika perspektiv
och situationer. Vi måste placera människors välbefinnande först och i
centrum på agendan, sade Ameenah Gurib-Fakim.

Den globala kommissionen om framtidens arbete har inrättats som del av den
internationella arbetsorganisationen ILO:s initiativ om framtidens arbete.
Över hundra länder har deltagit i ett förberedande arbete genom att hålla
nationella dialoger om vilka möjligheter och utmaningar man ser för
framtidens arbetsliv. Kommissionens rapport presenteras under våren 2019.
Kommissionen bidrar också till genomförandet av Agenda 2030, framförallt
mål 8 om arbete och ekonomisk tillväxt.

ILO är FN:s fackorgan för sysselsättnings-och arbetslivsfrågor. ILO bildades
redan 1919 och är FN:s enda trepartsorganisation där länder, fackföreningar
och arbetsgivare är medlemmar.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern informerade
partiledarna om händelserna inom
Transportstyrelsen
Publicerad 25 juli 2017

Den 25 juli bjöd statsminister Stefan Löfven in samtliga
partiledare till ett möte för att informera om
Transportstyrelsens utkontraktering av myndighetens
IT-drift och regeringens hantering av frågan. Vid mötet
deltog också de berörda myndighetscheferna:
Transportstyrelsens generaldirektör Jonas
Bjelfvenstam, Försvarsmaktens överbefälhavare Micael
Bydén och Säkerhetspolisens generaldirektör Anders
Thornberg. Partiledarna fick möjlighet att informera sig
och ställa frågor till statsministern och
myndighetscheferna.
Den 24 juli höll statsminister Stefan Löfven en pressträff tillsammans med de
berörda myndighetscheferna där det bland annat informerades om nyheter
om åtgärder kring utkontraktering av skyddsvärd information.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Frihandelsavtal och exportfrågor
på agendan när statsministern
träffade Japans premiärminister
Publicerad 09 juli 2017

Statsminister Stefan Löfven och Japans premiärminister
Shinzo Abe träffades över en middag och
överläggningar den 8-9 juli. Deras samtal berörde det
nya frihandelsavtalet som slutits mellan EU och Japan
samt möjligheterna att utveckla handeln med Japan –
som är Sveriges näst viktigaste exportmarknad i Asien.
Under överläggningarna diskuterades särskilt hur de båda länderna kan
utveckla sitt samarbete på innovationsområdet.

Löfven och Abe diskuterade också aktuella frågor på dagordningen i FN:s
säkerhetsråd, såsom läget på den koreanska halvön samt enades om att
fortsätta samarbetet för att högtidlighålla 150-årsfirandet av diplomatiska
relationer år 2018.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Fortsatt satsning på
energieffektivisering och ökad
trygghet för studerande vid
sjukdom
Publicerad 06 juli 2017

Regeringen fortsätter att förverkliga och genomföra
Energiöverenskommelsen. Energimyndigheten får i
uppdrag att skapa en tidig dialog med olika branscher
och ta fram sektorsstrategier för energieffektivisering.
Det var en av nyheterna som presenterades på
regeringens sommarfika den 6 juli.
Sommarfikat var det första för i år och leddes av statsminister Stefan Löfven,
som redogjorde för de inrikes resor han gör denna vecka.
Han sa att de han träffat under sina resor ger uttryck för ett behov av
investeringar.

Han talade om de satsningar regeringen gör för att öka tryggheten och
välfärden, genom investeringar i bland annat jämlik skola, bra sjukvård i hela
landet, polisen och arbetet för att förebygga och motverka terrorism.

Satsningar på energieffektivisering

Regeringen fortsätter att genomföra Energiöverenskommelsen.
Energimyndigheten får i uppdrag att skapa en tidig dialog med olika
branscher och ta fram sektorsstrategier för energieffektivisering. Strategierna
ska bidra till att förverkliga nationella politiken om 50 procent effektivare
energianvändning till år 2030.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande: Regeringen satsar på energieffektivisering

Ökad trygghet för studerande vid sjukdom

Regeringen har i dag beslutat om ett paket för att öka studerandes trygghet
vid sjukdom. Från den 1 juli 2018 blir det möjligt för studerande att, vid
särskilda skäl, vara deltidssjukskrivna med heltidsersättning inom
studiemedelssystemet. Regeringen tillsätter också en utredning med uppdrag
att ta fram åtgärder för att öka tryggheten för studerande vid sjukdom och
främja effektivare studier.

Pressmeddelande: Ökad trygghet för studerande vid sjukdom

Kvalitetssäkring av forskning

Regeringen har beslutat att ge Universitetskanslersämbetet (UKÄ) flera nya
uppdrag som syftar till att förbättra uppföljningen och utvärderingen av den
offentligt finansierade forskningen. UKÄ får ett samlat ansvar för
kvalitetssäkring av hela högskolans verksamhet. Målet är att öka kvaliteten
på forskningen.

Pressmeddelande: Kvalitetssäkringen av forskningsmiljarder förstärks

Ny webbplats ska underlätta för utländska företag att
komma in på byggmarknaden

Många utländska aktörer väljer i dag att inte lämna anbud i Sverige för att
det är svårt att få fram relevant information om vilka byggregler som gäller.
Regeringen beslutade därför i dag att ge Boverket i uppdrag att inrätta en ny
webbplats för utländska byggherrar, där byggreglerna översatts till andra
språk. Till en början till engelska, men senare kan uppdraget utvidgas till fler
språk.

Pressmeddelande: Lättare för utländska företag att komma in på
byggmarknaden

Satsning på innovationsutveckling i livsmedelssektorn

Regeringen beslutade i dag om 1 miljon kronor till Region Skåne för att
genomföra insatser som stärker och kan utveckla innovationer och



innovativa företag i livsmedelskedjan. Syftet med stödet är att främja en
hållbar tillväxt och ökad konkurrenskraft i små- och medelstora
livsmedelsföretag i regionen.

Dagens beslut kompletterar de satsningar på 78 miljoner kronor för att stärka
forskning och innovation inom livsmedelssektorn, som regeringen fattade
beslut om i juni.

Pressmeddelande: Regeringen satsar på innovationsutveckling i
livsmedelssektorn

 



Artikel från Statsrådsberedningen

Jobb, migration, försvar och brexit
när Europeiska rådet möts i juni
Publicerad 20 juni 2017

EU:s stats- och regeringschefer kommer att diskutera
några av EU:s just nu mest angelägna frågor, bland
annat migration, säkerhet och försvar samt ekonomi.
Statsminister Stefan Löfven deltar i mötet som äger rum
i Bryssel 22-23 juni.

Migration

Europeiska rådet kommer att utvärdera genomförandet av åtgärderna för att
hejda migrationsflödet längs den centrala Medelhavsrutten.
EU-ledarna kommer att diskutera utvecklingen längs den östra
Medelhavsrutten, uttalandet från EU och Turkiet och instrument som
inrättats för att komma till rätta med de bakomliggande orsakerna till
migration. Reformen av det gemensamma europeiska asylsystemet, bland
annat principerna om ansvar och solidaritet, tas också upp.

Säkerhet och försvar

Stats- och regeringscheferna kommer att se över framstegen med att stärka
EU-samarbetet om yttre säkerhet och försvar. De ska också utvärdera var
EU står i frågan om inre säkerhet.

Sysselsättning, tillväxt och konkurrenskraft

Europeiska rådet kommer att se över arbetet med att fördjupa den inre
marknaden och fastställa på vilka områden framstegen behöver påskyndas.
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Stats- och regeringscheferna ska godkänna de landsspecifika
makroekonomiska rekommendationerna och slutföra 2017 års europeiska
planeringstermin. De kommer också att diskutera det kommande G20-mötet
som hålls i Hamburg 7 och 8 juli.

Utrikespolitik

Europeiska rådet ska se över specifika utrikespolitiska frågor mot bakgrund
av den senaste tidens utveckling. De kommer också att diskutera
genomförandet av parisavtalet och hur EU kan bli mer digitalt.

Brexitförhandlingarna

Europeiska rådet möts i konstellationen EU-27, det vill säga utan
Storbritannien, 22 juni. Stats- och regeringscheferna kommer att se över de
nyligen startade förhandlingarna med anledning av Storbritanniens anmälan i
enlighet med artikel 50 i EU-fördraget som innebär att Storbritannien avser
lämna EU.

EU-27 förväntas godkänna förfarandena för omlokalisering av de EU-byråer
som för närvarande har sitt huvudkontor i Storbritannien, det vill säga
europeiska bankmyndigheten, EBA, och europeiska
läkemedelsmyndigheten, EMA.



Artikel från Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Storsatsning för högre
kunskapsresultat
Publicerad 18 juni 2017

Under den sista dagen av politikerveckan i Järva
presenterade statsminister Stefan Löfven och
utbildningsminister Gustav Fridolin fortsatta
investeringar i skolan under 2018. I höstens
budgetproposition vill regeringen skjuta till ytterligare
1,5 miljarder kronor för att skapa en mer jämlik skola
med höga kunskapsresultat.
Regeringen har redan investerat mer än 11 miljarder kronor på en mer jämlik
kunskapsskola 2017. För att kunskaperna ska fortsätta att öka och
ojämlikheten i skolsystemet brytas krävs fler reformer.

Den 20 april 2017 överlämnade Skolkommissionen sitt delbetänkande till
regeringen. En viktig slutsats i delbetänkandet är att resursfördelningen i
skolan inte är tillräckligt behovsstyrd. Skolkommissionen föreslår därför att
ett statsbidrag inrättas som ger en långsiktig förstärkning av resurserna till
undervisning och elevhälsa och som kompenserar för huvudmännens skilda
förutsättningar vad gäller elevernas socioekonomiska bakgrund.

Regeringen instämmer i att resursfördelningen till skolan behöver bli mer
behovsstyrd. Medel måste i större utsträckning riktas mot de skolor som
behöver det mest. I vårändringsbudgeten tillförde regeringen 0,5 miljarder till
skolan i en jämlikhetspeng.

Regeringen fortsätter nu investeringarna för en mer jämlik skola. Av de 5
miljarder kronor som regeringen nu vill investera i välfärden 2018 kommer,
utöver tidigare investerade medel, 1,5 miljarder att avsättas till skolan, med
fokus på att i större utsträckning fördela resurser utifrån elevernas

https://www.regeringen.se/


socioekonomiska bakgrund. På så sätt går det att nå förbättrade
kunskapsresultat i alla grupper.



Artikel från Statsrådsberedningen

Bangladeshs premiärminister på
besök i Sverige
Publicerad 16 juni 2017

Den 15-16 juni besökte Bangladesh premiärminister
Sheikh Hasina Sverige under det första officiella
besöket på regeringschefsnivå mellan länderna.
Statsminister Stefan Löfven tog emot i Rosenbad för
bilaterala överläggningar om bland annat Global Deal,
bredare samarbete mellan länderna och mänskliga
rättigheter.
Premiärminister Sheikh Hasina har även haft samtal med ministern för
internationellt utvecklingssamarbete och klimat Isabella Lövin samt justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson. Hon hade även samtal med vice
talman Tobias Billström i Riksdagen och deltog i ett företagsseminarium med
både svenska och bangladeshiska företag och svenska fackföreningar.

Gemensamt uttalande från Sverige och Bangladesh om besöket

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
träffade Mauritius president
Ameenha Gurib-Fakim
Publicerad 13 juni 2017 Uppdaterad 19 juni 2017

Möjligheten till att utveckla det bilaterala samarbetet och
de bilaterala relationerna stod i fokus när Statsminister
Stefan Löfven den 13 juni tog emot Mauritius president
Ameenha Gurib-Fakim i Sagerska huset.
Sverige har ett nära samarbete med en grupp ö-nationer, däribland Mauritius,
i klimat- och miljöfrågor. Mauritius har också varit aktiv i den nyligen
avslutade Havskonferensen i New York.

Såväl statsminister Löfven som president Gurib-Fakim betonade vikten av
ökad handel mellan afrikanska länder och de talade om potentialen i ett ökat
näringslivsutbyte mellan Mauritius och Sverige.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern tog emot Kailash
Satyarthi, 2014 års mottagare av
Nobels fredspris
Publicerad 05 maj 2017

Kailash Satyarthi, som fick Nobels fredpris för sina
insatser mot förtryck av barn och unga, liksom för alla
barns rätt till utbildning, informerade om nya insatser för
över hundra miljoner barn som tvingas arbeta runt om i
världen.
Genom kampanjen "100 Million for 100 Million" får barn och ungdomar
möjlighet att lära sig om sina rättigheter, bland annat genom att träffa barn
som utsatts för förtryck. Satyarthi har samlat över femtio tidigare
Nobelpristagare för att leda initiativet. FN-organisationer som Unicef och
globala företag som Google står bakom kampanjen.

Kailash Satyarthi, som sedan 1980 arbetat för barns rättigheter, verkar för att
förhindra barnarbete och främja barns rätt till utbildning genom såväl globala
kampanjer som direkta insatser på plats i Indien för att undsätta barn som
utnyttjats. Under sitt besök i Sverige träffade han även svenska studenter och
lärare, liksom svenska civilsamhällesorganisationer.

Sverige är en betydande givare på barnrättsområdet globalt. Inom
utvecklingssamarbetet ska ett barnrättsperspektiv appliceras på de insatser
där barn påverkas. Sverige är en av de största bidragsgivarna till FN: s
barnfond Unicef. Svenskt stöd till Unicef uppgick under 2016 till över två
miljarder kronor.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern besökte Slovenien
Publicerad 27 mars 2017 Uppdaterad 27 mars 2017

Statsminister Stefan Löfven besökte Ljubljana,
Slovenien, den 26-27 mars och togs bland annat emot
av premiärminister Miro Cerar och president Borut
Pahor.
Regeringscheferna talade vid överläggningarna bland annat om EU-
samarbetets framtid efter 60-årsfirandet av Romfördraget, migration,
tillväxtfrågor samt utvecklingen på västra Balkan. Statsministern
informerade även om toppmötet för rättvisa jobb och tillväxt som han
tillsammans med kommissionens ordförande Jean-Claude Juncker står värd
för i Göteborg den 17 november.
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Artikel från Statsrådsberedningen

EU:s ledare slöt upp bakom
gemensam framtid för unionen
Publicerad 25 mars 2017

På 60-årsdagen av det europeiska samarbetes
grundande träffades EU-ledarna i Rom. Det var ett
tillfälle att reflektera över historien och uppmärksamma
EU:s många framgångar men framför allt att se framåt.
EU-ledarna antog en förklaring om en gemensam vision
för EU-samarbetet de kommande åren.
- Sextio år av fred, säkerhet och tillväxt är värt att fira, sade statsminister
Stefan Löfven, efter att ha deltagit i jubileet på årsdagen i Rom.

Det var 25 mars, 1957, som regeringsföreträdare för Belgien, Luxemburg,
Nederländerna, Frankrike, Tyskland och Italien träffades i Rom för att skriva
under Romfördragen. Det var början på det samarbete som gett de nu drygt
500 miljoner medborgare i EU den längsta fredsperioden i Europas moderna
historia.

Trots samarbetets många förtjänster står EU i dag inför stora utmaningar.
Omedelbart efter Storbritanniens folkomröstning i juni, 2016, som
resulterade i att landet kommer att lämna EU påbörjade EU-ledarna en
diskussion om EU:s framtid. I Rom ställde de sig bakom en förklaring om en
gemensam vision för unionens framtid.

Förklaringen tar avstamp i det sargade Europa vid andra världskrigets slut,
uttrycker stolthet över allt det samarbetet åstadkommit, och slår fast att
medlemsstaterna ska möta utmaningarna tillsammans.

- Nu måste vi titta framåt. Vi behöver skapa fler jobb, motverka
klimatförändringarna, och hitta ett sätt att hantera migrationen så att förre
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tvingas fly och så att alla länder tar ansvar. På alla dessa områden kan och
måste vi göra mer, sade Stefan Löfven,

Stefan Löfven inledde besöket i Rom med att träffa arbetsmarknadens
parter, EU-kommissionens ordförande Jean-Claude Juncker, europeiska
rådets ordförande Donald Tusk, och Estlands premiärminister Jüri Ratas,
ordförande i EU:s ministerråd andra halvåret 2017.

Syftet med mötet var att förbereda det sociala toppmöte om rättvisa jobb och
tillväxt som Stefan Löfven och Jean-Claude Juncker bjuder in EU-ledarna
och arbetsmarknadens parter till i höst.

Mer på regeringen.se om det sociala toppmötet



Artikel från Statsrådsberedningen

Framtiden viktigast när EU firar 60
år
Publicerad 24 mars 2017

Den 25 mars är det 60 år sedan regeringsföreträdare
för Belgien, Luxemburg, Nederländerna, Frankrike,
Tyskland och Italien samlades i Rom för att skriva under
Romfördragen. På årsdagen träffas EU-ledarna i
samma stad. I fokus står EU:s framtida utmaningar.
Romfördragen skapade en gemensam marknad där människor, varor, tjänster
och kapital kan röra sig fritt mellan de nu 28 medlemsländerna som är hem åt
över 500 miljoner människor.

Det europeiska samarbetets förtjänster är många men den allra viktigaste är
att de 60 åren har gett unionens medborgare den längsta fredsperioden i
Europas moderna historia.

- Det europeiska samarbetet har gett oss 60 år av fred, säkerhet och tillväxt.
Det är viktigt att uppmärksamma, säger statsminister Stefan Löfven inför
mötet mellan EU-ledarna i Rom, 25 mars.

Årsdagen är ett tillfälle att både reflektera över historien och att se framåt.

- Nu måste vi se till att EU fokuserar på att förbättra i människors vardag och
att alla medlemsstater tar sitt ansvar och står upp för EU:s grundläggande
värderingar. Bara så ser vi till att EU kan utvecklas och växa i framtiden,
säger Stefan Löfven, inför 60-årsfirandet.

EU-ledarna väntas anta en förklaring om en gemensam vision för de
kommande åren.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern träffade WTO-
chefen
Publicerad 23 mars 2017

Statsministern tog i dag emot
Världshandelsorganisationens generaldirektör Roberto
Azevêdo för samtal om aktuella handelsfrågor, inklusive
hur Sverige och Världshandelsorganisationen (WTO)
gemensamt kan verka för ett fortsatt starkt stöd för
frihandel runt om i världen.
De diskuterade också sociala aspekter av globalisering, inklusive på
arbetsmarknaden.
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Artikel från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Världens mest utsatta i fokus vid
lanseringen av ”Human
Development Report”
Publicerad 22 mars 2017

Den 21 mars 2017 lanserades UNDP:s årliga rapport,
denna gång med titeln "Human Development Report
2016 - Human Development for Everyone", i Stockholm.
Statsminister Stefan Löfven, minister för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat Isabella Lövin, chefen
för FN:s utvecklingsprogram UNDP Helen Clark samt
rapportens huvudförfattare Selim Jahan deltog vid
lanseringsseminariet som hölls på Norra Latin i
Stockholm.
De stora utvecklingsframgångarna som skett i världen sedan 1990 har inte
gynnat de mest utsatta. Risken är stor att gapet kommer att öka om inte
frågor om systematisk diskriminering, möjligheter att delta politiskt och bli
lyssnad på, jämställdhet samt fattigdom hanteras.

Fortfarande lever en tredjedel av världens befolkning under svåra
omständigheter. Kvinnor, minoriteter, ursprungsbefolkningar, personer med
funktionsnedsättningar, flyktingar och HBTQ-personer har inte lyfts i samma
takt som andra. Bland dem finns det fler som lever i extrem fattigdom än i
andra grupper.

– Klyftorna i världen minskar inte i samma takt och det är oroande. Sociala
och kulturella faktorer är stora hinder som måste angripas tillsammans med
politiska och ekonomiska insatser för att förändra situationen så att ingen
lämnas utanför, säger Isabella Lövin.
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Över 300 miljoner människor, varav en tredjedel är barn, lever i relativ
fattigdom i den rika världen.

– Det gemensamma arbetssättet för det globala samhället måste vara att inte
lämna någon utanför, säger statsminister Stefan Löfven.



Artikel från Statsrådsberedningen

Stefan Löfven träffade FN:s
Syriensändebud
Publicerad 21 mars 2017

Statsminister Stefan Löfven träffade den 21 mars FN:s
Syriensändebud Staffan de Mistura. Vid mötet
diskuterades det allvarliga läget i Syrien och
ansträngningarna för en politisk lösning.
Samtalet mellan statsministern och Staffan de Mistura fokuserade på de FN-
ledda intrasyriska samtalen i Genève, den sköra vapenvilan och det fortsatt
begränsade humanitära tillträdet i Syrien.

Statsministern underströk Sveriges helhjärtade stöd för de Misturas
ansträngningar och den FN-ledda politiska processen.

Vidare betonade han vikten av kvinnors deltagande i fredsprocessen,
ansvarsutkrävande samt att garanterna för vapenvilan lever upp till sina
åtaganden vad gäller vapenvilans efterlevnad och humanitärt tillträde.

Avslutningsvis framhöll han att den FN-ledda politiska processen har en
tydlig röst i FN:s säkerhetsråd genom Sverige.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Ekonomi och migration på
Europeiska rådet
Publicerad 10 mars 2017

När EU-ledarna träffades inom ramen för Europeiska
rådet 9 mars diskuterades det ekonomiska läget i EU.
På dagordningen stod också situationen på västra
Balkan och migrationsfrågor med fokus på situationen i
Libyen. Europeiska rådet återvalde Donald Tusk till
rådets ordförandepost. Sveriges företräddes av
statsminister Stefan Löfven.

Ekonomi på Europeiska rådets marsmöte

Det är en tradition att Europas ekonomiska situation står i fokus på rådets
marsmöte. EU-ledarna diskuterade jobb, tillväxt, konkurrenskraft och den
Europeiska planeringsterminen. Uppmärksamheten riktades också mot EU:s
handelsavtal och arbetet med att fördjupa den inre marknaden.

– Vi kan konstatera att alla EU-länder har en ekonomisk tillväxt även om
den går i olika takt. Det finns fortfarande mycket att göra i fråga om
arbetslöshet och den inre marknaden men utvecklingen går i rätt riktning,
sade Stefan Löfven.

Migration och uppföljning av Malta-mötet

När EU-ledarna träffades informellt på Malta den 3 februari antogs en
gemensam förklaring om att stärka samarbetet med Libyen. Syftet är att
stabilisera den sköra politiska processen i landet, att hindra
människosmugglingen och att fler liv går till spillo på Medelhavet.
Förklaringen följdes nu upp med en genomgång av det nu intensifierade
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samarbetet med organisationerna IOM och UNHRC liksom utbildningsstödet
till den libyska kustbevakningen.

Säkerhet och EU:s yttre förbindelser

EU-ledarna behandlade den sårbara politiska situationen på västra Balkan
och följde upp slutsatser som antogs i december förra året om att stärka
samarbetet på försvarsområdet.

Val av ordförande och jubileum av Romfördragen

Ordförande Donald Tusk återvaldes till posten om Europeiska rådets
ordförande för perioden 1 juni i år till och med 30 november 2019.

– Donald Tusk har gjort ett bra arbete i en svår och utmanande tid och det är
bra med kontinuitet i det läge vi befinner oss i, sade Stefan Löfven.

Den 10 mars hade EU-ledarna en informell diskussion utan Storbritannien
för att förbereda Romfördragens 60-årsjubileum och för att följa upp den
diskussion om EU:s framtid som hölls på Malta 3 februari.

– Vi kommer nu att blicka framåt för att se vilka frågor vi behöver fokusera
närmare på för att skapa ett enigt och dynamiskt EU som tjänar våra
medborgare. EU:s framtid är viktigare än någonsin i tider av ökade politiska
spänningar i omvärlden, sade Stefan Löfven vid mötets slut.



Artikel från Statsrådsberedningen

Dialog med arbetsmarknadens
parter om EU-frågor
Publicerad 07 mars 2017

Statsminister Stefan Löfven höll sitt första EU-råd med
arbetsmarknadens parter och företagarna den 7 mars i
Rosenbad. På dagordningen stod EU:s framtidsfrågor,
Brexit och det kommande vårtoppmötet den 9-10 mars.
EU-rådet kommer att sammanträda två gånger per år
och är ett återkommande forum för dialog kring aktuella
frågeställningar på EU:s dagordning.
Sedan flera år finns det en tradition att statsministern bjuder in de centrala
partsorganisationerna på ordförandenivå för att diskutera ekonomiska frågor
inför vårtoppmötet, som äger rum i mars varje år. Som en del av regeringens
arbete att stärka delaktigheten i EU-arbetet är ambitionen nu att
statsministern stärker sin dialog och breddar diskussionen om aktuella EU-
frågor med arbetsmarknadens parter.

Under statsministerns första EU-råd diskuterades EU:s framtidsfrågor
däribland migration, sociala frågor och Brexit. Det fördes dessutom en
diskussion kring vårtoppmötet den 9-10 mars där bland annat frågor kring
den inre marknaden, handel och ekonomi ska behandlas.

Nästa EU-råd planeras äga rum under hösten.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern i överläggningar
med Litauens premiärminister
Publicerad 06 mars 2017

Statsminister Stefan Löfven tog idag emot Litauens nye
premiärminister Saulius Skvernelis. Regeringscheferna
talade vid överläggningarna om bilaterala, regionala och
EU-frågor, bland annat handel, säkerhet, migration och
energi.
Under mötet diskuterades även sociala frågor inom EU och toppmötet för
rättvisa jobb och tillväxt. Toppmötet arrangeras av Sverige i samarbete med
Europeiska kommissionen och hålls i Göteborg den 17 november i år.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Jan Eliasson belönas med medalj
för sitt livslånga arbete i Sveriges
tjänst
Publicerad 03 mars 2017

Den 2 mars överlämnade statsminister Stefan Löfven
och utrikesminister Margot Wallström medaljen Illis
quorum meruere labores av artonde storleken till
tidigare utrikesminister och vice generalsekreterare i FN
Jan Eliasson.
– Du har en obändig tro på människan och en vilja till sanning. I framtidens
tal kommer vi att höra dina ord citeras: "En orättvis värld är en farlig värld",
sa statsministern vid överlämningen.

Jan Eliasson själv fortsatte mana i samma riktning i sitt tacktal, när han
riktade sig till Sveriges diplomatkår:

– Vi måste fortsätta att bygga ett Sverige som står för solidaritet, tolerans och
samarbete. Då kan vi ha inflytande på både Europa och världen.

Utrikesminister Margot Wallström påminde om Jan Eliassons långa karriär,
från att 1965 ha börjat som aspirant vid Utrikesdepartementet, över åren som
diplomat och utrikesminister, till tiden i FN som ordförande i
generalförsamlingen och senare vice generalsekreterare.

Margot Wallström stod också för den officiella motiveringen:

– Jan Eliasson tilldelas medaljen för sin livslånga och oförtröttliga arbete i
fredens och de mellanstatliga relationernas tjänst, både som företrädare för
Sverige och som representant för Förenta Nationerna.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Maltas premiärminister Joseph
Muscat besökte statsministern
Publicerad 28 februari 2017

Statsminister Stefan Löfven tog tidigare i dag emot
Joseph Muscat, premiärminister i EU:s nuvarande
ordförandeland Malta. Besöket inleddes med en
gemensam kransnedläggning på Olof Palmes grav.
Därefter ägde överläggningar rum som främst kretsade kring aktuella EU-
frågor såsom migration, sociala- och tillväxtfrågor inom EU samt om
Storbritanniens utträde ur unionen.

Statsministern har även informerat om toppmötet för rättvisa jobb och
tillväxt som han tillsammans med kommissionens ordförande Jean-Claude
Juncker står värd för i Göteborg den 17 november.

Toppmöte om rättvisa jobb och tillväxt

Besöket avslutades med en gemensam presskonferens.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Sigbritt Karlsson tar plats i
Innovationsrådet
Publicerad 13 februari 2017 Uppdaterad 13 februari 2017

Sigbritt Karlsson är rektor vid Kungliga Tekniska
högskolan (KTH). Nu blir hon även ledamot i
regeringens Nationella innovationsråd som leds av
statsminister Stefan Löfven. Sigbritt Karlsson deltar i sitt
första möte med Innovationsrådet måndag den 13
februari.
Sigbritt Karlsson har en lång akademisk bakgrund från KTH där hon har haft
olika befattningar bland annat som studierektor och prodekanus med ansvar
för strategiska utbildningsfrågor. Det var också här hon tog sin
civilingenjörsexamen1982. Hon har även varit rektor för Högskolan i
Skövde.

Du är rektor för KTH, civilingenjör i kemiteknik och
professor i polymerteknologi. Hur kommer din
bakgrund att märkas i Innovationsrådets fortsatta
arbete?

- Genom att jag kan belysa och förklara de möjligheter och utmaningar som
finns i samverkan mellan ett lärosäte som KTH, näringslivet och offentlig
sektor. KTH har stor del i utvecklingen av det svenska näringslivet och
många exempel kan nämnas som belyser att en forskningsidé har gått hela
vägen till att skapa grunden för internationellt verksamma svenska
storföretag.

Vad vill du tillföra Innovationsrådets arbete?

https://www.regeringen.se/


- Jag tillför en mångårig erfarenhet av att som forskare ha drivit
forskningsprojekt i samverkan med såväl stora som små företag. Jag har även
erfarenhet som rektor av hur ett mindre lärosäte samverkar med det lokala
näringslivet såväl små och medelstora företag som internationella
storföretag. Jag har rektorsperspektivet på innovationsarbete och hur hindren
för ökad innovation i akademin ser ut.

Innovationsrådet ska bidra till att utveckla Sveriges
innovationsförmåga och konkurrenskraft. Vilken är
den största utmaningen här, som du ser det?

- Den största utmaningen är att minska gapet mellan akademin och
näringslivet när det gäller att omsätta idéer från forskare och studenter till
innovationer som leder till nya produkter och tjänster. Att få science parks
och innovationskontor att fungera optimalt gentemot akademin är en
nödvändig del i detta.

Finns det något område du särskilt brinner för?

- Att se över och underlätta avtalsskrivande mellan akademi (som statlig
myndighet) och näringsliv. Här krävs en ömsesidig vilja att skynda på samt
att förstå varandras förutsättningar.



Artikel från Statsrådsberedningen

EU:s ledare ense om att stärka
samarbetet med Libyen
Publicerad 03 februari 2017 Uppdaterad 03 februari 2017

Att hindra att liv går till spillo på Medelhavet var EU-
ledarnas prioriterade fråga när de träffades 3 februari
vid ett informellt toppmöte i Valetta.
- Det är bra att EU enats om insatser som ska bryta människosmugglingen
och rädda liv på Medelhavet. Det arbetet ska göras med respekt för
internationell rätt och i nära samarbete med FN:s organ för flyktingar och
migration.

Det sade statsminister Stefan Löfven i samband med att han företrädde
Sverige i det informella EU-toppmötet på Malta.

Libyen är det främsta avreselandet till EU för migranter längs den centrala
Medelhavsrutten och hemvist för människosmugglare. Den gemensamma
förklaring som EU:s ledare beslutade om på Malta innebär att EU stärker
samarbetet med Libyen. Det handlar om insatser och bistånd som stabiliserar
den sköra politiska processen i landet.

EU-ledarna behandlade också det europeiska samarbetets
framtid. Diskussionen är en fortsättning på de
reflektioner de gjorde på det informella toppmötet i Bratislava i
september förra året. Storbritannien deltog inte i diskussionen med anledning
av sitt kommande utträde ur EU.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Innovation, digitalisering och
asylsamarbete på agendan när
Merkel och Löfven möttes
Publicerad 31 januari 2017 Uppdaterad 31 januari 2017

Statsminister Stefan Löfven tog emot pressen tillsammans med Tysklands
förbundskansler Angela Merkel.

– Jag uppskattar ditt ledarskap. Jag uppskattar din vänskap. Sverige och
Tyskland har starka band och vi delar samma värderingar, inledde
statminister Stefan Löfven.

Stefan Löfven gick sedan över till att påtala det djupt beklagliga i att USA
beslutat att stoppa inresor för människor från sju länder. Detta kommer att
öka motsättningarna och misstron, menar statsministern, och fortsatte med
att betona att EU har en viktig roll att spela i att försvara alla människors lika
värde och rättigheter.

– Förbundskanslern och jag är ense om att vi måste arbeta tillsammans för
ett utökat EU-samarbete i en orolig tid. Ett EU som står upp för
demokratiska värden. Ett EU som är starkt, sammanhållet och principfast.

Förbundskansler Merkel betonade vikten av samarbete kring digitalisering
och innovation, samt de nära relationerna mellan länderna kring Östersjön,
som hon valde att kalla ett frihetens hav.

Partnerskap kring innovation

Under presskonferensen presenterades ett "partnerskap om innovation", ett
brett tysk-svenskt samarbetsprogram, som ska komma att inkludera
myndigheter, näringsliv och akademin.
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– Partnerskapet kommer att hjälpa oss att möta frågor som urbanisering hälsa
och klimat, betonade statsminister Stefan Löfven, som sa sig presentera
programmen med stor entusiasm.

Ett gemensamt asylsystem för EU

Både statsminister Löfven och förbundskansler Merkel talade om vikten av
att förhandla fram gemensamma principer för asylmottagningen inom EU.

– Vi ska gemensamt arbeta för ett solidariskt mottagande i EU. Vi har stora
förhoppningar på Maltas ordförandeskap, sa förbundskansler Angela Merkel.

Båda regeringscheferna betonade också vikten av att utöka samarbetet med
länderna i Nordafrika.



Artikel från Statsrådsberedningen

Webcast: Press briefing with
Stefan Löfven and Angela Merkel
in German
Publicerad 30 januari 2017 Uppdaterad 31 januari 2017

Press briefing with Stefan Löfven and Angela Merkel in
Rosenbad 31 January. (in German).

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Estlands president besökte
statsministern
Publicerad 26 januari 2017 Uppdaterad 26 januari 2017

Estlands nytillträdda president Kersti Kaljulaid besöker
idag Sverige. Hon träffade under morgonen
statsminister Stefan Löfven. Samtalen rörde Estlands
förestående ordförandeskap i EU under hösten 2017
och frågor som där kommer att behandlas bland annat
digitalisering och den sociala agendan. Dessutom
diskuterades Östliga Partnerskapet, energifrågor, samt
Ryssland och Ukraina.
President Kaljulaid träffar under förmiddagen även Utrikesminister Margot
Wallström, Hans Majestät Konungen och Riksdagens talman Urban Ahlin.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Migrationspolitik och EU:s framtid i
fokus när statsminister Stefan
Löfven har träffat förbundskansler
Angela Merkel
Publicerad 26 januari 2017 Uppdaterad 26 januari 2017

Sverige och Tyskland har ett nära samarbete både inom
EU, och bilateralt. Statsminister Stefan Löfven har gjort
flera besök till Tyskland för överläggningar med
förbundskansler Angela Merkel sedan han tillträdde
som statsminister 2014. Att reformera EU:s
migrationspolitik har stått högt på agendan sedan
regeringen tillträdde och blev också fokus för
statsministerns besök i Berlin i september 2015.

Den 25 februari 2015

Statsminister Stefan Löfvens första resa till Tyskland gjordes den 25 februari
2015. Syftet med resan var att träffa förbundskansler Angela Merkel och
vicekansler Sigmar Gabriel i Berlin.

Pressmeddelande: Statsminister Stefan Löfven träffar Tysklands
förbundskansler Angela Merkel

Den 8 september 2015

Hösten 2015 stod den internationella flyktingkrisen i fokus. Statsminister
Stefan Löfven och förbundskansler Angela Merkel möttes i Berlin den 8
september 2015.
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Pressmeddelande: Statsminister Stefan Löfven i möte med förbundskansler
Angela Merkel

Den 26 augusti 2016

På inbjudan av förbundskansler Angela Merkel besökte statsminister Stefan
Löfven Berlin den 26 augusti 2016 för att tillsammans med Danmarks
statsminister Lars Løkke Rasmussen, Finlands statsminister Juha Sipilä och
Nederländernas premiärminister Mark Rutte diskutera EU:s framtid och
utmaningar i spåren efter den brittiska folkomröstningens den 23 juni 2016.
Mötet hölls inför det informella Europeiska rådet som ägde rum i Bratislava i
september 2016.

Pressmeddelande: Statsministern möter förbundskansler Angela Merkel



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
manade till politiskt ledarskap och
minskade klyftor för att möta oron
över globaliseringen
Publicerad 20 januari 2017 Uppdaterad 20 januari 2017

Statsminister Stefan Löfven medverkade i World
Economic Forums årsmöte i Davos den 17-18 januari.
Årets tema var Responsive and Responsible
Leadership. Statsministern lyfte i sina möten vikten av
ökad jämlikhet och minskade ekonomiska klyftor i
spåren av globaliseringen.
Statsministern deltog bland annat i diskussioner om FN:s nya mål för hållbar
utveckling och i ett panelsamtal om globaliseringens för- och nackdelar. Han
höll även en pressträff tillsammans med finansminister Magdalena
Andersson.

I panelsamtalet pratade statsministern om vikten av politiskt ledarskap och
politik för ökad jämlikhet, för att möta oro över globaliseringen. Det var ett
tema han fortsatte på även under pressträffen med Magdalena Andersson.

- Det är dags för världens ledare att gå från ord till handling och vända oron
över globaliseringen till framtidstro. Det kräver fler jobb med löner man kan
leva på och minskade klyftor, sade han.

Se panelsamtalet på World Economic Forums webbplats
Se presskonferensen på World Economic Forums webbplats

https://www.regeringen.se/


Artikel från Försvarsdepartementet, Statsrådsberedningen

Sveriges nationella
säkerhetsstrategi
Publicerad 08 januari 2017 Uppdaterad 08 januari 2017

I dag presenterade statsminister Stefan Löfven en
nationell säkerhetsstrategi på Folk och Försvars
Rikskonferens i Sälen. För första gången gör en svensk
regering en samlad redovisning på säkerhet i bred
bemärkelse. Säkerhetsstrategin utgår från målen för vår
säkerhet, tar ut riktningen och sätter ramarna för det
arbete som krävs för att värna vår säkerhet och för att
lägga de gemensamma resurserna där de gör bäst
nytta.
Förutsättningarna för säkerhetsarbetet i Sverige förändras snabbt. Många av
de faktorer som gjort det svenska samhället framgångsrikt skapar också
sårbarheter. Säkerhetsstrategin definierar nationella intressen, redovisar hot
och beskriver åtgärder för att värna Sveriges säkerhet och för att stärka
Sveriges beredskap.

De bredare hoten och ett nytt säkerhetspolitiskt läge ställer nya krav på att
tänka strategiskt. Sverige behöver fortsatt stärka sin förmåga att effektivt
och samordnat möta omedelbara och långsiktiga hot och utmaningar.

Den gemensamma säkerheten och arbetet för att förebygga kris och krig är
ett ansvar för hela det svenska samhället. Aktivt deltagande från centrala,
regionala och lokala myndigheter samt från enskilda individer, näringsliv och
civilsamhälle är av avgörande betydelse.

Den nationella strategin kommer att följas upp av regeringens
säkerhetspolitiska råd. Avsikten är att genomföra en översyn av strategin

https://www.regeringen.se/


vart femte år.



Artikel från Statsrådsberedningen

Den humanitära katastrofen i
Aleppo dominerade EU-ledarnas
möte
Publicerad 16 december 2016 Uppdaterad 16 december 2016

Kriget i Syrien och den fruktansvärda humanitära
situationen i staden Aleppo blev en huvudfråga när
EU:s 28 stats- och regeringschefer möttes i Bryssel 15
december. Europeiska rådet beslutade att öka
påtryckningarna för att få igenom evakuering av civila
och skydd av sjukhus och ambulanser. EU-ledarna
enades även om ett avtal som ska möjliggöra för
Nederländerna att godkänna unionens handelsavtal
med Ukraina. Även migration, försvar, ekonomiska och
sociala frågor samt de framtida förhandlingarna med
Storbritannien diskuterades.

Syrien

EU:s stats- och regeringschefer fördömde i ett gemensamt uttalande de
fortsatta anfallen mot Aleppo utförda av den syriska regimen och dess
allierade, i synnerhet Ryssland och Iran. Uttalandet uppmanar bland annat
Syrien, Ryssland och andra inblandade att tillåta evakuering av östra
Aleppos invånare, att erbjuda omedelbar och villkorslös hjälp och skydd för
alla invånare i östra Aleppo samt skydd för all medicinsk personal och alla
medicinska anläggningar i hela landet.

- Vi måste göra allt vi kan för att rädda liv och verka för humanitärt tillträde
till alla områden i Syrien, säger statsminister Stefan Löfven.

https://www.regeringen.se/


Ukraina

EU-ledarna enades om ett avtal som ska se till att Nederländerna kan skriva
under EU:s samarbetsavtal med Ukraina. Uttalandet bekräftar vad avtalet
inte handlar om; exempelvis att inte innebär att Ukraina blir ett kandidatland
eller att EU-länderna ska ge landet militärt stöd.

Migration

Stats- och regeringscheferna bekräftade att de fortfarande står bakom EU:s
flyktingöverenskommelse med Turkiet. Vidare välkomnade de
migrationspakterna med fem afrikanska länder som ska minska antalet
migranter som tar sig till Europa. Fler liknande samarbeten kan komma i
fråga med andra länder. Medlemsländernas migrationsministrar uppmanas att
nå enighet om en ny asylpolitik senast i juni 2017.

Säkerhet och försvar

Stats- och regeringscheferna enades även om att EU ska ta ett större ansvar
för sin säkerhet. Det innebär bland annat att de vill se mer samarbeten om
försvarsmateriel och en årlig översyn av försvaret i medlemsländerna.

Ekonomiska och sociala frågor

Slutsatserna välkomnar förlängningen av investeringsfonden EFSI och det
fortsätta arbetet med att röja hinder på den gemensam inre marknaden. EU:s
ungdomsgaranti bör förlängas och bankunionen fullbordas.

Brexit

När Storbritannien lämnat in utträdesansökan ska Europeiska rådet anta
riktlinjer och ståndpunkter inför förhandlingarna. Dessa ska regelbundet
behandlas och uppdateras. Michel Barnier bekräftas som EU:s
huvudförhandlare.

 



Artikel från Statsrådsberedningen

Migration och brexit på
dagordningen när EU:s stats- och
regeringschefer möts i Bryssel 15
december
Publicerad 14 december 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Europeiska rådet kommer vid mötet 15 december att
diskutera bland annat migration, säkerhet, ekonomi och
ungdomsfrågor samt yttre förbindelser. De 27 stats-och
regeringscheferna kommer även att diskutera hur
förhandlingarna om Storbritanniens utträde ur EU ska
gå till.

Migration

Ledarna kommer att diskutera en rad migrationspolitiska frågor. De kommer
bland annat att följa upp genomförandet av uttalandet från EU och Turkiet
samt utvärdera framstegen med de pakter som ingåtts med de utvalda
afrikanska länderna och fastställa riktlinjer för det fortsatta arbetet. Likaså
förväntas de utvärdera framstegen på lagstiftningsområdet vad gäller den
externa investeringsplanen och uppmana medlagstiftarna till ett snabbt
antagande.

Säkerhet

Europeiska rådet kommer att bekräfta sitt engagemang för EU:s strategi för
inre säkerhet. Det kommer också att behandla förstärkningen av EU-
samarbetet när det gäller yttre säkerhet och försvar. Stats- och
regeringscheferna kommer särskilt att fokusera på följande tre prioriteringar:
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EU:s globala strategi på säkerhets- och försvarsområdet,
den europeiska handlingsplanen på försvarsområdet,
genomförandet av de gemensamma förslag som följer på EU:s och Natos
gemensamma förklaring, som undertecknades i Warszawa i juli 2016.

Ekonomi, social utveckling samt ungdomsfrågor

Ledarna kommer att utvärdera framstegen när det gäller investeringar,
strategier för den inre marknaden, ungdomsrelaterade initiativ samt kampen
mot ungdomsarbetslöshet.

Yttre förbindelser

Europeiska rådet förväntas diskutera situationen i Nederländerna vad gäller
associeringsavtalet mellan EU och Ukraina samt Ryssland och konflikten i
Syrien.

Informellt möte mellan de 27 stats- och
regeringscheferna

I anslutning till Europeiska rådets möte kommer ett informellt möte mellan
de 27 stats- och regeringscheferna att hållas. Målet är att fastställa hur de
kvarvarande 27 medlemsländerna ska hantera processen när Storbritannien
har lämnat in sin anmälan om utträde ur EU.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern träffade Österrikes
förbundskansler och talade inför
Världsfacket
Publicerad 30 november 2016 Uppdaterad 30 november 2016

Statsminister Stefan Löfven var i Wien på tisdagen för
att träffa den österrikiske förbundskanslern Christian
Kern. På dagordningen stod goda arbetsvillkor i EU,
frågor om EU:s framtid, ett nytt europeiskt asylsystem
och säkerhetspolitiska frågor.
Goda arbetsvillkor var också temat när statsministern talade på den kongress
som Världsfacket – International Trade Union Confederation (ITUC), höll i
Wien i samband med sitt 10-årsfirande. I sitt tal lyfte statsministern vikten av
goda arbetsvillkor och social dialog globalt, och han talade om initiativet
Global Deal som han lanserade tillsammans med OECD och ILO tidigare
under hösten.

Statsminister Stefan Löfvens tal vid International Trade Union Confederation
(ITUC) – kongressen

Tidigare på dagen träffade statsministern också det internationella
atomenergiorganet, IAEA, för samtal med generaldirektör Yukiya Amano
om bland annat överenskommelsen med Iran om det kärntekniska
programmet. IAEA arbetar med nukleär icke-spridning, och för att förbättra
nukleär säkerhet kring och i anläggningar, ett arbete som Sverige aktivt
stöder.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Stefan Löfven tog emot Ukrainas
president
Publicerad 14 november 2016 Uppdaterad 14 november 2016

I dag, den 14 november, tog statsminister Stefan Löfven
emot Ukrainas president Petro Porosjenko som gör sitt
första officiella besök i Stockholm. Senare under dagen
träffar presidenten riksdagens talman Urban Ahlin.
President Porosjenkos besök utgör ett led i en intensiv ström av bilaterala
sammankomster och möten mellan Sverige och Ukraina.

Statsministern erinrade vid en presskonferens efter överläggningarna om att
EU enats om ett kraftfullt svar på Rysslands olagliga annektering av Krim
och Sevastopol och på Rysslands angrepp på östra Ukraina. Sverige följer
med djup oro den förvärrade människorätts-situationen på den olagligen
annekterade Krimhalvön. De två ledarna diskuterade hur fred ska uppnås i
östra Ukraina och hur landet ska säkra full kontroll över sina gränser.

Statsministern bekräftade att Sverige står vid Ukrainas sida i dessa svåra och
prövande tider och kommer att ge allt stöd som går. Sverige välkomnar de
reformer som redan har påbörjats i Ukraina. Ukraina har under de senaste
två åren åstadkommit mer än under de två årtiondena efter landets
självständighetsförklaring. De två ledarna var överens om att viktiga
reformer fortfarande återstår att genomföras. De diskuterade hur Sverige
bäst kan fortsätta stödja Ukrainas ansträngningar för att genomföra reformer
och etablera starkare band till Europeiska unionen.

De talade om fortsatta insatser för att bekämpa korruption och för att
förstärka rättstatsprincipen, samt om att fortsätta de redan inledda
decentraliserings- och energieffektivitetsreformerna. Sverige kommer att
fortsätta att ge betydande stöd till reformer på dessa områden.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
träffade Estlands premiärminister
Taavi Rõivas
Publicerad 12 oktober 2016 Uppdaterad 12 oktober 2016

Statsminister Stefan Löfven träffade i dag Estlands
premiärminister Taavi Rõivas. Regeringscheferna
uppmärksammade det mycket goda bilaterala och
regionala samarbetet mellan Sverige och Estland.
Diskussionerna kretsade kring EU-frågor som migration, ett socialt Europa,
digitalisering samt energifrågor. Säkerhets- och Östersjöfrågor stod också på
dagordningen och premiärminister Rõivas informerade även om
förberedelserna inför det estniska EU-ordförandeskapet hösten 2017.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Besök av Portugals
premiärminister
Publicerad 03 oktober 2016 Uppdaterad 03 oktober 2016

Måndag den 3 oktober besökte Portugals
premiärminister António Costa Sverige på inbjudan av
statsministern. Vid besöket stod EU:s framtid och
konsekvenserna av den brittiska folkomröstningen om
att lämna EU på dagordningen.
Främst diskuterades migration och ett ökat samarbete i frågor som rör
ordning och reda på arbetsmarknaden och ett mer socialt Europa, inför det
kommande sociala toppmöte som statsministern står värd för under 2017.

Mötet efterföljdes av en gemensam presskonferens.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Statministern träffade
statsministerkollegor
Publicerad 29 september 2016 Uppdaterad 29 september 2016

Statsministern medverkade vid det nordiska informella
statsministermötet på Åland den 27-28 september. Vid
mötet diskuterade de nordiska statsministrarna bland
annat EU:s framtid, främst i ljuset av Brexit,
säkerhetssituationen i Östersjön, nordiskt samarbete,
samarbete inom FN och G20 samt nordiska
digitaliserings- och energifrågor.
De nordiska statsministrarna hade även en arbetslunch tillsammans med
ledarna för de tre självstyrande områdena Färöarna, Grönland och Åland där
diskussionerna främst kom att fokusera på frågor relaterade till det pågående
reformarbetet inom Nordiska ministerrådet, förslag till utökat samarbete
kring integration och flyktingmottagande, samt arbetet med att undanröja
gränshinder. Vid arbetslunchen medverkade även Nordiska rådets
ordförande och generalsekreteraren för Nordiska ministerrådet.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Tillsammans med OECD och ILO
lanserar statsminister Stefan
Löfven Global Deal i New York
Publicerad 21 september 2016 Uppdaterad 21 september 2016

Onsdag den 21 september 2016 lanserar statsminister
Stefan Löfven Global Deal, en global satsning för social
dialog och bättre villkor på arbetsmarknaden.
Global Deal är initierat av statsministern och har utformats i samarbete med
The Organisation for Economic Co-operation and Development (OECD) och
International Labour Organization (ILO). Vid lanseringen deltar cheferna för
dessa organisationer Angel Gurría och Guy Ryder, Chiles president
Bachelet, Bangladesh premiärminister Sheikh Hasina, världbankschefen Yim
Yong Kim, chefen för världsfacket Sharan Burrow och den afrikanska
företagsledaren Bob Collymore.

Förbättrad dialog

Syftet med Global Deal är att förbättra dialogen mellan arbetsmarknadens
parter och länders regeringar för att förbättra anställningsvillkor och
produktivitet. Välfungerande arbetsmarknadsrelationer och anständiga
arbeten bidrar till ökad jämlikhet och en inkluderande ekonomisk utveckling
till gagn för arbetare, företag och samhällen (win-win-win).

Konceptet Global Deal handlar inte om att utveckla ett nytt ramverk eller
avtal som ska implementeras på uniformt sätt i alla länder eller skapa en ny
internationell organisation. Istället syftar Global Deal till att dels utveckla en
plattform för att lyfta frågan om partssamverkan, dels stärka befintliga
samverkansstrukturer. Global Deal kommer att bygga på redan etablerade
initiativ och samarbete men kommer att bidra genom att ge politisk riktning
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och kraft till den övergripande utvecklingen samt systematisera och skala
upp existerande processer.

Bidrag till Agenda 2030

Den globala hållbarhetsagendan, Agenda 2030, innehåller ett specifikt mål
om anständiga arbetsvillkor och inkluderande tillväxt. Global Deal är ett
bidrag till detta.

- Global Deal handlar om att fler människor runtom i världen ska ha trygga
och bra jobb och mer jämlik fördelning av våra ekonomiska resurser.
Globaliseringen är en möjlighet men kräver en jämnare fördelning. Fler
behöver jobb med schyssta villkor och en lön de kan leva på. Det är en
förutsättning för att globaliseringen ska vara en positiv kraft, säger
statsminister Stefan Löfven.

Till grund för Global Deal ligger en deklaration som länder, företag,
fackföreningar och andra organisationer inbjuds att associera sig med. En rad
partners har redan associerat sig. I samband med lanseringen kommer en
webbplats öppnas där det finns mer information om initiativet.

Global Deals webbplats



Artikel från Statsrådsberedningen

EU:s ledare enades om en
europeisk färdplan
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

EU:s stats- och regeringschefer har för första gången
mötts utan en representant för Storbritannien. På mötet
antogs en gemensam deklaration,
Bratislavadeklarationen, som tar sikte på åtgärder inom
de stora utmaningar EU står inför och där unionen
måste leverera inom snar framtid.
Statsminister Stefan Löfven underströk i samtal med media efter mötet att
det europeiska samarbetet är centralt för Sverige.

I den gemensamma deklarationen ställer sig de 27 stats- och
regeringscheferna bakom vikten av det europeiska samarbetet och antar
samtidigt ett arbetsprogram som listar behov och åtgärder inom prioriterade
områden. Dessa handlar främst om full kontroll över de yttre gränserna,
garantera inre säkerhet och bekämpa terrorismen, stärka samarbetet om yttre
säkerhet och försvar samt främja den inre marknaden och europeiska
ungdomars möjligheter.

Programmet går under namnet Bratislavafärdplanen.

På mötet enades EU-ledarna också om ökat stöd till Bulgarien för att
förbättra gränskontrollen av landets gräns mot Turkiet.

Mötet mellan de 27 EU-ledarna ägde rum i Bratislava den 16 september.
Statsminister Stefan Löfven representerade Sverige.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern på plats vid FN:s
generalförsamlings öppnande
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

Den 19 september öppnades FN:s generalförsamling.
FN-året inleds med ett möte om flyktingkrisen. I morgon
har President Obama med Sverige som en av
medarrangörerna ett möte för att öka det globala
ansvaret för människor på flykt.
Utmaningarna är många. Förra året sökte rekordmånga människor sin tillflykt
till Europa men de allra flesta som som tvingas lämna sina hem finns i
konflikternas närområden.

-Till New York har regeringen med mig sig budskapet att fler stater måste ta
ett ansvar för att hantera de stora flyktingströmmarna, flyktingkrisen är
global och kan bara lösas gemensamt, säger Stefan Löfven.

- FN måste bli mer effektivt i migrationsarbetet och vi måste fokusera på att
skapa bättre förutsättningar för fred och utveckling genom att ge människor
på flykt en framtid genom utbildning och jobb, säger Stefan Löfven.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern på besök i Montreal
Publicerad 17 september 2016 Uppdaterad 17 september 2016

I dag mötte statsminister Stefan Löfven Kanadas
premiärminister Justin Trudeau i samband med Globala
Fondens konferens i Montreal.
Sverige och Kanada har goda relationer och de båda regeringscheferna
talade under mötet om hur länderna kan samarbeta mer, särskilt i globala
frågor. En sådan fråga är migration. Sverige och Kanada är medvärdar på
president Obamas migrationstoppmöte i New York nästa vecka, och Löfven
och Trudeau enades om att fortsätta arbetet för att få andra länder att ta ökat
ansvar för världens flyktingar.

Jobb och tillväxt stod också på dagordningen, och handelsfrågorna berördes
särskilt. Frihandelsavtalet mellan Kanada och EU är viktigt att få på plats så
snart som möjligt. Jämställdhetsfrågorna lyftes som angelägna för båda
regeringarna att fortsätta driva.

Under Globala Fondens konferens talade statsminister Löfven om det
svenska engagemang för fondens angelägna arbete för att bekämpa
sjukdomar som HIV/aids, tuberkulos och malaria. Sveriges stöd till fonden
uppgår till 2,5 miljarder kronor 2017-2019.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Framtidsfrågor på mötet i
Bratislava
Publicerad 15 september 2016 Uppdaterad 15 september 2016

Den 16 september träffas EU:s stats- och
regeringschefer för första gången utan en representant
för Storbritannien. Syftet med mötet är att diskutera
EU:s huvudprioriteringar och att forma ramarna för EU:s
framtid.
Resultatet av den brittiska folkomröstningen blev en väckarklocka för
många, och visade vikten av att ha en diskussion om EU-samarbetets
långsiktiga utveckling.

Regeringens övergripande ståndpunkt inför mötet är att EU måste leverera
mer inom de områden där medborgarna förväntar sig detta. Det handlar om
fler och bättre jobb, säkerhet, framsteg inom miljö- och klimatfrågor och på
migrationsområdet.

- Vårt behov av ett fungerande europeiskt samarbete har aldrig varit större.
Det ökar förutsättningarna för fler jobb och tillväxt i globaliseringens tid. De
utmaningar som vi står inför klarar vi bättre tillsammans än var och en på
egen hand. understryker statsminister Stefan Löfven inför mötet med EU:s
regeringschefer.

Mötet äger rum i Bratislava – huvudstad i Slovakien som under andra
halvåret 2016 är ordförandeland för EU.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern tog idag emot
chefen för Asiatiska banken för
infrastrukturinvesteringar (AIIB)
Liqun Jin
Publicerad 12 september 2016 Uppdaterad 12 september 2016

Asiatiska banken för infrastrukturinvesteringar
etablerades i januari i år och Sverige blev medlem vid
dess första årsmöte i juni. Statsministern och Jin
diskuterade bankens strategiska fokus framöver.
Statsministern uttryckte sin förhoppning att AIIB blir en institution med
tydligt fokus på miljö- och klimatvänliga investeringar. Vid mötet deltog
också EU- och handelsminister Ann Linde. 

Under sitt besök i Sverige kommer Jin även att träffa finansministern, träffa
representanter för svenska företag på Business Sweden och ha ett
seminarium på Utrikespolitiska institutet.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern i möte med FN:s
vice generalsekreterare
Publicerad 02 september 2016 Uppdaterad 02 september 2016

Stefan Löfven hade idag möte med Jan Eliasson, FN:s
vice generalsekreterare. Vid mötet diskuterades bland
annat de kommande toppmötena om migration i mitten
av september i New York som statsministern kommer
delta i.
Mötet gav ett tillfälle för statsministern och den vice generalsekreteraren att
tala om FN:s arbete för asylrätt, flyktingar och migrationsfrågor. Även
konflikten i Syrien och svenskt humanitärt stöd stod på dagordningen för
samtalen.

Det var också en möjlighet att diskutera aktuella frågor på Säkerhetsrådets
dagordning. Sverige tar plats i säkerhetsrådet den 1 januari 2017 för en
period om två år.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Det gröna guldet i fokus när
Stefan Löfven och Sven-Erik
Bucht besökte Västernorrland
Publicerad 31 augusti 2016 Uppdaterad 31 augusti 2016

Onsdag den 31 augusti besökte statsminister Stefan
Löfven och landsbygdsminister Sven-Erik Bucht
Västernorrland. Fokus var skogsindustrins betydelse för
jobb och tillväxt, både i dag och i framtiden.
I Örnsköldsvik besökte de Holmens skogar för samtal om hållbart skogsbruk.

Statsministern och landsbygdsministern besökte även Domsjö Fabriker och
SP Processum, företag som tar fram en rad hållbara produkter av
skogsråvara.

- Skogen är vårt gröna guld och har bidragit med jobb och tillväxt i åratal.
Alla nya användningsområden för skogsprodukter innebär fantastiska
möjligheter för framtiden, säger statsminister Stefan Löfven.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern tog emot Angel
Gurría
Publicerad 30 augusti 2016 Uppdaterad 30 augusti 2016

Statsministern tog i dag emot Angel Gurría,
generalsekreterare för organisationen för ekonomiskt
samarbete och utveckling (OECD).
Statsministern och Gurría diskuterade det gemensamma arbetet med
initiativet Global Deal som fokuserar på samarbetet på arbetsmarknaden för
förbättrade arbetsvillkor och en inkluderande tillväxt. Frågor kring svensk
ekonomisk utveckling och OECD:s arbetet med de globala målen och
Agenda 2030 för hållbar utveckling diskuterades också. Ángel Gurría
kommer till Stockholm i samband med vattenveckan.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern tog emot
internationella
arbetsorganisationens
generaldirektör
Publicerad 25 augusti 2016 Uppdaterad 25 augusti 2016

Statsministern tog i dag emot internationella
arbetsorganisationens (ILO:s) generaldirektör Guy
Ryder.
Statsministern och Ryder diskuterade det gemensamma arbetet med
initiativet Global Deal som fokuserar på samarbetet på arbetsmarknaden för
förbättrade arbetsvillkor och en inkluderande tillväxt. Frågor kring
framtidens arbetsmarknad berördes också. Guy Ryder kommer till
Stockholm i samband med den globala vattenveckan i sin roll som
ordförande för UN Water. Under sin Sverigevistelse kommer han även träffa
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson och statssekreteraren Ulrika
Modéer.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Globalt ansvarstagande på
gemensam agenda
Publicerad 25 augusti 2016 Uppdaterad 25 augusti 2016

När statsminister Stefan Löfven tog emot USA:s
vicepresident Joe Biden den 25 augusti var globala
utmaningar centrala frågor för mötet. Särskilt
uppmärksammades flyktingsituationen och hur det
skapas hållbara förutsättningar för fred och välstånd i
världen.
På en pressträff i Rosenbad talade Stefan Löfven och Joe Biden om hur nära
och goda relationerna är mellan Sverige och USA.

– Relationerna mellan våra länder är starkare än någonsin. Vi kommer
fortsätta att fördjupa vårt nära samarbete och vi har många gemensamma
intressen, liksom ambitionen att visa ledarskap på globala utmaningar, sade
Stefan Löfven.

USA:s vicepresident inledde med att göra en historisk exposé över Sveriges
och USAs goda relationer som går långt tillbaka i tiden. Han uttryckte
tacksamhet över besöket i Sverige och talade om de starka band som finns
mellan länderna, bland annat när det gäller värderingar. Han sade också att
Sverige är en av de ledande länderna i EU.

– Sverige är en nära vän och viktig partner till USA. Sverige har visat stort
ledarskap och medmänsklighet i flyktingfrågan, sade Joe Biden.

Stefan Löfven uttryckte också en glädje över att Sverige och USA har
kommit överens om ett ökat samarbete om cancerforskning.

– Detta är ett område där USA och Sverige är föregångare, och vi har all
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anledning att samarbeta och utbyta kunskaper, sade statsministern.

Toppmöte om globalt flyktingansvar

USA:s regering har bjudit in Sverige att delta som medarrangör av ett
toppmöte om globalt flyktingansvar tillsammans med Etiopien, Jordanien,
Kanada, Mexiko och Tyskland. Det är president Barack Obama som har
tagit initiativ till mötet som äger rum den 20 september i New York. Syftet
med toppmötet är att få fler länder att ta större ansvar för världens
flyktingar.

– För att hjälpa flyktingarna måste fler länder bidra med ökat stöd. Vi
behöver naturligtvis dela ansvar i Europeiska unionen, men också globalt.
Inget land, kontinent eller organisation kan hantera detta på egen hand. Den
globala flyktingkrisen kan endast lösas med globala lösningar. Vi är fast
beslutna att arbeta tillsammans för fred och säkerhet, inte minst som Sverige
är på väg att ta en plats i FN: s säkerhetsråd, sade Stefan Löfven.

Joe Biden betonade att Sverige visat stort ledarskap och medmänsklighet i
flyktingfrågan. Han tog upp Sveriges bistånd till krigsdrabbade länder och
vikten av att andra länder också tar ansvar för flyktingarna.

– Vi hoppas att fler länder ska följa ert exempel, Sverige gör betydligt mer än
man kan förvänta sig av ett land i den storleksordningen, sade Joe Biden.

Pressmeddelande: Stefan Löfven värd för flyktingtoppmöte tillsammans med
president Obama

Statsministern redogjorde för att de båda länderna står fast beslutna att
bekämpa terrorism och extremism samt att de kommer att fortsätta arbetet
inom koalitionen mot Daesh.

Under mötet talade de även om energisäkerhet och specifikt om
gasledningen Nord Stream 2 i Östersjön.

– Den transatlantiska länken är viktigare än någonsin, och inte minst för att
svara på utmaningarna för den europeiska och globala säkerheten, sade
Stefan Löfven.

Diskussion om Global Deal

Under mötet talade Joe Biden och Stefan Löfven också om initiativet Global



Deal. Det är regeringens initiativ för att sprida en modell, liknande den
svenska modellen, för samarbete på den globala arbetsmarknaden.

– Vi är glada att vice presidenten har försäkrat oss om att USA kommer att
delta i Global Deal. Global Deal är en vision för hur det skapas vinn-vinn-
vinn-situationer i en globaliserad värld genom att regeringar, arbetsgivare,
företag och fackföreningar gemensamt tar itu med problem på den globala
arbetsmarknaden. Anständigt arbete är inte bara en rättighet. Det sporrar
också produktivitet och tillväxt, sade Stefan Löfven.

Artikel: "Global Deal en vinn-vinn-vinn situation"



Artikel från Statsrådsberedningen

USA:s vicepresident Joe Biden
besöker Sverige
Publicerad 24 augusti 2016 Uppdaterad 24 augusti 2016

Torsdag den 25 augusti tar statsminister Stefan Löfven
emot USA:s vicepresident Joe Biden. Sverige och USA
har nära och goda relationer. Vicepresident Bidens
besök är ett uttryck för detta i syfte att fortsätta fördjupa
det redan breda samarbetet med USA. Ett samarbete
som bland annat också tog uttryck i det nordisk-
amerikanska toppmötet i Washington i maj.
Globalt ansvarstagande för migration och flyktingar är ytterligare en central
fråga för mötet. Den svenska regeringens linje är att ansvaret för
flyktingsituationen i världen är ett globalt ansvar, inte några enskilda länders.

Pressmeddelande: Statsminister Stefan Löfven tar emot USA:s vicepresident
Joe Biden

Sverige medarrangör till toppmöte om globalt
flyktingansvar

USA:s regering har även bjudit in Sverige att delta som medarrangör av ett
toppmöte om globalt flyktingansvar tillsammans med Etiopien, Jordanien,
Kanada, Mexiko och Tyskland. Det är president Obama som har tagit
initiativ till mötet som äger rum den 20 september i New York.

Pressmeddelande: Stefan Löfven värd för flyktingtoppmöte tillsammans med
president Obama
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Artikel från Statsrådsberedningen

Stefan Löfven träffade Serbiens
premiärminister Alexandar Vucic
Publicerad 16 augusti 2016 Uppdaterad 16 augusti 2016

Statsminister Stefan Löfven hade under tisdagen den
16 augusti överläggningar med Serbiens
premiärminister Alexandar Vucic för att diskutera bland
annat landets samarbete med EU och gemensamma
säkerhetsfrågor.
Serbiens premiärminister Alexander Vucic driver en rad reformer för att föra
Serbien närmare EU och som syftar till att främja jobb och tillväxt, något
som premiärminister Vucic även framhöll som en viktig faktor för säkerheten
och stabiliteten i regionen.

- Serbien genomför ett moderniseringsarbete som är viktigt för den framtida
utvecklingen. Det finns ett stort intresse på båda sidor att utöka handeln
mellan våra länder, säger Stefan Löfven.

Statsministern framhöll även Serbien som ett av de länder som tagit ansvar i
flyktingkrisen och behovet av en fungerande och hållbar ordning för
flyktingmottagande.

Under besöket i Belgrad den 15-16 augusti träffade Stefan Löfven även en
rad svenska företag som är verksamma i Serbien. Representanter från Astra
Zeneka, Ericsson, Ikea och Securitas diskuterade möjligheterna för svenska
investeringar i regionen om investeringar i Serbien. Besöket avslutades med
ett möte med president Tomislav Nikolic.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Stefan Löfven besökte
flyktinglägret Zaatari i Jordanien
Publicerad 15 augusti 2016 Uppdaterad 15 augusti 2016

Statsminister Stefan Löfven besökte den 15 augusti
flyktinglägret Zaatari i Jordanien som är tillfälligt hem för
80 000 syriska flyktingar. Under besöket träffade Stefan
Löfven boende i lägret och besökte ett fritidscenter för
barn och ungdomar. Han hade också möte med
UNHCR:s personal och ledning i Zaatari.
- Samtidigt som det är mycket smärtsamt att se så många människor som
drabbats av kriget så fylls jag också av stolthet över att se hur det svenska
stödet används för att ge trygghet, mat, sjukvård och utbildning till så många
människor, säger statsminister Stefan Löfven.

Flyktinglägren brottas hela tiden med risken för underfinansiering och
statsministerns budskap på den punkten var tydligt.
- Den största delen av flyktingarna finns i krigets närområden, det är
orealistiskt att alla omlokaliseras och precis som världens länder måste
hjälpas åt med mottagandet av asylsökande så måste vi dela på ansvaret för
de som bor i flyktinglägren. Det är både en fråga om medmänsklighet och en
global säkerhetsfråga. Fler måste helt enkelt göra mer, säger statsminister
Stefan Löfven.

Besöket i Jordanien är en del av förberedelserna inför det kommande
flyktingtoppmötet som arrangeras av USA:s president Barack Obama där
Sverige och Jordanien är medarrangörer. Syftet med mötet är att få fler
länder att dela på ansvaret för den globala flyktingkrisen. Under måndagen
hade statsminister Löfven också ett möte med Jordaniens kung Abdullah där
fokus utöver flyktingsituationen låg på kriget i Syrien, fredsprocessen i
Mellanöstern och den internationella kampen mot terrorism. 
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Artikel från Statsrådsberedningen

Stefan Löfven mötte Jordaniens
premiärminister Hani Mulki
Publicerad 14 augusti 2016 Uppdaterad 14 augusti 2016

Statsminister Stefan Löfven är i Jordanien för två
dagars besök med fokus på det globala
flyktingansvaret. I kväll, den 14 augusti, träffade Stefan
Löfven Jordaniens premiärminister Hani Mulki för
överläggningar om bland annat konsekvenserna av
kriget i Syrien, ländernas bilaterala relationer,
erfarenhetsutbyte om arbetet i FN:s säkerhetsråd samt
fredsprocessen i Mellanöstern.
- Detta är det första svenska statsministerbesöket i Jordanien på mycket lång
tid och jag uppskattar att Jordanien vill ha ett tätare samarbete med Sverige i
frågor som rör våra länders situation. Jordanien är en viktig samarbetspartner
för vår regering som vill bidra till stabilitet i regionen och global lösning på
flyktingkrisen, säger Stefan Löfven.

Sverige och Jordanien samarbetar inom ramen för USA:s president Barack
Obamas flyktingtoppmöte i september där båda länderna är medvärdar till
det amerikanska initiativet. Syftet med toppmötet är att få till stånd ett ökat
globalt flyktingansvar. Därför handlade mycket av diskussionerna om
flyktingsituationen.

- Vi befinner oss i den värsta flyktingkrisen sedan andra världskriget men nu
bidrar allt för få länder både till flyktingmottagandet och stödet  till de
miljoner flyktingar som befinner sig i konflikternas närområde. Jag är stolt
över att Sverige bidrar till hjälp på plats och imponerad av de stora
ansträngningar som Jordanien gör för att ge skydd åt syriska flyktingar. Men
både premiärminister Mulki och jag är frustrerade över att ansvaret vilar så
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tungt på några länder, säger Stefan Löfven.



Artikel från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Statsministern i samtal om äldre
och ensamhet
Publicerad 12 augusti 2016 Uppdaterad 12 augusti 2016

Torsdag den 11 augusti mötte statsminister Stefan
Löfven representanter för civilsamhället och debattörer
engagerade i äldrefrågor för ett samtal om äldre
människors isolering och ensamhet samt om
regeringens äldrepolitik.
- Att varje människa i vårt land ska kunna ha ett rikt liv även när vi blir äldre
är självklart. Både den ideella sektorn och det offentliga, genom
äldreomsorgen, behövs för att se till att även den som har svårt att själv ta sig
ut kan ha en social samvaro men också för att avlasta anhöriga, som inte ska
behöva gå ner i arbetstid för att ta hand om sina äldre föräldrar, säger
statsminister Stefan Löfven.

Frågan om ensamhet och isolering är särskilt aktuell under sommaren då
många vanliga kontaktytor, såsom föreningsliv, tar sommaruppehåll. Bland
de frågor som lyftes på mötet fanns vikten av att det finns förutsättningar för
ett rikt föreningsliv, den ideella sektorns roll och att äldreomsorgens personal
har tid och möjlighet att göra sitt arbete.

- En fungerande omsorg och god livskvalitet för våra äldre är en del av den
svenska modellen som måste utvecklas. Investeringarna som i mer personal
och fler äldreboenden av olika typer är en viktig del av det samhällsbygge
regeringen påbörjat, säger statsminister Stefan Löfven.

På mötet deltog Christina Tallberg (PRO), Christina Rogestam (SPF), Amelia
Adamo (M-magasin), Therese Gyll (Äldrekontakt), Anna Carlstedt (Röda
korset), Bibbi Öreberg (Västerås kommuns pensionärsråd), Kristina
Mårtensson (Kommunal) samt Madeleine Harby Samuelsson,
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statssekreterare hos Åsa Regnér.



Artikel från Finansdepartementet, Kulturdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Program Pride 2016
Publicerad 26 juli 2016 Uppdaterad 26 juli 2016

Regeringskansliet deltar i Stockholm Pride med en
monter i Pride Park den 27-30 juli. I montern kan
festivaldeltagarna diskutera regeringens hbtq-politik,
ställa frågor om Regeringskansliet som arbetsgivare
samt träffa statsråd och de strategiska myndigheter som
arbetar med hbtq-frågor.

Onsdagen 27 juli

17.00-18.00 Diskutera regeringens politik i hbtq-frågor med Åsa Regnér,
barn-, äldre- och jämställdhetsminister.

17.00–19.30 Vad gör Folkhälsomyndigheten för att hbtq-personer ska ha lika
förutsättningar och möjligheter för att uppnå en god hälsa?

19.30–22.00 Prata med Diskrimineringsombudsmannen om hur de arbetar
med att främja allas lika rättigheter och möjligheter.

Torsdagen 28 juli

15.00 Samtala om hbtq-frågor Per Bolund, finansmarknads- och
konsumentminister samt biträdande finansminister.

16.00 Diskutera hbtq-frågor med Helene Hellmark Knutsson, minister för
högre utbildning och forskning.

16.30–19.00 Vad gör Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor
kring hbtq och normer?
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18.00 Samtala om hbtq-frågor med Ylva Johansson, arbetsmarknads- och
etableringsminister.

Fredagen 29 juli

14.00–17.00 Vad gör Socialstyrelsen för en mer jämlik vård?

Lördagen 30 juli

14.00–17.00 Prata med Kulturrådet om kulturens möjligheter att synliggöra
och utmana begränsande normer.

Träffa statsminister Stefan Löfven i Regeringskansliets monter.

17.30 Diskutera regeringens politik i hbtq-frågor med Alice Bah Kuhnke,
kultur- och demokratiminister.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern träffade Italiens
Premiärminister Matteo Renzi
Publicerad 06 juli 2016 Uppdaterad 06 juli 2016

Onsdag den 6 juli besökte statsminister Stefan Löfven
Rom där han bland annat hade bilaterala
överläggningar med premiärminister Matteo Renzi.
Den främsta frågan på dagordningen var EU och dess framtidsfrågor och hur
EU, i ljuset av den brittiska folkomröstningen ska skapa ett medborgarnas
Europa som står upp för Europeiska värderingar och gemensamt löser
utmaningar.

Två frågor i EU:s fortsatta arbete diskuterades särskilt. Den första var
migrationspolitiken där både Sverige och Italien anser att EU måste arbeta
för en mer strukturerad ansvarsfördelning av asylsökande. Den andra
prioriteringen var arbetet för ett mer socialt Europa där statsministern har
tagit initiativ för ett socialt toppmöte under 2017 där diskussioner bland
annat kretsar kring hur fler personer ska komma i arbete och hur EU
tillsammans kan skapa en mer jämlik arbetsmarknad.

På mötet diskuterades även aktuella frågor kopplade till Ryssland, Syrien
och Libyen.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Långsiktigt reformprogram för
minskad segregation år 2017-
2025
Publicerad 05 juli 2016 Uppdaterad 05 juli 2016

Vid en pressträff i Almedalen i dag, presenterade
statsminister Stefan Löfven ett långsiktigt
reformprogram för att minska segregationen. Syftet är
att lyfta socialt utsatta områden och att bryta
segregationsmekanismer strukturellt.
En grundsten i den svenska modellen är ett samhälle som håller ihop. Men
klyftorna och segregationen har tillåtits växa under lång tid. Allt fler kan
betraktas som ekonomiskt utsatta i Sverige. Vi ser också en ökad segregation
mellan olika områden i en och samma kommun när det gäller brottslighet och
upplevd trygghet, arbetslöshet, skolresultat, trångboddhet, samhällsservice
och delaktighet.

Regeringen utvecklar därför ett långsiktigt reformprogram för att minska
segregationen. Det utgör startskottet för ett långt, gediget arbete, byggt på
evidens och forskning. En statlig delegation tillsätts som ska samverka med
kommuner, civilsamhälle, myndigheter och forskare. Reformprogrammet
kommer att sträcka sig mellan åren 2017 och 2025 och fokuserar på fem
politiska områden.

Regeringen presenterar därutöver i dag följande tio reformer:

Översyn av straffen för attacker mot blåljuspersonal
Resurser för polisens myndighetssamverkan i socialt utsatta områden
Arbetsförmedlingen får i uppdrag att öka sysselsättningen bland utrikes
födda kvinnor
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Inslussningsgrupper som ska förebygga återfall i brott
Stöd till förskolor med tuffa förutsättningar
Utökat stöd till skolor med låga kunskapsresultat
Upplåtelseform i detaljplan för minskad boendesegregation
Myndighetsservice i socialt utsatta områden
Ökat stöd till civilsamhällesorganisationers och kommuners verksamhet
mot våldsbejakande extremism
Idrotts- och ungdomsledare i socialt utsatta områden

Nästa år investerar regeringen 110 miljoner kronor i dessa reformer, en
summa som successivt ökar till 250 miljoner kronor från år 2020.



Artikel från Statsrådsberedningen

Europeiska rådet: ”Viktigt att visa
på EU:s mervärde”
Publicerad 29 juni 2016 Uppdaterad 29 juni 2016

När EU:s stats- och regeringschefer möttes till
Europeiska rådet 28 och 29 juni stod Storbritannien i
fokus för diskussionerna. Under mötets första dag
deltog Storbritanniens premiärminister David Cameron
och dag två samlades övriga 27 ledare till ett informellt
möte för att diskutera EU:s framtid.
Storbritanniens kommande utträde ur unionen överskuggade Europeiska
rådets möte 28 och 29 juni. Premiärminister David Cameron redogjorde
resultatet av folkomröstningen om landets EU-medlemskap.
Premiärministern bekräftade att ansökan om att inleda utträdesförhandlingar
kommer att ske när en ny premiärminister är på plats i Storbritannien,
sannolikt i början av hösten.

- Jag och flera med mig framförde vikten av att processen så snart som
möjligt läggs fast. Vi behöver en tidtabell, säger statsminister Stefan Löfven.

I diskussionerna om EU:s framtid utan Storbritannien var de 27 stats- och
regeringscheferna överens om vikten av att EU-medlemskapets fördelar görs
tydligare.

- Det enda EU som kommer att vinna brett stöd, är ett EU som visar direkt
värde i människors vardag. Vi är alla överens om att britternas val är en
väckarklocka för EU, säger statsminister Stefan Löfven.

Vid Europeiska rådet antogs även slutsatser om migration, ekonomiska
frågor och utrikespolitik.
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Artikel från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Sverige valdes in i FN:s
säkerhetsråd med god marginal
Publicerad 28 juni 2016 Uppdaterad 29 juni 2016

Med god marginal röstades Sverige in i FN:s
säkerhetsråd på tisdagen. Den svenska delegationen
ledd av utrikesminister Margot Wallström tog emot
varma spontana applåder i generalförsamlingen.
- Våra motståndare Italien och Nederländerna hade ett försprång som inte
skulle gå att hämta in. Men vi arbetade dag och natt och vi gav inte upp.
Svenskt lagarbete och jävlar anamma, professionalitet och vänlighet har lett
till att vi står här idag. Jag är stolt över Sverige och vår förstklassiga
utrikesförvaltning, säger utrikesminister Margot Wallström. 

Sverige tar nu plats i säkerhetsrådet den 1 januari 2017. Sverige inleder
dessutom som rådets ordförande samtidigt som FN får ny generalsekreterare.

- Säkerhet, utveckling och jämställdhet hänger samman. Fattiga länder löper
mycket större risk att drabbas av konflikter. Vi ska arbeta för att
säkerhetsrådet ska bli bättre på att agera innan konflikter bryter ut. Vi ska
arbeta för att säkerhetsrådet ska se sambanden mellan säkerhet, utveckling,
klimat och jämställdhet. Vi ska arbeta för att kvinnors perspektiv i konflikter
lyfts. Halva jordens befolkning kan inte exkluderas om vi vill uppnå en
hållbar fred, säger Margot Wallström.
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Artikel från Utbildningsdepartementet

Forskningsanläggningen MAX IV i
Lund invigd
Publicerad 21 juni 2016 Uppdaterad 21 juni 2016

Den 21 juni invigde statsminister Stefan Löfven
tillsammans med H.M. Konungen synkrotronljuskällan
MAX IV i Lund.
 

MAX IV är ett slags mikroskop för undersökning av olika materials
uppbyggnad, egenskaper och funktion med hjälp av intensiv röntgenstrålning
(synkrotronljus). Ljuset som används har en energi och intensitet som är
högre än vid någon annan liknande anläggning i världen. Laboratoriet är
världens hittills modernaste anläggning för synkrotronljus. Till MAX IV
förväntas det komma 2 000 internationella forskare om året för att göra
experiment inom material- och livsvetenskaper vilket kommer gynna
internationell forskning. I laboratoriet kan man studera atomer och molekyler
som bara är några tiondels nanometer i diameter och det ger oss helt ny
kunskap om hur vår värld ser ut och fungerar. Anläggningen är tänkt att
användas som ett kraftfullt verktyg för forskning inom biologi, kemi, fysik,
medicin med mera. Forskningen kan sedan användas för att ta fram till
exempel nya läkemedel och nya smarta material.

– Forskningssatsningar som MAX IV är mycket viktiga för Sverige och för
regeringens ambition att Sverige ska vara ett av världens främsta
forskningsländer och en ledande kunskapsnation. Blickar vi framåt kommer
MAX IV utgöra en unik forskningsmiljö av absolut toppklass som kan
attrahera internationella forskare och samtidigt gynna svensk forskning och
innovation, säger Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning
och forskning.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Lettlands premiärminister Māris
Kučinskis besökte Sverige
Publicerad 17 juni 2016 Uppdaterad 17 juni 2016

Statsministern tog i dag emot Lettlands premiärminister
Māris Kučinskis för överläggningar. Huvuddelen av
tiden ägnades åt aktuella frågor på EU:s dagordning,
inte minst den förestående folkomröstningen i
Storbritannien, ordning och reda på arbetsmarknaden
och förslag till EU-gemensamma lösningar på
migrationsområdet.
De två regeringscheferna diskuterade även det allt tätare nordisk-baltiska
samarbetet och säkerheten i Östersjöområdet. Under sin Sverigevistelse
besökte den lettiske premiärministern även Ingenjörsvetenskapsakademien
(IVA) och Kungliga Tekniska Högskolan (KTH) samt deltog i ett
näringslivsseminarium. Det är Kučinskis första besök i Sverige efter att han
tillträdde som premiärminister den 11 februari i år.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern träffade Samoas
premiärminister
Publicerad 15 juni 2016 Uppdaterad 15 juni 2016

Statsminister Stefan Löfven tog emot Samoas
premiärminister Tuila'epa Aiono Sailele Amilelegaoi den
13 juni. Under besöket diskuterades bilaterala utbyten
och globala utmaningar såsom klimatförändringar och
de nya globala hållbarhetsmålen.
Klimatförändringarna utgör ett konkret hot för små östater som Samoa och
därför är det av vikt att FN prioriterar frågan, inte minst i säkerhetsrådets
arbete. Löfven bjöd in Samoa till samarbete om förberedelserna inför nästa
års FN-konferens om hav som Sverige står värd för tillsammans med Fiji.

Under sitt Sverigebesök deltog premiärminister Tuila'epa även vid EAT
Stockholm Food Forum.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Långsiktigt reformprogram för att
stärka utsatta områden och
motverka segregationen
Publicerad 08 juni 2016 Uppdaterad 08 juni 2016

Statsminister Stefan Löfven besökte i dag Rinkeby i
Stockholm för verksamhetsbesök i förskolan och ett
möte med polisen. Besöket avslutades med att
statsministern tillsammans med lokalpolitiker höll ett
möte med företrädare för en rad verksamheter i området
om hur man minskar segregation, ökar tryggheten och
skapar en starkare samhällsgemenskap.
- Regeringen arbetar nu med ett långsiktigt reformprogram som ska stärka
utsatta områden och motverka segregationen. Vi kommer att utforma
förslagen i samråd med kommunerna, medborgare, lokalpolitiker, lärare,
poliser och myndighetspersonal som bor och verkar i dessa områden, säger
Stefan Löfven.

Introduktion till förskolan för nyanlända

Stefan Löfven besökte förskolan Gamlebyplan 9 för att se hur pedagoger
med särskild språkkompetens jobbar med barn som har annat modersmål än
svenska. Därefter besökte han introduktionsförskolan som är en nystartad
verksamhet som riktar sig mot nyanlända och fungerar som en första
introduktion till förskolan och det svenska språket. Efter förskolebesöket
träffade statsministern poliser som arbetar lokalt för att tala om deras arbete
mot kriminalitet och för att skapa trygghet för de boende i Rinkeby.

Besöket i Rinkeby avslutades med ett möte i Folkets hus dit statsministern
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tillsammans med stadsdelsnämndens ordförande Mia Päärni och
finansborgarrådet Karin Wanngård bjudit in en lång rad företrädare från
olika verksamheter i området.

- När den här regeringen utformar politik för förorten gör vi det tillsammans
med de som bor och verkar där. Vi talar med förorten, inte om förorten, och
jag är glad att så många ville komma och dela med sig av erfarenhet och
idéer, säger statsminister Stefan Löfven.

Hot mot tryggheten

Frågor om otrygghet, våld och kriminalitet lyftes särskilt. Statsministern
fördömde de fall av stenkastning och våld mot polis, ambulans och
räddningstjänst som uppmärksammats i bland annat Rinkeby. Han tog också
upp intolerans och extremism som hot mot tryggheten i Sverige.

- Först och främst vill jag slå fast att vi som samhälle aldrig kommer att
tolerera att människors liv förstörs av kriminalitet, extremism, och förtryck
av kvinnor eller oliktänkande. Den som till exempel kastar sten sviker inte
bara sig själv, utan sin familj, sina grannar, och hela sitt område. Istället för
att bekämpa problemet blir man en del av det, säger Stefan Löfven.

Statsministern lyfte vikten av att aktivt arbeta mot segregation och ökade
klyftor och berättade om några av regeringens reformer på området.

- Den svenska modellen ska innebära små klyftor, stark välfärd och att alla
jobbar och gör sin plikt. Den modellen ska omfatta alla - oavsett var du bor
eller var du kommer ifrån. Det är därför vi satsar mest resurser på de skolor
där behoven är som störst, och höjer lärarlönerna för att locka fler till yrket.
Vi arbetar för att få in unga och långtidsarbetslösa på arbetsmarknaden
genom extratjänster, utbildningskontrakt och ett stort kunskapslyft. Vi
fortsätter nu också med att investera 10 miljarder per år i välfärden, för att få
fler anställda och bekämpa klyftorna i hälsa. Vi investerar en miljard i att
renovera miljonprogrammen, och genomför de största bostadssatsningarna
på 20 år, säger Stefan Löfven.

Långsiktigt reformprogram

Avslutningsvis, berättade Stefan Löfven att regeringen just nu arbetar för att
ta fram ett långsiktigt reformprogram för att stärka utsatta områden.

- Sociala investeringar är grunden i vårt samhällsbygge. Men ska den svenska



modellen fungera för alla så krävs det mer. Därför håller vi på och tar fram
ett långsiktigt reformprogram som ska stärka utsatta områden och motverka
segregationen, kombinerat med ökade sociala investeringar i närtid.

- Vi kommer att utforma förslagen i samråd med kommuner, medborgare,
lokalpolitiker, lärare, poliser och myndighetspersonal som bor och verkar i
dessa områden. Jag är glad att så många ville komma och diskutera de här
frågorna med oss idag, säger Stefan Löfven.

Deltog på mötet gjorde bland annat medborgarvärdar, skolledare och elever,
bostadsbolag, idrottsverksamhet, arbetsförmedlingen och representanter för
civilsamhällesorganisationer, stadsdelsnämnd och kommunal förvaltning.



Artikel från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Statsministern och
utrikesministern träffade American
Jewish Committee
Publicerad 07 juni 2016 Uppdaterad 08 juni 2016

Statsminister Stefan Löfven och utrikesminister Margot
Wallström träffade i dag representanter för American
Jewish Committee (AJC).
AJC är en av USA:s äldsta judiska organisationer. Vid mötet deltog även
Aron Verständig, ordförande för judiska församlingen i Stockholm. Mötet
blev ett tillfälle att diskutera antisemitism i Sverige och globalt, samt
regeringens arbete mot anti-semitism och andra typer av rasism, intolerans
och diskriminering. Regeringen förbereder för närvarande en handlingsplan
mot rasism och hatbrott.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven deltog
i nationaldagsfirandet i Botkyrka
Publicerad 06 juni 2016 Uppdaterad 07 juni 2016

Statsminister Stefan Löfven besökte i dag, den 6 juni,
Botkyrka för att delta i nationaldagsfirandet i
Hågelbyparken.
- Vi ser oss själva som en del av något större. Vi håller ihop. Vi hjälps
åt. Så att din motgång också är min motgång, men framför allt: att din
lycka också blir min lycka. Det är grunden för den svenska modellen. Det är
grunden för landet jag älskar, sade statsministern i sitt anförande under
firandet.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern tog emot Irans
utrikesminister
Publicerad 01 juni 2016 Uppdaterad 01 juni 2016

Statsministern besöktes i dag av Irans utrikesminister
Mohammad Javad Zarif. Banden mellan Sverige och
Iran är djupa, inte minst tack vare den stora iranska
diasporan i Sverige. Statsministern och utrikesministern
diskuterade bilaterala frågor såsom handel och
samarbete mellan Iran och Sverige. Mänskliga
rättigheter togs också upp. Regeringen är övertygad om
att internationellt utbyte och ökad handel bidrar till en
positiv utveckling i Iran.
Iran är ett viktigt land i en region som har stor betydelse för Sverige. Zarifs
personliga engagemang var en viktig anledning till att det kärntekniska
avtalet mellan Iran och omvärlden kunde överenskommas förra året.
Överenskommelsen var ett positivt steg i en region som annars präglas av
omfattande utmaningar. För svensk del innebär överenskommelsen också
möjligheter att utveckla Sveriges politiska och ekonomiska relationer med
Iran. Sedan överenskommelsen slöts har statsråden Damberg och Baylan
besökt Iran.

Zarifs besök till Sverige sker i samband med besök i Polen, Finland och
Lettland. Zarif har på senare tid också besökt bland annat Storbritannien,
Frankrike och Italien.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
träffade Namibias president Hage
Geingob
Publicerad 26 maj 2016 Uppdaterad 26 maj 2016

Statsminister Stefan Löfven höll i dag överläggningar
med Namibias president Hage Geingob. Geingob
besöker Sverige för att tala vid en konferens om
utbildningsfrågor.
Vid mötet mellan Löfven och Geingob diskuterades såväl handel och
investeringar som globala frågor såsom klimat och FN.

Sverige har långvariga och goda relationer till Namibia. Dessa har sitt
ursprung i Sveriges stöd till Namibias självständighet.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven: Unga
företagare är Sveriges framtid
Publicerad 17 maj 2016 Uppdaterad 17 maj 2016

Unga företagares kreativitet, mod och affärsidéer är
nödvändiga för Sveriges framtida sysselsättning och
tillväxt. Det var statsminister Stefan Löfvens budskap
när han höll tal på SM i Ung Företagsamhet den 16
maj.
Hundratals gymnasieelever från hela landet var på plats för att visa upp sina
företag och sina affärsidéer på det svenska mästerskapet för unga företagare
på Stockholmsmässan i Älvsjö.

– Här sitter Sveriges framtid – bokstavligen. 800 av de mest drivna unga
företagare som vårt land har. Ni behövs och ni kommer att göra skillnad,
sade statsministern.

Stefan Löfven betonade i sitt tal just den betydelse ungas kreativitet och
entreprenörskap har för Sveriges framtida utveckling.

– Jag har sagt att Sverige ska ha EU:s lägsta arbetslöshet. Och för att vi ska
klara det så behövs ni. Vi behöver era affärsidéer, er kreativitet och ert mod.
Framförallt behövs ert kunnande i entreprenörskap.

– Allt för många bra idéer försvinner på vägen. För att någon inte vågar, för
att människor runt omkring säger att det inte kommer att gå. Mitt råd till er
är: Tro på er själva! Tro på er idé! Använd den kunskap som ni har fått. Då
kommer ni att växa. Då kommer också Sverige att växa, sade han.
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Artikel från Statsrådsberedningen

”Global Deal en vinn-vinn-vinn
situation”
Publicerad 11 maj 2016 Uppdaterad 11 maj 2016

På en alltmer globaliserad arbetsmarknad kan en
Global Deal mellan arbetsmarknadens olika parter leda
till att alla gynnas. Det var statsminister Stefan Löfvens
budskap när han med Chiles president Michelle
Bachelet stod som värd för ett seminarium om Global
Deal i Stockholm den 11 maj.
Global Deal är regeringens initiativ för att sprida en modell, liknande den
svenska modellen, för samarbete på den globala arbetsmarknaden. I sitt
anledningsanförande beskrev statsministern vad han ser som själva kärnan i
initiativet.

- Jag ser möjligheten till en äkta vinn-vinn-vinn situation i en utvecklad
social dialog mellan representanter för arbetstagare och arbetsgivare som
syftar till att säkra rättvisa villkor för båda parter, sade han.

- Arbetare säkrar sin rätt till goda arbetsvillkor, löner, utbildning och social
välfärd. Företag får stabilitet och mer köpstarka konsumenter. Och därmed
gynnas hela samhället.

"Länder och alla inblandade parter måste
samarbeta"

President Bachelet, som berättade att Chiles parlament nyligen röstat igenom
en modernisering av kollektivavtalsförhandling, uttalade sitt fulla stöd för
Sveriges initiativ till en Global Deal.

- Det är uppenbart att länder och alla inblandade parter måste samarbeta för
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att uppnå den högst möjliga standarden och kvaliteten på arbetsvillkor, sade
hon.

Ett arbete som fortsätts tillsammans

Efter ett samtal mellan företrädare för svenska och chilenska företag och
fackförbund avslutade statsminister Stefan Löfven seminariet med att
uttrycka vikten av fortsatt arbete på området.

- Global Deal är inget vi gör klart genom att skriva under ett avtal, utan det
är ett ständigt pågående arbete som fler och fler företag, fackföreningar och
regeringar måste engageras i. Jag hoppas därför att vi nu kommer att
fortsätta detta arbete tillsammans, sade han.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern tog emot Chiles
president
Publicerad 10 maj 2016 Uppdaterad 10 maj 2016

Chiles president Michelle Bachelet besöker Sverige 10-
12 maj på inbjudan av H.M. Konungen. Detta är det
första inkommande statsbesöket från Chile till Sverige.
Överläggningar hölls den 10 maj mellan statsminister
Stefan Löfven och president Michelle Bachelet.
Chile och Sverige har en samsyn i många utrikespolitiska frågor; inte minst
vad gäller FN-samarbetet, jämställdhet, havsfrågor och frihandel. Dessa
frågor stod i centrum för överläggningarna. Under besöket diskuterades även
statsminister Löfvens internationella initiativ Global Deal – en ansats för att
stödja social dialog på arbetsmarknaden som ett led i syfte att förbättra
arbetsvillkor och samtidigt öka produktivitet och tillväxt.

Besöket syftade till att bredda och fördjupa den bilaterala relationen mellan
Chile och Sverige. Svenska företag har sedan länge en stark representation i
Chile. Det bilaterala handelsutbytet har ökat de senaste 15 åren. Samarbete
bedrivs på olika områden, såsom gruvindustri, skog, miljö och hållbart
företagande och genom presidentbesöket togs ytterligare steg för att utveckla
samarbetet.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern i överläggningar
med Werner Faymann och Sigmar
Gabriel
Publicerad 08 maj 2016 Uppdaterad 08 maj 2016

Den 8 maj tog statsminister Stefan Löfven emot
Österrikes förbundskansler Werner Faymann och
Tysklands vice förbundskansler Sigmar Gabriel för
överläggningar om aktuella europeiska frågor.
På dagordningen stod bland annat ett hållbart och rättvist asylsystem,
ordning och reda på arbetsmarknaden samt jobb och tillväxt. Under mötet
diskuterades särskilt EU-kommissionens nya förslag till ett reformerat
asylsystem.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Arbetet för jämlik sjukvård och
bevarandet av den svenska
modellen i fokus när statsministern
besökte Östergötland
Publicerad 27 april 2016 Uppdaterad 27 april 2016

”Svenska modellen ska utvecklas inte avvecklas” var
temat när statsminister Stefan Löfven besökte
Östergötland tisdag den 26 april.
Statsministern inledde dagen med ett besök på Linköpings
Universitetssjukhus förlossnings- och bröstcanceravdelningar.

– Oavsett vem du är eller var du bor ska du få en lika bra vård – det är en
hörnsten i den svenska modellen. Därför satsar vi nu tio välfärdsmiljarder per
år. Nära en halv miljard går till Östergötlands län. Särskilda satsningar görs
också på cancervården, på förlossningsvården och kvinnors hälsa, säger
statsministern.

Stefan Löfven avslutade sedan dagen med ett öppet möte för allmänheten på
Norrköpings stadsbibliotek, där han även höll ett tal om betydelsen att värna
den svenska modellen.

– Vi vill använda styrkan i svensk ekonomi för att förstärka den svenska
modellen, möta dagens utmaningar och rusta Sverige för framtiden. Den
svenska modellen med en stark välfärd ska utvecklas – inte avvecklas, sade
han.

Regeringens sjukvårdssatsningar
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Kvinnors hälsa

Regeringen satsar 2016 – 2019 nästan tre miljarder kronor på kvinnors hälsa.
En del rör avgiftsfri mammografi – det infördes i Östergötland redan 2014.
De stora delarna i övrigt rör "förlossningsvård och kvinnors hälsa" (400
miljoner kronor per år) samt "kvinnors hälsa i primärvården" (130 miljoner
kronor per år). Dessa delar regleras i en överenskommelse mellan regeringen
och Statens kommuner och landsting (SKL).

Cancervård

Regeringen satsar två miljarder under mandatperioden på att förbättra
cancervården och göra den mer jämlik (500 miljoner kronor per år). Centralt
i satsningen är att införa så kallade standardiserade vårdförlopp, en modell
med inspiration från Danmark. Den bygger på att standardisera tid och
ordning på moment mellan misstanke om cancer och behandlingsstart, och
ett strukturerat arbetssätt gentemot patienten. Därigenom kan väntetider
kortas och vården bli mer jämlik. De standardiserade vårdförloppen är olika
för olika cancerdiagnoser. Bröstcancer är ett av de vårdförlopp som införs
under 2016.

Professionsmiljarden

Professionsmiljarden ges ut från och med i år och tills vidare och fokuserar
på vårdens kompetensförsörjning ur ett brett perspektiv (950 miljoner kronor
per år går till landstingen).

Tre fokusområden finns: IT-stöd och processer för att förenkla
administrationen och ge bättre information, smartare användning av
medarbetarnas kompetens, samt stöd till planering av långsiktig
kompetensförsörjning. Inom dessa områden finns stor frihet för landstingen
att anpassa insatserna efter lokala behov.



Artikel från Justitiedepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Statsministern träffade UNHCR:s
flyktingkommissarie
Publicerad 06 april 2016 Uppdaterad 06 april 2016

Den 5-6 april besökte UNHCR:s högkommissarie
Filippo Grandi Stockholm för samtal med bland annat
statsministern.
På dagordningen stod de utmaningar som världssamfundet och EU står inför
med anledning av den rådande flyktingsituationen globalt och i synnerhet i
EU:s närområde. Diskussionen rörde exempelvis UNHCR:s arbete för
flyktingarna som befinner sig i Turkiet, och hur man kan säkerställa att de
åtgärder som nu genomförs respekterar EU- och internationell rätt.

Högkommissarien har också haft möten med bland annat migrationsminister
Morgan Johansson, utrikesminister Margot Wallström, biståndsminister
Isabella Lövin samt barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Sverige ett föredöme i arbetet med
att ge skydd till flyktingar
Publicerad 30 mars 2016 Uppdaterad 30 mars 2016

Onsdag den 30 mars tog statsminister Stefan Löfven
emot FN:s generalsekreterare Ban Ki-moon för
överläggningar i Rosenbad. På dagordningen stod
bland annat konflikten i Syrien, flyktingsituationen,
genomförandet av de globala målen, jämställdhet och
kvinnors deltagande i fredsprocesser.
Efter överläggningarna höll Ban Ki-moon och Stefan Löfven en gemensam
presskonferens i Rosenbad. De berättade att de talat om behovet av en asyl-
och flyktingpolitik som bygger på solidaritet både i Europa, och i resten av
världen. Båda betonade vikten av att flera behöver göra mer för att hjälpa
människor i nöd och för att bevara rättigheten till asyl. De var eniga om att
konflikten i Syrien måste få ett slut och att detta endast kan uppnås med
politiska medel.

– Vi är överens om att Syriens kvinnor måste få ett större inflytande i
fredssamtalen. Sverige har tagit en ledande roll i att möjliggöra detta genom
att ge vårt stöd till flera kvinnoorganisationer i Syrien, sade statsminister
Stefan Löfven.

Globalt ansvar för flyktingmottagandet

FN:s generalsekreterare Ban Ki-moon framhöll Sverige som ett föredöme i
arbetet med att ge skydd till flyktingar som tvingats lämna sina hem på grund
av krig och terror. Han uppmanade fler länder att bidra till ett solidariskt och
rättvist mottagande av flyktingar. Ban Ki-moon underströk att ansvaret för
flyktingmottagandet inte bara vilar på de europeiska länderna utan är globalt.
Ban Ki-moon lyfte även fram den svenska regeringens feministiska arbete.
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Senare ikväll fortsätter Ban Ki-moon och Löfven att tala om det viktiga
arbetet med att genomföra de globala målen för hållbar utveckling och
Agenda 2030.

– Agenda 2030 är en möjlighet att göra världen mer hållbar, jämlik och
rättvis. Sverige vill visa vägen här. Som ett exempel, har vi satt upp målet att
bli världens första fossilfria välfärdsstat, sade statsminister Stefan Löfven.



Artikel från Statsrådsberedningen

Nytt Europeiskt råd om migration
och EU:s samarbete med Turkiet
Publicerad 17 mars 2016 Uppdaterad 17 mars 2016

När EU:s stats- och regeringschefer möts till vårens
Europeiska rådsmöte, står migration åter på
dagordningen. Dessutom kommer unionens samarbete
i migrationsfrågan med Turkiet att tas upp igen. Turkiets
premiärminister Ahmet Davutoğlu deltar vid mötet under
fredagen. Statsminister Stefan Löfven deltar i mötet som
hålls i Bryssel den17-18 mars.
I sin inbjudan till EU:s stats- och regeringschefer skriver Europeiska rådets
ordförande Donald Tusk att rådet kommer att återuppta dialogen med
Turkiet om ett samarbete på migrationsområdet där man lämnade
diskussionerna vid mötet den 7 mars i år. Målet för Tusk och Europeiska
rådet är att finna former för samarbete som samtliga 28 medlemsländer och
Turkiet kan ställa sig bakom. Vid mötet kommer ett förslag till ett gemensamt
uttalande att diskuteras.

Från EU:s sida är en viktig prioritet att en uppgörelse med Turkiet om att
stoppa inflödet av irreguljära migranter till EU bygger på respekt för
internationell rätt och EU-lagstiftningen. Likaså kommer stats- och
regeringscheferna att försöka hindra att nya irreguljära migranter och
flyktingsmugglare hittar nya migrationsrutter in till EU. Ökat stöd till
Grekland i mottagandet av asylsökande kommer att diskuteras.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Jämlika löner ett sätt att bekämpa
fattigdom
Publicerad 16 mars 2016 Uppdaterad 17 mars 2016

Jämställda löner är en viktig fråga för regeringen. Detta
är något som statsminister Stefan Löfven lyfter fram i
sin hälsning till UN Women i samband med
Kvinnokommissionens 60:e session i New York.
Statsministern poängterar att kvinnor och män måste ha samma möjligheter i
samhället och i livet. Jämställdhet och lika löner främjar samhällsutveckling
och är ett viktigt instrument för människor att ta sig ur fattigdom.

- Vi måste bekämpa diskriminering och myter som gör gällande att kvinnors
arbete är mindre avancerat, att kvinnors arbete är mindre värt eller till och
med att kvinnor inte vill ha arbetlivskarriärer. Detta är helt enkelt inte sant,
säger statsminister Stefan Löfven.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
manade EU till handling
Publicerad 09 mars 2016 Uppdaterad 09 mars 2016

Att EU står upp för demokratins grunder, stärker
samarbetet och utvecklar ett mer socialt Europa var
Stefan Löfvens huvudbudskap när han talade i
Europaparlamentet 9 mars. Han bjöd också in till ett
särskilt möte i Sverige 2017 med ambitionen att stärka
den sociala dimensionen. Statsministern var inbjuden
av parlamentets ordförande Martin Schulz.
Stefan Löfven inledde med att påminna om vikten av fri press och om
demokratins grundläggande värden som pressas av terrorattacker såväl som
antisemitism, förtryck av minoriteter och demonisering av muslimer.

Om vi inte försvarar de demokratiska värdena kommer vi att förlora Europa
så som vi känner det, sade Löfven.

Stefan Löfven beskrev det ansvar Sverige tagit för människor som sökt sig
till Europa under det gångna året och uttryckte i sitt tal tydlig kritik mot att
alla EU:s medlemsstater inte är delaktiga i flyktingmottagandet.

- Om vi inte skapar ett nytt, gemensamt och hållbart asylsystem kommer fler
länder att tvingas agera unilateralt. Det kommer att skada rörligheten,
handeln och viktigast av allt – människor som flyr, sade Stefan Löfven bland
annat och tillade att Sverige kommer att arbeta för ett nytt asylsystem i EU.

Statsministerns krav på gemensamt ansvar för asylpolitiken fick
spontanapplåder i parlamentet.

Stefan Löfven uppmanade till ett socialt Europa med starkare samarbete inte
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bara i asyl- och gränskontrollfrågor utan också i kampen mot
klimatförändringar, inom EU:s gemensamma marknad, arbetsrätt, jämlikhet
och ungdomsarbetslöshet.

Stefan Löfven avslutade med att bjuda in till ett toppmöte i Sverige nästa år i
syfte att staka ut framtiden för ett mer socialt Europa.

Statsministerns tal följdes av ett inlägg av EU-kommissionär Kristalina
Georgieva och en partipolitisk debatt.



Artikel från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Statsminister Stefan Löfven och
utrikesminister Margot Wallström
träffade FN:s Syriensändebud
Publicerad 08 mars 2016 Uppdaterad 08 mars 2016

Statsminister Stefan Löfven träffade den 8 mars FN:s
Syriensändebud Staffan de Mistura. Vid mötet
diskuterades det allvarliga läget i Syrien, det tillfälliga
eldupphöret och förutsättningarna för de FN-ledda
fredssamtalen som planeras att återupptas inom kort.
Statsministern betonade vikten av att eldupphöret respekteras och
övervakas. Den humanitära hjälpen måste fram och bombningar av andra
mål än terroristlistade Daesh och Jabhat al-Nusra måste upphöra omedelbart
för att möjliggöra en politisk lösning. FN:s roll är central, inte minst för att
säkra kvinnors delaktighet i processen mot fred. Under tisdagen tog även
utrikesminister Margot Wallström emot Staffan de Mistura för samtal om
Syrien.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Migration i fokus vid EU-ledarnas
möte med Turkiets premiärminister
Publicerad 08 mars 2016 Uppdaterad 08 mars 2016

Migrationskrisen stod återigen i fokus när EU:s stats-
och regeringschefer under måndagen träffade Turkiets
premiärminister Ahmet Davutoğlu i Bryssel. Efter mötet
med den turkiske premiärministern samlades EU-
ledarna till ett informellt Europeiskt råd där bland annat
ytterligare åtgärder för att begränsa migrationsflödena
från Turkiet till EU togs upp.
- Huvudfokus är att hjälpa Grekland och länderna på västra Balkan, och att
utveckla samarbetet med Turkiet, sade statsminister Stefan Löfven efter
mötet.

I det uttalande som EU:s stats- och regeringschefer gjorde efter mötet med
Turkiets premiärminister Ahmet Davutoğlu betonas särskilt åtgärder för att
förhindra människosmuggling till EU. Likaså betonas vikten av att EU får
kontroll över sina yttre gränser.

Under mötets gång presenterade den turkiske premiärministern ett antal nya
förslag vad avser Turkiets samarbete med EU inom migrationsområdet samt
Turkiets EU-medlemskapsförhandlingar. Europeiska rådets ordförande
Donald Tusk fick i uppdrag att förbereda dessa till Europeiska rådets
kommande möte 18-19 mars.
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Artikel från Statsrådsberedningen

EU:s ledare träffar Turkiets
premiärminister
Publicerad 04 mars 2016 Uppdaterad 04 mars 2016

Med anledning av att migrationsfrågorna är fortsatt
högprioriterade enades Europeiska rådet vid sitt
senaste möte, 18-19 februari, om att hålla ett extra möte
med Turkiet. Mötet äger rum den 7 mars och för Turkiet
räkning deltar premiärminister Ahmet Davutoğlu.
Vid mötet i februari efterlyste EU-ledarna att den gemensamma
handlingsplan som EU och Turkiet enades om i november förra året snabbt
genomförs. Handlingsplanen innehåller två delar där den ena är inriktad på
stöd till syrier på flykt i Turkiet. EU bidrar till stödet med 3 miljarder euro på
två år. Handlingsplanens andra del syftar till förbättrat samarbete för att
minska inflödet av migranter till EU.

På mötet kommer Schengen och den roll både EU och Turkiet spelar i
samarbetet för fungerande yttre gränser att diskuteras. Då
flyktingströmmarna är fortsatt omfattande kommer också inte minst
motarbetande av människosmugglingen att stå under lupp. Därtill kommer
EU-ledarna att diskutera situationen i Grekland.

Regeringens ståndpunkt inför mötet är att fattade beslut måste verkställas.
Regeringen anser att relationen mellan EU och Turkiet behöver utvecklas
och att Turkiet ytterligare måste förbättra situationen för flyktingar som
befinner sig i landet samt att gränskontrollen måste förbättras. Det gäller i
synnerhet kustbevakningen mellan Turkiet och Grekland.

Regeringen ser med oro på utvecklingen i sydöstra Turkiet och för kurder
med avseende på brister i efterlevnad av mänskliga rättigheter och
yttrandefrihet.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Livsvetenskap och
policyinnovationer i fokus på
Innovationsrådets möte
Publicerad 29 februari 2016 Uppdaterad 29 februari 2016

Regeringens arbete med att stärka svensk
livsvetenskap (Life Science) och betydelsen av
policyinnovationer för att utveckla mottagandet och
etableringen av nyanlända var några av de ämnen som
diskuterades när Innovationsrådet träffades för årets
första möte torsdag den 25 februari.
Innovationsrådets uppgift är att utveckla Sverige som innovationsnation och
stärka Sveriges konkurrenskraft. Statsminister Stefan Löfven är ordförande i
regeringens nationella innovationsråd som inrättades för ett år sedan.

- Innovationsrådet första år har varit mycket givande för regeringens arbete
med att stärka det svenska innovationsklimatet. Innovationer handlar om det
nya – om hur Sverige som land blir vinnare i den globala konkurrensen och
hur vi som land gemensamt möter stora samhällsutmaningar. Tillsammans i
Innovationsrådet har vi lyft stora breda teman, exempelvis digitaliseringen,
Life Science och klimat- och miljöpolitiken, och vi har stärkt vår politik inom
dessa och ytterligare områden som ett resultat. Innovationsrådet är ett tydligt
exempel på kraften i samverkan. Jag ser framemot att även under 2016 få
möta Innovationsrådets starka engagemang för ett mer konkurrenskraftigt
Sverige, säger statsminister Stefan Löfven.

Livsvetenskap – en prioriterad fråga för regeringen

Anders Lönnberg är regeringens nationella samordnare för livsvetenskap.
Han var inbjuden till mötet för att diskutera arbetet med en handlingsplan för
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livsvetenskap som inleddes 2015. Folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister
Gabriel Wikström medverkade vid mötet och berättade varför livsvetenskap
är en prioriterad fråga för regeringen.

- En modern hälso- och sjukvård kräver att vi också satsar på innovation och
Life Science. Sådana satsningar bidrar också till människors hälsa, välfärd
och livskvalitet. Genom samverkan och utvecklingsarbete kan vi stärka
företagandet, skapa fler jobb och på samma gång förbättra vården. Därför är
Life Science en självklar prioritering för regeringen. Det är ett perspektiv vi
har med oss i vårt arbete, bland annat kopplat till läkemedel, till e-hälsa och
mycket annat, säger Gabriel Wikström.

Innovationer för att utveckla mottagandet och etableringen av nyanlända var
ett annat ämne på dagordningen. Lisa Lindström, vd för Doberman och
ledamot i näringsministerns advisory board, var inbjuden till mötet för att
tala om hur policyinnovationer kan skapa möjligheter för att utveckla
mottagandet och etableringen av nyanlända.

Kan du förklara vad som menas med
policyinnovationer?

- Det finns många definitioner på detta. Så som jag tänker är det regelverk,
uppdrag och nya tjänster som löser samhällsutmaningar på nya eller bättre
sätt. Jag tycker att kvalitén på policymaking ökar när dessa skapas
tillsammans med de medborgare, företag, offentliga aktörer, föreningar och
andra som berörs av det specifika regelverket eller policyn ifråga.

Kan du ge ett konkret exempel på en
policyinnovation?

- Att Laholms kommun nu har valt att låta brukarna själva besluta om sin tid
för ledsagarservice är ett fantastiskt exempel. Genom att arbeta
medskapande och multidisciplinärt inom ramen för
tjänsteinnovationsprojektet "Förändra Radikalt" kom de snabbt fram till en
bra lösning.

Vilken nytta kan policyinnovationer göra i
mottagandet och etableringen av nyanlända?

- Att vi tar till vara den kompetens och den kapacitet som de nyanlända



själva besitter och förenar dessa med de resurser och den drivkraft att vilja
vara med att bidra som finns i näringslivet och inom den ideella sektorn. Att
vi därigenom på ett snabbare och mer konkret sätt skapar nya regelverk, nya
tjänster och nya sätt att arbeta på. Vi har inte tid att arbeta linjärt. Vi behöver
sätt att snabbt förstå problemen, skapa nya lösningar tillsammans och testa
dessa tidigt för att mer effektivt och med ökad kvalitet hantera de
samhällsutmaningar vi står inför.



Artikel från Statsrådsberedningen

Regeringen uppmärksammar Olof
Palmes minnesdag
Publicerad 26 februari 2016 Uppdaterad 26 februari 2016

Den 28 februari är det 30 år sedan förre statsminister
Olof Palme mördades på en öppen gata i Stockholm.
Regeringen uppmärksammar minnesdagen på olika
sätt. Under eftermiddagen arrangeras en minnesdag på
Kulturhuset i Stockholm där statsminister Stefan Löfven
håller tal.
Minnesdagen inleds med en kransnedläggning på Adolf Fredriks kyrkogård
där statsminister Stefan Löfven medverkar.

- Det har gått 30 år sedan Olof Palme mördades. Under de trettio åren har vi
fortsatt att diskutera hans idéer. Det visar att han var en mycket stor
politiker. Utrikespolitiskt visade han en energi och ett självförtroende som
inspirerar oss än i dag. I Sverige tog han strid för att alla oavsett
klassbakgrund skulle kunna ta del av högre utbildning och under hans tid
byggdes förskolan och föräldraförsäkringen ut. Det är arv efter Olof Palme
som i dag är självklara delar av den svenska modellen, säger statsminister
Stefan Löfven.

Under eftermiddagen arrangeras en minnesdag på Kulturhuset i Stockholm
med framtiden i fokus.Statsminister Stefan Löfven inleder dagen och håller
tal. Från regeringen medverkar även utrikesminister Margot Wallström. Den
tidigare statsministern Ingvar Carlsson kommer också att medverka. Mona
Sahlin som är nationell samordnare mot våldsbejakande extremism, Pierre
Schori som är ordförande i Olof Palmes minnesfond och Philip Botström som
är ordförande i SSU är några av de som medverkar under minnesdagen.

Moderator för minnesdagen är Jens Orback, generalsekreterare för Olof
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Palmes Internationella Center. Minnesdagen arrangeras av
Socialdemokraterna i samarbete med Tankesmedjan Tiden, Olof Palme
International Center med flera.

 



Artikel från Statsrådsberedningen

Program för Nationella
innovationsrådets möte 25
februari
Publicerad 25 februari 2016 Uppdaterad 25 februari 2016

Innovationsrådets möte kommer att ta upp regeringens
arbete med att stärka svensk Life science och utveckla
offentlig upphandling som ett verktyg för innovationer.
Innovationsrådet kommer också att diskutera
möjligheterna med policyinnovationer för utvecklingen
av mottagandet och etableringen av nyanlända.
På dagordningen bland annat:

Life Science

Regeringens life science samordnare, Anders Lönnberg, är inbjuden till rådet
för att diskutera arbetet med en handlingsplan för svensk life science.
Folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel Wikström deltar också i
diskussionen.

Offentlig upphandling som verktyg för innovationer

Innovationsrådet återkommer på mötet till diskussioner om regeringens
arbete med en nationell upphandlingsstrategi. Civilminister Ardalan
Shekarabi är inbjuden till mötet för att inleda diskussionen.

Innovationer för att utveckla mottagande och
etablering av nyanlända
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Mötet tar upp innovation som möjlighet att utveckla mottagande och
integration av nyanlända. Lisa Lindström, vd för Doberman och ledamot i
näringsministerns advisory board, deltar på mötet för att introducera en
diskussion om hur policyinnovationer kan skapa möjligheter för att utveckla
mottagande och etablering av nyanlända.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Statsrådsberedningen

Ylva Johanssons utvidgade
uppdrag i regeringen
Publicerad 24 februari 2016 Uppdaterad 24 februari 2016

Statsministern har gett arbetsmarknadsminister Ylva
Johansson en utvidgad roll i regeringen. Ylva
Johansson har fått i uppdrag att samordna och inrikta
regeringens arbete med flyktingsituationen. Det betyder
att hon har statsministerns mandat att skapa en
helhetsbild när det gäller mottagande och etablering av
nyanlända.
Övriga statsråd behåller sina ansvarsområden, men Ylva Johanssons uppgift
är att identifiera och samordna de politiska initiativ inom samtliga
politikområden som krävs för att vi ska klara den stora samhällsutmaning vi
nu står inför.

Med anledning av flyktingsituationen har regeringen också inrättat ett nytt
kansli, Sekretariatet för samordning och inriktning av Regeringskansliets
arbete rörande flyktingsituationen (Sirf). Det leds av
Arbetsmarknadsdepartementets statssekreterare Erik Nilsson. Kansliet
arbetar med att samordna och inrikta regeringens arbete med flyktingkrisen.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Storbritannien och migration på
Europeiska rådets möte
Publicerad 18 februari 2016 Uppdaterad 18 februari 2016

På årets första möte mellan EU:s stats- och
regeringschefer står Storbritanniens framtida relation till
EU högst på agendan inför att britterna röstar om sitt
EU-medlemskap senare i år. Sverige representeras av
statsminister Stefan Löfven. Mötet hålls i Bryssel den
18-19 februari.

Storbritanniens EU-medlemskap

Europeiska rådet kommer att diskutera det förslag till överenskommelse som
förhandlats fram mellan EU och Storbritannien de senaste veckorna.

Förslaget har fyra delar som övergripande handlar om:

1) suveränitet
2) ekonomisk styrning
3) EU:s konkurrenskraft
4) den så kallade nödbromsen som innebär brittiskt krav på att icke brittiska
medborgare ska arbeta under något eller några år innan de åtnjuter samma
förmåner som medborgare

Regeringens ståndpunkt är att Storbritannien är en viktig partner i EU-
samarbetet, att det är av stort intresse att landet stannar i EU och att EU-
samarbetets alla delar samtidigt värnas.

Migration

Därtill står frågor om migration på agendan. Fokus är de beslut som EU
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tidigare fattat som ännu inte verkställts.

Regeringens ståndpunkt är att EU tar ett solidariskt ansvar för
flyktingmottagandet. De beslut som EU fattat om omfördelning och
vidarebosättning måste genomföras. Att värna de grundläggande principerna
om asylrätt och behandling av människor på flykt är central.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven i
överläggningar med Indiens
premiärminister Narendra Modi
Publicerad 13 februari 2016 Uppdaterad 13 februari 2016

I dag öppnades den stora industrimässan Make In India
i Mumbai av premiärminister Narendra Modi.
Statsminister Stefan Löfven var inbjuden för att inviga
den svenska paviljongen på mässan och utveckla de
svensk-indiska relationerna.
I dag öppnades den stora industrimässan Make In India i Mumbai av
premiärminister Narendra Modi. Statsminister Stefan Löfven var inbjuden
tillsammans med en Svensk företagsdelegation för att inviga den svenska
paviljongen på mässan och utveckla de svensk-indiska relationerna. Under
dagen hade statsminister Stefan Löfven och premiärminister Narendra Modi
bilaterala överläggningar vilka resulterade i att Sverige och Indien förstärker
och fördjupar det bilaterala samarbetet inom en rad områden.

- Sverige och Indien har mycket goda relationer och svenska företag har
funnits länge på den indiska marknaden. Regeringen arbetar hårt för att fler
svenska företag ska ta steget in på viktiga exportmarknader och Indien är
snart världens största land och en viktig marknad för Svenska företag, säger
Stefan Löfven.

Under överläggningarna diskuterades utvecklat samarbete inom områden
som innovation, smart tillverkning, IT-säkerhet och försvarsmateriel samt
barns och kvinnors rättigheter. I den svenska delegationen ingår
representanter från regeringen, myndigheter och 19 svenska företag. Besöket
i Mumbai är en del av den svenska regeringens satsning på svensk export för
att stärka den svenska konkurranskraften och skapa fler jobb.
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- I en allt tuffare global konkurrens måste vi göra rätt prioriteringar hemma i
Sverige med investeringar i infrastruktur, utbildning och bostäder men vi
måste också göra rätt saker utomlands och visa framfötterna så att vi kan dra
nytta av all kompetens som finns i våra svenska företag.

Gemensamt uttalande av statsminister Stefan Löfven och premiärminister
Narenda Modi



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern träffade
Sametingets ordförande
Publicerad 10 februari 2016 Uppdaterad 10 februari 2016

I dag träffade statsminister Stefan Löfven Sametingets
ordförande Håkan Jonsson och kanslichef Anja Taube.
Det var första gången som statsministern träffade
Sametinget.
Håkan Jonsson fick möjlighet att redogöra för Sametingets hållning och
statsministern fick tillfälle att ställa frågor och fördjupa sig i frågorna.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern diskuterade
migration och handel vid
Afrikanska unionens toppmöte
Publicerad 09 februari 2016 Uppdaterad 09 februari 2016

Statsministern deltog den 30 januari vid den Afrikanska
unionens toppmöte. Syftet med besöket var att träffa
afrikanska ledare för att bland annat diskutera migration
och handel. Toppmötet var också startskottet för
Afrikanska unionens år för kvinnors rättigheter.
Stefan Löfven hade bjudits in till Afrikanska unionens möte för att tala för
deltagarna. Talet som hölls lördag kväll behandlade Afrika som
tillväxtmarknad samt gemensamma utmaningar som klimatförändringar,
migration och konflikter.

Statsministern hade möten med företrädare för flera afrikanska länder, bland
annat för att följa upp det gemensamma toppmöte om migration som hölls
mellan EU och Afrika på Malta i november 2015. Han talade också om
svenska affärsmöjligheter. Afrika har flera av världens snabbast växande
ekonomier och där finns intresse för svensk teknik och svenskt kunnande,
inte minst inom energi och miljö.

Toppmötet var också startskottet för Afrikanska unionens år för kvinnors
rättigheter, ett område där den svenska regeringens arbete möter stort
intresse och där Sverige under lång tid har samarbetat med flera afrikanska
länder.
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Artikel från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Statsminister Stefan Löfven och
utrikesminister Margot Wallström
besökte London för att delta i
givarkonferens för Syrienkrisen
Publicerad 08 februari 2016 Uppdaterad 08 februari 2016

Den 4 februari deltog statsminister Stefan Löfven och
utrikesminister Margot Wallström i givarkonferensen,
”Supporting Syria and the Region”, i London. Människor
ska inte tvingas fly för sina liv och att kunna hjälpa fler
på plats eller i konfliktens närområde är en viktig del i
regeringens och EU:s arbete för att hantera den
rådande flyktingkrisen.
Konferensen samlade ett stort antal stats- och regeringschefer för att
mobilisera finansiering för de drabbade i Syrien och i Syriens grannländer, dit
över 4,4 miljoner människor flytt från Syrien. Givarsamfundet lovade vid
konferensen att bidra med ca 10 miljarder USD.

Konferensen syftade också till att diskutera hur det internationella samfundet
bättre kan hantera Syrienkrisen, som utvecklats till en utdragen, regional kris
som det humanitära biståndet inte längre ensamt kan bemöta. Deltagarna
enades därför om ökade ansträngningar för att skapa jobb för flyktingar i
grannländerna och för att göra det möjligt för flyktingbarn att gå i skola, samt
för att stärka skyddet av den mycket utsatta syriska civilbefolkningen.

Sveriges engagemang för Syrienkrisen är stort och under konferensen
utlovade statsministern ett svenskt bidrag om 1,7 miljarder kronor över fem
år genom Sveriges nya biståndsstrategi för Syrienkrisen. Strategin innebär
precis det långsiktiga, regionala utvecklingsbistånd som efterfrågades på
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konferensen. Statsministern utlovade dessutom 350 miljoner kronor i
humanitärt bistånd till FN:s appeller för Syrienkrisen 2016.

Statsministern uppmärksammade även det omedelbara behovet av
humanitärt tillträde till belägrade områden i Syrien där civilbefolkningen
svälter. Han påtalade vikten av att en militär nedtrappning sker för att
förbättra förutsättningarna för FN:s fredsförhandlingar.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern närvarade vid
byggstart vid Kalmar universitet
Publicerad 28 januari 2016 Uppdaterad 28 januari 2016

Statsminister Stefan Löfven närvarade vid en ceremoni
med anledning av byggstarten av Linnéuniversitetets
nya lokaler i gästhamnen i centrala Kalmar.
Statsministern betonade i sitt tal vikten av högre utbildning, forskning och
innovationer för att Sverige ska kunna skapa tillväxt.

- Sverige kan aldrig konkurrera med att vara billigast, utan det är med våra
idéer vi intar en huvudroll i världen, sa Stefan Löfven.

Medverkade gjorde också rektor Stephen Hwang och Erika Angelsmark,
representant för studentkåren. Byggstarten symboliserades av att de
medverkande lade ett pussel med bild av hur det färdiga bygget kan komma
att se ut.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven deltog
i World Economic Forums årsmöte
i Davos
Publicerad 26 januari 2016 Uppdaterad 26 januari 2016

Statsminister Stefan Löfven var inbjuden att delta i
World Economic Forums årsmöte som ägde rum den
20-21 januari 2016 i Davos, Schweiz.
Statsministern medverkade i seminarier, paneldebatter och högnivåmöten,
samt träffade ett antal andra regeringschefer och chefer för internationella
organisationer.

Han var huvudtalare vid ett seminarium om arbetsvillkor och hållbart
företagande och vid ett rundabordssamtal om genomförande av de nya
globala målen för hållbar utveckling.

Vid en paneldebatt om migration och integration lyfte Stefan Löfven fram
behovet av ett nytt system inom EU för att hantera den stora mängden
inkommande flyktingar.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Kronprinsessan Victoria blir
ambassadör för FN:s globala mål
Publicerad 19 januari 2016 Uppdaterad 19 januari 2016

FN med generalsekreteraren Ban Ki-moon i spetsen har
utsett kronprinsessan Victoria till en av sexton
internationella ambassadörer för de globala målen.
Ambassadörernas uppdrag blir att använda sin "unika
ställning och sitt ledarskap" för att lyfta budskapen och
påverka såväl regeringar som företag och civilsamhället
i rätt riktning.
De 17 globala målen för hållbar utveckling antogs av världens stats- och
regeringschefer vid FN:s toppmöte i New York i september förra året. De
handlar om att länderna ska jobba tillsammans för att stoppa fattigdomen,
skapa fred och säkerställa ett värdigt liv och en välmående planet för
nuvarande och kommande generationer.

− Det är både hedrande och roligt för Sverige att kronprinsessan Victoria fått
och accepterat detta viktiga uppdrag. Det visar att både Sveriges regering
och kungahuset är mycket engagerade i Agenda 2030, arbetet med att nå de
globala målen, säger statsminister Stefan Löfven.

− Jag är mycket hedrad att få uppdraget att vara en av 16 ambassadörer för
Agenda 2030. Frågorna som FN:s utvecklingsmål belyser är avgörande för
världen. Jag hoppas kunna bidra i det viktiga arbetet framöver, säger
kronprinsessan Victoria i ett pressmeddelande från kungahuset.

− Kronprinsessan Victoria och de andra ambassadörerna har en väldigt viktig
roll att spela, både som inspiratörer och påtryckare. De globala målen behövs
för att världens länder gemensamt ska kunna stoppa och förebygga
konflikter och flyktingkatastrofer. Hållbar utveckling kan inte uppnås utan
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fred, säkerhet och respekt för mänskliga rättigheter. De globala målen ger
oss femton år av möjligheter för att skapa en bättre värld, säger
utrikesminister Margot Wallström.

FN:s generalsekreterare Ban Ki-moon har uttryckt det så väl: "Vi är den
första generationen som kan utrota fattigdomen. Och vi är den sista
generationen som kan stoppa klimatförändringarna."

− Och arbetet ska inte göras av någon annan, någon annanstans. Det ska
göras av oss alla tillsammans. Målen ställer väldigt höga krav på alla länder
och alla aktörer. Min ambition är att Sverige ska gå före och visa vägen,
säger Stefan Löfven.

Bland de andra ambassadörerna finns exempelvis sångerskan Shakira
Mebarak, fotbollsspelaren Leo Messi, skådespelaren Forest Whitaker och
Belgiens drottning Mathilde.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern tog emot Lettlands
president Raimonds Vējonis
Publicerad 11 januari 2016 Uppdaterad 11 januari 2016

Statsministern stod den 11 januari värd för en lunch
med Lettlands president Raimonds Vējonis. Under
lunchöverläggningarna diskuterades frågor rörande
försvarssamarbete i norden och i Baltikum, de stora
migrationsutmaningar som EU har att hantera, samt
ländernas bilaterala relation.
Dessutom berördes de frågor som Lettland prioriterar när landet nu övertar
sitt samordningsansvar för det nordisk-baltiska samarbetet (NB8) under
2016: regional säkerhet, försörjningstrygghet av energi, cybersäkerhet och
det Östliga partnerskapet.

Den lettiske presidenten var inbjuden som en av huvudtalarna vid
Rikskonferensen i Sälen, där han även träffade utrikesministern för samtal.
Presidenten avslutade sitt besök i Sverige med att träffa Kung Carl Gustaf
vid en audiens på Kungl. slottet på måndag eftermiddag.

Besöket i Sverige var Vējonis första efter att han tillträdde som president i
juli förra året.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministerns möte med
Ukrainas president
Publicerad 17 december 2015 Uppdaterad 17 december 2015

I samband med Europeiska rådet i Bryssel i dag träffade
statsminister Stefan Löfven Ukrainas president Petro
Porosjenko. Mötet var en uppföljning av Stefan Löfvens
besök i Kiev mars i år.
Samtalet handlade om utvecklingen av Ukrainas relation med EU och den
reformprocess i flera samhällssektorer och som Sverige stödjer. Två viktiga
reformområden är energieffektivisering och antikorruption.

President Porosjenko redogjorde för situationen i östra Ukraina och uttryckte
uppskattning för Sveriges humanitära och tekniska bistånd.

Regeringen ser fram emot att handelsdelen av Associeringsavtalet mellan EU
och Ukraina träder i kraft första januari 2016.

President Porosjenko underströk att relationen med Sverige är viktig och
uppmärksammade Sveriges roll i att både lägga grunden till och driva det
Östliga partnerskapet med EU framåt.
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Artikel från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Afghanistans president Ashraf
Ghani på besök i Sverige
Publicerad 04 december 2015 Uppdaterad 04 december 2015

Statsminister Löfven träffade i dag Afghanistans
president Ashraf Ghani. I samband med mötet
tillkännagavs att förhandlingar kommer att inledas om
ett avtal rörande migrationsfrågor och återtagande av de
afghaner som fått avslag på sina asylansökningar i
Sverige. Över 30 000 afghaner har kommit till Sverige i
år och över 20 000 av dessa är ensamkommande barn.
De svenska insatserna i Afghanistan är långsiktiga och har varit politiska,
diplomatiska, polisiära, militära och biståndsinriktade och omfattar såväl
humanitärt stöd som utvecklingssamarbete. Afghanistan är en av de största
mottagarna av svenskt bistånd. Sverige har aviserat ett bistånd om upp till
8,5 miljarder kronor för perioden 2015-2024. En betydande del av vårt
bistånd fokuserar på att förbättra situationen för kvinnor och barn.

Under besöket undertecknade biståndsminister Isabella Lövin och president
Ghani ett samarbetsavtal om biståndet. Det är första gången Sverige tecknar
ett sådant avtal med Afghanistan. Avtalet bekräftar svenska
biståndsåtaganden och fördjupar ländernas relationer. Det innebär att det
kommer ske återkommande strukturerade uppföljningsmöten på politisk nivå
om biståndet och utvecklingen i landet som kompletterar den kontinuerliga
dialog som förs. Det svenska biståndet är långsiktigt och bidrar till att skapa
arbetstillfällen, få fler barn i skolan, stärka kvinnors rättigheter, bekämpa
korruption och stärka demokratiska institutioner.

Det svåra säkerhetsläget i Afghanistan diskuterades också. Sedan 2002 har
nästan 10 000 svenskar bidragit till att försöka förbättra säkerhetssituationen
i de provinser som ingick i det svenska militära ansvarsområdet i norra
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Afghanistan. I dag har de afghanska säkerhetsstyrkorna tagit över ansvaret
för säkerheten i hela landet, vilket är ett viktigt steg mot afghanskt ägarskap
och ledarskap. Regeringen presenterade nyligen en proposition om
förlängning av den svenska träningsinsatsen under 2016.

Afghanistans president Mohammad Ashraf Ghani höll även bilaterala
överläggningar med utrikesminister Margot Wallström. Överläggningarna
följdes av en lunch som utrikesministern stod som värd för. Utrikesministern
inledde med att tacka presidenten för att han kommit till Stockholm och
poängterade att Sverige och Afghanistan firar 75 år av diplomatiska
relationer i år. Vid lunchen diskuterades bland annat utrikes-, säkerhets- och
försvarsfrågor. Utvecklingspolitik, ekonomi och sociala frågor stod också på
agendan liksom de aktuella migrationsfrågorna.

Från regeringen deltog även barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa
Regnér.



Artikel från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Samarbete för flyktingmottagande
tema i möte med de utländska
ambassadörerna i Stockholm
Publicerad 30 november 2015 Uppdaterad 30 november 2015

EU behöver ett nytt system för flyktingmottagade. Det
sade statsminister Stefan Löven när han,
utrikesminister Margot Wallström och finansminister
Magdalena Andersson träffade de utländska
ambassadörerna i Stockholm den 26 november. Han
talade även om klimatfrågans betydelse och nämnde
ökad sysselsättning som regeringens främsta prioritet.
Statsminister Stefan Löfven började med att uttrycka den svenska
regeringens deltagande och solidaritet till de människor som drabbats av
terrorattacker. 

Statsministern sade att flyktingkrisen kan hanteras bättre av EU. Sverige,
som har tagit emot 80 000 flyktingar enbart de senaste två månaderna, har
nått en gräns där det är nödvändigt att flyktingar söker asyl i andra
europeiska länder.

– Vi borde påbörja en diskussion om ett nytt, hållbart system för
flyktingmottagande i EU, baserat på ett permanent system för omfördelning,
sade han.

Ett av världens första fossilfria välfärdsländer

Även mycket bra händer i världen, påpekade Stefan Löfven. Till exempel
har den extrema fattigdomen i världen mer än halverats. 
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– Om bara fyra dagar kommer vi att träffas i Paris för att diskutera
klimatförändringarna. Sveriges mål är att en global, rättvis och rättsligt
bindande överenskommelse att hålla den globala uppvärmningen under två
grader. Ett arbete som börjar på hemmaplan, betonade han.

– Sverige ska bli ett av världens första fossilfria välfärdsländer. Det är
moraliskt rätt, men också ekonomiskt smart. Länder i framkant kommer att
vara vinnarna – inte de som väntar till sista stund. Löfven framhöll Sveriges
fortsatt starka engagemang för internationellt samarbete och att Sverige
fortsätter vara en stark röst för demokrati, jämlikhet och solidaritet.

Ökad sysselsättning prioriterat mål

Statsministern avslutade sitt tal med några ord om regeringens första år vid
makten.
– Vi har satt fler och nya jobb överst på vår agenda. Nyckelkomponenterna
är investeringar i boende och infrastruktur, ökat samarbete för fler och
växande företag samt förbättrad jobbmatchning och kunskaper. Målet om
ökad sysselsättning blir än viktigare med den pågående flyktingkrisen, sade
Löfven.

– Alla som kan arbeta ska göra det. Tillsammans ska vi jobba Sverige ut ur
krisen och in i framtiden. 

Statministern sade också om regeringens första år att han ser ökad vilja till
samarbete hos partierna. 

– Regeringen har från början varit tydlig med vår vilja att samla
blocköverskridande majoriteter. Jag välkomnar en ny era i svensk politik –
vägledd av ansvar och beslutsamhet, sade han.

Sverige ska fortsätta ta ansvar, men kan inte stå
ensamt

Utrikesminister Margot Wallström tog vid efter statsministern. Hon öppnade
med att citera författaren Stig Dagerman. 

- ”I tider utan hopp finns det inget värre fängelse än framtiden”, skrev han.
Vi får därför inte förlora hoppet. 



Hon konstaterade att världen står inför en rad utmaningar och att Sverige,
som världens sjätte största biståndsgivare i absoluta termer och största
mottagare av flyktingar per capita, fortsatt tar stort ansvar i det globala
utvecklingsarbetet. 

– Vårt mål om att ge en procent av BNI i bistånd står fast. 

När det gäller flyktingmottagande sade hon precis som Stefan Löfven att
Sverige inte kan stå ensamt.  Hon betonade också att Sverige måste ha ett
flyktingmottagande som möjliggör att ge asylsökande barn samma
möjligheter som svenska barn får. 

– Regeringen har nu kommit överens om att inte mer än trettio procent av
biståndsbudgeten ska gå till migrationskostnader. 

– Sverige kommer fortsätta vara en aktiv och generös medlem av det
internationella samfundet, sade hon.

Även finansminister Magdalena Andersson deltog på mötet.



Artikel från Statsrådsberedningen

EU:s ledare överens om
humanitärt bistånd till Turkiet
Publicerad 29 november 2015 Uppdaterad 29 november 2015

EU ökar det humanitära biståndet till flyktingar i Turkiet.
Det enades EU:s stats- och regeringschefer om vid
söndagens möte med Turkiets premiärminister Ahmet
Davutoğlu. Båda parter vill stärka samarbetet inom
migration på flera områden.

Ökat humanitärt bistånd

EU beslutade att ge ett särskilt bistånd på tre miljarder euro i bistånd för att
flyktingar i Turkiet ska få tillgång till utbildning, sjukvård och bättre
integration i landet. Sverige är berett att bidra med 77 miljoner euro. 

Stärkt samarbete inom migration

På mötet beslutades även att aktivera den handlingsplan som antogs av EU
och Turkiet tidigare i höst om samarbete för tillfälligt skydd till syrier. Syftet
med planen är också att Turkiet stärker sin gränskontroll och att kampen mot
människosmuggling intensifieras.

Turkiets anslutningsprocess till EU

På mötet beslutades att toppmöten mellan EU och Turkiet ska hållas två
gånger per år för att föra processen framåt.

Planen är att turkiska medborgare ska kunna resa visumfritt till Schengen
från och med oktober 2016.

Under 2016 ska samarbetet inom ekonomi och utrikes- och säkerhetspolitik
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stärkas samt tullunionen mellan EU och Turkiet ses över.

Turkiet är ett kandidatland sedan 1999 och förhandlingar om EU-
medlemskap har pågått sedan 2005.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Många vill bidra till Fossilfritt
Sverige
Publicerad 27 november 2015 Uppdaterad 27 november 2015

Regeringens initiativ Fossilfritt Sverige har mött ett
starkt gensvar hos svenska aktörer. Många vill bidra till
att Sverige ska bli ett av världens första fossilfria
välfärdsländer. För att nå dit krävs konkreta
utsläppsminskningar i närtid. Vid ett möte på Rosenbad
fick några av de anslutna aktörerna möjlighet att berätta
om vad de behöver för att bidra än mer till det fossilfria
samhället.
Initiativet Fossilfritt Sverige växer i snabb takt. Hittills har omkring 80
företag, kommuner och organisationer anslutit sig. De bidrar alla efter sina
förutsättningar med lösningar som både är miljösmarta och lönsamma. Den
25 november träffade statsminister Stefan Löfven och klimat- och
miljöminister Åsa Romson några av dessa aktörer.

- Världen kommer under de kommande åren att efterfråga investeringar i nya
transportsystem, innovationer och miljöteknik. Om vi fortsätter hålla högt
tempo i klimatarbetet kommer vi ligga steget före. Då kan vi både ställa om
vårt eget samhälle och exportera smarta lösningar till andra länder, sa Stefan
Löfven.

Klimatförändringarna är här, de är allvarliga och de påverkar alla – både oss
som lever nu och framtida generationer. Men det går att bromsa
klimatförändringarna om vi vill.

- Kompetensen och kunskapen om klimatförändringarna har aldrig varit
större. Vi vet hur stor denna utmaning är, men vi vet samtidigt hur vi kan
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lösa den. Politiken ensamt klarar inte den här uppgiften. Det är först när vi
tar in hur samhället kan visa på lösningar som vi kommer någonvart, sa Åsa
Romson.

Flera av de kommuner som deltog lyfte fram hållbar konsumtion som en av
de absolut svåraste frågorna. Lennart Bondeson, kommunalråd i Örebro
kommun:

- Upphandling med miljömässiga och sociala krav är det viktigaste verktyget
för oss kommuner för att främja en hållbar tillväxt. Att nå en hållbar
konsumtion är den svåraste utmaningen.

För flera aktörer ser utmaningen i att bli fossilfri olika ut beroende på om vi
talar om verksamheten i Sverige eller i andra länder:

- Vi gjorde en klimatanalys nyligen och såg då att vår största klimatpåverkan
ligger i våra produktionsländer. Vi tror mycket på de samverkansprojekt som
vi deltar i för att få ner användning av vatten, kemikalier och energi, där ser
vi stora resultat, sa Fredrika Klarén, hållbarhetschef på KappAhl.

- Senast år 2020 ska vi producera lika mycket förnybar energi som vi
förbrukar. Vi är väldigt glada över att det redan är uppnått i Sverige och
Norden. Även om vi har en bit kvar när det gäller att nå målet världen över
kommer vi att nå dit, sa Sara Paulsson, chef för samhällsrelationer på IKEA.

På måndag börjar klimatmötet COP21 i Paris, där världens länder ska
förhandla fram ett nytt klimatavtal. Fossilfritt Sverige blir ett viktigt svenskt
inspel till mötet, och exempel på de konkreta åtgärder som vidtas av allt fler
aktörer i samhället. Flera av de aktörer som deltar i Fossilfritt Sverige
kommer också att medverka i Paris.

- Vi vill att Fossilfritt Sverige ska fungera som en ledstjärna för andra länder,
genom att visa hur företag, regering, kommuner och organisationer
samarbetar för att ställa om till en fossilfri tillväxt och välfärd, sa Pierre
Börjesson, hållbarhetsexpert på H&M.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
besökte gränskontrollen och
Migrationsverkets vänthall vid
Hyllie station i Malmö
Publicerad 26 november 2015 Uppdaterad 26 november 2015

Den 25 november besökte statsminister Stefan Löfven
gränskontrollen vid Hyllie station i Malmö. Stationen är
Öresundstågens första stopp i Sverige och därmed en
plats där många flyktingar anländer till Sverige.

Statsministern talade med gränspolisen om det aktuella läget och hur
arbetet med mottagandet fungerar. Därefter besökte han den nyligen
upprättade vänthallen på Malmömässan med plats för cirka 1 000
personer som väntar på att registrera sig hos Migrationsverket. Personalen
informerade om verksamheten och dess utmaningar.

Med på besöket var också Katrin Stjernfeldt-Jammeh, kommunstyrelsens
ordförande i Malmö (S). Statsministern träffade också ledare och spelare i
fotbollsklubben FC Rosengård. Klubbens vd Klas Tjebbes berättade om
verksamheten ihop med Yllie Shabani, Therese Sjögran och Ahmed Zreim.

FC Rosengård blev nyligen svenska mästare för tredje året i rad och
bedriver en stor ungdomsverksamhet och dessutom
arbetsmarknadsprojekt.  Efter mötet fick statsministern också träffa Pojkar
05 som tränade på konstgräsplanen vid FC Rosengårds klubbhus.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Regeringen föreslår åtgärder för
att skapa andrum för svenskt
flyktingmottagande
Publicerad 24 november 2015 Uppdaterad 24 november 2015

Sverige har i den värsta flyktingsituationen sedan andra
världskriget tagit ett större ansvar än något annat land i
västvärlden. Vi är ett litet land som gör en enorm insats
och det svenska folket visar stor solidaritet i en svår tid.
Vi värnar den internationella asylrätten.
Efter sommaren har antalet flyktingar som söker sig till Sverige ökat kraftigt
och bara de senaste två månaderna har 80 000 personer sökt asyl i Sverige.
Av dem är det så många barn och unga så att det motsvarar över 100 nya
skolklasser varje vecka. Myndigheter och kommuner har nu svårt att klara
av ansträngningen. Kommuner Lex Sarah-anmäler sig själva för att de inte
längre kan sköta sitt mottagande på ett säkert sätt. Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap slår larm om att viktiga samhällsfunktioner
inte klarar av ansträngningen. Sverige kan inte längre garantera tak över
huvudet för de som söker sig till vårt land och den senaste veckan har
människor tvingats sova utomhus.

Därför föreslår nu regeringen en rad åtgärder för att skapa ett andrum för
svenskt flyktingmottagande. Det kräver att antalet personer som söker asyl
och beviljas uppehållstillstånd i Sverige minskar kraftigt. Regeringen vill
därför under en period anpassa asylreglerna till miniminivån i EU för att fler
ska välja att söka asyl i andra EU-länder. 

Samtidigt ska kapaciteten i mottagandet förbättras. Många kommunala
verksamheter är hårt ansträngda eller står inför stora prövningar. Det gäller
bland annat socialtjänsten, skolan och traumavården. En annan stor
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utmaning är att möta den snabbt växande befolkningens behov av bostäder.
Här krävs fortsatt insatser.

De åtgärder regeringen nu föreslår är nödvändiga i den akuta situationen
men inte i sig en långsiktig väg framåt. Flyktingsituationen behöver hanteras
samfällt inom den Europeiska Unionen. Regeringen kommer därför fortsatt
driva på för ett system där alla länder, utan att göra avkall på den
individuella asylprövningen, tar ett gemensamt ansvar för
flyktingmottagandet. Regeringen vill att Dublinförordningen ska göras om
och ersättas med ett nytt permanent omfördelningssystem i EU.

Regeringens förslag på åtgärder

Den svenska lagstiftningen ska tillfälligt anpassas till
minikrav enligt internationella konventioner och EU-rätten.

Lagen ska, med undantag av vad som framgår av nedan, gälla för de
asylbeslut som fattas under perioden som lagen är giltig. Den är tillfällig med
en giltighet på tre år och innebär följande tidsbegränsade undantag från
regler i utlänningslagen:

Tidsbegränsade uppehållstillstånd för alla skyddsbehövande utom
kvotflyktingar.

Flyktingar och alternativt skyddsbehövande som beviljas skydd i Sverige ska
beviljas tidsbegränsade uppehållstillstånd. Flyktingar ska vid första
prövningstillfället beviljas uppehållstillstånd i tre år och alternativt
skyddsbehövande i ett år. Tillstånden ska kunna förlängas. Huvudregeln ska
även vid förlängning vara att ett tidsbegränsat tillstånd beviljas.

Undantag gäller de barn och deras familjer som registrerat sin ansökan innan
uppgörelsen presenterats och som fortfarande vistas i Sverige. För dem gäller
befintliga regler förutsatt att barnet vid beslutstillfället fortfarande är under
18 år. Därtill ska det vara möjligt att beviljas permanent uppehållstillstånd
när det första tillfälliga uppehållstillståndet löpt ut om man kan uppvisa en
taxerad inkomst på en nivå som det går att försörja sig på.

Kvotflyktingar ska även fortsättningsvis beviljas permanenta
uppehållstillstånd.

Begränsad rätt till anhöriginvandring för skyddsbehövande med
tidsbegränsade tillstånd.



Flyktingar med tidsbegränsade uppehållstillstånd ska bara kunna återförenas
med sin kärnfamilj. När det gäller makar ska det krävas att båda parter är
minst 21 år för att rätt till familjeåterförening ska medges. Alternativt
skyddsbehövande som har tidsbegränsade uppehållstillstånd ska inte ha rätt
till familjeåterförening.

Skärpta försörjningskrav.

Ett försörjningskrav ska gälla vid all anhöriginvandring utom när flyktingar
ansöker om familjeåterförening under de tre första månaderna efter att
flyktingstatus beviljats.

Försörjningskravet ska utvidgas till att omfatta även ett krav på att
anknytningspersonen ska kunna försörja familjemedlemmen som kommer
hit.

Övriga skyddsbehövande har inte rätt till uppehållstillstånd.

Kategorin övriga skyddsbehövande ska inte ha rätt till uppehållstillstånd.

Bestämmelsen om uppehållstillstånd på grund av synnerligen/särskilt
ömmande omständigheter ska ersättas av en bestämmelse som medger
att uppehållstillstånd kan beviljas av humanitära skäl i vissa mycket
begränsade undantagsfall.

Det ska inte finnas någon särskild bestämmelse om uppehållstillstånd för
barn dock ska portalparagrafen om barnets bästa vara fortsatt tillämplig.

Regeringen vill införa medicinsk åldersbestämning av
asylsökande tillämpas

Frågan om en asylsökande är under 18 år är viktig för både boende och
omvårdnad såväl som i frågan om uppehållstillstånd. Det gäller att finna en
ordning så att medicinsk åldersbestämning av asylsökande kan tillämpas i de
fall det saknas tillförlitliga handlingar som kan säkerställa en persons exakta
ålder och då det kvarstår tvivel om den ålder som uppgetts.

I närtid inför Sverige ID-kontroller på samtliga kollektiva
transportsätt till Sverige.

Det innebär ID-kontroller även på färjan mellan Helsingborg och Helsingör
samt både på tåg- och busstrafiken över Öresundsbron.





Artikel från Statsrådsberedningen

Fler insatser för att motverka
terrorism
Publicerad 19 november 2015 Uppdaterad 19 november 2015

Statsminister Stefan Löfven presenterade den 19
november fler insatser för att motverka terrorism i
Sverige. Insatserna fokuserar bland annat på att ge
myndigheter ett nytt verktyg för informationsinhämtning,
biometrisk passkontroll och utreda kameraövervakning
vid byggnader med generell hotbild eller särskilt utsatta
platser.

Hemlig dataavläsning

Regeringen kommer att ge en utredare i uppdrag att ta fram ett förslag på hur
Åklagarmyndigheten, Säkerhetspolisen och Polismyndigheten kan ges ett
nytt verktyg för informationsinhämtning som är anpassat till modern
kommunikationsteknologi.

Det verktyg som avses kallas för hemlig dataavläsning och innebär en
möjlighet att avlyssna även den information som skickas genom krypterade
kanaler.

I dagsläget används i allt större utsträckning krypterad kommunikation i form
av olika internetbaserade tjänster som till exempel Skype eller Viber.
Brottsbekämpande myndigheter har redan lagstöd för att efter
domstolsbeslut avlyssna dessa samtal, men eftersom kommunikationen ofta
är krypterad kommer man inte åt innehållet genom avlyssningen. Denna brist
avhjälps med det verktyg som regeringen nu föreslår.

Biometrisk passkontroll
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Sverige kommer att inför morgondagens möte med EUs inrikesministrar
driva att kontroll av biometriska uppgifter görs vid gränserna till Schengen
området.

I den nya nationella strategin mot terrorism aviseras bl.a. att regeringen ska
verka för att missbruk av svenska pass motverkas.

I passutredningen som var ute på remiss fram till september i år föreslås flera
åtgärder för att komma till rätta med passmissbruket.

En av de mest verkningsfulla åtgärderna som föreslås är att det vid
Schengenområdets yttre gränser införs kontroll av biometrisk information.
Detta finns i alla EU-medborgare och i de flesta andra länders pass.

Kameraövervakning

I dagens samhälle finns platser och byggnader som, även om de inte är
frekvent utsatta för brott, har en generell hotbild riktad mot sig.

Det kan exempelvis handla om medieredaktioner och lokaler som används
av religiösa samfund och asylboenden. Kameraövervakning kan utgöra en
del i skyddet av sådana platser och byggnader. Det behöver därför
säkerställas att det inte finns onödiga hinder för en sådan användning av
tekniken.

Det finns alltså anledning att utreda om det finns tillräckliga möjligheter till
kameraövervakning på särskilt brottsutsatta platser och andra platser med ett
förhöjt skyddsbehov.

Det är ur integritetssynpunkt viktigt att säkerställa att kameraövervakning
inte sker slentrianmässigt. Regeringen har tillsatt en utredare som ska
överväga hur ett i högre grad samlat integritetsskydd kan samlas hos en
myndighet. 



Artikel från Statsrådsberedningen

Stefan Löfven tog emot det
ukrainska parlamentets talman
Publicerad 18 november 2015 Uppdaterad 18 november 2015

Statsminister Stefan Löfven tog den 17 november emot
det ukrainska parlamentets talman Volodymyr
Grojsman, som är i Stockholm inbjuden av riksdagens
talman. Vid mötet diskuterades de bilaterala relationerna
och det ukrainska reformarbetet.
Sverige är fjärde största biståndsgivare till Ukraina och reformarbetet är
fokus för stödet. Sverige har också varit tongivande i fördömandet av
Rysslands aggression mot Ukraina och dess olagliga annektering av Krim och
Sevastopol, och i stödet för Ukrainas suveränitet och territoriella integritet
samt rätt att göra sina egna utrikespolitiska vägval.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern tog emot Natos
generalsekreterare
Publicerad 09 november 2015 Uppdaterad 09 november 2015

Statsminister Stefan Löfven tog den 9 november emot
Natos generalsekreterare Jens Stoltenberg för
överläggningar i Sagerska huset. De diskuterade
Sveriges partnerskap med Nato och de talade även om
säkerhetsläget i närområdet.
Generalsekreterare Stoltenberg deltar den 10 november i de nordiska och
baltiska försvarsministrarnas möten i Stockholm inom ramen för det nordiska
försvarssamarbetet Nordefco. I samband med besöket har generalsekreterare
Stoltenberg också möten med utrikesminister Margot Wallström och
försvarsminister Peter Hultqvist.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Lyckat tunisiskt statsbesök
Publicerad 06 november 2015 Uppdaterad 06 november 2015

Tunisiens president Beji Caïd Essebsi avslutade idag
sitt tre dagar långa statsbesök i Sverige. Presidenten
och hans fru var i landet på inbjudan av kungen och
drottningen. Tunisiens utrikesminister deltog också i
besöket och togs emot av Margot Wallström på UD.
Under besöket offentliggjordes bland annat att Sverige
kommer öppna en ambassad i Tunisien, och ett antal
bilaterala samverkansavtal undertecknades.
Efter en välkomstceremoni på Slottet för presidenten och hans delegation,
under statsbesökets första dag, träffades de båda utrikesministrarna för ett
möte om de svensk-tunisiska relationerna. Demokratiutvecklingen i landet,
anti-terrorismarbetet, genderfrågor och handel var ämnen som kom upp till
diskussion mellan de två ministrarna.

Under andra dagen träffade president Essebsi statsminister Stefan Löfven.
Efter mötet offentliggjordes att Sverige kommer öppna en ambassad i
Tunisien. Ett brett samverkansavtal mellan Sverige och Tunisien
undertecknades. Under dagen deltog presidenten, tillsammans med kungen
och infrastrukturminister Anna Johansson, även vid ett handelsforum
arrangerat av Tunisiens ambassad och Business Sweden.

Under fredagen besökte presidenten Ericsson i Kista. Resan fortsatte sedan
till Uppsala, där presidenten la en krans på Dag Hammarskjölds grav, i
närvaro av Kungen, bostads-, stadsutvecklings- och it-minister Mehmet
Kaplan och civilminister Ardalan Shekarabi. Under dagen undertecknades
även ett samverkansavtal mellan Sveriges kommuner och landsting och deras
tunisiska motsvarighet avseende decentralisering.

Pressmeddelande: Sverige kommer öppna ambassad i Tunisien
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Följ statsbesöket via UD:s storify



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven tog
emot Tunisiens president Essebsi
Publicerad 05 november 2015 Uppdaterad 05 november 2015

Torsdagen den 5 november tog statsminister Stefan
Löfven emot Tunisiens president Béji Caïd Essebsi
Stockholm. De träffades för att stärka den bilaterala
relationen mellan Sverige och Tunisien med fokus på
utökade handelsmöjligheter och de diskuterade också
hur gemensamma utmaningar så som ökade
migrationsströmmar kan bemötas.
I den tunisiska delegationen deltog även Madame Wided Bouchamaoui som
representerar en organisation som är en av årets fyra mottagare av Nobels
fredspris.

Vid dagens möte hade statsminister Stefan Löfven tillfälle att meddela
President Essebsi att Sverige kommer att återöppna sin ambassad i Tunis.

Det är 52 år sedan det senaste tunisiska statsbesöket till Sverige.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
träffade Storbritanniens
premiärminister David Cameron i
London
Publicerad 02 november 2015 Uppdaterad 03 november 2015

Statsminister Stefan Löfven träffade måndag 2
november Storbritanniens premiärminister David
Cameron i London för samtal bland annat om de
bilaterala relationer Sverige och Storbritannien och den
internationella flyktingkrisen.
Stefan Löfven betonade betydelsen av det nära samarbetet med
Storbritannien i EU och vikten av att Storbritannien stannar i EU. Gällande
flyktingkrisen, underströk Löfven vikten av att alla EU:s medlemsstater
måste hjälpas åt i hanteringen av flyktingkrisen. Stefan Löfven och David
Cameron diskuterade även vikten av ökade ansträngningar för att få ett slut
på kriget i Syrien.

Statsministern träffade också under sitt Londonbesök labourledaren
Jeremy Corbyn .

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Stefan Löfven besökte
flyktingmottagningar i Trelleborg
Publicerad 21 oktober 2015 Uppdaterad 21 oktober 2015

I dag besökte statsminister Stefan Löfven två
flyktingmottagningar i Trelleborg med anledning av den
akuta flyktingsituationen.
Besöket i Trelleborg inleddes med att statsministern mötte representanter för
kommunen som redogjorde för situationen. Därefter fortsatte Stefan Löfven
till hamnområdet i Trelleborg för att möta ankommande flyktingar som
kommit till Trelleborg med färja från Tyskland. Här gavs det även tillfälle för
statsministern att möta personal på transitcentralen Malva som jobbar med
att registrera nyanlända ensamkommande barn och ungdomar i kommunen.

Statsministern besökte därefter transitboendet Freja och mötte personal som
arbetar här. Efter registrering i kommunen anländer ensamkommande barn
och ungdomar till detta boende i väntan på att Migrationsverket ska
kommunplacera dem.

- Det är ett fantastiskt arbete som nu utförs i en mycket ansträngd situation,
säger statsminister Stefan Löfven.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern tog emot Sydafrikas
vicepresident Cyril Ramaphosa
Publicerad 20 oktober 2015 Uppdaterad 20 oktober 2015

Statsminister Stefan Löfven tog i dag den 20 oktober
emot Sydafrikas vicepresident Cyril Ramaphosa för en
arbetslunch. Under överläggningarna diskuterades
ländernas bilaterala relationer, den politiska och
ekonomiska utvecklingen i båda länderna, samarbete
inom multilaterala fora samt regionala frågor i respektive
närområde.
Ramaphosa befinner sig i Stockholm för ett tvådagarsmöte i den binationella
kommissionen mellan Sverige och Sydafrika.

Sydafrika och Sverige har djupa och breda relationer, som går tillbaka till
kampen mot apartheid. I dag är samarbetet ett partnerskap kring områden av
gemensamt intresse – från frågor som klimathotet till sysselsättning och
hållbar utveckling. Både Sydafrika och Sverige är också särskilt aktiva inom
FN:s arbete för fred och säkerhet, inte minst i Afrika.

Ramaphosa åtföljdes under sitt Sverigebesök av en delegation av flera
ministrar och biträdande ministrar. En särskild näringslivsdelegation deltog
också, och verkade för ökat handelsutbyte mellan Sydafrika och Sverige. Ett
70-tal svenska företag är redan i dag verksamma i Sydafrika, med 15 000
direkt anställda, och som bidrar till mer än 75 000 arbetstillfällen indirekt.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Brasilien en högt prioriterad
partner för Sverige
Publicerad 19 oktober 2015 Uppdaterad 19 oktober 2015

Brasilien är en högt prioriterad partner för Sverige. Den
svenska företagsnärvaron är mångårig och utgör basen
i de bilaterala relationerna. Sverige har idag över 200
svenska företag på plats, inom allt från bilindustrin till
hälsosektorn till nya digitala företag. Gripenaffären, ett
brett samarbete som omfattar gemensam utveckling och
produktion, länkar samman länderna för lång tid
framöver och bäddar för utvecklade samarbeten och
ökad handel långt utanför försvarsområdet.
Presidenten och statsministern deltog i det första mötet för det gemensamma
företagsrådet som består av höga representanter från ländernas näringsliv.
Man samtalade om företagens utmaningar och hur näringslivsutbytet kan
ökas. I närvaro av presidenten och statsministern hölls också ett seminarium
om handels- och investeringsmöjligheter med över hundratalet deltagande
företag.

Presidenten besökte Saabs produktionsanläggning och tog del av det
teknologisamarbete som nu kommit igång med brasilianska ingenjörer och
tekniker på plats i Linköping. Ett besök genomfördes också på Ericsson i
Kista där 5G för Brasilien lanserades. Presidenten besökte även KTH.

Under presidentbesöket hölls ett första högnivåmöte om
flygforskningsfrågor. Brasiliens och Sveriges kompetenser kompletterar
varandra och denna gemensamma plattform syftar till att stärka den
långsiktiga innovationsförmågan, inte minst på den civila sidan.

https://www.regeringen.se/


Därtill diskuterades ökat utbyte inom andra områden. Sedan ett antal år har
Brasilien och Sverige ett strategiskt partnerskap som innefattar en rad olika
samarbetsområden, såsom politisk dialog, innovation, miljö och klimat
liksom högre utbildning och forskning. Vid presidentbesöket lanserades en
ny handlingsplan för partnerskapet.

Länderna kom överens om att inleda förhandlingar om ett
socialförsäkringsavtal, vilket syftar till samordning av delar av
socialförsäkringen för personer som rör sig mellan länderna.

Brasilien och Sverige kom också överens om att inleda förhandlingar om ett
samarbetsavtal om hållbar gruvnäring – ett område där båda länderna har en
stark ställning.

Länderna kom vidare överens om att utöka det bilaterala samarbetet inom
högre utbildning och forskning, liksom inom miljö- och klimatområdet, där
flera svenska myndigheter redan har utbyten med brasilianska motparter.

På det globala området diskuterades bland annat klimatförändringarna inför
klimattoppmötet i Paris i december. Brasilien är en central aktör och
presidentens besök gav möjlighet att diskutera centrala knäckfrågor.  

Vidare diskuterades 2030-agendan om hållbar utveckling. Brasiliens
president ingår i statsminister Löfvens initiativ om en grupp av nio länder
som ska främja politiskt ledarskap för att genomföra agendan. 

Samtalen rörde också situationen i Syrien, som hittills har krävt över 250 000
människoliv och tvingat tolv miljoner på flykt. Ansträngningarna för en
politisk lösning måste intensifieras och statsministern förmedlade Sveriges
stöd till FN:s särskilde sändebud, de Misturas, arbete. Statsministern
välkomnade Brasiliens ökade engagemang när det gäller flyktingmottagande.



Artikel från Statsrådsberedningen

Fortsatta diskussioner om
migrationsfrågorna på Europeiska
rådet
Publicerad 16 oktober 2015 Uppdaterad 16 oktober 2015

Det var migrationsfrågan som än en gång stod i
centrum när EU:s stats- och regeringschefer möttes på
Europeiska rådet i Bryssel den 15 oktober.
Diskussionerna gällde både de mottagningscenter som
ska upprättas inom EU och unionens gemensamma
återvändandepolitik. Statsminister Stefan Löfven deltog
i EU-toppmötet.
EU:s stats- och regeringschefer antog slutsatser om ökat samarbete inom
migrationsområdet där bland annat ökat samarbete med tredje länder,
gränskontroll och återvändande tas upp. Den politiska och militära
situationen i Syrien respektive Libyen diskuterades och dessa faktorers
inverkan på migrationsströmmarna och togs också upp av rådet.  

Utöver migrationsfrågan togs även EMU och Storbritanniens kommande
folkomröstning om EU upp vid Europeiska rådet.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Brasiliens president Dilma
Rousseff besöker Sverige
Publicerad 15 oktober 2015 Uppdaterad 15 oktober 2015

Brasiliens president Dilma Rousseff besöker Sverige
den 18-19 oktober tillsammans med flera ministrar,
myndighetsrepresentanter och ett tjugotal
näringslivsföreträdare.
Besöket syftar till att bredda och fördjupa det strategiska partnerskapet
mellan Brasilien och Sverige. Det svenska näringslivet har sedan mycket
länge en stark närvaro i Brasilien och de svenska investeringarna i landet
ökar. Med Gripenprojektet får handelsrelationerna en extra skjuts. Sedan
flera år bedrivs samarbeten på olika områden, såsom innovation, miljö- och
klimat, högre utbildning, forskning och försvar. Under det kommande
presidentbesöket tas ytterligare steg för att utveckla samarbetet. 

Brasilien är en viktig regional och global aktör, med vilken Sverige har ett
gott samarbete i bland annat FN-frågor. Sverige och Brasilien visar på globalt
ledarskap för genomförandet av de hållbara utvecklingsmålen som just
antogs i FN. Vid besöket kommer dessa frågor liksom andra brännande
globala utmaningar, såsom klimatförändringarna, att diskuteras. 

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

EU-toppmöte med fokus på
migration
Publicerad 14 oktober 2015 Uppdaterad 14 oktober 2015

EU:s stats- och regeringschefer möts i Bryssel den 15-
16 oktober. Huvudfrågan på mötet är EU:s hantering av
de stora flyktingströmmarna till Europa. Statsminister
Stefan Löfven deltar i toppmötet.
Migrationsfrågan diskuterades vid ett extrainsatt informellt möte mellan EU:s
ledare den 23 september och har också behandlats av EU:s
migrationsministrar och utrikesministrar.

Europeiska rådet ska nu följa upp tidigare möten och  behandla hur EU kan
intensifiera arbetet för att möta krisen och fastställa en rättssäker Europeisk
migrationspolitik.

Frågor som ska diskuteras:

förstärkning av EU:s yttre gränser, inklusive en möjlig gemensam
gränsbevakning
Dublinförordningen
stöd till EU gränsande länder och flyktingar där
behandla den komplicerade situationen  i regionen i främst Turkiet och
Syrien.

EU-ledarna kommer också att behandla Storbritanniens aviserade
folkomröstning om EU-medlemskapet och en rapport om valutaunionens
framtid. Frankrikes president Hollande vill slutligen redogöra för
förberedelserna för det stora klimatmötet i Paris, COP21.

https://www.regeringen.se/


Artikel

”Alla kan inte göra allt men alla
kan göra något”
Publicerad 13 oktober 2015 Uppdaterad 13 oktober 2015

Skapa ännu bättre etableringsmöjligheter med fokus på
jobb och utbildning för nyanlända. Bygga hållbara
lösningar tillsammans. Ta lärdom från liknande
situationer tidigare. Hämta kunskap från lokala initiativ
som också kan bli nationella. Så kan regeringens
nationella samling ”Sverige tillsammans” sammanfattas.
Dagen syftade till att kraftsamla för att skapa ännu bättre villkor och
möjligheter för flyktingar som tagit sig till Sverige den senaste tiden. Antalet
flyktingar ökar för varje dag. Väl medveten om situationens allvar och
komplexitet, var statsminister Stefan Löfven ändå positiv när han avslutade
dagen.
– Varje enskild människas engagemang behövs och vi behöver se oss själva i
andra. Det här arbetet är inte lätt och det går inte snabbt, men det är möjligt,
och vi står tillsammans i Sverige, sade statsminister Stefan Löfven.

Statsministern betonade att Sverige står inför en av de absolut största
humanitära insatserna i Sveriges historia. Han gjorde reflektioner bakåt i
tiden och drog paralleller till andra världskriget och krisen på Balkan att
jämföra med situationen i Syrien just nu.

– Vi följer utvecklingen timme för timme och fokuserar självfallet på att
rädda liv, men det gäller också att hålla ordning och reda. Vi måste klara att
utveckla ett ännu bättre etableringsarbete så att flyktingar får jobb, kommer i
utbildning, lär sig det svenska språket och kan erbjudas bostäder. Det är
viktigare än någonsin att en människa behandlas som en människa och därför
är vi här i dag, sade statsministern.

https://www.regeringen.se/


En av de inbjudna deltagarna var Hala Mohammed. Hon flydde med sin
familj från Eritrea och kom till Sverige på 90-talet. I dag är hon ordförande i
Röda Korsets Ungdomsförbund och vice ordförande i Svenska Röda Korset.
Tillsammans med Lena Landin, pensionerad barnmorska och volontär inom
Svenska Kyrkan, samtalade hon med kultur- och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke om hur det organiserade engagemanget stärker, förändrar och
ger kraft.

– Jag kunde inte bara sitta och titta på utan ville göra något själv precis som
andra gjorde något för mig när jag kom till Sverige. Alla kan inte göra allt
men alla kan göra något, det finns något för alla att bidra med, sade Hala
Mohammed.  

Arbetsmarknadsminister Ylva Johansson efterlyste ett ”Hela Sverige
skramlar” där företag öppnar sina företag och erbjuder praktikplatser och
människor öppnar sina nätverk för flyktingar. Hon uppmanade också
företagen att rekrytera utan fördomar.

– Sverige måste bli ännu bättre på att integrera, det är vårt gemensamma
ansvar. Nu är det inte tid att stänga dörrar till arbetsmarknaden, utan att
öppna dörrar och vara pragmatiska. Vi måste alla hjälpas åt för att se till att
mottagandet blir bra, sade Ylva Johansson.

Erik Nilsson, statssekreterare på Arbetsmarknadsdepartementet,
presenterade hur arbetet kommer att fortsätta i hela Sverige. Under våren
2016 följer regeringen upp med regionala, länsvisa konferenser. Syftet är att
samla representanter från kommunerna i respektive region och berörda
myndigheter för att skapa bättre etableringsmöjligheter för nyanlända
inklusive mottagandet av ensamkommande barn, att lära sig svenska språket
och att komma in i det svenska samhället. 



Artikel från Försvarsdepartementet

Försvarsministern deltog i
statsbesök i Litauen
Publicerad 11 oktober 2015 Uppdaterad 11 oktober 2015

Försvarsminister Peter Hultqvist träffade den 9 oktober
sin litauiske kollega Juozas Olekas. Under mötet
diskuterade ministrarna bland annat situationen i
Ukraina och möjligheterna till ökat bilateralt och
regionalt samarbete för att stärka säkerheten i
Östersjön.
Peter Hultqvist deltog i det svenska statsbesöket till Litauen.
Försvarsministern och kungaparet besökte tillsammans Litauens
Havsmuséum, forskningsfartyget Mintis, liksom elförbindelsen NordBalt,
som är ett samarbete mellan Litauens stamnätsoperatör LitGrid och Svenska
kraftnät. Försvarsministern besökte också det litauiska regementet Grand
Duke Butigeidis Dragoon Battalion i Klaipeda.

Samarbetet mellan Sverige och Litauen omfattar en lång rad olika områden
såväl kulturellt, ekonomiskt som politiskt. Försvarspolitiska frågor utgör en
naturlig och självklar del av denna samverkan.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Barnböcker dopgåva från
Sveriges riksdag och regering
Publicerad 11 oktober 2015 Uppdaterad 11 oktober 2015

Förste vice talman Tobias Billström och statsminister
Stefan Löfven närvarade den 11 oktober vid prins
Nicolas dop. I dopgåva från Sveriges riksdag och
Sveriges regering fick prins Nicolas barnböcker.
På gratulationskortet står följande:

"H.K.H. Prins Nicolas

Dopgåva till H.K.H. Prins Nicolas från Sveriges riksdag och regering

Stockholm den 11 oktober

Dopgåva till H.K.H. Prins Nicolas

I dopgåva från Sveriges riksdag och Sveriges regering får H.K.H. Prins
Nicolas nya svenska barnböcker.

Boksamlingen innehåller pekböcker, bilderböcker, sagor och kapitelböcker.

Det är roligt att läsa, rimma och ramsa när man är liten. Bokens värld ger
också viktiga nycklar till barns språkutveckling och till kontakten mellan
barn och vuxna. Boken är också en källa till språklig lust, kreativitet och
fascination för bilder.

Vår förhoppning är att dopgåvan ska bidra till läsglädje, fantasi och
upptäckarlust i sagans magiska värld.

Urban Ahlin, talman

https://www.regeringen.se/


Stefan Löfven, statsminister"



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven finns
tillgänglig för presskommentarer
Publicerad 10 oktober 2015 Uppdaterad 10 oktober 2015

Lördagen den 10 oktober fanns statsminister Stefan
Löfven tillgänglig för media att ställa frågor.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

Genomförandet av 2030-agendan
för hållbar utveckling, En
uppmaning till handling
Publicerad 26 september 2015 Uppdaterad 26 september 2015

Världen måste sätta full fart för att förverkliga den nya
ambitiösa och omvälvande agendan för hållbar
utveckling.
Vi, presidenterna och statsministrarna i Brasilien, Colombia, Tyskland,
Liberia, Sydafrika, Sverige, Tanzania, Östtimor och Tunisien, har idag enats
om ett initiativ för att stödja genomförandet av 2030-agendan för hållbar
utveckling.

Vi anser att det krävs insatser på alla nivåer, och inom alla sektorer, för att
alla faktiskt ska kunna genomföra 2030-agendan. Regeringarnas insatser
räcker inte. Vi är dock fast beslutna om att föregå med gott exempel och
lovar att dra vår del av lasset.

Vi kommer under de kommande månaderna att aktivt arbeta med att värva
stöd för att genomföra agendan. Vi kommer att verka för ett ökat utbyte av
erfarenheter och bästa praxis och ett kontinuerligt engagemang på högsta
politiska nivå runt om i världen.

2030-agendan är en folkets agenda, av folket och för folket. Vi uppmanar
därför alla berörda parter, regeringar, parlamentsledamöter, det civila
samhället, näringsliv, fackföreningar och den akademiska världen att också
uppmana till handling. Vi behöver ett varaktigt åtagande, engagemang och
ledarskap på alla nivåer för att utrota fattigdomen och skapa en hållbar
utveckling på alla områden till 2030.

https://www.regeringen.se/


Vi ser det som vårt gemensamma uppdrag att se till att ingen hamnar på
efterkälken!



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

Sverige tar ansvar för att
genomföra FN:s globala mål för
hållbarhet
Publicerad 24 september 2015 Uppdaterad 24 september 2015

Statsminister Stefan Löfven, utrikesminister Margot
Wallström , klimat- och miljöminister Åsa Romson, samt
biståndsminister Isabella Lövin deltar vid toppmötet om
global hållbar utveckling i New York. Den 25-27
september ska de nya globala målen för hållbarhet
antas av alla FN:s medlemsländer.
- Sverige ska ta en ledande roll i genomförandet även av FN:s nya globala
mål för en hållbar utveckling. Fattigdomsbekämpning, miljö- och
klimatarbete och fredsbyggande hör ihop. Sverige ska gå före med en
samstämmig politik som tar hänsyn till fattiga människors perspektiv,
mänskliga rättigheter och planetens gränser. Arbetet med att uppnå de
globala målen för hållbarhet i Sverige börjar nu, säger statsminister Stefan
Löfven.

Under toppmötet kommer statsministern att hålla tal, delta i möten,
seminarier, rundabordssamtal samt ha bilaterala möten med andra länders
regeringschefer.

- De globala målen behövs för att världens länder gemensamt ska kunna
stoppa och förebygga konflikter och flyktingkatastrofer. Hållbar utveckling
kan inte uppnås utan fred, säkerhet och respekt för mänskliga rättigheter. De
globala målen ger oss femton år av möjligheter för en bättre värld, säger
utrikesminister Margot Wallström.

https://www.regeringen.se/


- Det är oerhört positivt att världen nu enas om vikten av hållbar utveckling.
Ett ambitiöst klimatavtal i Paris i höst är vår första möjlighet att visa på vad
det betyder i praktiken. Alla länder har ett ansvar att bidra till
klimatomställningen. Genom att ta ansvar på hemmaplan går Sverige före
och visar att omställningen är både möjlig och lönsam, säger vice
statsminister och klimat- och miljöminister Åsa Romson.

Ur ett svenskt perspektiv är det viktigt att understryka tre dimensioner av
hållbarhet: ekonomisk, social och miljömässig. Rättighetsperspektivet med
frihet från diskriminering och särskilt jämställdhet är högt prioriterat liksom
sysselsättning och målet om anständigt arbete för alla.

- I en orolig tid där de utmaningar som världen står inför ibland kan tyckas
oövervinnerliga inger det hopp och tillförsikt att världens länder nu har gått
samman och visat att förändring i en positiv riktning är möjlig, och att vi står
enade i kampen mot fattigdom, förtryck och klimatförändringar, säger
biståndsminister Isabella Lövin.

I anslutning till toppmötet kommer ett stort välgörenhetsarrangemang och en
artistgala "Global citizen festival" att äga rum i Central Park i New York.
Festen fokuserar på ojämlikhet i världen samt rätten till rent vatten och
sanitetsmöjligheter.



Artikel från Statsrådsberedningen

EU:s ledare eniga om ytterligare
insatser för att bidra till en lösning
av migrationskrisen
Publicerad 24 september 2015 Uppdaterad 24 september 2015

Vid det informella mötet i Europeiska rådet i Bryssel den
23 september enades EU:s stats- och regeringschefer
om ytterligare åtgärder för att bidra till en lösning av den
akuta migrationskrisen i Europa och dess närområde.
Statsminister Stefan Löfven deltog i mötet.
EU-ledarna enades bland annat om att tillgodose de akuta behoven för
flyktingarna i regionen genom att hjälpa FN:s flyktingkommissariat
(UNHCR), Världslivsmedelsprogrammet (WFP), och andra organ med minst
ytterligare en miljard euro. Därutöver ska Libanon, Jordanien, Turkiet och
andra länder få ökat stöd med anledning av krisen i Syrien.

EU:s dialog med Turkiet ska stärkas och ytterligare stöd till länderna på
västra Balkan finns också med bland de åtgärder som togs upp på mötet.

Senast i november 2015 ska de medlemsländer som ber om bistånd för att
säkerställa snabb identifiering och registrering av migranter få hjälp av EU-
institutionerna och övriga medlemsstater. Detta arbete kommer att
genomföras vid så kallade hotspots.  

EU:s stats- och regeringschefer underströk även sitt stöd för FN-ledda
ansträngningar för att få slut på kriget i Syrien som hittills har tvingat
uppskattningsvis 12 miljoner människor att lämna sina hem.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Extra EU-toppmöte om migration
Publicerad 23 september 2015 Uppdaterad 23 september 2015

EU:s stats- och regeringschefer möts den 23 september
med anledning av den pågående flyktingkrisen. Vid det
extrainsatta toppmötet i Bryssel ska EU-ledarna
diskutera en övergripande strategi för flyktingkrisen och
behovet av att fastställa en trovärdig europeisk
migrationspolitik. Statsminister Stefan Löfven deltar i
toppmötet.
EU-toppmötets ordförande uppmanar i sin inbjudan till EU:s ledare att öka
medlemsländernas ekonomiska bidrag till de internationella organisationer
som verkar i regionen. Man kommer även att följa upp
migrationsministrarnas beslut tisdagen den 22 september att inom unionen
omfördela 120 000 flyktingar som just nu finns i Italien och Grekland.

EU:s ledare kommer också att diskutera:

• hjälp till de medlemsstater som befinner sig i främsta linjen för de ökande
flyktingströmmarna 
• utökat strategiskt samarbete med länderna på västra Balkan, Turkiet och de
länder som gränsar till Syrien
• ekonomiskt bistånd till  UNHCR och World Food Programme för att lindra
akut matbrist och andra behov bland flyktingarna 
• åtgärder för att förbättra återvändande och återtagande
• diplomatiska insatser för att lösa krisen i Syrien
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Artikel från Statsrådsberedningen

Möte med Afrikanska unionens
kommission
Publicerad 23 september 2015 Uppdaterad 23 september 2015

Statsminister Stefan Löfven var mellan den 20 och 23
september värd för ett besök av ordföranden vid
Afrikanska unionens kommission, Dr. Nkosazana
Dlamini-Zuma. Syftet med besöket var att ytterligare
stärka Sveriges relationer med Afrika samt bekräfta
stödet till AU som en central regional aktör och
strategisk partner för EU.
Statsministern och Dlamini-Zuma talade om migrationsfrågor som ett led i
förberedelserna av migrationstoppmötet mellan EU och Afrika på Malta den
11 och 12 november.

Besöket sammanfaller med att regeringen inom kort avser besluta om att
anvisa Sida och Folke Bernadotteakademin att komma in med underlag för
en ny regional strategi till stöd för Afrika söder om Sahara.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Fördjupat samarbete mellan
Frankrike och Sverige efter möte
med premiärminister Manuel Valls
Publicerad 18 september 2015 Uppdaterad 18 september 2015

Den 17-18 september tog statsminister Stefan Löfven emot Frankrikes
premiärminister Manuel Valls.  

På dagordningen stod flera aktuella frågor. Särskilt viktiga var
migrationskrisen och de ökande flyktingströmmarna i Europa, jobb- och
tillväxtfrämjande åtgärder, ordning och reda på arbetsmarknaden samt
klimatfrågan.

– Inom dessa områden står Sverige och Frankrike inför liknande
utmaningar. Deklarationen som vi idag kommit överens om blir startskottet
för ett fördjupat samarbete mellan Frankrike och Sverige i just dessa frågor,
säger statsminister Stefan Löfven.

Gemensam fransk-svensk deklaration
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Artikel från Statsrådsberedningen

Regeringens tio ståndpunkter för
att reformera EU:s flyktingpolitik
Publicerad 07 september 2015 Uppdaterad 07 september 2015

I morgon den 8 september reser statsminister Stefan
Löfven till Berlin för att träffa Tysklands förbundskansler
Angela Merkel och senare under dagen tar
statsministern emot Österrikes förbundskansler Werner
Faymann.
Statsminister Stefan Löfven har den 7 september presenterat regeringens
politik för att reformera EU:s flyktingsystem.

- Det viktigaste nu är att alla länder tar ansvar, att vi skapar ordning och reda
i mottagandet och att vi angriper orsakerna till den internationella
flyktingkrisen, säger statsminister Stefan Löfven.

Regeringen kommer att driva dessa tio ståndpunkter
för att reformera EU:s flyktingpolitik: 

1. Att EU ska inrätta en permanent och tvingande omfördelningsmekanism
vid katastrofer.

2. Att EU ska fortsätta att prioritera att rädda liv.
3. Att alla EU:s medlemsstater ska ta sitt ansvar för att upprätthålla EU:s

yttre gräns och leva upp till asylreglerna.
4. Att EU:s asyl- och gränsmyndigheter ska förstärkas.
5. Att EU ska fortsätta att bekämpa människosmugglarna.
6. Att EU får till stånd ett effektivt och humant återvändande och enas om

ett återvändandeprogram.
7. Att EU skyndsamt ska enas om ett system med säkra länder.
8. Att EU kraftigt ska öka antalet kvotflytingar till cirka 100 000.
9. Att EU-kommissionen föreslår fler lagliga vägar till EU.
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10. Att EU behöver en mer aktiv utrikes och biståndspolitik för att hjälpa
människor på plats.

Imorgon träffar Stefan Löfven Tysklands förbundskansler Angela Merkel
och Österikes Walter Faymann för att diskutera dessa frågor. Att reformera
EU:s migrationspolitik har stått högt på agendan sedan regeringen tillträdde.

På samma sätt som alla länder i EU ska dela på ansvaret, är Sveriges
mottagning av flyktingar, hela Sveriges ansvar. Därför ska alla kommuner ta
emot flyktingar. Regeringen förbereder nu lagförslag om att avskaffa
kommun-vetot i flyktingpolitiken. Därför ökar vi stödet till kommunerna som
tar emot flyktingar.

Regeringen kommer inom kort att presentera fler satsningar i budgeten för
nästa år för att förbättra etableringen för de flyktingar som kommer till
Sverige.

 



Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Program för Innovationsrådets
möte den 2 september
Publicerad 28 augusti 2015 Uppdaterad 28 augusti 2015

Huvudtemat för innovationsrådets möte är innovationers
roll för miljö- och klimatpolitiken. Temat kommer att
öppnas med en gemensam presentation av klimat- och
miljöminister Åsa Romson och närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.
Johan Rockström, professor i miljövetenskap och chef för Stockholm
Resilience Centre vid Stockholms universitet samt ledamot i
innovationsrådet, kommer därefter att fördjupa diskussionen kring
innovationers roll för klimat- och miljöpolitiken. 

Med anledning av dagens tema är ett antal externa gäster inbjudna till mötet
för att ge olika perspektiv kring huvudtemat: Scientific Executive Director of
the German Research Centre for Geosciences Reinhardt Hüttl ger mötet
inblick i Tysklands erfarenheter av miljöteknik. Verksamhetsansvarige vid
Cleantech Inn Richard Englund beskriver innovatörernas roll inom miljö-
och klimatområdet. LRF:s viceordförande Åsa Odell beskriver tankar kring
innovationer och bioekonomi. 

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning, tar
under dagen emot en statlig utredning om nationell rymdstrategi, ett ämne
med tydlig koppling till klimatområdet. Hon kommer också att ta
diskussionen vidare till innovationsrådets möte.  

Innovationsrådet kommer också att följa upp teman från tidigare möten.
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg kommer utifrån resultatet
av utredningen "Statliga finansieringsinsatser" som presenterades i juni att
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följa upp diskussionen om utvecklingen av statlig riskkapitalförsörjning. 

Hållpunkter för mötet 

Kl. 13.00. Innovationsrådets ordförande, statsminister Stefan Löfven, öppnar
mötet. 

Programpunkter under eftermiddagen  

Statsrådet Mikael Damberg presentar tankar kring utvecklingen av den
statlig riskkapitalförsörjning. 
Statsråden Åsa Romson och Mikael Damberg introducerar huvudtemat
för mötet: Miljö- och klimat med fokus på innovationspolitikens roll. 
Johan Rockström, professor i miljövetenskap och chef för Stockholm
Resilience Centre vid Stockholms universitet samt ledamot i
innovationsrådet, ger perspektiv på innovationers roll för klimat- och
miljöfrågor. 
Reinhardt Hüttl, Scientific Executive Director of the German Research
Centre for Geosciences, ger perspektiv utifrån Tysklands arbete med
främjandet av miljöteknik. 
Richard Englund, verksamhetsansvarig vid Cleantech Inn, håller en
presentation på temat Innovatörer inom miljöteknikområdet. 
Åsa Odell, viceordförande vid LRF, håller en presentation på temat
bioekonomi. 
Statsrådet Helene Hellmark Knutsson, presenterar delar av utredningen
om en nationell rymdstrategi.



Artikel från Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Statsministern tog emot det
svenska yrkeslandslaget
Publicerad 28 augusti 2015 Uppdaterad 28 augusti 2015

I dag tog statsminister Stefan Löfven och gymnasie- och
kunskapslyftsminister Aida Hadzialic emot det svenska
Yrkeslandslaget på en lunch.
Världsmästerskapen i yrkesskicklighet för ungdomar avgjordes nyligen i São
Paulo, Brasilien och laget kammade hem tre medaljer. Sveriges medaljer gick
till Frida Gustafsson, fordonslackerare, silver, Sara Andersson, dekoratör,
silver och Emmastina Dannered, hudterapeut, brons.

Det svenska Yrkeslandslaget har även tilldelats hela 13 Medallions of
Excellence. Detta är en utmärkelse som tilldelas tävlande med exceptionellt
hög kvalitet och höga poäng i respektive yrkeskategori. Totalt har 1192
tävlande från olika länder varit med och slagits om medaljerna i 50 yrken
från över 60 länder inför en publik på 200 000 besökare. De svenska
deltagarna är uttagna vid SM-tävlingar inom sina respektive yrken. I år
bestod det Svenska Yrkeslandslaget av 29 ungdomar.

WorldSkills Sweden är ett trepartssamarbete mellan LO, Svenskt Näringsliv
och staten genom Utbildningsdepartementet, Skolverket och Myndigheten
för yrkeshögskolan. Genom samarbeten med företag, yrkesnämnder,
branschorganisationer och skolor har detta samarbete i uppdrag att öka
kvaliteten, statusen och intresset för svenska yrken och yrkesutbildningar
främst inom bygg, design, industri, it, service, vård- och tekniksektorn.
WorldSkills Sweden ansvarar för svenska Yrkeslandslagets deltagande i
Yrkes-VM (WorldSkills) och Yrkes-EM (EuroSkills) samt är arrangör av
Yrkes-SM.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern i samtal med
Ukrainas president
Publicerad 26 augusti 2015 Uppdaterad 26 augusti 2015

Statsministern talade idag i telefon med Ukrainas
president Petro Porosjenko för att gratulera till landets
självständighetsdag som inföll i måndags och för att få
presidentens syn på den senaste tidens ökade
våldsamheter i östra Ukraina.
Vid samtalet uppmuntrade statsministern president Porosjenko att fortsätta
den ambitiösa reformsatsning som Ukraina inlett och betonade hur viktigt det
är att processen kan uppvisa påtagliga resultat för befolkningen, inte minst i
kampen mot korruption. Fortsatta reformer är också en viktig signal till
Ryssland om att landet inte kan påverka sina grannländers politiska vägval.

Statsministern och presidenten diskuterade också de lokalval som kommer
att hållas i Ukraina den 25 oktober och vikten av att dessa kan fullföljas i
hela landet, i god demokratisk ordning och i enlighet med ukrainsk
lagstiftning. Statsministern försäkrade president Porosjenko om Sveriges
fortsatta politiska stöd i implementeringen av Minsköverenskommelserna
och i att få till stånd en fredlig lösning på konflikten.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
träffade Jordaniens
premiärminister
Publicerad 25 augusti 2015 Uppdaterad 25 augusti 2015

Statsminister Stefan Löfven träffade den 25 augusti
Jordaniens premiärminister Abdallah Ensour för
bilaterala överläggningar om bland annat Palestina och
fredsprocessen i Mellanöstern, Syrien och kampen mot
våldsbejakande extremism och terrorism.
Jordanien omgärdas av regionens utdragna konflikter och landet är särskilt
hårt belastat av Syrienkrisens konsekvenser. Ministrarna diskuterade
Sveriges och det internationella samfundets stöd.

Abdallah Ensour deltar i Världsvattenveckan i Stockholm. Jordanien är ett
av länderna med störst vattenbrist i världen per capita. Abdallah Ensour
kommer även att träffa utrikesminister Margot Wallström och
biståndsminister Isabella Lövin.

Artikel: Stefan Löfven öppnade Världsvattenveckan
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Artikel från Statsrådsberedningen

Stefan Löfven öppnade
Världsvattensveckan
Publicerad 24 augusti 2015 Uppdaterad 24 augusti 2015

I dag öppnade statsminister Stefan Löfven
Världsvattenveckan, ett av världens viktigaste årsmöten
för vatten- och utvecklingsfrågor, som äger rum i
Stockholm. Årets tema "vatten för utveckling" avser att
öka kunskapen om vatten som en grundläggande faktor
för genomförandet av den nya utvecklingsagendan,
som antas i FN:s generalförsamling i september.
Den högsta nivån av politiskt engagemang behövs för att driva en global
agenda för vatten och utveckling. Statsminister Löfven har därför bjudit in
sina kollegor Cristopher J. Loeak, President för Marshallöarna, och Dr.
Abdulla Ensour, premiärminister för Jordanien, för att poängtera betydelsen
av vatten i utvecklingsagendan.

Effekterna av den globala klimatförändringen kommer också att lägga till
vattenbrist. Den svenska regeringen kommer att fortsätta att stödja den
globala utvecklingen av vattenförvaltningen. På det nationella planet avser
Sverige främja en konsekvent politik och uppmuntra samarbete mellan
departement och intressenter.

Stefan Löfvens tal vid Världsvattenveckan (engelska)
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Artikel från Statsrådsberedningen

Högnivåmöte om ordning och reda
på arbetsmarknaden
Publicerad 25 juni 2015 Uppdaterad 25 juni 2015

Statsminister Stefan Löfven träffade på svenskt initiativ
stats- och regeringscheferna Charles Michel (Belgien),
Xavier Bettel (Luxemburg), Mark Rutte (Nederländerna)
för ett rundabordssamtal om ordning och reda på
arbetsmarknaden och åtgärder för att förhindra social
dumping. Mötet hölls före EU-toppmötet i Bryssel den
25 juni.
Diskussionerna om den europeiska arbetsmarknaden hölls timmarna före
EU-toppmötet mellan stats- och regeringscheferna i Bryssel. Syftet var att
bland annat diskutera stärkta insatser för att förhindra bedrägerier och
missbruk med koppling till den fria rörligheten av arbetskraft och tjänster.

- Att få ordning och reda på den europeiska arbetsmarknaden är en
prioriterad fråga för regeringen, säger statsminister Stefan Löfven.

Stefan Löfven lyfte också fram lika lön för lika arbete och att den principen
måste gälla i Europa - oavsett varifrån man kommer. Både företag och
arbetare tjänar på en sund konkurrens med schyssta spelregler.

Statsministerns anförande vid högnivåmöte om ordning och reda på
arbetsmarknaden
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Artikel från Statsrådsberedningen

Migration huvudämne på EU-
toppmöte
Publicerad 25 juni 2015 Uppdaterad 25 juni 2015

Stats- och regeringschefernas agenda är fulltecknad på
toppmötet i Bryssel den 25-26 juni. Högst upp på
dagordningen står en diskussion om bättre
ansvarsfördelning vid flyktingmottagande. Sverige
förespråkar att fler länder ska göra mer. Även
ekonomiska frågor, antiterrorism och säkerhet samt
arbetet med den digitala inre marknaden kommer att
diskuteras. Sverige representeras av statsminister
Stefan Löfven.
På området säkerhet och försvar kommer stats- och regeringscheferna att
diskutera den gemensamma säkerhets- och försvarspolitiken, där syftet är att
hitta en strategisk inriktning för det fortsatta arbetet givet
säkerhetssituationen i EU:s närområde.

Storbritanniens premiärminister David Cameron förväntas även ta upp
landets relation till EU mot bakgrund av den folkomröstning om
medlemskapet som är planerad att hållas senast 2017.

Stats- och regeringscheferna förväntas också beröra den så kallade digitala
agendan, som föreslogs av kommissionen i början av maj. Den syftar till att
komma till rätta med den fragmentering som idag finns på den digitala inre
marknaden och skapa förutsättningar för att göra EU världsledande i den
digitala ekonomin.
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Artikel från Finansdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

Stefan Löfven, Per Bolund och
Isabella till Financing for
Development
Publicerad 18 juni 2015 Uppdaterad 18 juni 2015

I sommar hålls FN:s tredje internationella konferens om
utvecklingsfinansiering - Financing for Development
(FfD) - i Addis Abeba. Statsminister Stefan Löfven,
biträdande finansminister Per Bolund och
biståndsminister Isabella Lövin deltar för att föra fram
Sveriges fokusområden grön ekonomi, jämställdhet,
finansiella flöden och skatte- och kapitalflykt samt
bistånd.
Konferensen Financing for Development (FfD) i Addis Abeba, Etiopien,
hålls den 13-16 juli 2015. Syftet med konferensen är att enas kring en
strategi och globalt partnerskap för hållbar finansiering av den nya globala
utvecklingsagendan.

– Det här toppmötet handlar om hur de nya globala hållbarhetsmålen ska
genomföras och finansieras. Regeringar från världens alla länder samlas för
att tillsammans med företrädare för civilsamhällesorganisationer och den
privata sektorn, parlamentariker och akademiker, finna nya vägar för att
utrota fattigdom och skapa en miljömässigt, socialt och ekonomiskt hållbar
global utveckling. Det handlar om att ta ansvar för vår gemensamma värld,
säger statsminister Stefan Löfven.

Agendan är mycket bred och omfattar förhandlingar om åtaganden på
nationell och internationell nivå rörande ökade skatteintäkter, handel,
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investeringar, klimat, miljö, migration, bekämpande av illegala finansiella
flöden, bistånd m.m. Ambitionen är att hållbarhetsaspekter ska genomsyra
hela agendan.

- Vi kan inte fortsätta i gamla fotspår, då blir klimatsituationen och
fattigdomen i världen värre vilket bland annat skapar stora flyktingströmmar,
säger biträdande finansminister Per Bolund.

Sveriges röst väger tungt

Sverige har ett starkt internationellt engagemang med en generös
biståndspolitik, en ambitiös klimatagenda och lång erfarenhet av
samförståndspolitik. Sveriges röst väger därför tung i frågor om demokrati,
jämställdhet och mänskliga rättigheter.

- Hela världen har ju insett att om vi inte gör något åt klimatförändringarna,
om vi inte gör något åt miljöproblemen då kommer vi inte kunna utrota
fattigdomen, säger biståndsminister Isabella Lövin.

Regeringens ambition är att de åtaganden som träffas i Addis Abeba ska
skapa goda förutsättningar för höstens konferenser: I New York i september
ska de nya globala hållbara utvecklingsmålen antas och i Paris i december
ska världssambundet enas om ett bindande klimatavtal.

Sveriges fokusområden inför konferensen
Den svenska delegationen leds av statsminister Stefan Löfven, biträdande
finansminister Per Bolund och biståndsminister Isabella Lövin. Utöver
representanter från riksdag och regering kommer även näringslivet och
civilsamhället att delta. Regeringen kommer att föra fram Sverige
fokusområden:

Steg mot grön ekonomi

Subventioner till fossila bränslen uppgår årligen till mer än 500 miljarder
dollar, nästan fem gånger så mycket som världens samlade bistånd och fem
gånger så mycket som subventioner till förnybar energi.

Öka incitament för hållbar energi och infrastruktur. Sätt pris på
koldioxid.
Avskaffa fossila bränslesubventioner, ett proaktivt miljö- och
klimatarbete är en konkurrensfördel.



Integrera miljö- och klimataspekter i alla utvecklingsfinansiella flöden
som handel, investeringar och bistånd.
Säkra betydande klimatfinansiering, miljö- och klimatanpassade bistånd

Jämställdhet skapar resurser

I södra Afrika står kvinnorna för 70 procent av jordbruksproduktionen men
äger bara två procent av marken. Om kvinnor hade samma tillgång till
resurser som män skulle de kunna öka avkastningen på sina gårdar med 20-
30 procent.

Sverige har drivit på för att jämställdhet ska vara ett separat mål på
utvecklingsagendan post 2015.
Målsättningen är tydliga skrivelser om att investeringar i jämställdhet är
en förutsättning för genomförande av utvecklingsagendan.
Avskaffa diskrimerande lagstiftning som hämmar kvinnors möjlighet att
tillgodogöra sig sina mänskliga rättigheter och delta fullt ut på lika villkor
som män, inklusive rätten att äga och ärva.
Skapa förutsättningar för kvinnor att arbeta, tjäna en inkomst och
kontrollera resurser – inklusive reformera skattesystem

Finansiella flöden och skatte-/kapitalflykt

Kapital- och skatteflykt beräknas uppgå till årligen 50 miljarder dollar endast
från Afrika, detta motsvarar ca 40 procent av allt officiellt bistånd från
givarländer.

Nationell resursmobilisering
Lagstiftning
Tekniska lösningar m.m

Ökat internationellt samarbete på skatteområdet
Tekniskt bistånd
Kapacitetsuppbyggnad

Skatteverket bidrar med expertis
Stärka utvecklingsländers skatteförvaltningar

Bistånd

Bistånd är en förutsättning för hållbar utveckling i de fattigaste och mest
utsatta länderna. Det kan ha en viktig katalytisk funktion för att stimulera
andra resursflöden, men biståndet inte ensamt lösningen.

Sveriges bistånd är 1 procent av bruttonationalinkomst, BNI. Andra



länder behöver göra mer ambitiösa åtaganden
Fler länder ska leva upp till FN-målet att ge 0,7 procent av BNI, i
bistånd, varav 0,15-0,20 procent ska gå till de allra fattigaste länderna,
least developed countries (LDC)
Inom OECD-kretsen lever i dag endast Luxemburg, Norge,
Storbritannien, Sverige och Danmark upp till detta mål.



Artikel från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

HeForShe lanserades i Sverige
Publicerad 18 juni 2015 Uppdaterad 18 juni 2015

Den 18 juni lanserades FN:s globala
jämställdhetsprojekt HeForShe i Sverige. Målet är att
visa att jämställdhet inte är en kvinnofråga utan en fråga
för kvinnor och män. Stefan Löfvens budskap var att fler
män behöver engagera sig för jämställdhet och att han
personligen kommer att gå i täten och genomföra en
bred agenda för ökad jämställdhet i Sverige.
Regeringen sätter nu fokus på tre åtgärder inom jämställdhetsarbetet:
Jämställda arbetsvillkor, fler kvinnor i toppen inom näringslivet och den
offentliga sektorn och jämställd hälsa.

– Inom få områden i samhället finns en sådan stor utvecklingspotential som
inom jämställdheten. Att människor oavsett kön i allt större grad kan arbeta,
utbilda sig och göra sin röst hörd har varit en avgörande del av Sveriges
framgångssaga, för vår växande ekonomi och personliga frihet. Nu behöver
den framgångssagan fortsätta, säger Stefan Löfven.

På temat "Vilket ansvar har män för ökad jämställdhet mellan kvinnor och
män?” diskuterade ledande företrädare från FN, näringsliv,
fackföreningsrörelse, civilsamhälle och ansvariga ministrar.

De medverkande i lanseringen var bland andra statsminister Stefan Löfven,
generalsekreterare för UN Women Phumzile Mlambo-Ngcuka, barn-, äldre-
och jämställdhetsminister Åsa Regnér samt doktor Denis Mukwege.

– Vi har sett till att Regeringskansliet är jämställt vad gäller de politiskt
tillsatta posterna och tjänsterna och vi går nu vidare med att bygga upp
världens första jämställda statsförvaltning, säger Stefan Löfven.
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Statsministern framhöll att jämställdhet först och främst är en fråga om alla
människors lika värde och rätt. Men att det också är ett medel för ökad
tillväxt, produktivitet och sysselsättning.

– Ökad jämställdhet är ett verktyg i regeringens jobbagenda för att nå målet
EU:s lägsta arbetslöshet. Jämställdhet är lika moraliskt rätt, som det är
ekonomiskt smart. Därför är det vägen framåt för Sverige, säger Stefan
Löfven.



Artikel från Statsrådsberedningen

Jämställd representation
Publicerad 15 juni 2015 Uppdaterad 17 juni 2015

Det offentliga ska gå före och visa vägen. Regeringen
ska bygga upp världens första jämställda
statsförvaltning. I slutet av mandatperioden ska lika
många kvinnor som män finnas på alla politiskt tillsatta
poster inom statsförvaltningen.

Aktuell utmaning

Förändringar sker där makten finns och därför ska andelen kvinnor på
ledande positioner inom såväl näringsliv som offentlig sektor och förvaltning
öka. Bara 23-24 procent av ledamöterna i Sveriges börsstyrelser är kvinnor
idag och endast 6 procent av börsens styrelseordföranden. Kvinnor är
underrepresenterade i koncernledningarna i börsbolagen och det är bara 3 av
10 av de företag som startas i Sverige som startas av en kvinna. Andelen
kvinnliga professorer i akademin var bara 24 procent år 2013.

HeForShe-mål

Det offentliga ska gå före och visa vägen. Regeringen ska bygga upp
världens första jämställda statsförvaltning. I slutet av mandatperioden ska
lika många kvinnor som män finnas på alla politisk tillsatta poster inom
statsförvaltningen.

Regeringen har också satt som mål att andelen av kvinnor respektive män i
börsbolagens styrelser ska vara minst 40 procent år 2016, annars kommer
regeringen gå vidare och införa kvotering. De statliga bolagen lever redan
idag på portföljnivå upp till målet om minst 40 procent av vardera könet.
Idag är 50 procent av styrelseledamöterna i helägda statliga bolag kvinnor.
Bland de statligt helägda bolagen är dessutom 41 procent av ordföranden
kvinnor. Detta är ett resultat av ett genuint ”commitment” hos regeringarna
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de senaste 15 åren vilket har gett märkbara resultat. Regeringen kommer i
ägarstyrningen av bolagen med statligt ägande att fortsatt ta tillvara
kompetens och erfarenhet som såväl kvinnor som män besitter.

Jämställdheten inom akademin måste öka. I framtiden ska lika många
kvinnor som män vara professorer. Regeringen fastslog i
regeringsförklaringen att andelen kvinnliga professorer som ska öka.
Rekryteringsmål för könsfördelningen bland nyrekryterade professorer för
perioden 2016-2019 kommer att sättas under 2015. 

HeForShe-initiativ

• Redan nu står det klart att det nya Regeringskansliet är jämställt vad gäller
kvinnor och män på de politiskt tillsatta posterna och tjänsterna. Tack vare
en medveten utnämning och rekrytering är lika många kvinnor som män
statsråd, statssekreterare och politisk sakkunniga. Regeringen arbetar nu på
liknande sätt med den statliga utnämningspolitiken.

• Om andelen kvinnor i börsbolagen inte är minst 40 procent i slutet av 2016
kommer regeringen att lägga fram en kvoteringslag under 2017.

• Forskningsanslagen ska fördelas jämställt.

• Regeringen tillsätter en expertgrupp för jämställdhet i högskolan som ska
lägga fram förslag inför nästa stora forskningsproposition som ska läggas
hösten 2016.



Artikel från Statsrådsberedningen

Jämställd sysselsättning och lön
Publicerad 15 juni 2015 Uppdaterad 17 juni 2015

Regeringens mål är att kvinnors sysselsättning ska vara
lika hög som mäns. Kvinnors sysselsättning ska öka
under denna mandatperiod. På sikt ska heltidsarbete bli
norm på arbetsmarknaden, deltid en möjlighet.
Löneskillnaderna mellan kvinnor och män ska
utjämnas.

Aktuell utmaning

Sysselsättning: I Sverige var 69 procent av männen (15-74 år) sysselsatta
2014. Samma siffra för kvinnorna var 64 procent. Bland utrikesfödda
kvinnor var bara 55 procent sysselsatta jämfört med 63 procent av de
utrikesfödda männen.

Deltidsarbete: År 2014 arbetade 32 procent av alla kvinnor deltid, varav
många ofrivilligt.  Att kvinnor i högre utsträckning än män arbetat deltid
under sitt arbetsliv är ett av skälen till att kvinnor i genomsnitt hade 66
procent av mäns pension år 2012.

Löneskillnader: 2013 hade kvinnor i genomsnitt 87 procent av mäns lön.
Ett annat viktigt mått är den totala inkomsten, som avgörs av hur mycket vi
arbetar under året, och som sedan ligger till grund för den pension vi får. År
2012 hade kvinnor bara 78 procent av mäns inkomst vilket hänger ihop med
deltidsarbete och tillfälliga anställningar.

HeForShe-mål

Regeringens mål är att kvinnors sysselsättning ska vara lika hög som mäns.
Kvinnors sysselsättning ska öka under denna mandatperiod. På sikt ska
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heltidsarbete bli norm på arbetsmarknaden, deltid en möjlighet.
Löneskillnaderna mellan kvinnor och män ska utjämnas.

HeForShe-initiativ

• Offentliga arbetsgivare ska föregå med gott exempel. Sveriges Kommuner
och Landsting ska teckna centrala kollektivavtal där rätten till heltid finns
inskriven redan under 2015.

• Välfärden ska förstärkas. Ökad bemanning inom äldreomsorg och tillgång
till barnomsorg de tider då människor arbetar ska prioriteras i kommande
budgetar.

• För att fler kvinnor ska orka arbeta heltid måste arbetsmiljön förbättras.
Regeringen ska arbeta särskilt med att förbättra kvinnors arbetsmiljö.

• Regeringen lägger fram en proposition om att viga en tredje månad i
föräldraförsäkringen åt vardera föräldern.

• Försäkringskassan får i uppdrag att verka för och informera om fördelarna
med ett mer jämställt uttag av föräldraförsäkringen.

• Regeringen ska införa krav på årlig lönekartläggning.

• Medlingsinstitutet får särskilt uppdrag att närmare analysera lönefrågan ur
ett jämställdhetsperspektiv.

• Arbetsförmedlingen får i uppdrag att främja jämställdhet och mångfald och
motverka könsuppdelning på arbetsmarknaden.



Artikel från Statsrådsberedningen

Stefan Löfven lanserar HeForShe
i Sverige
Publicerad 15 juni 2015 Uppdaterad 17 juni 2015

Den 18 juni sker den nationella lanseringen av
HeForShe av statsminister Stefan Löfven i samband
med ett seminarium med inbjudna gäster i Rosenbad.
Syftet med dagen är att samla människor från
näringsliv, politik, akademi och civilsamhälle för att
diskutera mäns och pojkar roll samt ansvar för ökad
jämställdhet.
Ändamålet är att få fler män och pojkar att engagera sig för jämställdhet
genom att gå med i kampanjen HeForShe. Vid seminariet kommer
statsministern att lansera sina åtaganden som global ”champion” för
kampanjen:

jämställd sysselsättning och lön
jämställd representation och hälsa

Seminariet är på svenska, tolkning sker till engelska och teckenspråk.  

Program den 18 juni klockan 10:30-13:00, Rosenbad 

09:00-10:00 Överläggning statsministern och UN Women:s chef, Phumzile
Mlambo-Ngcuka.  

09:45 Registrering öppnar (kaffe i lobbyn, värvningsstationer) 

10:30-10:40 Välkomst- och inledningsanförande av statsministern 

10:40-10:50 Anförande av UN Women:s chef Phumzile Mlambo-Ngcuka (på
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engelska)

10:50-11:20 Panelsamtal om mäns ansvar för att nå ett jämställt samhälle
(kommer att webbsändas)

Moderator: Lina Thomsgård

Paneldeltagare:

Gabriel Wikström, folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister

Håkan Svedman, Sverigechef, IKEA

Tobias Baudin, vice ordförande LO 

Timbuktu, artist

Luis Lineo, ordförande, Män för jämställdhet                     

11:20-11:30  Frågor från publiken 

11:30-11:40 Avslutningsanförande, jämställdhetsminister Åsa Regnér 

11:40-12:00 Tid för media, värvning till #HeForShe

12:00-13:00  Lunchmingel i Rosenbads gästmatsalar för alla
inbjudna.                      



Artikel från Statsrådsberedningen

Toppmöte med Latinamerika och
Karibien
Publicerad 08 juni 2015 Uppdaterad 08 juni 2015

Stats- och regeringscheferna från EU:s medlemsländer
och Latinamerika och Karibien träffades i Bryssel den
10-11 juni. Det så kallade CELAC-toppmötet är det
främsta forumet för samarbete mellan EU, Latinamerika
och Karibien. Statsminister Stefan Löfven
representerade Sverige.
Under mötet diskuterades både regionala och globala frågor. Stefan Löfven
poängterade att Latinamerika och Karibien utgör stabila och tillväxtvänliga
regioner Och att relationerna mellan EU och Celac fortsätter att förbättras.
Bland annat enades stats- och regeringcheferna om en fortsatt hög ambition
inför klimattoppmötet i Paris.

Stor uppskattning för svenskt engagemang

Stefan Löfven konstaterade efter mötet att det genomgående fanns en stor
uppskattning för att Sverige engagerar sig i regionen och att möjligheterna i
relationen mellan regionerna tas till vara.

Detta var det andra toppmötet i Celac-formatet, och det åttonde mellan
Europa och Latinamerika/Västindien.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven tog
emot Tanzanias president
Publicerad 04 juni 2015 Uppdaterad 04 juni 2015

Statsminister Stefan Löfven tog den 4 juni emot
Tanzanias president Jakaya Kikwete i Rosenbad. På
dagordningen stod bland annat det bilaterala
samarbetet, inklusive biståndet och de växande
handelsförbindelserna, samt samarbetet mellan
Afrikanska Unionen och EU.
Statsminister Löfven och president Kikwete fick också möjlighet att
diskutera utvecklingen i Sverige och Tanzania, med utblick mot händelserna
i Stora Sjö-regionen.

Statsministern stod värd för en mottagning där representanter för svenskt
näringsliv, civilsamhälle och myndigheter hade bjudits in för att träffa den
tanzaniska delegationen och de stockholmsbaserade afrikanska
ambassadörerna. 

President Kikwete är president i Tanzania sedan 2005. Han är för
närvarande ordförande i Östafrikanska gemenskapen (EAC) och valdes
nyligen till ordförande i FN:s generalsekreterares panel med uppdrag att ta
fram förslag för att hantera framtida hälsokriser, med utgångspunkt i
lärdomar från ebolakrisen.
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Artikel från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

Indiska statsbesöket avslutat
Publicerad 03 juni 2015 Uppdaterad 03 juni 2015

På kvällen den 2 juni lämnade Indiens president Shri
Pranab Mukherjee Sverige efter sitt tre dagar långa
statsbesök. Presidenten var i Sverige på inbjudan av
H.M. Konungen. Regeringen deltog i programmet med
flertalet ministrar. Huvudteman för besöket var
innovation och hållbar utveckling med fokus på urban
stadsutveckling, samt vetenskap och forskning.
Indien är ett av Asiens mest tongivande länder, världens fjärde största
ekonomi och en framväxande global aktör. Statsbesöket från Indiens
president, det första någonsin, var därför en viktig milstolpe i våra bilaterala
relationer.

Statsbesöket inleddes på söndagen med en sedvanlig välkomstceremoni på
Kungl. slottets inre borggård. Kungen och presidenten inspekterade en
hedersvakt från Livgardet och stora delar av regeringen var, tillsammans
med andra representanter för officiella Sverige, på plats för att välkomna
presidenten.  

Måndagen inleddes med besök i riksdagen där han togs emot av talmannen
och träffade riksdagsledamöter.

Indiens president på besök i riksdagen

På förmiddagen tog även statsminister Stefan Löfven emot presidenten för
samtal på Rosenbad. Presidenten och statsministern diskuterade bland annat
den växande handeln mellan Sverige och Indien och det breda bilaterala
samarbetet som omfattar exempelvis miljö, förnybar energi och hälsa.
Klimat- och miljöminister Åsa Romson, utrikesminister Margot Wallström,
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näringsminister Mikael Damberg, försvarsminister Peter Hultqvist och
bostads- och stadsutvecklingsminister Mehmet Kaplan deltog också i
samtalen.  

I samband med mötet på Rosenbad tecknades ett flertal avtal mellan Indien
och Sverige, bland annat ett samförståndsavtal om hållbar stadsutveckling.
Syftet med samförståndsavtalet är att främja samarbete i frågor om hållbar
och integrerad stadsplanering och markanvändning, avfallshantering,
hållbara transportsystem, vatten och sanitet.

Bostad- och stadsutvecklingsminister Mehmet Kaplan deltog senare på
eftermiddagen när presidenten och kungen besökte Hammarby sjöstad med
båt. I samband med båtresan hölls ett rundabordssamtal
med näringslivsrepresentanter om hur städer kan byggas mer hållbara 
miljövänliga.

Hållbara städer i fokus under indiska statsbesöket

På Utrikesdepartementet deltog Helene Hellmark Knutsson, minister för
högre utbildning och forskning, när flertalet samarbetsavtal skrevs under
mellan indiska och svenska universitet och högskolor.

På måndagkvällen gav kungaparet en galamiddag för presidenten.

Statsbesök från Indien, dag 2

Besök på Karolinska institutet och Uppsala
universitet

På tisdagen, besökets sista dag, gick en stor del i forskningens och
vetenskapens tecken. Statsrådet Helene Hellmark Knutsson deltog när
presidenten och kungaparet besökte Karolinska institutet. Fokus låg på
vetenskapligt samarbete med besök på Nobel Forum och Aula Medica.
Presidenten fick också en presentation av Nya Karolinska och Hagastaden.

Innan lunch deltog näringsminister Mikael Damberg i ett rundabordssamtal
mellan svenskt och indiskt näringsliv. Presidenten och kungen deltog
tillsammans med näringsministern.

Under rubriken India-Sweden Partnership - Co-creating a Brighter Future
höll Mikael Damberg ett tal.   



I samband med näringslivsforumet annonserade presidenten att svenska
passinnehavare nu kommer att beviljas så kallat e-turistvisum vid besök till
Indien, vilket innebär snabbare viseringshantering för svenska medborgare.

På eftermiddagen besökte presidenten Uppsala universitet tillsammans med
kronprinsessparet och utrikesminister Margot Wallström. Utrikesministern
inledningstalade och presidenten höll en föreläsning på temat "Tagore and
Gandhi: Do they have contemporary relevance for Global Peace".

På tisdagkvällen deltog utrikesminister Margot Wallström när
kronprinsessparet tog farväl av presidenten på Arlanda flygplats.



Artikel från Statsrådsberedningen

Jämlikhet i fokus på Eat Food
Forum
Publicerad 02 juni 2015 Uppdaterad 02 juni 2015

Den 2 juni medverkade statsminister Stefan Löfven på
EAT Stockholm Food Forum för att bland annat tala om
en ny svensk livsmedelsstrategi.
EAT Stockholm Food Forum äger rum den 1-2 juni och är en konferens där
globala ledare inom vetenskap, politik och näringsliv delar kunskaper samt
diskuterar utmaningar och möjligheter som anknyter till mat, hälsa och
hållbarhet.

- Om vi ska förbättra hälsa och bidra till en hållbar utveckling, så måste vi bli
bättre på jämlikhet, sade statsminister Stefan Löfven som lyfte fram Sveriges
arbete med en ny livsmedelsstrategi och kommissionen för jämlik hälsa.

Konferensen 2015

Konferensen 2015 hålls för andra året. Stordalen Foundation är
initiativtagare till EAT och Dr Gunhild Stordalen är dess ordförande. Det var
också hon som inledde konferensen igår.

Konferensen genomförs i samarbete med Stockholm Resilience Center
(Stockholms universitet). Några av konferensens teman i år är: Redesigning
Food Systems for a 2050 world och A new economic model for food, planet
and health. Norges statsminister Erna Solberg, Johan Rockström, som är
professor i miljövetenskap och chef för Stockholm Resilience Centre, och
den amerikanske nationalekonomen Jeffrey Sachs var några av de övriga
talarna.
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Artikel från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

Hållbara städer i fokus under
indiska statsbesöket
Publicerad 01 juni 2015 Uppdaterad 01 juni 2015

Under måndagen fortsatte Indiens president Shri
Pranab Mukherjee sitt statsbesök i Sverige. På agendan
stod bland annat ett möte med statsministern på
Rosenbad.
Statsminister Stefan Löfven tog under måndagförmiddagen emot presidenten
för samtal på Rosenbad. Presidenten och statsministern diskuterade bland
annat den växande handeln mellan Sverige och Indien och det breda
bilaterala samarbetet som omfattar exempelvis miljö, förnybar energi och
hälsa.

I samband med mötet på Rosenbad tecknades ett flertal avtal mellan Indien
och Sverige, bland annat ett samförståndsavtal om hållbar stadsutveckling.
Syftet med samförståndsavtalet är att främja samarbete i frågor om hållbar
och integrerad stadsplanering och markanvändning, avfallshantering,
hållbara transportsystem, vatten och sanitet.

Sverige sluter MoU med Indien om hållbar stadsplanering

Besök i Stockholms stadshus och tur till Hammarby
sjöstad

Stockholms stad tog på eftermiddagen emot presidenten i Stockholms
stadshus. Tillsammans med kunga- och kronprinsessparen deltog presidenten
där vid en presentation på temat hållbar stadsutveckling.  

Bostad- och stadsutvecklingsminister Mehmet Kaplan deltog senare på
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eftermiddagen när presidenten och kungen besökte Hammarby sjöstad med
båt. I samband med båtresan hölls ett rundabordssamtal om hur bostäder kan
byggas mer hållbara och miljövänliga.

Statsbesökets andra dag avslutades med att kungaparet traditionsenligt bjöd
in till en galamiddag för presidenten på Stockholms slott.



Artikel från Statsrådsberedningen

Nordiskt samarbete stärks för
framtida utmaningar
Publicerad 01 juni 2015 Uppdaterad 01 juni 2015

Det nordiska samarbetet behöver stärkas för att möta
ekonomiska och säkerhetspolitiska utmaningar. Det var
slutsatserna när Stefan Löfven mötte Norges
statsminister Erna Solberg den 1 juni i Stockholm.
Diskussionerna handlade också om det europeiska
samarbetet och frågor på den internationella
dagordningen.
I en oroligare omvärld, säkerhetspolitiskt såväl som ekonomiskt, finns alla
skäl att ytterligare stärka samarbetet. Det konstaterade statsminister Stefan
Löfven och betonade att för att möta framtidens utmaningar i en globaliserad
värld är det än viktigare att länka oss samman.

Det stärkta samarbetet kommer bland annat att märkas genom att det skapas
bättre förutsättningar för att behålla och utveckla ländernas
kunskapsbaserade ekonomier och välfärdssystem.

Regeringscheferna är överens om att en förbättrad infrastruktur innebär att
den gemensamma nordiska marknaden får det blodomlopp den behöver för
att utvecklas och koppla ihop den med övriga Europa.

- Vi har en gemensam elmarknad, men vi har fortfarande behov av att
förbättra kraftnäten mellan våra länder och till Europa så att den blir mer
effektiv, anser Stefan Löfven.

Regeringscheferna diskuterade också aktuella utrikes- och säkerhetspolitiska
frågor.
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- I detta sammanhang talade vi om Ryssland och Ukraina, den fruktansvärda
flyktingkatastrofen på Medelhavet, samt kampen mot Islamiska staten. Vi
har även tagit upp FN-frågor. Vårt engagemang för omvärlden är stort. Det
finns en samsyn om hur vi ska tackla de många utmaningarna vi möter.
Norge och Sverige står starka tillsammans, och det gläder mig, betonade
statsminister Stefan Löfven.

 



Artikel

Syrisk-ortodox patriark på besök
Publicerad 26 maj 2015 Uppdaterad 27 maj 2015

Statsminister Stefan Löfven träffade den 26 maj en
delegation från den syrisk-ortodoxa kyrkan under
ledning av den Damaskus-baserade patriarken Mar
Ignatios Afrem II.
Statsministern lyckönskade Mar Afrem som i dagarna fullgör sitt första år
som patriark.

På agendan för mötet stod bland annat frågan om uppehållstillstånd för
flyktingar från Syrien.

Patriarken talade om att Sverige har en viktig roll som pådrivande för en
politisk lösning av den interna konflikten i Syrien. Han betonade också om
att det finns behov av ett fortsatt stöd till civilsamhällets humanitära arbete i
Syrien och Irak.

Den 27 maj kommer Mar Afrem att träffa utrikesminister Margot Wallström.
Han avslutar sitt besök i Sverige den 30 maj.

Patriark Mar Ignatios Afrem II har varit i Sverige och Södertälje tidigare. För
18 år sedan var han på besök i rollen som ärkebiskop för den syrisk-ortodoxa
kyrkan.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Digitalisering och life-science i
fokus på Innovationsrådets möte
Publicerad 18 maj 2015 Uppdaterad 19 maj 2015

Måndag den 18 maj hade Nationella innovationsrådet
sitt andra möte och samlades i Rosenbad. Två teman
på mötet var digitalisering och life science.
Sverige står inför stora utmaningar och möjligheter i och med
digitaliseringen. Dagens möte var startskottet för ett kommande, långsiktigt
arbete hur regeringen på ett nationellt plan ska ta sig an denna fråga. I
framtiden kommer digitaliseringen att spela stor roll för exempelvis områden
som miljöarbetet, hälso- och sjukvården och företagens villkor.

Vid mötet talade Innovationsrådets ledamöter Darja Isaksson, Hans Vestberg
och Jane Walerud om digitaliseringen och Sveriges utmaningar och
möjligheter i samband med detta. Tillsammans med övriga ledamöter i
Innovationsrådet diskuterades digitaliseringen och Sveriges väg framåt inom
detta område.

– Digitaliseringen kommer att ändra förutsättningarna för hela samhället och
ställer större krav på anpassning. Sverige ska vara landet som glänser inom
detta område och vi har goda förutsättningar att klara detta, sa statsminister
Stefan Löfven, Innovationsrådets ordförande, vid en pressträff i samband
med dagens möte.

På mötet diskuterades också innovationsupphandlingen och
samverkansprogrammet för life science. Civilminister Ardalan Shekarabi
informerade om ny lagstiftning för denna upphandling och de möjligheter
detta medför.

Forskningsminister Helene Hellmark Knutsson och projektledare Anders
Lönnberg redovisade läget och det kommande arbetet med det strategiska
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samverkansprogrammet för life science.

Innovationsrådets nästa möte äger rum den 31 augusti.



Artikel från Statsrådsberedningen

Ålands lantråd på besök
Publicerad 29 april 2015 Uppdaterad 07 maj 2015

Den 29 april tog statsminister Stefan Löfven emot
Ålands lantråd Camilla Gunell som leder Ålands
landskapsregering. Vid mötet deltog även ministern för
strategi- och framtidsfrågor samt nordiskt samarbete,
Kristina Persson. Under mötet diskuterades bland annat
det aktuella läget och självstyrelsefrågan som är
ständigt aktuell på Åland.
Det talades också om handelsfrågor, miljöfrågor rörande Östersjön och
nordiska samarbetsfrågor. Statsministern och lantrådet kom överens att
ordna en konferens i Mariehamn om kvinnors ledarskap i Norden.

Samma förmiddag träffade det åländska lantrådet även utrikesminister
Margot Wallström.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern träffade tillresta
ambassadörer
Publicerad 27 april 2015 Uppdaterad 27 april 2015

Statsminister Stefan Löfven inbjöd den 22 april
ambassadörer som är sidoackrediterade till Sverige för
en lunch på Rosenbad. Lunchen var ett sätt att bekräfta
regeringens intresse av stärkta relationer även med
länder som inte har ambassader i Stockholm.
Statsministern berättade om inrikespolitiska prioriteringar och talade om
globala frågor. Statsministern framhöll vikten av ett stärkt multilateralt
system med FN i centrum. Han betonade att 2015 är ett år där vi har
möjlighet att hitta gemensamma lösningar på globala utmaningar och nämnde
pågående förhandlingar om klimatfrågor, utvecklingsagendan efter 2015,
utvecklingsfinansiering och feministisk utrikespolitik.

Flera av ambassadörerna uttryckte stor uppskattning över möjligheten att
utbyta idéer med statsministern och kabinettssekreterare Annika Söder.
Sverige såg fram emot fortsatt samarbete med de deltagande länderna, både
på bilateral nivå och i multilaterala sammanhang, menade statsministern.
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Artikel från Statsrådsberedningen

"Sverige behöver människor som
satsar på sina idéer"
Publicerad 22 april 2015 Uppdaterad 22 april 2015

Sveriges Innovationsriksdag välkomnade statsminister
Stefan Löfven till 2015 års kongress i Västerås den 21
april. Inför hundratals företrädare för Sveriges regionala
och nationella innovationssystem höll statsministern ett
öppningsanförande om Sveriges nya innovationspolitik.
Det är femte året i rad som innovationsriksdagen
arrangeras.
Statsministern inledde sitt anförande med att tala om hur arbetet med
innovation följt honom genom hela arbetslivet. Han gav exempel på intryck
han fått med sig på vägen, och kopplade dessa erfarenhetet till det
reformprogram som regeringen vill genomföra.

-Vi behöver fler som vågar ta språnget. Människor som satsar på sina idéer.
Arbetsplatser som skapar nya sätt att jobba. Företag och kommuner som
förändrar det samhälle, den värld, de är del av. Och politiken kan hjälpa till
att göra det möjligt, sa statsministern i sitt tal.

Sveriges Innovationsriksdag har blivit en av Sveriges större mötesplatser för
dialog och erfarenhetsutbyte om innovationsbaserad näringslivsutveckling,
med bred uppslutning från näringsliv, akademi och offentlig sektor. Här möts
företrädare för regionala innovationsmiljöer, lärosäten och forskningsinstitut,
kluster, nationellt och lokalt ledande politiker, beslutsfattare och
näringslivsföreträdare.

Stefan Löfven berättade om regeringens nyinrättade innovationsråd vars
syfte är "att få direkt input för att stärka Sveriges innovationsklimat".
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-Där har jag samlat ministrar, entreprenörer, forskare, företagsledare från
olika delar av Sverige, och på vårt första möte på Harpsund tog vi bland
annat upp den offentliga riskkapitalförsörjningen och de nya
entreprenörernas plats i innovationssystemet, berättade statsministern.

Vidare berättade statsministern om regeringens nyindustrialiseringsstrategi
som innebär att Sverige ska vidare framåt - "mot en världsledande
innovationsekonomi, där Sverige inte räds för att ta plats, sticka ut, och leda
vägen".

-Vi har en öppenhet och nyfikenhet mot omvärlden. Vi har en stark förmåga
till omställning och nytänkande. Vi har en industri och tjänstesektor som
ännu är världsledande inom många områden. Och framför allt har vi just
viljan till samverkan. Det bevisas ju inte minst av möten som denna
innovationsriksdag, avslutade statsministern.



Artikel från Statsrådsberedningen

Stefan Löfven besöker New York
och Washington
Publicerad 29 mars 2015 Uppdaterad 01 april 2015

Statsminister Stefan Löfven besöker USA mellan den
29 och 31 mars. Besöket inleds i New York med fokus
på frågor om anständiga arbetsvillkor i arbetet med de
globala hållbarhets- och utvecklingsmålen. I
Washington träffar statsministern bland andra USA:s
vicepresident Joseph Biden samt håller ett anförande
på tankesmedjan Brookings Institution om
globaliseringens utmaningar och möjligheter.
Stefan Löfven är en av huvudtalarna när ECOSOC (FN:s ekonomiska och
sociala råd) diskuterar anständiga arbetsvillkor den 30 mars. Statsministern
kommer särskilt att lyfta fram vikten av rätten till anständigt arbete i arbetet
med de globala hållbarhets- och utvecklingsmålen. Rätten till anständigt
arbete är en av regeringens prioriterade frågor i arbetet med att ta fram nya
globala och hållbara utvecklingsmål, till vilket ECOSOC-mötet ska bidra.

Vidare, träffar statsministern FN:s biträdande generalsekreterare Jan
Eliasson i New York. Syftet är att diskutera och framföra den svenska synen
på de nya utvecklingsmålen och FN-reformer, men även tala om aktuella
konflikter och kriser såsom Ukraina, Syrien, Mali och Mellanöstern.

I Washington har statsministern överläggningar med vicepresident Joe Biden.
De kommer att diskutera det svensk-amerikanska samarbetet inom klimat
och energi, ekonomi och handel samt jämställdhet. Löfven och Biden
kommer också att diskutera aktuella utrikespolitiska frågor såsom Ukraina/
Ryssland och Mellanöstern samt förhandlingarna om ett frihandelsavtal
mellan EU och USA (TTIP).
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Globaliseringens utmaningar och möjligheter är temat för ett anförande som
statsministern håller på tankesmedjan Brookings Institution. Hur kan
globaliseringens utmaningar omvandlas till möjligheter - för alla? Betydelsen
av hållbar och inkluderande tillväxt, som bygger på fri och rättvis handel,
omfamnar grön omställning och systematiskt arbetar med jämställdhet och
jämlikhet är frågor som statsministern kommer att belysa i sitt anförande.



Artikel från Statsrådsberedningen

Kinabesök fokuserar på handel,
mänskliga rättigheter och
diplomatiska relationer
Publicerad 27 mars 2015 Uppdaterad 01 april 2015

Den 27-28 mars besöker statsminister Stefan Löfven
Kina. Statsministern är inbjuden att medverka vid Boao
Forum for Asia i Hainan och han besöker även Peking.
Viktiga delar av besöket är överläggningar med
president Xi Jinping respektive premiärminister Li
Keqiang.
Sveriges och Kinas bilaterala relationer går långt tillbaka i tiden. Sverige var
det första västerländska landet som upprättade diplomatiska förbindelser
med Kina, 1950. Statsministern kommer under sitt besök att ta upp alla
aspekter av våra länders bilaterala relation, inklusive handelsutbyte,
samarbete inom forskning och utveckling samt mänskliga rättigheter.
Statsministern deltar vid en ceremoni för att uppmärksamma 65 år av
diplomatiska relationer mellan Kina och Sverige.

Mänskliga rättigheter är ett viktigt tema under besöket. Statsministern träffar
professorer och studenter från Human Rights Master Program vid Peking
University på Raoul Wallenberg-institutet för mänskliga rättigheter och
humanitär rätt.
Dessutom träffar statsministern representanter för svenska företag för att ta
del av deras erfarenheter från den kinesiska marknaden.
Under den andra dagen av besöket deltar Stefan Löfven i
öppningsceremonin på Boao Forum for Asia, i Hainan. Boao Forum for Asia
är en årlig konferens som samlar ett stort antal regeringschefer, ministrar,
företagsrepresentanter, forskare och journalister från hela världen. En mängd
teman kommer att avhandlas, såsom ekonomiska reformer, handelsfrågor,
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säkerhetspolitik och sociala frågor. Endast ett fåtal länder utanför regionen
bjuds in och statsministerns deltagande i år innebär en unik möjlighet att
uppmärksamma Sverige och svenskt näringsliv, men också ett tillfälle för
djupare förståelse av vilka möjligheter och utmaningar de framväxande
asiatiska ekonomierna står inför.

 



Artikel från Näringsdepartementet

Regeringen vill införa en stimulans
för anordnande av nya
hyresbostäder
Publicerad 25 mars 2015 Uppdaterad 09 april 2015

Regeringen har som målsättning att öka byggandet till
250 000 bostäder 2015-2020. För att öka
nybyggnationen av hyresrätter föreslår regeringen att
en investeringsstimulans för nybyggnation införs.
Förslaget kommer ingå i budgetpropositionen för 2016
och beräknas uppgå till 3,2 miljarder kronor per år.
Stimulansen kommer att finnas tills vidare, men vara rambegränsat, det vill
säga; stöd kommer utbetalas i mån av tillgång på medel. Den årliga ramen
kommer fullt utbyggt att kunna vara 3,2 miljarder kronor per år, vilket
innebär att risken för att en sökande nekas stöd på grund av medelsbrist är
liten.

Investeringsstimulansen kommer att vara möjligt att söka för hyresbostäder
som påbörjas efter den 25 mars 2015. Förordningen kommer dock att träda i
kraft tidigast 1 januari 2016, varför stöd för hyresbostadshus som påbörjats
före detta datum kan sökas först efter årsskiftet 2015/2016.

Investeringsstimulansens storlek

Stödet kommer att vara olika stort, dels beroende på lägenhetsstorlek, dels
beroende på var i landet bostäderna tillkommer.

För ytor upp till och med 35 kvadratmeter per lägenhet är stödbeloppet 5
300 kronor per kvadratmeter uppvärmd bruksarea ovan mark (BRA) i
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Stockholmsregionen. I Göteborgs- och Malmöregionerna samt i kommunerna
som gränsar till Stockholmsregionen är stödbeloppet 4 200 kronor per
kvadratmeter. och i övriga landet 3 000 kronor per kvadratmeter.

För ytor över 35 kvadratmeter och upp till och med 70 kvadratmeter BRA
lämnas ett reducerat stöd med 50 procent av det högsta stödbeloppet för
respektive region. För ytor därutöver utgår inget stöd.

Att stödet är störst för mindre lägenheter och minst för stora lägenheter är
rimligt då de nödvändiga fasta installationerna i kök och våtrum blir dyras
per kvadratmeter för små lägenheter.

Villkor

För att vara berättigad att söka investeringsstimulans kommer vissa villkor
att ställas för att säkerställa att det blir ett samhälleligt mervärde:

Riktvärden för hyror i hyresbostäder som byggts med stödet
En överkomlig hyra i 15 år
Låg energianvändning
Lägenhetsfördelning
Förmedling via den kommunala bostadsförmedlingen eller i samarbete
med kommunen
Företagen ska medverka till praktisk arbetsmarknadsutbildning

Riktvärden för hyror i subventionerade hyresbostäder

Riktvärdet för hyran är 1 450 kr per kvadratmeter BRA i
Stockholmsregionen, 1 350 kr per kvadratmeter BRA i Göteborgs- och
Malmöregionerna samt de kommuner som gränsar till Stockholmsregionen
och 1 300 kronor per kvadratmeter BRA i övriga landet.

Överkomliga hyresbostäder i 15 år

Bostäderna ska under minst femton år användas för de ändamål och i
enlighet med de villkor som förutsattes när bidraget beviljades. Detta
säkerställs genom att hyrorna fastställs enligt reglerna om s.k.
presumtionshyror enligt § 55 c i hyreslagen (12 kap. Jordabalken).

Om bostäderna inom denna femtonårsperiod inte längre används på det sätt
som avses, antingen genom att hyrorna höjs avsevärt eller bostäderna



används för andra ändamål, till exempel ombildas till bostadsrätt, ska hela
bidraget kunna krävas tillbaka.

Ett långsiktigt hållbart byggande

En förutsättning för att kunna söka investeringsstimulans är att de bostäder
som byggs projektet bidrar har låg energianvändning. Det uppnås genom att

byggnaden måste uppnå minst 20 procent bättre än kravet för en ny
byggnad enligt Boverkets byggregler (BBR), det vill säga högst 64 kWh
per kvm i klimatzon III,
byggnaden om den uppnår bättre energiprestanda, motsvarande 45 kWh
per kvm i klimatzon III, berättigar ett förhöjt stöd med 75 procent (det
vill säga 1,75 gånger de tidigare nämnda stödbeloppen),
den värme som alstras i byggnaden genom brukandet återanvänds.

Blandning av lägenhetsstorlekar

För att förhindra att investeringsstimulansen leder till att det inte byggs några
stora hyreslägenheter till överkomliga hyror ska varje projekt innehålla en
blandning av lägenhetsstorlekar, vilket innebär att det i stödbeviljat projekt
ska ingå minst en lägenhet med fler än tre rum och kök. Undantag från denna
regel kommer att medges om specifika förutsättningar finns. Vidare är
projekt som har en inriktning på en viss målgrupp, till exempel studerande,
undantagna från detta villkor.

Kommunal bostadsförmedling

Ytterligare krav som kommer att ställas är att mottagaren av stimulansen
förbinder sig att låta bostäderna i de hus som byggs med stöd av stimulansen
förmedlas via den kommunala bostadsförmedlingen eller i samarbete med
kommunen.

Arbetsmarknadsutbildning i praktiken

De företag som ansöker om investeringsstimulans ska medverka till
utbildningen av nya yrkesarbetande inom byggsektorn. Regeringen avser att
ställa krav på att mottagaren överenskommer med det aktuella byggföretaget
att ställa upp med platser för det arbetsplatsförlagda lärandet inom de
gymnasiala yrkesprogrammen.



Tidplan

Investeringsstimulansen förutsätter att riksdagen anslår medel för ändamålet
och att stödet godkänns av EU-kommissionen. En promemoria kommer att
tillsammans med ett utkast till förordning att remitteras inom kort. Under
beredningsarbetet kommer en anmälan att inlämnas till EU-kommissionen
för godkännande. En förordning kan tidigast börja gälla 1 januari 2016. De
bostäder som påbörjats efter den 25 mars 2015 och som uppfyller villkoren
för investeringsbidrag kommer dock att vara berättigade till stimulans.
Därmed finns det inget skäl att vänta med påbörjande av redan planerade
projekt.



Artikel från Statsrådsberedningen

EU-toppmöte med fokus på
energiunionen och utrikesfrågor
Publicerad 21 mars 2015 Uppdaterad 08 april 2015

EU:s stats- och regeringschefer sammanträdde i
Bryssel den 19-20 mars. EU-ledarna enades om att
koppla sanktionerna gentemot Ryssland till
genomförandet av det så kallade Minskavtalet. De
godkände även förslaget om att skapa en energiunion i
EU. På dagordningen stod också krisen i Libyen.
Sverige representerades av statsminister Stefan Löfven.
EU:s stats- och regeringschefer enades om att koppla sanktionerna gentemot
Ryssland till genomförandet av det så kallade Minskavtalet gällande
eldupphör i Ukraina. Om avtalet inte är fullt genomfört före den 31
december i år kommer sanktionerna att förlängas.

EU-ledarna godkände förslaget om att skapa en energiunion med en
framåtblickande klimatpolitik. De fem områden som förslaget omfattar ska
vara ömsesidigt förstärkande: försörjningstrygghet, en helt integrerad
energimarknad, energieffektivisering, minskade klimatutsläpp samt forskning
och innovation. Ministerrådet ska rapportera om arbetet med energiunionen
till Europeiska rådet senast i december.

Toppmötet fortsatte med diskussioner om situationen i Libyen. EU-ledarna
uppmanade till ett omedelbart och reservationslöst eldupphör i Libyen.
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Artikel

Svenskt stöd till Ukrainas fortsatta
reformarbete i fokus under
statsministerbesök
Publicerad 13 mars 2015 Uppdaterad 13 mars 2015

Den 10-11 mars besöker statsminister Stefan Löfven
Ukrainas huvudstad Kiev. Han kommer då att träffa
president Petro Porosjenko och premiärminister Arsenij
Jatsenjuk för samtal om den svåra situationen i Ukraina
och landets fortsatta reformarbete. Statsministern
kommer även att träffa andra regeringsföreträdare,
parlamentariker, representanter för det civila samhället
och det internationella samfundet med syfte att
diskutera det politiska, ekonomiska och humanitära
läget i landet.
Statsministerns besök i Kiev är en viktig markering för att stötta Ukraina mot
bakgrund av den ryska aggression som landet är utsatt för och som
accelererat. Under 2015 har Ryssland genom så kallade separatister utsatt
Ukraina för en aggression som hittills kostat över 5 000 människor livet.
Omkring 1,5 miljoner människor har tvingats fly från sina hem i Ukraina.
Den ryska aggressionen mot Ukraina utgör den största utmaningen mot
europeisk fred och säkerhet sedan kalla krigets slut.

- Det är av största vikt att vi fortsätter att uppmuntra Ukrainas reformarbete
och ytterligare stödja landet i dess svåra situation. Målet måste vara ett
sammanhållet och utvecklat Ukraina för alla dess medborgare, säger
statsminister Stefan Löfven.

Under besöket ska Sverige och Ukraina underteckna ett samarbetsavtal för
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genomförande av det bilaterala reformstödet som uppgår till 220 msek
årligen i sju år. Insatserna för Ukraina inriktas på att stärka rättstaten, stödja
insatser för att förbättra den ekonomiska situationen, stödja den centrala
ukrainska förvaltningen och det civila samhället samt insatser för förbättrad
miljö och klimat. Sverige är den fjärde största bilaterala biståndsgivaren till
Ukraina efter USA, Tyskland and Kanada.

Den humanitära situationen är kritisk med fem miljoner människor i behov
av humanitärt stöd. Det humanitära FN-systemet ökar nu sin respons vilket
är angeläget. Sverige har nyligen fattat beslut om att utöka det humanitära
stödet till Ukraina som nu uppgår till drygt 90 msek.

Utöver de politiska samtalen i Kiev, kommer statsministern också att besöka
Maidan, hålla ett anförande på Kyiv School of Economics och möta
studenter för att diskutera Ukrainas reformarbete och hur Sverige kan
fortsätta att stödja detta.



Artikel från Statsrådsberedningen

Uttalande om terrorism och
förhandlingar om eldupphör i
Ukraina
Publicerad 13 februari 2015 Uppdaterad 08 april 2015

EU:s stats- och regeringschefer enades om ett
gemensamt uttalande om antiterrorism under toppmötet
den 12 februari. Under mötet återrapporterade även
president Francois Hollande och förbundskansler
Angela Merkel efter sina diskussioner i Minsk. Vid mötet
deltog Ukrainas president Petro Porosjenko. Sverige
representerades av statsminister Stefan Löfven.
Uttalandet som stats- och regeringscheferna enades om behandlar bland
annat åtgärder för att förhindra radikalisering, arbete med att modernisera
och stärka gränskontrollen samt en uppmaning att EU:s lagstiftare så snart
som möjligt antar så kallat PNR, Passenger Name Records. I uttalandet
poängteras att lagstiftningen måste ta hänsyn till dataskydd.

Minskavtalet välkomnades - utvecklingen på marken
central

President Petro Porosjenko, Francois Hollande och Angela Merkel kom
direkt till toppmötet från förhandlingar i Minsk, där ett nytt avtal om
eldupphör förhandlats fram. Deras ansträngningar välkomnades av stats- och
regeringscheferna och det nya avtalet ses som ett steg i rätt riktning. Dock
poängterade statsminister Stefan Löfven och flera andra att utvecklingen på
marken i Ukraina är fortsatt central för EU:s bedömning av den ryska
aggressionen.
Under mötet hölls även en första diskussion om en fördjupning av EMU-
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samarbetet.



Artikel från Statsrådsberedningen

HeForShe-ambassadör Stefan
Löfven
Publicerad 26 januari 2015 Uppdaterad 28 maj 2015

Statsminister Stefan Löfven utsågs den 23 januari på
World Economic Forum i Davos till "Impact World
Champion Leader" för FN:s initiativ #HeForShe.
Initiativet handlar om att få män att engagera sig i
jämställdhetskampen. Nu har samtliga manliga statsråd
gått med i initiativet. Det gör Sveriges regering till den
första regering i världen som samlat engagerar sig i
#HeForShe.
- Jämställdhet är något vi alla tjänar på. Det är moraliskt rätt för att det
skapar frihet för både kvinnor och män att själva välja hur de vill leva sina
liv, och jämställdhet bidrar också till tillväxt och ökat välstånd, säger Stefan
Löfven.

Fortfarande skiljer det tre och en halv miljon kronor i livsinkomst mellan
kvinnor och män i Sverige. Näringslivets toppskikt leds av män och kvinnor
står fortfarande för den största delen av det obetalda arbetet och
huvudansvaret för barn och familj.

Som statsminister vill Stefan Löfven göra sin del i arbetet för ökad
jämställdhet. Han leder världens första feministiska regering. Det innebär att
jämställdhet genomsyrar hela regeringens arbete, såväl det nationella som det
internationella arbetet.

Regeringen arbetar för att sysselsättningen ska bli lika hög bland kvinnor
som bland män. Kvinnor ska i samma utsträckning som män ha ett betalt
arbete, med bra arbetsmiljö och karriärmöjligheter. Löneskillnaderna mellan
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könen ska minska, heltidsarbete ska vara norm, missbruket av
visstidsanställningar ska stävjas - alla ska ha rätt till ekonomisk
självständighet.

Som ett steg mot ett jämställt uttag av föräldraförsäkringen vill regeringen
reservera en tredje månad för vardera föräldern.

Sveriges bistånd till andra länder ska bidra till att kvinnors och flickors
underordning i samhället motverkas. Frånvaron av alla former av våld mot
kvinnor och flickor är centralt i detta. Regeringen prioriterar arbetet med
sexuell och reproduktiv hälsa.

- Länge har jämställdhetskampen drivits främst av kvinnor. Det är dags att
fler män kliver fram och engagerar sig för att driva jämställdhetsarbetet
framåt. Jag vill därför uppmana alla män att vara med och ta sin del av
ansvaret - på jobbet, i familjen och bland vänner. Det är vi alla som bor i
Sverige som tillsammans formar vårt land. Tillsammans kan vi skapa ett
jämställt samhälle, säger Stefan Löfven.       

 



Artikel från Statsrådsberedningen

Investeringsplanen välkomnades
vid toppmötet
Publicerad 18 december 2014 Uppdaterad 16 januari 2015

EU:s stats- och regeringschefer välkomnade
kommissionens arbete med en investeringsplan för att
öka investeringar, arbetstillfällen och konkurrenskraft i
EU. Relationerna till Ryssland samt det fortsatta stödet
till Ukraina behandlades också. Mötet var det första för
den nye ordföranden för europeiska rådet, Donald Tusk.
Statsminister Stefan Löfven deltog vid mötet.
Paketet består förenklat av tre delar: Den första delen syftar till att
mobilisera medel för investeringar, Den andra delen är ett instrument för att
få investeringarna att få effekt på realekonomin och den tredje delen ska till
att förbättra de juridiska förutsättningarna för investeringar. Syftet med
investeringspaketet är att främja tillväxt och konkurrenskraft utan att belasta
medlemsländernas offentliga finanser.

Statsminister Stefan Löfven välkomnade initiativet men påpekade att
investeringsplanen i sig inte löser hela den ekonomiska situationen i Europa.
Statsministern påpekade även vikten av att reglerna i stabilitets- och
tillväxtpakten respekteras samt vikten av att strukturreformer på nationell
och EU-nivå genomförs.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Besök på Mälarbackens vård och
omsorgsboende
Publicerad 17 december 2014 Uppdaterad 27 januari 2015

Statsminister Stefan Löfven talade om regeringens
viktiga investeringar för de äldre när han besökte
Mälarbackens vård och omsorgsboende i Bromma.
Syftet med besöket var att tala om regeringens viktiga investeringar för de
äldre som till exempel sänkt pensionärsskatt, äldreomsorg och sjukvård.
Regeringen föreslår i budgeten för 2015 att satsa på stärkt bemanning inom
äldreomsorgen. Regeringen avsätter därför två miljarder kronor per år 2015
till 2018.

- Regeringens äldrepolitik ska skapa förutsättningar för jämlikhet, delaktighet
och trygghet. En stärkt bemanning leder enligt regeringens bedömning till
bättre äldreomsorg, eftersom det kan skapa utrymme för personalen att
tillbringa mer tid med den enskilde, men också större möjlighet för
personalen att gemensamt utveckla verksamheten, säger Stefan Löfven.

I budgetpropositionen för 2015 föreslår regeringen även åtgärder för en mer
jämlik vård där alla ska erbjudas vård av god kvalitet utifrån sina behov och
på lika villkor.

Mälarbacken vård- och omsorgsboende är ett gruppboende för demenssjuka,
profilboende och korttidsboende. Dagverksamheten har cirka 3 000 besök
per månad.

- Stärkt bemanning inom äldreomsorgen kan också förbättra arbetsmiljön och
därmed öka attraktionskraften för yrken inom omsorgen, säger Stefan
Löfven.

Stockholm stads finansborgarråd Karin Wanngård deltog också i besöket där
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det gavs möjlighet att samtala med de äldre, personal och chefer samt titta
närmare på verksamheterna.



Artikel från Statsrådsberedningen

Sverige en global kraft för barnets
rättigheter
Publicerad 17 december 2014 Uppdaterad 27 januari 2015

Statsminister Stefan Löfven träffade den 12 december
Nobels fredspristagare Kailash Satyarthi i Rosenbad.
Kailash Satyarthi har tilldelas priset tillsammans med
Malala Yousafzai för sin kamp mot förtryck av barn och
ungdomar, mot barnarbete och för alla barns rätt till
utbildning.
På mötet deltog även bland andra Margot Wallström, Ylva Johansson och
Åsa Regnér. Kailash Satyarthi och Stefan Löfven talade bland annat om
barns rättigheter globalt och i Sverige.

- Frågan om barns rättigheter står högt på regeringens agenda. Vi tänker
värna barns rättigheter på det lokala, nationella och globala planet, säger
Stefan Löfven.

Barnkonventionen svensk lag

Regeringen vill stärka barnets rättigheter och har påbörjat arbetet med att
göra barnkonventionen till svensk lag.

- Den nya regeringen har börjat ett grundligt arbete för att inkorporera
Barnkonventionen i svensk lag. Genom det blir konventionen ett skyddsnät
för beslut och verksamheter som rör barn. Arbetet är redan i gång och vi har
stora förhoppningar att det ska bli ett brett samarbete mellan många goda
krafter.

Sverige en av de största givarna
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Även i det globala arbetet prioriterar Sverige barnen. Sverige är en av de
allra största kärngivarna till FN:s barnfond Unicef och att minska
barnadödligheten är en viktig fråga som regeringen prioriterar i bistånd till
andra länder.

Inom ramen för förhandlingarna om de nya globala utvecklingsmålen för
hållbar utveckling, Post 2015, driver Sverige att den nya
utvecklingsdagordningen ska innehålla ett barn- och ungdomsperspektiv.

- Sverige ska vara en ledande och global kraft för barnets rättigheter och för
jämställdhet, säger Stefan Löfven.



Artikel från Statsrådsberedningen

EU:s klimat- och energiramverk i
hamn
Publicerad 24 oktober 2014 Uppdaterad 16 januari 2015

EU:s stats- och regeringschefer enades den 23 oktober
om ett klimat- och energiramverk till 2030. Statsminister
Stefan Löfven deltog i EU-toppmötet i Bryssel.
Överenskommelsen innebär att EU har en enad position inför de kommande
internationella klimatförhandlingarna i Paris 2015 då ett globalt klimatavtal
ska beslutas.

Målen i överenskommelsen innebär att EU ska minska utsläppen av
växthusgaser med minst 40 procent till 2030 jämfört med 1990 års nivåer.
Målen innebär också att energieffektiviseringen ska uppgå till 27 procent och
att andelen förnybar energi ska vara 27 procent till 2030. Målet för för
minskningen av växthusgaser är bindande.

-Det här är historiskt. Det innebär också att det är ett åtagande för länderna,
inte bara något allmänt uttryckt, utan det finns ett klart åtagande, sade
statsminister Stefan Löfven på en presskonferens efter förhandlingarna.

Yttterligare resurser för bekämpningen av ebola

Europeiska rådet välkomnade att medlemsländerna åtar sig att öka det
ekonomiska stödet för att stoppa den pågående ebolaepidmein i västra
Afrika. Den sammanlagda finansieringen uppgår nu till en miljard euro.

Europeiska rådet utsåg tillträdande kommissionären med ansvar för
humanitär hjälp och krishantering, Christos Stylianides, till EU:s
ebolasamordnare. Uppgiften blir att arbeta och koordinera EU-
institutionerna, medlemsländerna, FN och andra internationella
organisationer i kampen mot epidemin.
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Nya kommissionen godkändes

Europeiska rådet godkände den nya EU-kommissionen under ledning av dess
tillträdande ordförande Jean-Claude Juncker. Den svenska EU-
kommissionären Cecilia Malmström tilldelas ansvaret för handelsfrågor.

Ekonomiska läget och sysselsättning

Rådet uttryckte sitt stöd för inkommande kommissionens planer att lansera
ett initiativ för att mobilisera 300 miljarder euro i extra investeringar under
2015-2017.


